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 عناوین اصلی ماهنمای تلاش و پیشرفت دانشگاه علوم پزشکی تهران

 

 مدیریت جهادی -

 ایثارگران و مدافعان سلامت -

 رتبه بندی علمی در سطح ملی و جهانی -

 دانشجویان -

 همکاری و مشارکت -

 بین المللی سازی -

 فرزانگانبا  -
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 فهرست
 9 ................................................................................................................................................. یجهاد تیریمد

 دیبا ستند؛ین ماربریب استاجر و نترنیا: یقناعت دکتر کرونا، ونیناسیواکس مرکز کی و مارستانیب 7 از انشگاهد سیرئ دیبازد

 9 ....................................................................................................................... رندیبگ فرا را یپزشک یها مهارت

 وضوح به ها اورژانس در یدرمان خدمات تیفیک بالابودن: یقناعت ها،دکتر مارستانیب از دانشگاه سیرئ ینوروز یدهایبازد انیپا

 11 ............................................................................................................................................... شود یم دهید

 روز بهداشت، ریوز حضور با کارکنان و یعلم ئتیه یاعضا با دانشگاه سهیرئ ئتیه و بهداشت محترم ریوز ینوروز دارید

 13 .................................................................................................................. شود یم برگزار نیفرورد 7 کشنبهی

 14 ................................................................................................ انقلاب معظم رهبر از بهداشت ریوز یقدردان امیپ

 تهران، یپزشک علوم دانشگاه خانواده با دانشگاه سیرئ و بهداشت ریوز ینوروز دارید د؛یرس گلشن به اری دیبر ها گل به مژده

 15 . است کشور سردمداران از یعلم تیمرجع و یپزشک علوم شرفتیپ عرصه در تهران یپزشک علوم دانشگاه: بهداشت ریوز

 18 ........................................... تهران یپزشک علوم دانشگاه( ره) ینیخم امام یمارستانیب مجتمع از بهداشت ریوز دیبازد

 یها داروخانه مجموعه: غفارزاده جلال دکتر ان،یائیض و بهارلو یها مارستانیب از دانشگاه سهیرئ ئتیه عضو ینوروز دیبازد

 19 ....................................................... کند نیتام را مارانیب ییدارو یازهاین کاملا توانسته تهران یپزشک علوم دانشگاه

 20 ................................................................. انیرینص یعل استاد با تهران یپزشک علوم دانشگاه سیرئ ینوروز دارید

 یها برنامه شبردیپ: یقناعت نیحس دکتر دانشگاه، سیرئ حضور با( ره) ینیخم امام یمارستانیب مجتمع در ینوروز دارید مراسم

 21 ..............................................................................................ماست همه یهمکار ازمندین یجار سال در دانشگاه

 ینید یادا ها مارستانیب در مرکز نیا کارشناسان حضور: هیقضائ قوه خانواده نیمشاور و یرسم کارشناسان وکلا، مرکز سیرئ

 23 ............................................................................................................... است سلامت مدافعان یها رشادت به

 24 ............................................................................ شادان فرخ استاد با تهران یپزشک علوم دانشگاه سیرئ ملاقات

 25 ....................... کردند امضا مشترک یهمکار نامه تفاهم یمالز یاسلام یالملل نیب دانشگاه و تهران یپزشک علوم دانشگاه

 چراغ و متفکر مغز سلامت قاتیتحق یمل موسسه  :یقناعت دکتر سلامت، قاتیتحق یمل موسسه از دانشگاه سیرئ دیبازد

 27 .................................................................................................................... است کشور سلامت نظام یراهنما

 29 .........باشند یمرب باشند مرشد نکهیا یجا به دیبا رانیمد: یقناعت دکتر تهران، یپزشک علوم دانشگاه سهیرئ ئتیه نشست

 30 .......................................................................دانشگاه یها استیس توسعه و قیتحق مرکز از دانشگاه سیرئ دیبازد

 32 ....................... است دانشگاه در آموزش قلب یپزشک دانشکده: یقناعت دکتر ،یپزشک دانشکده از دانشگاه سیرئ دیبازد

 سهیرئ اتیه یاعضا مشترک نشست باشد، یاسلام تمدن با متناسب دانشگاه یا توسعه روند تا میتلاش در: یقناعت دکتر

 33 .................................................................................... تهران یپزشک علوم و( ع) نیحس امام جامع یها دانشگاه

 37 .............. کنند مشخص نایس رسانه در را خود یتیفعال حوزه با متناسب یها تیمأمور دیبا واحدها یعموم روابط: یتراب دکتر
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 39 ................................................................................ بهداشت وزارت و ریوز اقدامات از مجلس ندهینما 150 ریتقد

 یدندانپزشک دانشکده: یقناعت دکتر الملل، نیب سیپرد یدندانپزشک دانشکده از دانشگاه الملل نیب معاون و سیرئ دیبازد

 41 ............................................................................... است یدرمان و یآموزش آل دهیا  مجموعه کی الملل نیب سیپرد

 خلاف بر: نظام مصلحت صیتشخ مجمع شد،عضو برگزار برخوردار کم محلات در سلامت خدمت ارائه یهماهنگ نشست

 44 ............................................................. کرد خدمت انقلاب به و ماند رانیا در یپزشک جامعه کشورها، ریسا پزشکان

 44 ................................................................. است یمبارک امر دانشگاه در ضعفا به یرسان خدمت لیتسه: یقناعت دکتر

 را انیبن دانش یها شرکت میبتوان که است یزمان ما افتخار: یقناعت دکتر تهران، یپزشک علوم دانشگاه سهیرئ ئتیه نشست

 48 ..................................................................................................... میکن محور عدالت را پژوهش و میده شیافزا

 50 ......................................................دانشگاه سیرئ حضور با ییماما و یپرستار دانشکده انیدانشجو یافطار یدورهم

 51 ........................................................................شد امضا رانیا تئاتر خانه و تهران یپزشک علوم دانشگاه نامه تفاهم

 یعلم ئتیه یاعضا که میکن یم را تلاشمان تمام: یقناعت دکتر دانشگاه، یعلم ئتیه یاعضا حقوق تیوضع یبررس نشست

 53 ................................................................................................................................ نکنند یعدالت یب احساس

 54 ............................................................................................................................... سلامت مدافعان و ثارگرانیا

 54 ...................................... شد برگزار دانشگاه ییدانشجو و یفرهنگ معاون حضور با نور نایراه یارتیز و یفرهنگ یاردو

 55 .............................................. ستین محور ساعت یپزشک گروه کار: یناطق دیسع ،دکتر(3) حق مطالبه سلامت؛ مدافع

 56 ................................................................................................................. یجهان و یمل سطح در یعلم یبند رتبه

 یها شیآزما در بهداشت دانشکده اطفال فلج یکشور شگاهیآزما درصد 100 ازیامت کسب اطفال، فلج یمل شگاهیآزما تیموفق

 56 .................................................................................................... بهداشت یجهان سازمان 2021 سال یمولکول

 علوم طهیح در تهران یپزشک علوم دانشگاه یجهان گاهیجا یارتقا شد، منتشر QS یموضوع یبند رتبه نظام 2022 گزارش

 57 .......................................................................................................................................... یپزشک و یستیز

شد روان و مغز سلامت شاخه در یپزشک علوم در زنان یرهبر بخش در« 2022 مترودورا» زهیجا برنده انینوروز میمر دکتر

 ................................................................................................................................................................ 58 

 برگزار دیجد سال در یقاتیتحق یها طرح یبند رتبه و یپزشک دانشکده یپژوهش یشورا جلسه نیاول طرح، 80 بیتصو با

 60 ............................................................................................................................................................ شد

 63 ..................................................................................................................................................... انیدانشجو

 نیمهمتر از: تهران یپزشک علوم دانشگاه الملل نیب یدانشجو خدا، یبندگ ماه در مسلمان یکشورها فرهنگ به ینگاه

 63 ............................ است جماعت صورت به یمستحب ینمازها خواندن و قرآن ریتفس رمضان ماه در هیجرین کشور مناسک

 رمضان مبارک ماه: تهران یپزشک علوم دانشگاه الملل نیب یدانشجو خدا، یبندگ ماه در مسلمان یکشورها فرهنگ به ینگاه

 64 .................................................................................................. شود یم برگزار هند کشور در فراوان یشکوه با
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 از یکی لبنان: تهران یپزشک علوم دانشگاه الملل نیب یدانشجو خدا، یبندگ ماه در مسلمان یکشورها فرهنگ به ینگاه

 65 ............................ دارد یخاص یبو و رنگ کشور نیا در رمضان ماه آن، در انیاد تعدد وجود با که است یعرب یکشورها

 مسلمان مردم: تهران یپزشک علوم دانشگاه الملل نیب یدانشجو خدا، یبندگ ماه در مسلمان یکشورها فرهنگ به ینگاه

 66 ................................... کنند یم یشمار لحظه خدا افتیض ماه دنیرس فرا یبرا رمضان از شیپ روزها از پاکستان کشور

 است، دانشگاه به ورود اول روز از تلاش ،یکشور نمونه جشنواره در شدن دهیبرگز لازمه: یکشور نمونه یدانشجو

 67 ................................................................................... دیکن آشنا مختلف یها فراخوان با ورود بدو از را انیدانشجو

 مبارک ماه امیا در: تهران یپزشک علوم دانشگاه الملل نیب یدانشجو خدا، یبندگ ماه در مسلمان یکشورها فرهنگ به ینگاه

 69 .......................................... آورند یم جا به گرید یها ماه از شتریب را زکات و نماز روزه، هیسور کشور مسلمانان رمضان

 70 ........................ رمضان مبارک ماه یورزش یها جام در دانشگاه یعلم ئتیه عضو و کارمند دانشجو، 600 از شیب حضور

 72 .......................................................................................................................................... مشارکت و یهمکار

 72 ........ (ره) ینیخم امام فرودگاه یمرز مراقبت بهداشت گاهیپا از دانشگاه بهداشت معاون منش یائیاول رضایعل دکتر دیازدب

 73 ................. میده شیافزا را مارستانیب ییسرپا خدمات عملکرد کرد میخواه تلاش دیجد سال در: آخوندزاده نیشاه دکتر

 74 ..................... آرش و یبهرام یها مارستانیب از ها مارستانیب ینیبال یتعال ریمد و دانشگاه یآموزش معاون ینوروز دیبازد

 سرشار ییفضا جادیا دیجد سال در ما برنامه نیتر مهم: خداپرست دکتر ها، مارستانیب 1401 یها برنامه شرح و ینوروز امیپ

 75 ................................................................................................................ است یشغل تیامن و یفکر آرامش از

 76 . میهست زحماتشان تمام قدردان میکن اعلام همکاران به که است نیا ینوروز یدهایبازد از هدف: دانشگاه بهداشت معاون

 77 .............................. نایس و یفاراب روزبه، یها مارستانیب از تهران یپزشک علوم دانشگاه یپزشک دانشکده سیرئ دیبازد

 78 ... میزن یم دیکل را مهم  پروژه کی 1401 سال در: یعبدالله حامد دکتر ها، مارستانیب 1401 یها برنامه شرح و ینوروز امیپ

 79 .............. هوا یآلودگ سلامت، بر مؤثر یاجتماع عوامل موضوع با (TUMS' TALKS) دارالفنون امیپ یها یسخنران مجموعه

 79 ................................ مدائن مارستانیب و( ره) ینیخم امام یمارستانیب مجتمع از دانشگاه بهداشت معاون ینوروز دیبازد

 هموطنان و کشور یبرا دیجد سده و سال دارم آرزو: هیجعفر آرش ها،دکتر مارستانیب 1401 یها برنامه شرح و ینوروز امیپ

 80 ............................................................................................................. باشد تیموفق و نعمت از سرشار زمیعز

 2 یعتیشر یتختخواب هزار مارستانیب زیتجه از یدیجمش احمدرضا دکتر ها، مارستانیب 1401 یها برنامه شرح و ینوروز امیپ

 81 .................................................................................................................................... داد خبر دیجد سال در

 82 ............................... تهران قلب مرکز و یعتیشر یها مارستانیب از دانشگاه اطلاعات یفناور و آمار ریمد ینوروز دیبازد

 83 .............. شیک آزاد منطقه سازمان رعاملیمد و رهیمد ئتیه سیرئ با تهران یپزشک علوم دانشگاه الملل نیب معاون دارید

 و دارو نیتام یبرا یحیترج ارز حذف تاکنون بهداشت، وزارت یرسان اطلاع و یعموم روابط مرکز سرپرست حاتیتوض

 85 .................................................دارد ادامه یحیترج ارز کماکان و نشده اعلام 1401 سال بودجه در یپزشک زاتیتجه

 دکتر ،یکاشان الله تیآ و نیرالمومنیام یتخصص فوق یها مارستانیب از دانشگاه یفرهنگ و ییدانشجو معاون ینوروز دیبازد

 85 ................................... است ریتقد قابل و ارزشمند مارانیب به خدمات ارائه یبرا درمان کادر یدلسوز و تلاش: انیصادق



6 
 

 گذشته همچون هموطنان به تخدم ارائه در دوارمیام: بدو نیشرو دکتر ها، مارستانیب 1401 یها برنامه شرح و ینوروز امیپ

 87 ................................................................................................................................................ میباش موفق

 و سلامت در یعدالت یب سلامت، بر مؤثر یاجتماع عوامل موضوع با (TUMS' TALKS) دارالفنون امیپ یها یسخنران مجموعه

 88 .................................................................................................................. سلامت کننده نییتع یاجتماع عوامل

 مراکز ستهیشا یرسان خدمات نحوه انیصادق دکتر ،یراز و نایس یها مارستانیب از دانشگاه سهیرئ ئتیه عضو ینوروز دیبازد

 88 ............................................................................................ دانست دانشگاه افتخارات از نوروز امیا در را یدرمان

 مهم از انیائیض مارستانیب توسعه و ساخت: مقدم یجمال رضا دیسع دکتر ها، مارستانیب 1401 یها برنامه شرح و ینوروز امیپ

 90 ...................................................................................................................... است یآت سال یها مهبرنا نیتر

 91 ............................................................ کرد دیبازد الملل نیب سیپرد شیک رهیجز شعبه از دانشگاه الملل نیب معاون

 قابل که ییها بخش میدار قصد دیجد سال در: بهارلو مارستانیب سیرئ ها، مارستانیب 1401 یها برنامه شرح و ینوروز امیپ

 92 ......................................................................................................................... میده گسترش را است توسعه

: غفارزاده جلال دکتر اس،ی یمارستانیب مجتمع و کودکان یطب مرکز یها مارستانیب از دانشگاه سهیرئ ئتیه عضو ینوروز دیبازد

 93 ......................................... است مشهود ییدارو نظام و یدرمان خدمات  مجموعه نیب یخوب اریبس یمند تیرضا و تعامل

 ارائه نوروز در یعروق و یقلب یها یماریب خدمت: یفراهان یواشقان دکتر ها، مارستانیب 1401 یها برنامه شرح و ینوروز امیپ

 94 ...................................................................................................................................................... شود یم

 و زاتیتجه یارتقا: یتیآ دکتر ،یبهرام کودکان و آرش بانوان جامع یها مارستانیب از دانشگاه الملل نیب معاون ینوروز دیبازد

 95 ....................................................... ردیگ قرار توجه مورد دیبا دانشگاه یدرمان مراکز یکیزیف یفضاها تیفیک شیافزا

 یدرمان یها بخش در خدمت هزار 500 و ونیلیم 2 از شیب ارائه :بهداشت وزارت یرسان اطلاع و یعموم روابط سرپرست

 97 ............................................................. ینوروز لاتیتعط امیا در اورژانس تیمامور هزار 230 از شیب انجام کشور؛

 99 ......................... است رشآ مارستانیب یها برنامه جمله از یرسان خدمت و یکیزیف یفضا توسعه: انیتهران افسانه دکتر

 100 .................................................................................. کارکنان با یتوانبخش دانشکده سهیرئ ئتیه ینوروز دارید

 101 ........................................................یستاد یواحدها از تهران جنوب بهداشت مرکز معاون و سیرئ ینوروز دیازدب

 در نینو ییها دهیا یاجرا یبرا یسال ،1401 سال کارکنان، با یفاراب مارستانیب مسئولان و سیرئ ینوروز دیبازد و دید

 102 ..........................................................................................................................بود خواهد یفاراب مارستانیب

 یبرا را یادیز برکات ییدانشجو و یفرهنگ معاونت قیتلف: انیصادق دکتر ها، معاونت 1401 یها برنامه شرح و ینوروز دارید

 103 ..................................................................................................................... دارد همراه به یدانشگاه جامعه

 یبرا یپرافتخار و ژهیو سال گذشته سال: یراپزشکیپ دانشکده سیرئ ها، دانشکده 1401 یها برنامه شرح و ینوروز دارید

 104 .............................................................................................................................. بود یراپزشکیپ دانشکده

 در بهداشت معاونت گانه 180 یها برنامه یریازسرگ: منش ییایاول دکتر ها، معاونت 1401 یها برنامه شرح و ینوروز دارید

1401 ...................................................................................................................................................... 105 

 106 دانشکده انیدانشجو و کارکنان ،یآموزش و یعلم ئتیه یاعضا با ییماما و یپرستار دانشکده سهیرئ ئتیه ینوروز دارید
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 یاصل دغدغه ،یعلم ئتیه یاعضا و کارکنان یایمزا و حقوق: انیذاکر دکتر ها، معاونت 1401 یها برنامه شرح و ینوروز دارید

 107 ...................................................................................................................................................... ماست

 108 ........................................................................... یرانیا طب دانشکده کارکنان با یمیرح روجا دکتر ینوروز دارید

 فراوان پشتکار با دانشگاه یپرستار کادر: رنجبران نیمیس دانشگاه، یپرستار تیریمد 1401 یها برنامه شرح و ینوروز امیپ

 109 .......................................................................................................... است مارانیب خدمت در گذشته همچون

 به ورود را یداروساز دانشکده تیفعال محور نیمهمتر ینیام محسن دکتر ها، دانشکده 1401 یها برنامه شرح و ینوروز امیپ

 110 .......................................................................................................................... کرد عنوان ها یفناور عرصه
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 مدیریت جهادی 

دکتر قناعتی: اینترن و استاجر بیماربر ، بیمارستان و یک مرکز واکسیناسیون کرونا 7از  رئیس دانشگاه بازدید

 های پزشکی را فرا بگیرند نیستند؛ باید مهارت

مرکز بهداشت جنوب  لین روز از سال نو با همراهی مدیر روابط عمومی دانشگاه و رئیسدکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه در او

های سینا، بهارلو، ضیائیان، فارابی، روزبه و  )پزشک مقیم ستاد هدایت( از مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( و بیمارستان تهران

 .سیناسیون در جنوب تهران دیدن کردرازی و یک مرکز واک

 

 

با بیماران، همراهان بیمار و  1401، دکتر قناعتی در بازدید روز دوشنبه اول فروردین روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 د.وگو کر ها از نزدیک دیدار و با آنان گفت کارکنان بیمارستان

اند و با  های ضیائیان و بهارلو این است که در مناطق محروم شهر قرارگرفته رئیس دانشگاه در حاشیه این بازدید گفت: خصوصیت بیمارستان

 وری آموزشی آنها برای استاجرها و انترنها بیشتر است. های بزرگ ما امکانات کمتری دارند اما بهره اینکه در مقایسه با بیمارستان

 پرور مدیر بیمارستان ضیائیان، تانبیمارس 

مدیر بزرگ دانشگاه از بیمارستان  8تا  7یاد کرد و گفت: خاستگاه حدود « مدیرپرور»عنوان یک بیمارستان  دکتر قناعتی از بیمارستان ضیائیان به

 نشگاه باشند.توانند محل توجه بیشتری برای کارهای بزرگ دا های کوچک می دهد بیمارستان ضیائیان است که نشان می

های پزشکی را فرا بگیرند افزود: اینترن و استاجر نباید  رئیس دانشگاه با تأکید براینکه اینترن و استاجر بیماربر نیستند و باید فقط مهارت

عنوان پزشک عمومی به  هپاافتاده باشند بلکه باید آموزش پزشکی را بیاموزند تا فردا بتوانند نقشی را که ب آزمایش و کارهای پیش کننده لوله حمل

خواهم این  طور جد از دکتر علامه )معاون آموزشی( می ترین نقش در ارائه خدمات سلامت است را ارائه دهند بنابراین به ها محول شده و مهم آن

های بهارلو و ضیائیان از  انوی با بیان اینکه میزان رضایتمندی آموزشی اینترن ها و استاجرها در بیمارست تر پیگیری کند. قصه را هر چه سریع

طور جد  های بزرگ مثل امام و شریعتی بیشتر است افزود: این مسئله از لحاظ آماری بررسی شده که به رضایتمندی این گروه در بیمارستان

زی شود که چرخش استاجر و ری ای برنامه گونه هاست بنابراین دستور اداری اینجانب این است به دهنده اختلاف واضح در بین این بیمارستان نشان

 اینترن در محیط علمی و مناسب باشد.

https://chancellor.tums.ac.ir/
https://sthn.tums.ac.ir/
https://sthn.tums.ac.ir/
https://sthn.tums.ac.ir/
https://pr.tums.ac.ir/
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است اما فرد مشخصی برای آن تعریف شده و نباید از « مقدسی»رئیس دانشگاه با بیان اینکه جابجایی بیمار و کارهای دیگر برای بیماران، کار 

عنوان پزشکان آینده، به خوبی و  عزیزان بتوانند نقش خودشان را به استاجر و اینترن برای این کار استفاده شود گفت: ما باید کاری کنیم تا این

 درستی بازی کنند و مهارت خودشان را در ایفای نقش تکمیل کنند.

 کاره در ضیائیان اسکن و ساختمان نیمه تی پیگیری ساخت سی

کند افزود: در بازدید  کاره بیمارستان ضیائیان حمایت می اسکن و تکمیل ساختمان نیمه تی اندازی سی دکتر قناعتی با بیان اینکه دانشگاه از راه

 ماه آینده این اتفاق بیفتد. سی تی اسکن نیز تا ماه آینده راه اندازی خواهد شد. 6امروز دستور دادم ظرف 

نشد افزود: باید کاری کنیم ضعف نکته دیگری دیده  جز یک مورد نقطه چیز خوب بود و به رئیس دانشگاه با بیان اینکه در بیمارستان بهارلو همه

 که بیماران حداقل توقف را در بخش اورژانس داشته باشند و آسایش بیماران در این بخش تأمین شود.

 بازدید از مجتمع بیمارستانی امام و بیمارستان سینا

تر بودند و علت آن  یسه با سال گذشته خلوتها در مقا دکتر قناعتی با ابراز رضایت از بازدید خود از اورژانس این دو بیمارستان گفت: اورژانس

رسانی و هم به لحاظ سرعت خوب بودند  فروکش کردن موج کرونا بود که باعث شده کادر درمانی با آرامش بیشتر کار کنند و هم از لحاظ خدمت

 و اتندهای محترم هم حضور داشتند که جای تشکر دارد.

شان در  ن است که به واحدها سرکشی کنند و حداقل از کارکنانی که در تعطیلات، دور از خانوادهدکتر قناعتی با بیان اینکه وظیفه مسئولان ای

 گیرد. رسانی هستند قدردانی کنند افزود: در این بازدیدها اگر کمبودی و مشکلی دیده شود مورد پیگیری قرار می حال خدمت

تواند مشکلات را  مهم است گفت: مدیری که در دفترش بنشیند نمی« بودن مدیر میدان»رئیس دانشگاه با بیان اینکه بودن مدیر در محیط و 

 صورت مشخص مشکلات را ببیند و لمس کند. تواند به که در میدان بودن مدیر این مزیت را دارد که می لمس کند درحالی

ها  کنم و به آن ود: من به سهم خودم تشکر میچیزی بالاتر از خدمت به بندگان خدا نیست افز دکتر قناعتی با بیان اینکه پس از توحید، هیچ

 خورم. گویم و غبطه می آفرین می

ریزی برای نظارت محسوس و غیرمحسوس در دانشگاه خبر داد و گفت: سبک و سیاق من به این صورت است که  رئیس دانشگاه از برنامه

ها را هنگام کار  تی ارزشی ندارد. عقیده من این است که باید مچ آدمای اثربخش باشد زیرا بازدید رسمی و تشریفا گونه ها به ها و نظارت بازرسی

 گذارند برخورد کنیم. حال با افرادی که پایشان را کج می خوب گرفت و سیاست آینده دانشگاه هم این است که افراد خوب را تشویق و درعین

 بازدید از فارابی، روزبه و رازی

های فارابی، روزبه و رازی با همراهی  واکسیناسیون در منطقه انبار نفت در ادامه با حضور در بیمارستاندکتر قناعتی پس از بازدید از یک مرکز 

 مسئولان این بیمارستان از اورژانس دیدن کرد و درد دل کارکنان، بیماران و همراهان بیمار را شنید.

 شود رئیسه باعث نشاط و قوت قلب کادر درمانی می بازدید هیئت

گویم. حضور مسئولان و  را تبریک می 1401اله ترابی، مدیر روابط عمومی دانشگاه با تبریک سال نو گفت: عید مبارک و زیبای نوروز دکتر ماشاء

بیمارستان و یک مرکز  7شود. امروز رئیس محترم دانشگاه از  ها باعث نشاط و قوت قلب همکاران می رئیسه دانشگاه در بیمارستان هیئت

 1401ای حاکم بود. امیدوارم با همین رویکرد بتوانیم در سال  ا بازدید کرد که الحمدالله فضای خیلی خوب، صمیمانه ودوستانهواکسیناسیون کرون

های دانشگاه منتقل  ها به بیمارستان وی افزود: بیمارانی از شهرستان های مختلف باشیم. های متعدد دانشگاه در حوزه ادامه دهیم و شاهد پیشرفت
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ها از خدمات ارائه شده  اند. آنچه بیشتر در این بازدیدها مطرح شد مشکلات مالی بیماران بود و البته عموم آن ه در آنجا پذیرش نشدهشوند ک می

 کردند. ها ابراز رضایت می در بیمارستان

 تزریق روحیه به کادر درمانی در بازدیدها

رئیسه،  مقیم ستاد هدایت دانشگاه با بیان اینکه بازدیدهای نوروزی هیئتدکتر محمدرضا سلمانی، رئیس مرکز بهداشت جنوب تهران و پزشک 

ها بازدید  رئیسه از بیمارستان دهد گفت: باتوجه به اینکه هر ساله در روزهای اول سال با اعضای هیئت ها می روحیه خوبی را به کارکنان بیمارستان

گیرند و  شوند و خیلی روحیه می زند خوشحال می ها سر می در تعطیلات عید به آن ام که کارکنان از اینکه رئیس دانشگاه کنم مشاهده کرده می

شود تعهد پیدا  رئیسه مطرح می حال مسئولان بیمارستان به مشکلاتی که در حضور هیئت تأثیر خیلی خوبی روی عملکرد آنان دارد درعین

 کاران بالا می رود.دهی هم نوعی روحیه پاسخ کنند و به کنند و مشکل افراد را حل می می

منظور دادن روحیه به کادر درمانی و گفتن خسته  های ارتقایی نیست بلکه بیشتر به دکتر سلمانی در پایان گفت: در این بازدیدها هدف برنامه

 .نباشید است

 

دکتر قناعتی: بالابودن کیفیت خدمات درمانی در ،ها از بیمارستان رئیس دانشگاه پایان بازدیدهای نوروزی

 شود وضوح دیده می ها به اورژانس

دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه در دومین روز از سال نو با همراهی دکتر ماشاءاله ترابی، مدیر روابط عمومی دانشگاه و دکتر 

های  طبی کودکان، شریعتی، مرکز قلب تهران و مجتمع های آرش، بهرامی، مرکز احمدی پزشک مقیم ستاد هدایت از بیمارستان

 .بیمارستانی امیراعلم و یاس دیدن کرد

 

 

با بیماران، همراهان بیمار و  1401شنبه دوم فروردین  ، دکتر قناعتی در بازدید روز سهروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 .وگو کرد ها از نزدیک دیدار و با آنان گفت لان بیمارستانمسئو

ها مسائل خاص خودشان راداشتند و ما باید با یک برنامه ریزی منسجم و  رئیس دانشگاه در حاشیه این بازدید گفت: هر کدام از این بیمارستان

وی با اشاره به بازدید خود از بیمارستان بهرامی در  .ف کنیمها را برطر توجه بیشتر، بتوانیم به تدریج معضلات و مشکلات ساختاری بیمارستان

شرق تهران گفت: نکته مهم در این بازدید مسائل مربوط به مردم مظلوم افغان بود که بعضا بدون مجوز وارد ایران شده اند و هیچ کسی را 

https://chancellor.tums.ac.ir/
https://pr.tums.ac.ir/
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حتی اگر ایرانی نباشند ادا کنیم. به نظرم باید معضلات مالی ندارند. این حقی است که خداوند عالم بر گردن ما گذاشته است که برای همه افراد 

 .درمان بیماران افغانستانی در ایران را از طریق سازمان ملل و سازمان های بین المللی مربوط به پناهندگان پیگیری کنیم

مردم از خدمات ارائه شده راضی بودند و نکته ای رئیس دانشگاه با اشاره به بازدید خود از مجتمع بیمارستانی امیراعلم گفت: در این بیمارستان 

 .که وجود داشت این بود که بیمه ها برخی وسایل را پوشش نمی دهند

دکتر قناعتی با ابراز رضایت از خدمات مرکز قلب تهران در تعطیلات عید گفت: مرکز قلب تهران خیلی فعال بود و برای بیش از سی بیمار 

وی با اشاره به بازدید خود از مجتمع  .ه بود و امیدوارم با اضافه شدن تجهیزات جدید سرعت کار را بالا ببریمپروسیجرال عروق قلب انجام شد

شود و می تواند خدمتی را که در کشورمان فعلا  بیمارستانی یاس گفت: خوشبختانه دستگاه گامانایف وارد بیمارستان شده و به زودی نصب می

 .دهد ارائه را است  تعطیل

 .های ما خلوت بود دانشگاه ارزیابی خود را از اورژانس بیمارستان شریعتی خوب ارزیابی کرد و گفت: عمده اورژانس رئیس

ها و دانشگاه این است  دکتر قناعتی با بیان اینکه فشار کار کادر درمان زیاد و خسته کننده است گفت: توقع من از خودم و از کارکنان بیمارستان

 .مردم بهتر کنیم البته کار سختی است ولی این باری است به دوش همه ما که باید به درستی آن را انجام دهیمکه رفتارمان را با 

بیمارستان دانشگاه در روزهای اول و دوم فرورین در ارزیابی نهایی خود از این بازدیدها گفت: حضور اتندها  14رئیس دانشگاه پس از بازدید از 

ها خیلی عالی بود البته امسال مشکل کووید کمتر بود و اورژانس ها با فشار کار کمتری مواجه بودند  ر بیمارستانخیلی خوب و نظم و انضباط د

 .در نتیجه کیفیت خدمات بالاتر رفت

ان و کاهش شود این کیفیت را حاصل تلاش کادر درم وضوح دیده می ها به دکتر قناعتی با بیان اینکه بالابودن کیفیت خدمات درمانی در اورژانس

کووید در کشور دانست و در پایان با تبریک سال جدید افزود: از همه همکارانم می خواهم دست در دست هم دهیم به مهر، میهن خویش را 

به دنبال کنیم آباد. برای اینکه بتوانیم کشور را درست کنیم هیچ کسی از بیرون نمی آید بلکه باید من و شما و همه همکاران به دور از حاشیه ها 

 .آباد کردن کشورمان باشیم

)پزشک مقیم ستاد  مرکز بهداشت جنوب تهران رئیس دانشگاه در اولین روز از سال نو نیز با همراهی مدیر روابط عمومی دانشگاه و رئیس

ینا، بهارلو، ضیائیان، فارابی، روزبه و رازی و یک مرکز واکسیناسیون در جنوب های س هدایت( از مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( و بیمارستان

 .تهران دیدن کرده بود
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رئیسه دانشگاه با اعضای هیئت علمی و کارکنان با حضور وزیر  دیدار نوروزی وزیر محترم بهداشت و هیئت

 فروردین برگزار می شود 7بهداشت، روز یکشنبه 

 8:30رئیسه با اعضای هیئت علمی و کارکنان ساعت  و اعضای هیئت رئیس دانشگاه وزیر محترم بهداشت؛ دید و بازدید نوروزی

 .شود یکشنبه هفتم فروردین در موزه ملی تاریخ علوم پزشکی ایران برگزار می 10:30تا 

 

 

 ها، بیمارستان و ها دانشکده رؤسای اساتید، با رئیسه، هیئت اعضای همراه به تهران، پزشکی علوم دانشگاه رئیس  گذشته،  به رسم سال های

ر نوروزی را به جا می آورند. دکتر بهرام عین اللهی وزیر دیدا سنت تهران، پزشکی علوم دانشگاه کارکنان و مدیران دانشگاه، تابعه مراکز رؤسای

 .در این مراسم حاضر استمحترم بهداشت نیز به عنوان میزبان، 

 .شود می برگزار ایران پزشکی علوم تاریخ ملی موزه در این مراسم

 آدرس: خیابان کارگر شمالی، بالاتر از خیابان پانزدهم، درب دانشکده تربیت بدنی، موزه ملی تاریخ علوم پزشکی
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 پیام قدردانی وزیر بهداشت از رهبر معظم انقلاب

امی به رهبر معظم انقلاب با اشاره به فرمایشات مدبرانه، مبشرانه و امید بخش ایشان در پیام نوروزی سال وزیر بهداشت در پی

، تصریح کرد: از اینکه پیوسته مجموعه خادمان صبور و صادق حوزه ی سلامت را مورد لطف، محبت و نوازش قرار می دهید 1401

 .مایه مباهات و افتخار و امتنان است

 

 :بدا، متن این پیام به شرح زیر استبه گزارش و

 محضر مبارک رهبر فرزانه و معظم انقلاب اسلامی

 حضرت امام خامنه ای مد ظله العالی

 الهی تحیات و  با تقدیم سلام، احترام

 .حلول سال نو که متبرک است به نام نامی حضرت ولی عصر )عج( محضر مبارک حضرت عالی تبریک و تهنیت عرض می نمایم

نکه پیوسته مجموعه خادمان صبور و صادق حوزه ی سلامت را مورد لطف، محبت و نوازش قرار می دهید، مایه مباهات و افتخار و امتنان از ای

 .است

که موید توفیق فرزندان و سربازان کوچک شما در  1401اشارات و فرمایشات مدبرانه، مبشرانه و امید بخش حضرت عالی در پیام نوروزی سال 

موجی از  "1400سال  های شیرینی " عنوان به  با کرونا و تولید واکسن که جلوه ای از پیشرفت علمی و فناوری کشور بود با اشاره ایمقابله 

سم شادی، نشاط، امید و انگیزه در تمام ارکان حوزه ی سلامت ایجاد کرد و زنگار خستگی نبرد دو سال و اندی با بیماری منحوس کرونا را از ج

 .زدود ایثارگر و تلاش پر جامعه این جیبن جان  و

 نفس آخرین و جان پای تا بندیم می پیمان  اینجانب به نمایندگی از تمامی همکاران رشید و جان برکفم در این آغاز مبارک با پروردگار خویش

 .نباشیم فروگذار ثاریای و کوشش هیچ از ماست شرعی حجت که خویش مراد و قائد فرامین و منویات به نیل و خدمت راستای در

 .بلندی ایران اسلامی را خواستارمسر و سرافرازی و عالی حضرت گرانسنگ و منور وجود عزت  از پرودگار متعال دوام سلامت و
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با خانواده دانشگاه علوم  هرئیس دانشگا ها برید یار به گلشن رسید؛ دیدار نوروزی وزیر بهداشت و ژده به گلم

وزیر بهداشت: دانشگاه علوم پزشکی تهران در عرصه پیشرفت علوم پزشکی و مرجعیت ، پزشکی تهران

 علمی از سردمداران کشور است

علمی، روسا، مدیران و کارکنان  با اعضای هیئت 1401رئیسه دانشگاه در نوروز  وزیر بهداشت، رئیس و اعضای هیئت

 .وگو کردند وعه دانشگاه، دیدار و گفتواحدهای زیرمجم

 

 

، در موزه ملی تاریخ علوم پزشکی برگزار شد، 1401فروردین  7، در این دیدار نوروزی که روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

علمی و کارکنان دانشگاه، در  ی، از موزه بازدید و پس از دیدار با اعضای هیئتدکتر بهرام عین اللهی وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشک

 .اندیشی با اساتید تأکید کرد علمی را شنید و بر لزوم هم نشستی صمیمانه، نقطه نظرات اعضای هیئت

 رهبری معظم مقام تعبیر به را تهران پزشکی علوم دانشگاه نو، سال تبریک با  دانشگاه، عمومی روابط  وزیر بهداشت در گفتگوی اختصاصی با

 .بودیم قائل دانشگاه این برای ای ویژه جایگاه همیشه ما: گفت و دانست کشور عالی آموزش نماد

ها مهم خواند و  های عظیم کشور در علوم پزشکی، نقش دانشگاه علوم پزشکی تهران را در این پیشرفت دکتر عین اللهی با اشاره به پیشرفت

رمان کشورمان، معادل کشورهای پیشرفته دنیاست و دانشگاه علوم پزشکی تهران نیز از سردمداران این پیشرفت در کشور است و گفت: حوزه د

 .های مختلف مانند علوم پایه، علوم بالینی، داروسازی و دندانپزشکی اقدامات ممتازی را انجام داده است در حوزه

های آینده است افزود: نباید به جایگاه فعلی قانع  شده، زمینه و زیرساختی برای پیشرفت نون انجاموزیر بهداشت بابیان اینکه اقداماتی که تاک

توانیم در مرجعیت علمی نقش مهمی را ایفا کنیم. در راستای تحقق مرجعیت علمی نیز دانشگاه  باشیم چراکه به فرمایش مقام معظم رهبری می

 .ده استعلوم پزشکی تهران کارهای مهمی را انجام دا

 با  ترین اقدامات دانشگاه در زمینه مرجعیت علمی گفت: در عرصه جذب دانشجویان خارجی و تبادلات علمی دکتر عین اللهی با اشاره به مهم

تواند مرجعیت علمی را در منطقه و جهان به دست  های بسیاری داشته و با یک حرکت انقلابی دیگر می تلاش دانشگاه، این مختلف کشورهای

 .وردآ

های  های کاربردی تأکید کرد و با اشاره به نقش دانشگاه در این عرصه گفت: دکتر قناعتی و همکارانشان پژوهش وزیر بهداشت بر انجام پژوهش

 هبریر معظم مقام تأکید با و  بنیان را، پیش از فرمایشات مقام معظم رهبری در دستور کار قرار داده بودند های دانش کاربردی و توسعه شرکت

https://chancellor.tums.ac.ir/
https://pr.tums.ac.ir/
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پژوهشگران قرار  همه اختیار در تحقیقاتی مراکز امکانات که کنیم کاری و یابد گسترش مردم نیاز رفع جهت در تحقیقاتی مراکز فعالیت امیدواریم

 .کند ایجاد ار عظیمی تحولات تواند می برسد اتمام به پروژه این اگر که شده گذاری پایه دانشگاه در سلیمانی شهید علم شهر  بگیرد. براین اساس

شده است. این کتاب فرازهای مختلفی  دکتر عین اللهی بر توزیع عادلانه امکانات تأکید کرد و گفت: برنامه عدالت و تعالی نظام سلامت تدوین

ها باید به  دانشگاه عدالتی است. براین اساس امکانات و بودجه بریم مسئله بی دارد که اولین مقوله آن عدالت است. آنچه ما در کشور از آن رنج می

وی در تکمیل این بخش از سخنان خود افزود: در شهر تهران  .برود بین از ها رشته بین احتمالی تبعیض و کند پیدا اختصاص  ها همه گروه

ها و مراکز  رستانکه تراکم جمعیت در جنوب شهر تهران بیشتر است اما بیما تبعیض زیادی بین مناطق برخوردار و کم برخوردار وجود دارد درحالی

قرار دارد و در دانشگاه علوم   ها دانشگاه  هایی است که در دستور کار درمانی کمی در این منطقه وجود دارد و رفع این تبعیض، یکی از برنامه

 .هایی مهمی را در جنوب شهر تهران درحال اجرا دارند پزشکی تهران نیز دکتر قناعتی پروژه

ها جلوگیری  تواند از بسیاری از بیماری های نظام سلامت دانست و گفت: توجه به بهداشت می را از دیگر اولویتوزیر بهداشت، حوزه بهداشت 

 .های متعددی را درحال انجام دارند های کشور برنامه کند در این زمینه نیز دانشگاه علوم پزشکی تهران و سایر دانشگاه

علوم پزشکی تهران در عرصه آموزش گفت: وظیفه اصلی دانشگاه آموزش و دانشجو پروری  آفرینی دانشگاه دکتر عین اللهی با اشاره به نقش

صورت محدود  های مجازی به های دانشگاه علوم پزشکی تهران در دوران کرونا حضوری بود و آموزش است. در این عرصه نیز اغلب آموزش

 .تا آنچه شایسته دانشجویان است را ارائه دهیم های آموزشی سرعت خود را پیدا کند شد. امیدوارم فعالیت برگزار می

های دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: اقدامات دانشگاه علوم پزشکی تهران را خوب  بندی سخنان خود، در ارزیابی فعالیت وزیر بهداشت در جمع

 از حمایت در را خود امکانات همه داند می خود وظیفه هم وزارتخانه  دانیم امیدواریم با حضور دکتر قناعتی این حرکت تسریع شود و می

 .گیرد کار به ها دانشگاه

 ضرورت یادآوری مداوم خودباوری در دانشگاه

دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران نیز استقبال همکاران از دیدار نوروزی امسال را با توجه به تغییر زمان آن نسبت به 

مندی آنان به دانشگاه دانست و گفت: در بازدید وزیر بهداشت از موزه ایشان پیشنهاد دادند غرفه تحولات  قهدهنده علا های گذشته، نشان سال

 .علوم پزشکی پس از انقلاب به موزه اضافه شود

ستند ارتباط توان رئیس دانشگاه با اشاره به تحولات بزرگ نظام سلامت گفت: پیش از انقلاب پزشکان عمدتاً پاکستانی و هندی بودند و نمی

های اول دنیا هستیم و در پیوند کبد رتبه  های پیشرفته جز شاخص جایی رسیدم که در تمامی درمان خوبی با بیماران برقرار کنند اما امروزه به

 .شویم های دنیا محسوب می نخست خاورمیانه و جز اولین

های  ی کشور را مثبت ارزیابی کرد و گفت: در این عرصه شاخصهای کمی و کیفی آموزشی و خدمات بهداشتی و درمان دکتر قناعتی پیشرفت

ها به برکت  یافته و این سال افزایش 70سال به بیش از  40عنوان نمونه میانگین امید به زندگی از بیش از  خوبی را به دست آوردیم به

ش با خدمات بهداشتی و درمانی و انجام تمامی هایی بوده که صورت گرفته. تحولات اوایل انقلاب در ادغام آموزش و پژوه ریزی برنامه

یار بزرگی بوده که مورد استقبال دنیا قرار گرفت و بس کار پزشکی آموزش و درمان و بهداشت وزارت مجموعه قالب  فرایندهای نظام سلامت در

 در سلامت نظام دهد می نشان  ها و همه اینای را به دکتر مرندی اعطا کرد  منظور تحولات بهداشتی جایزه ویژه سازمان بهداشت جهانی نیز به

 .است داشته درخشانی  کارنامه ها سال این

بنیان گفت: در زمینه ساخت تجهیزات پزشکی به خودکفایی  رئیس دانشگاه با اشاره به تحولات دانشگاه در زمینه تولید محصولات دانش

های پیشرفته  های صنعتی تولید تجهیزات پزشکی داشته است و تمامی دستگاه هاندازه تمامی دانشگا ایم. دانشگاه علوم پزشکی تهران به رسیده
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شود. این  صورت کامل تولید می جراح رباتیک، نورو نویگیشن، گاما کمرا و بسیاری از تجهیزات پیشرفته دیگر در دانشگاه علوم پزشکی تهران به

 .وری را مدام به یکدیگر یادآوری کنیمتوانیم و باید خودکفایی و خودبا دهنده این است که ما می نشان

دکتر قناعتی از فعالیت حداقل هزار شرکت استارتاپ در شهر علم شهید سلیمانی خبر داد و گفت: با تأکید وزیر بهداشت در تکمیل شهر علم 

دیگر در دانشگاه فعالیت کنند. در این  جایی برسانیم که حداقل هزار شرکت استارتاپ بنیان را به شهید سلیمانی، امیدوارم بتوانیم محصولات دانش

 .شود که امیدوارم این روند افزایش پیدا کند روز دنیا در درمان سرطان در دانشگاه تولید می درصد از داروهای پیشرفته و به 43راستا، بیش از 

و اصلاح فرایندها، کاغذ  IT توسعه با امیدوارم  :گفتIT های متعدد دانشگاه در زمینه تحولات آموزشی، اداری و رئیس دانشگاه با اشاره به برنامه

 .از سیستم اداری و بیمارستانی حذف شود و به راندمان بالاتری برسیم

 دکتر قناعتی در پایان سخنان بر فعالیت منسجم و هماهنگ تمامی روابط عمومی واحدهای زیرمجموعه با روابط عمومی ستاد دانشگاه تأکید کرد

صورت منسجم و  ها باید به روابط عمومی خود تأکید کنند که به ها و بیمارستان اداری است و تمامی روسای دانشکده یک دستور و گفت: این

 در رسانه این. کنیم تقویت دانشگاه در را سلامت رسانه  هماهنگ با روابط عمومی دانشگاه فعالیت کنند تا با جامعیت و همبستگی بیشتر بتوانیم

 .دارد مهمی نقش دانشگاه شدن محور جامعه و شدن اجتماعی و جامعه به دانشگاه پیام انتقال

 ای دانشگاه تحقق مرجعیت علمی با مرجعیت رسانه

 از سرشار و متفاوت شروعی با توأم را امسال جدید، قرن شروع و 1401 سال  دکتر ماشاءاله ترابی مدیر روابط عمومی دانشگاه نیز با تبریک

 .شود می پذیر امکان رسانه باوجود علمی، مرجعیت در دانشگاه رئیس و بهداشت وزیر تأکید: فتگ و دانست پیشرفت و تحول

ای تأکید کرد و گفت: ما نیاز داریم توان علمی موجود در دانشگاه را معرفی کنیم و مرجعیت  دکتر ترابی بر مرجعیت علمی توأم با مرجعیت رسانه

 .شده است دهیم که خوشبختانه زیرساخت آن از سال گذشته در دانشگاه آمادهای متناظر با مرجعیت علمی را توسعه  رسانه

منظور انعکاس ابعاد  های روابط عمومی در قرن جدید برشمرد و گفت: به ترین برنامه مدیر روابط عمومی دانشگاه، توسعه رسانه سینا را از مهم

 این در. کنیم معرفی جهانی و ملی  عنوان رسانه معتبر علمی در سطح نا را بهگسترده دانشگاه علوم پزشکی تهران در رسانه لازم است؛ رسانه سی

 .ی و کارکنان دانشگاه نقش مهمی دارندعلم هیئت اعضای مسئولان، عمومی، روابط همکاران عرصه

تواند در شأن خود در سطح  ه میای در دانشگاه رقم بخورد، دانشگا ای دانست و گفت: اگر تحول رسانه دکتر ترابی قرن جدید را قرن تحول رسانه

 .المللی فعالیت کند ای و بین منطقه

مدیر روابط عمومی دانشگاه در توضیح رسانه سینا گفت: سینا یک رسانه علمی در تراز جهانی خواهد بود که عمده فعالیت آن معرفی ابعاد 

 .مختلف علمی دانشگاه است

گاه گفت: براساس شاخص جدید اینترمتریک که میزان فعالیت افراد علمی را در انتشار دکتر ترابی با اشاره به اهمیت این رسانه در دانش

ها  های علمی دانشگاه در رسانه خواهد یکپارچگی را در انتشار فعالیت سنجد، رسانه سینا می های اجتماعی می ها در شبکه موضوعات علمی دانشگاه

 نهادینه خود مجموعه در را جنبش این ها بیمارستان و ها دانشکده تحقیقاتی، مراکز است ملاز راستا این در و کند ایجاد اجتماعی های شبکه  و

وی در پایان سخنان خود افزود: روابط عمومی دانشگاه زیرساخت رسانه سینا را فراهم کرده و امیدوارم با همکاری تمامی واحدهای  .کنند

 .خوبی توسعه دهیم دانشگاه بتوانیم آن را به
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 وزیر بهداشت از مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( دانشگاه علوم پزشکی تهرانبازدید 

اللهی وزیر بهداشت به همراه مهندس محمد هاشمی مدیر روابط عمومی این  دکتر بهرام عین 1401در نهمین روز فروردین 

 .ید کردندوزارتخانه از اورژانس و بخش ای سی یو قلب مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( بازد

 

 

ن تبریک سال نو و اهدای ضم اللهی عین دکتر ،(ره) خمینی امام بیمارستانی مجتمع روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

نزدیک در جریان روند درمان بیماران این مرکز قرار  ویژه در ایام نوروز تشکر کرد و از روزی کادر درمان مجتمع به های گل از زحمات شبانه شاخه

 گرفت.

تختخوابی انستیتو کانسر بازدید کرد و از نزدیک در جریان روند پیشرفت پروژه  ۵40در ادامه وزیر بهداشت از پروژه در حال ساخت بیمارستان 

 تختخوابی قرار گرفت. ۵40

عه دانشگاه، دکتر محمدتقی بیگ محمدی رئیس دانشکده پزشکی، دکتر مسعود میرمعینی در این بازدید دکتر سید ابوالفضل ذاکریان معاون توس

مدیر منابع و نیروی انسانی دانشگاه، دکتر سید علی دهقان منشادی رئیس مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(، مهندس محمد علی سورکی 

س قدیم خانی مدیر دفتر فنی و جمعی از مسولان و کارکنان مجتمع حضور معاون پشتیبانی مجتمع، پرستو آریاملو مدیر پرستاری مجتمع، مهند

 داشتند.
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دکتر جلال غفارزاده: مجموعه ، های بهارلو و ضیائیان رئیسه دانشگاه از بیمارستان بازدید نوروزی عضو هیئت

 امین کندهای دانشگاه علوم پزشکی تهران توانسته کاملا نیازهای دارویی بیماران را ت داروخانه

های بیمارستانی دانشگاه و دکتر محمدرضا قیوم  های دانشکده داروسازی و داروخانه دکتر جلال غفارزاده، رئیس مجموعه داروخانه

های بهارلو و ضیائیان بازدید کردند و از نزدیک  های مختلف بیمارستان زاده پزشک مقیم ستاد هدایت دانشگاه از داروخانه و بخش

 .رسانی به بیماران اورژانس، بستری و خدمات دارویی قرار گرفتند خدمتدر جریان نحوه 

 

 

، در بازدید هیئت رئیسه از بیمارستان ها؛ داود پناهی مدیر، زهرا قاضی، مترون و مهشید روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

مارستان بهارلو و در بیمارستان ضیائیان دکتر محمدسعید طاهری معاون درمان ، وجیهه جعفری مترون و مومنی سوپروایزر هداوند سوپروایزر از بی

 .تیم بازدید کننده را همراهی کردند

 با گفتگو در  اهدانشگ بیمارستانی های داروخانه و داروسازی دانشکده های داروخانه مجموعه رئیس غفارزاده، جلال دکتر  در پایان این بازدید

نوروزی در دو بیمارستان  تعطیلات رغم علی 1401 فروردین از روز دهمین در که داشتیم را این توفیق: گفت دانشگاه عمومی روابط خبرنگار

 .بسیار پر پذیرش و پرکار بهارلو و ضیائیان در خدمت همکاران و اساتید باشیم

 1000های بیمارستانی دانشگاه افزود: برای من جالب توجه بود که روزانه نزدیک به  داروخانههای دانشکده داروسازی و  رئیس مجموعه داروخانه

ای به  ی این است که خدمات گسترده در این ایام در یک بیمارستانی مانند ضیائیان انجام می شود، این حجم از پذیرش نشان دهنده  پذیرش

توانند یه الگو مدل باشند با این وصف که  د: بیمارستانهای ضیائیان و بهارلو از این منظر میوی تصریح کر. بیماران این بیمارستان ارائه می شود

 .نیز همپای آن پاسخگوی این حجم از مراجعین نیز هست  خدمات دارویی

افزود: این مجموعه  های دانشگاه علوم پزشکی تهران را یک هلدینگ کم نظیر در تامین دارو عنوان کرد و داروخانه  دکتر غفارزاده مجموعه

ی تامین توانسته کاملا نیازهای بیماران را تامین کند و من از عزیزان پرستار، اطبا و مسئولین بیمارستان به کرات سوال کردم که آیا بیمار برا

ز بیماران نیز این سوال را زهای دارویی و لوازم ناچار به مراجعه به بیرون از بیمارستان شده است که در پاسخ حتی یک مورد هم نبود و ا نیا

 .پرسیدم؛ آنها نیز تایید کردند که برای تهیه دارو به خارج از بیمارستان نرفته اند

های بیمارستانی دانشگاه با اشاره به کمبودها و مشکلات اقتصادی در حوزه درمان ،  های دانشکده داروسازی و داروخانه رئیس مجموعه داروخانه

مانی و بیماران در تامین دارو گفت: خوشبختانه به حمدالله اینجا این مشکل وجود ندارد و من از این حس به دارو و مشکلات مراکز در
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ی دارو، نظام دارویی و نظام درمان دانشگاه و هم لجستیک دانشگاه زیرا نظام  ی دانشگاه تبریک می گویم؛ هم به همکاران ما در حوزه مجموعه

تامین دارو و لوازم در دانشگاه علوم پزشکی تهران کاملا یک مدل و الگوی قابل تقدیر و قابل توجه است و ما باید   وار، زنجیره پشتیبانی زنجیره

های مختلف برای  در پی این باشیم که امسال با همکاری دانشکده داروسازی، معاونت درمان و هم معاونت آموزشی یک نظام هماهنگ در حوزه

تامین و امن کردن   وی خاطرنشان کرد: حداقل وظیفه ما تامین دارو است به این معنا که زنجیره .ا بیشتر کنیمسلامت بتوانیم خدمات دارویی ر

ی آخر ما نیست، ما باید خدمات دارویی را گسترش دهیم که خوشبختانه در بیمارستان ضیائیان من دیدم که یونی  ی اول است ولی وظیفه وظیفه

کنند و به  دارویی و پکیج لوازم و داروی مورد نیاز بیمار نه در روز یک بار بلکه هر دوز را همکارانم تامین میدوز اتفاق می افتد یعنی هر دوز

 . فرستند ها می بخش

ها چیزی به نام استوک دارویی به آن معنا وجود ندارد که این حائز اهمیت است یعنی همکاران پرستار ما  دکتر غفارزاده افزود: همچنین در بخش

  .سازی دارو و تامین نسخه کردن نیستند و این کار را همکاران داروساز انجام میدهند یر مسائل آمادهدرگ

های بیمارستانی دانشگاه در پایان یادآور شد:امیدواریم که امسال این خدمات دارویی  های دانشکده داروسازی و داروخانه رئیس مجموعه داروخانه 

 باشند داشته حضور  ها مکاران دارویی ما باید دوش به دوش پزشک همچون همکار پرستار در ویزیت و مورنینگبر بالین بیماران بیشتر شود و ه

 .را که می تواند به سلامت و بهبود زودتر بیمار کمک کند ارائه کنند خود علمی نظرات و

 

 پزشکی تهران با استاد علی نصیریان علوم رئیس دانشگاه دیدار نوروزی

با حضور در منزل استاد علی نصیریان سال نو را به این پیشکسوت  1401دکتر حسین قناعتی در یازدهمین روز از فروردین 

 .هنرمند عرصه سینما، تئاتر و تلویزیون تبریک گفت. در این دیدار دوز چهارم واکسن کرونای استاد نصیریان نیز تزریق شد

 

 

، در این دید و بازدید نوروزی دکتر علیرضا اولیایی منش، معاون بهداشت دانشگاه و دکتر روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 .عباس مزینانی، مدیرگروه سلامت روانی اجتماعی و اعتیاد این معاونت حضور داشتند

 .بیان خاطراتی از دوران بازیگری خود بر مسئولیت اجتماعی هنرمندان تأکید کرد علی نصیریان با
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های دانشگاه توضیح داد و درخصوص جایگاه هنر و هنرمندان در بین مردم و تأثیرگذاری آنان سخن  دکتر قناعتی نیز درباره اقدامات و پیشرفت

 .علوم پزشکی دعوت کردهای دانشگاه  گفت و از استاد نصیریان برای حضور در برنامه

 .در پایان احمدوند مسئول زنجیره سرد شبکه بهداشت و درمان شهرری دوز چهارم واکسن کرونای نصیریان را تزریق کرد

 

حسین قناعتی: دکتر ، رئیس دانشگاه مراسم دیدار نوروزی در مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( با حضور

 های دانشگاه در سال جاری نیازمند همکاری همه ماست پیشبرد برنامه

زمان با بهار قرآن برگزار شد، همگان را به  رئیس دانشگاه در مراسم دیدار نوروزی مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( که هم

 .های قدر دعوت کرد تفکر و تعمق بر خویشتن در شب

 

 

 1401فروردین  14مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(، مراسم دیدار نوروزی این مرکز  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

مع، معاونان و مقارن با اولین روز ماه مبارک رمضان و با حضور دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه، دکتر سید علی دهقان منشادی رئیس مجت

ها، اعضای تیم رهبری و مدیریت و جمعی از همکاران در سالن شهید کاووسی برگزار  مدیران پشتیبانی، درمان و امور دانشگاهی، روسای بخش

 .شد

ارتقای روحی های قدر گفت: سعی کنیم در روزهای پیش رو با استفاده از برکات ماه مبارک رمضان در  رئیس دانشگاه با سفارش به تفکر در شب

ای انسان بدرستی که تودر راه پروردگارت تلاش می کنی و «»یا ایها الانسان انک کادح الی ربک کدحا فملاقیه»خود به هدف اصلی خلقت 

و  سوره انشقاق( نائل شویم که اگر جز این قدمی برداریم خسران است. آدمی به نفس خود بصیر است 6)آیه « بالاخره او را دیدار خواهی کرد

تر شویم و اگر  های قدر با تفکر و تعمق در خویش که برترین عبادات است کمک کنیم اگر خوبیم خوب رو در شب کند. ازاین داند که چه می می

  .اشکالی در ما هست آن را اصلاح کنیم؛ تا در لحظه دیدار پروردگار و مرگی که دیر یا زود، همه را فراخواهد گرفت، بتوانیم پاسخگو باشیم

ماه اخیر افزود: با تمام تنگناهای مالی، خوشبختانه  6ای از گزارش عملکرد دانشگاه علوم پزشکی تهران در  وی در ادامه با اشاره به چکیده

ی ا های توسعه های اقتصادی کشور در شرایط بهتری بتوانیم برنامه جلو و خوبی انجام شد و امیدوارم سال جدید همراه با گشایش های روبه حرکت

افزاری، هم در  دهیم و در بعد ساختار نرم کارها را ادامه می های عظیم ساختمانی با همکاری قرارگاه خاتم،  دانشگاه را پیش ببریم. در بحث پروژه

لت حوزه آموزش و هم در حوزه پژوهش تحولاتی خواهیم داشت. سیاست ما در تحقیقات و فناوری، توزیع عادلانه منابع است تا پژوهش از حا

 .های برابر بیابند شخص محور خارج شود و تمامی محققان فرصت
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های ما در این مسیر  های اصلی دانشگاه در سال جدید خواند و گفت: یکی از برنامه دکتر قناعتی حمایت از مراکز تحقیقاتی را یکی از مأموریت

چنین در بحث آموزش به دنبال اعتلای سطح آموزش پزشکی های فنی مرتبط با تکنولوژی سلامت و دارو خواهد بود. هم جذب محققان رشته

وی در ادامه در خصوص تفاهم نامه دانشگاه علوم پزشکی تهران و آستان مقدس امام  .عمومی برای ارائه خدمات باکیفیت به جامعه هستیم

اری، داروسازی و توانبخشی در کربلا با حمایت حسین علیه السلام برای راه اندازی شعبه دانشگاه و ایجاد پنج دانشکده پزشکی، بهداشت، پرست

 .های مختلف دانشگاه دانست الله سیستانی توضیحاتی داد و این مهم را مرهون زحمات و همراهی اساتید گروه آیت

های  ری از قابلیتگی های سازمانی، خوب نیست. برای بهره رئیس دانشگاه در پایان بیاناتش گفت: توجه ما به جوانان است. ماندگاری در جایگاه

 .های دانشگاه در سال جاری نیازمند همکاری همه ماست های مدیریتی لازم است. پیشبرد برنامه افراد برجسته، چرخش

ماه گذشته  6ها، اساتید و سایر کارکنان با تیم رهبری و مدیریت مجتمع، در  در ادامه مراسم، دکتر دهقان با قدردانی از همراهی روسای بخش

فرد  ، مدیریت درمان منحصربه19فرسای چهار، پنج و ششم کووید  های سخت و طاقت ه اتفاقات خوبی که شاهدش بودیم عبور از پیکگفت: هم

ها، کمک و  اندازی شعبه هفت سلامت و ... همه و همه باتحمل سختی نویسی الکترونیک، راه موکورمایکوزیس در سطح کشور، اجرای نسخه

های روشن و مؤثری را در مجتمع بیمارستانی  بزرگواران تحقق یافت. امیدوارم در سال جدید نیز بتوانیم باهم، گامهمت دلسوزانه یکایک شما 

ای برخوردار بوده و هست، برداریم. بازدیدهای نوروزی مسئولان ستادی  امام خمینی )ره( که در نظام سلامت کشور از جایگاه و اهمیت ویژه

 .موید این اهمیت استوزارت بهداشت و دانشگاه خود 

ابراز رضایت کرد و افزود: با کمک هم  1401رئیس مجتمع در پایان سخنانش از حضور اساتید و همکاران و کیفیت ارائه خدمات در ایام نوروز 

 .آسانی بدل شود ها به کنیم تا امسال هم سختی تلاش می

ن مراسم ضمن تبریک بهار قرآن و طبیعت، یاد و خاطره اساتید پیشکسوت دکتر زینت قنبری مدیر گروه تخصصی زنان و زایمان دانشگاه در ای

هر کس نفسی »سوره مائده  32وی با اشاره به آیه  .دانشگاه و مجتمع را گرامی داشت و گفت: استاد یلدا با عمل خود به ما حکیم بودن آموخت

های پروردگار است به او، باید قدر  از دیگران به انسان از نعمتتوضیح داد: نی« را حیات بخشد مثل آن است که همه مردم را حیات بخشیده

ر جایگاه طبابت و نقش آن در نجات جان بیماران را بدانیم و قیمت آن را به خدا بسپاریم. نیت خالص و عملکرد صالح است که هر انسانی را د

 .کند و این تنها با توکل به خداوند ممکن است هر نقش و جایگاهی جاودانه می

اکید دکتر قنبری بر تکریم بیماران و همراهان ایشان از سوی طبیبان تاکید کرد و گفت: در سوگندنامه بقراط بر اعتماد دوسویه پزشک و بیمار ت

ما فراگیران  دوراز هرگونه التهاب بیماران را دریابیم تا از رفتار شده است و بر همه ماست که این اصل را رعایت کنیم. باید صبورانه و پرامید، به

 .بیاموزند

کنم که در کنار طبابتم معلم هم هستم. باید با ایجاد  مدیر گروه زنان و زایمان دانشگاه، معلمی را مایه مباهات خواند و افزود: افتخار می

های پزشکی است،  خصوص در این دانشگاه و مجتمع که محل پرورش و تربیت نخبگان رشته شورونشاط، روحیه امید را در میان فراگیران به

 .تقویت و محیط صمیمی و امنی را برایشان در کنار خود مهیا کنیم
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رئیس مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاورین خانواده قوه قضائیه: حضور کارشناسان این مرکز در 

 های مدافعان سلامت است ها ادای دینی به رشادت بیمارستان

هران، مرکز وکلای قوه قضائیه، رئیس مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(، کارشناسان و با حضور روسای دانشگاه علوم پزشکی ت

 .مشاوران قوه قضائیه کارگاه مشاوره معاضدتی حقوقی به کارکنان و بیماران این مرکز درمانی برگزار شد

 

 

با هماهنگی و تلاش مدیریت حقوقی دانشگاه اولین میز  1401فروردین  16شنبه  ، سهتهرانروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی  به گزارش

، دکتر میر حامد خانی مدیرکل حقوقی رئیس دانشگاه خدمت مشاوره حقوقی رایگان ویژه کارکنان و کادر درمان با حضور دکتر حسین قناعتی

بهداشت، دکتر حسن عبدلیان پور رئیس مرکز وکلای قوه قضائیه، دکتر سیدعلی دهقان منشادی رئیس مجتمع و شاهین ساحلی وزارت 

 .سرپرست مدیریت امور حقوقی دانشگاه در سالن شورای ریاست این مرکز برگزار شد

آموزشی آشنایی با مسائل حقوقی ویژه   در کارگاه دکتر قناعتی رئیس دانشگاه ضمن قدردانی از مسئولان و وکلای قوه قضائیه برای حضور

ویژه در حوزه سلامت هم به لحاظ اداری و هم در بعد حفظ  ها با مبادی قضائی به مدافعان سلامت گفت: آشنایی مسئولان اجرایی بیمارستان

حقوق بیماران و پزشکان حمایت کنیم و همکاران کند تا بتوانیم باکیفیت بیشتر و بهتر از  حقوق بیماران بسیار مهم است. این تعاملات کمک می

ده ما در مواجهه با مسائل قانونی خود کمتر دچار چالش شوند.البته با توجه به اقدامات موثری که توسط مدیریت حقوقی دانشگاه به انجام رسی

 .ی واحدهای دانشگاه برگزارخواهد شداست تا حد زیادی در رسیدن به این اهداف موفق بودیم و این کارگاه ها در آینده نیز در تمام

 قوه وکلای حضور عامه حقوق احیای روز عنوان با  فروردین 16گذاری روز  دکتر عبدلیان پور رئیس مرکز وکلای قوه قضائیه با اشاره به نام

 مرکز این ذاتی وظیفه راستای در ادیننم حرکتی را بیماران و درمان کادر به قضایی مشاوره برای( ره) خمینی امام بیمارستانی مجتمع در قضائیه

 .های اخیر در خط مقدم مبارزه با بیماری کرونا تلاش کردند های عزیزانی خواند که در سال و ادای دین جامعه حقوقی کشور به رشادت

به مردم است؛  در ادامه دکتر سید علی دهقان منشادی رئیس مجتمع ضمن تبریک سال نو و ماه مبارک رمضان گفت: هدف همه ما خدمت

های پشتیبانی و  شود تیم کنند، زمانی که عزیزی از یک خانواده دچار بیماری می ها که مردم با درد و رنج به ما مراجعه می ویژه در بیمارستان به

حمایت گرانه وکلای  وی حضور .درمانی بیمارستان باید برای ارائه خدمات درمانی موردنیاز بیمار بسیج شوند، اولویت ما حفظ جان بیمار است

ار در مرکز وکلای قوه قضائیه در این مرکز را در افزایش رضایتمندی کارکنان بسیار اثرگذار خواند و افزود: کادر درمانی به دلیل حجم بالای ک

ها مادی  ه مشوقاند. هم های صبح، عصر و شب و روزهای تعطیل اغلب برای رسیدگی به امور شخصی و حقوقی خود با کمبود وقت مواجه نوبت

ها و نهادهای مختلف، شهرداری و خیرین در کنار  های خوبی از کمک و همراهی سازمان نیست؛ در پاندمی کرونا دیدیم که چه ظرفیت
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ین ها ادامه داشته و خیر، برکت و اثر ا های صادقانه و عاشقانه کادر درمان برای خدمت به مردم در کشور داریم. امیدوارم این همکاری تلاش

 .های معنوی در اعتلای کیفیت ارائه خدمات درمانی به بیماران تجلی یابد مشوق

در پایان شاهین ساحلی سرپرست مدیریت حقوقی دانشگاه ضمن قدردانی از حضور همه مسئولان بیان داشتند: یکی از دغدغه های همیشگی 

اوره حقوقی و معاضدت قضایی به کارکنان دانشگاه خصوصاً کادر رئیس محترم دانشگاه همین موضوع حمایت از کارکنان و ارائه خدمات مش

درمان است و به کرات به بنده دستور دادند که اقدامات موثری در این خصوص به عمل آید تا تمامی کارکنان دانشگاه خصوصاً کادر درمان 

گاه در کنار این افراد حضور داشته باشند.ایشان ازخدمات مشاوره ای و معاضدت قضایی بهره مندشوند و در صورت ضرورت نیز وکلای دانش

ه همچنین اظهار کردند با توجه به برنامه ریزی هایی که انجام شده است در حال حاضر کارکنان دانشگاه می توانند برای اخذ مشاوره حقوقی ب

 .ندصورت تلفنی در کمتر از ده دقیقه و به صورت حضوری در کمتر از دو ساعت به این مهم دست یاب

وگوی  یک دادگستری حضور داشتند که با استقرار میزهای خدمت جداگانه در دیدار و گفت که در این برنامه، جمعی از وکلای پایه توضیح این

 .دندها ارائه کر ها آن های لازم را برای پیگیری درخواست های حقوقی و قضایی آنان پاسخ دادند و راهنمایی کنندگان به پرسش مستقیم با مراجعه

 

 علوم پزشکی تهران با استاد فرخ شادان رئیس دانشگاه ملاقات

 .دکتر حسین قناعتی با حضور در بیمارستان شریعتی با دکتر فرخ شادان، استاد پیشکسوت فیزیولوژی دیدار و برای وی آرزوی سلامتی کرد

 

 

روند درمان دکتر شادان را از تیم  1401فروردین  16، دکتر قناعتی در دیدار عصر سه شنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 پزشکی وی جویا شد.

ه تجلیل شد. دکتر شادان در این از نیم قرن تلاش علمی دکتر شادان، استاد پیشکسوت گروه فیزیولوژی دانشگا 1393بهمن  20توضیح اینکه 

کنم که با این مراسم من را شاد کردید و  ام اما امروز از شما قدردانی می مراسم گفت: من سخنور نیستم و همیشه فقط در کلاس صحبت کرده

 بر من منت گذاشتید.

رسید، علم نیز چنین  ازآن به قله می ها و پس همواریکم به نا روید سطح زمین صاف است کم دکتر شادان ادامه داد: زمانی که در بیابانی راه می

. وی افزود: است ابتدا کسانی راه علم را هموار کردند و بعد افرادی مانند ارشمیدس، گالیله، نیوتن، کلود برنارد و انیشتین علم را به قله رساندند
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هایی که در زندگی دارید زبان به گلایه باز نکنید که هردوی  آید شاکر باشید و به خاطر تلخی هایی که برایتان پیش می همیشه به علت شادی

 ها از نعمات خداوند و لازمه زندگی انسان هستند. این

 

 نامه همکاری مشترک امضا کردند المللی اسلامی مالزی تفاهم دانشگاه علوم پزشکی تهران و دانشگاه بین

نامه  الزی با هدف توسعه تعاملات علمی، آموزشی و پژوهشی، تفاهمالمللی اسلامی م دانشگاه علوم پزشکی تهران و دانشگاه بین

 .همکاری مشترک را به صورت آنلاین منعقد کردند

 

 

ان نشستی آنلاین در جری 1401فروردین  17نامه چهارشنبه  الملل، این تفاهم معاونت بین روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

، رئیس Dzulkifli Abdul Razak، دکتر علی اصغر محمدی، سفیر ایران در مالزی، پروفسوررئیس دانشگاه با حضور دکتر حسین قناعتی،

الملل دانشگاه،  ، دکتر محمدحسین نکوفر، مدیر روابط بینالملل دانشگاه المللی اسلامی مالزی، دکتر محمدحسین آیتی، معاون بین دانشگاه بین

ها و  های علمی دانشگاه با دانشگاه محمد نظام حلیمی، دبیر اول و کاردار سفارت مالزی در ایران و دکتر امید سبزواری، مسئول میز همکاری

 .مراکز علمی مالزی و سنگاپور به امضا رسید

های مشترک با  رسیدن ماه مبارک رمضان و ابراز خرسندی از ایجاد فرصتی برای توسعه همکاریدر آغاز، رئیس دانشگاه ضمن تبریک فرا

های آموزش، پژوهش، تکنولوژی و  ای از تعاملات دو مجموعه در زمینه نامه فصل تازه المللی اسلامی مالزی، گفت: انعقاد این تفاهم دانشگاه بین

 .تبادل اطلاعات خواهد بود

های این مجموعه پرداخت و تصریح کرد: دانشگاه علوم  ها و توانمندی ن به معرفی اجمالی دانشگاه و بخشی از ظرفیتدکتر قناعتی همچنی

وی با اشاره  .های داروسازی دارد درصد از نیاز پزشکی کشور را با همراهی دانشکده داروسازی و شرکت 90پزشکی تهران توانایی تأمین بیش از 

بنیان، اظهار داشت: ما در آینده نزدیک شهر علم شهید سردار قاسم سلیمانی را افتتاح خواهیم  های دانش ا شرکتبه همکاری موفق دانشگاه ب

 .دهد های پزشکی و تکنولوژی را پوشش می بنیان در زمینه کرد که بیش از یک هزار شرکت دانش

ر دسترسی به امکانات و تجهیزات موردنیاز علوم پزشکی اشاره کرد های ظالمانه علیه ایران و تأثیر آن ب رئیس دانشگاه همچنین به مقوله تحریم

های جراحی، دستگاه رهیابی  ای قلب، دستگاه های مورد نیاز از جمله دوربین اسکن هسته و بیان داشت: در این راستا تاکنون تجهیزات و دستگاه

 .شده استدر داخل تولید و حتی به برخی کشورها نیز صادر  (Neuronavigation) عصبی
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ها یاد کرد و گفت: این ربات که تاکنون  دکتر قناعتی از ساخت ربات جراحی سینا در کشور به عنوان یکی از جدیدترین و به روزترین این دستگاه

به لحاظ کیفیت  گیرد و به اذعان کارشناسان خبره این کشور، بندی آمریکایی از نوع داوینچی قرار می دو نمونه آن به اندونزی صادر شده در دسته

ای برخوردار و تأکید بسیاری بر آن  وی همچنین با بیان اینکه در قرآن کریم مقوله دانش از اهمیت ویژه .قابلیت رقابت با نمونه آمریکایی را دارد

ه بتوانیم وضعیت بهتری شده است، اظهار داشت: وظیفه همه مسلمانان است که از دستورات اسلام تبعیت کنیم و امید دارم با همکاری دو دانشگا

 .را به لحاظ پزشکی و سلامت برای کشورهای اسلامی ایجاد کنیم

رئیس دانشگاه با اشاره به پیشی گرفتن برخی کشورهای غیراسلامی به لحاظ تکنولوژی از کشورهای اسلامی، افزود: این وظیفه ما است که با 

المللی میان کشورهای اسلامی بهترین ابزار برای رشد و  های بین این میان همکاریتلاش بیشتر، به بالاترین سطح از پیشرفت دست یابیم. در 

 .های موجود خواهد بود ها و توانمندی اعتلای قابلیت

هکتار در  17دکتر قناعتی سپس شهر علم شهید سردار قاسم سلیمانی را با نمایش ماکت معرفی کرد و گفت: این پروژه در زمینی به وسعت 

های  المللی و با فعالیت تعداد قابل توجهی از شرکت وی افزود: این مجموعه به عنوان شهری بین .اندازی خواهد شد آباد تهران راه منطقه یافت

 .کند بنیان مالزیایی فراهم می های دانش بنیان، فرصت بسیار خوبی را برای همکاری با مؤسسات و شرکت دانش

های آموزشی و پژوهشی میان دانشمندان و متخصصان ایرانی و مالزیایی با راه اندازی این شهر  زمینهرئیس دانشگاه از امکان تبادل اطلاعات در 

 .خبر داد

تختخوابی کودکان و مرکز تجمعات آموزشی اشاره کرد و ادامه داد: این  300دکتر قناعتی از دیگر امکانات شهر علم شهید سلیمانی به بیمارستان 

های موردنیاز چون پت اسکن، ام آر آی و  حقیقات سلامت متمرکز است و به منظور تأمین و تولید دستگاههای سلامت و ت شهر بر مقوله

های علوم پزشکی  وی یادآور شد: شهر علم شهید سلیمانی با همکاری دیگر دانشگاه .اسکن با بخش صنعت نیز همکاری داشته است تی سی

 .حال راه اندازی استکشور و تحت نظارت دانشگاه علوم پزشکی تهران در 

های دانشگاه در آموزش علوم پزشکی پایان داد و خاطرنشان  ها و توانایی های خود را با ارائه توضیحاتی در خصوص قابلیت دکتر قناعتی صحبت

سیار ب Neurointerventional Radiology کرد: دانشگاه علوم پزشکی تهران در برخی فیلدها چون داروسازی، پیوند کبد و کلیه و

 .ها وجود دارد های مالزیایی در این زمینه های تبادل اساتید با دانشگاه مدت و برنامه های کوتاه موفق عمل کرده که امکان برگزاری دوره

المللی اسلامی مالزی نیز با تبریک فرارسیدن ماه مبارک رمضان و به نتیجه رسیدن تعاملات دو دانشگاه با امضای  سپس رئیس دانشگاه بین

ها فراهم شود چرا که با شناختی که از ایران به  نامه مشترک، گفت: امیدوارم در آینده نزدیک شرایط برای دیدار حضوری مسئولان دانشگاه تفاهم

 .های بسیاری برای همکاری وجود دارد های علوم و تکنولوژی داریم، مطمئن هستیم که فرصت ویژه در زمینه

ها و مشکلات جوامع اسلامی در  ارتباط هر چه بیشتر بهداشتی و درمانی ایران و مالزی را در حل چالش ،Dzulkifli Abdul Razak پروفسور

تری داشته باشیم، افزود: در کنار برنامه  انداز گسترده وی با تأکید بر اینکه در تعامل دو دانشگاه باید چشم .ها بسیار تأثیرگذار دانست این حوزه

 .های پژوهشی به ویژه پس از پاندمی کرونا با رویکرد انتقال دانش و تجارب کسب شده، همکاری کنیم رصههای مشترک آموزشی باید در ع

های  پس از آن سفیر ایران در مالزی نیز حضور در این نشست را باعث افتخار دانست و بیان داشت: خوشبختانه طی دو سال اخیر همکاری

 .نامه به امضا رسیده است تفاهم 20رفته و حدود های ایران و مالزی شکل گ زیادی میان دانشگاه

المللی اسلامی مالزی پلت فرم جدیدی در همکاری دو  نامه دانشگاه علوم پزشکی تهران با دانشگاه بین دکتر محمدی افزود: امیدوارم انعقاد تفاهم

 .های ایران و مالزی نیز از آن حمایت کنند کشور ایجاد و دولت
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الملل دانشگاه از تشکیل میزهای همکاری علمی با کشورهای مختلف را تشریح کرد و به معرفی میز  های حوزه بین سیاستدر ادامه، دکتر نکوفر 

 .مالزی و سنگاپور و دکتر امید سبزواری از اساتید شناخته شده داروسازی به عنوان مسئول آن پرداخت

های آنلاین و مکاتبات  ها کار کارشناسی، برگزاری نشست سبزواری و ساعتها و زحمات دکتر  نامه مشترک را نتیجه تلاش دکتر نکوفر تفاهم

 .ها خواست از اجرایی شدن آن حمایت کنند فراوان دانست و از سفارتخانه

از  الملل، ها و مراکز علمی مالزی و سنگاپور نیز ضمن تشکر از همکاران مدیریت روابط بین های علمی دانشگاه با دانشگاه مسئول میز همکاری

 .سفیر ایران در مالزی برای ایجاد بسترهای ارتباط دو دانشگاه قدردانی کرد

د که در پایان محمد نظام حلیمی، دبیر اول و کاردار سفارت مالزی در ایران نیز ضمن اعلام حمایت از ارتباطات شکل گرفته، ابراز امیدواری کر

 .میان ایران و مالزی شودساز توسعه همکاری علمی و پژوهشی  نامه زمینه این تفاهم

 

 متفکر مغز سلامت تحقیقات ملی موسسه  دکتر قناعتی:، از موسسه ملی تحقیقات سلامت رئیس دانشگاه بازدید

 است کشور سلامت نظام راهنمای چراغ و

حی معاون تحقیقات و فناوری خود، باحضور در موسسه ملی تحقیقات اکبر فتو دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه به همراه دکتر 

 .سلامت با رئیس و اعضای این موسسه دیدار و گفتگو کردند

 

قیقات سلامت در سالن شورای موسسه ملی تح 1401فرودین  21، در این نشست که روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

های علمی موسسه ملی تحقیقات سلامت، این مرکز را مغز متفکر و چراغ  تشکیل شد، دکتر قناعتی، پس از شنیدن گزارش رئیس و مدیران گروه

ی ها و ساختار موسسه ملی تحقیقات سلامت را بررسی کردیم. مرکز راهنمای نظام سلامت کشور توصیف کرد و گفت: امروز گزارش کار، برنامه

 .ریزی کنیم توانیم درست برنامه های آن نباشد نمی که نقش دیدبانی نظام سلامت را برعهده دارد و اگر پژوهش

ریزی سلامت مؤثر در کشور دانست و گفت: این مرکز توانمندی بسیاری در  دکتر قناعتی نقش این مرکز را در پرهیز از افراط و تفریط برنامه

 .ریزی کنند یریت سلامت کشور دارد و باعث می شود مدیران براساس نتایج این تحقیقات برنامهپاسخ سریع به سؤالات اساسی مد

های این مرکز را در کاهش خطاها ضروری دانست و گفت: برای اصلاح نظام سلامت کشور مهم است که مدیران این  رئیس دانشگاه پژوهش

  .گذاری کاسته می شود گیری و سیاست اهای آنان در تصمیمراه را با دقت، اثرگذاری و کیفیت بیشتر بپیمایند و از خط
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های این موسسه را دانست گفت: برای هر تغییری ساختاری باید دلایل کافی وجود داشته باشد و این  دکتر قناعتی بابیان اینکه باید قدر تلاش

د موردتوجه قرار گیرد در غیر این صورت تغییر ساختار منجر به سالاری، عملیاتی بودن و پرهیز از فسا تغییر براساس سه معیار اصلی مانند شایسته

 .افت مجموعه می شود

های مرتبط با حوزه بهداشت تأکید کرد و گفت: بهداشت اولویت اصلی دانشگاه است و در جهت توسعه برنامه  دکتر قناعتی بر توسعه پژوهش

 .کند حتماً حمایت میهای مرتبط با این حوزه دانشگاه  پزشک خانواده و دیگر برنامه

رئیس دانشگاه از رئیس و مدیران گروه موسسه ملی تحقیقات سلامت خواست، حوزه ارتباطی خود را با وزارت بهداشت، فرهنگستان علوم 

های خود را منتشر کنید تا ذهن مسئولان و جامعه نسبت به موضوعات مهم نظام  ها افزایش دهند و گفت: نتیجه پژوهش پزشکی و رسانه

 .سلامت پویا بمانند

 بودجه و انسانی نیروی تأمین زمینه در: گفت  های این مرکز تأکید کرد رئیس دانشگاه، در پایان سخنان خود، برحمایت دانشگاه از فعالیت

  د.شما کمک خواهد کر به دانشگاه موردنیاز

عتی را نشان دهنده توجه ایشان به این مجموعه دانست و در ادامه، دکتر علی اکبری ساری رئیس موسسه ملی تحقیقات سلامت حضور دکتر قنا

 .با مصوبه وزارت بهداشت و با وظایف مشخص و تعیین شده تشکیل شد 1387درباره تاریخچه موسسه ملی تحقیقات سلامت گفت: در سال 

مرکز  7۵0وعه گفت: با وجود حدود عضو مشاوره در این مجم ۵کارشناس و  22عضو هیات علمی،  10دکتر اکبری ساری با اشاره به فعالیت 

تحقیقاتی در کشور، این مرکز همچنان دارای نقش ملی و محوری بوده و زیرنظر وزارت بهداشت و دانشگاه علوم پزشکی تهران، به انجام 

 .کند های کاربردی و سیاستگذاری نظام سلامت کشور کمک می پژوهش

خبر  1400تا  1392طرح از سال  270و در مجموع بیش از  HTA طرح 160ش ملی، پیمای 13رئیس موسسه ملی تحقیقات سلامت از اجرای 

 1۵با شروع قرن نو، فرصت خوبی برای پیمایش های ملی و رصد شاخص های نظام سلامت است و به این منظور  1401داد و گفت: سال 

 .پیمایش ملی طراحی شده است

یده بانی سلامت جمعیت و نظام سلامت، پاسخ سریع به سوالات علمی سیاستگذاران، دکتر اکبری ساری ماموریت های اصلی این مرکز را، د

و کلان نظام سلامت و موارد بسیار دیگر برشمرد و گفت: برنامه های مشترک بسیاری با معاونت های وزارت  (HPSR) طرح های کاربردی

 .بهداشت درحال انجام است

مهمترین برنامه موسسه ملی تحقیقات سلامت گفت: تقویت ظرفیت های ملی به منظور رئیس موسسه ملی تحقیقات سلامت با اشاره به 

کند و  سیاستگذاری اگاه از شواهد، مهمترین برنامه این موسسه است. اجرای این طرح، به مدیریت پژوهش های نظام سلامت کمک بسیاری می

 .ستای پاسخ به نیاز جامعه را تا حد زیادی تامین می کنددغدغه مسئولان وزارت بهداشت در انجام پژوهش های کاربردی و در را

دکتر اکبری ساری در جمع بندی سخنان خود گفت: موسسه در طول زمان دچار فراز و فرود های بسیاری بوده ولی باوجود چالش های متعدد 

 .داردهمچنان نقش محوری در تقویت نظام سلامت دارد و برخی فعالیت ها و کارکردهای ان جایگزین ن

 .ها در موسسه توضیح دادند ها و پیمایش اعضای هیات علمی گروه درخصوص نحوه اجرای طرح  سپس مدیران و
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دکتر قناعتی: مدیران باید به جای اینکه مرشد باشند مربی ، رئیسه دانشگاه علوم پزشکی تهران شست هیئتن

 باشند

مدیران باید به جای اینکه مرشد باشند »در جلسه این هفته هیئت رئیسه با اشاره به نکته ای از شهید سلیمانی که  دانشگاهرئیس 

افزود: مرشد کسی است که کلمات خردمندانه را ترویج می دهد اما مربی آستین بالا می زند و وارد کارزار می شود و « مربی باشند

 .گاه به جز حقیر به این صفت مزین هستندالحمدالله مدیریت فعلی دانش

 

 

در سالن مدافعان سلامت با تبریک  1401فروردین  21، دکتر قناعتی در جلسه روز یکشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

یوضات این ماه استفاده کنیم و به هدف اصلی که همان ارتقای انسان به مقام انسانیت ماه مبارک رمضان گفت: ان شاءالله همه ما از برکات و ف

 و مقام والای قرب هست دست یابیم و توفیق حاصل شود که خداوند بزرگ به ما نظر کند زیرا انسان نیازمند واعظی در درون و واعظی در برون

 .یم مدنظر خداوند متعال باشدو توفیق از جانب خداست. امیدوارم همه کارهایی که می کن

رئیس دانشگاه با اشاره به بحث های مطرح شده در آینده نگری در نظام سلامت جهان گفت: نظام جهانی سلامت به شدت در حال تحول و 

سیر نظام سلامت هزینه بر است و از حد توان پرداخت نظام های مالی جهان پیشی گرفته است و اگر در برنامه ریزی ها به آینده ای که در م

وی افزود: اگر نظام سلامت در برنامه ریزی ها درست عمل کند رشد مستمر وجود خواهد . است توجه نشود ممکن است به فروپاشی برسد

 داشت؛ با بحث هایی مثل پرونده سلامت الکترونیک، توجه به بهداشت و پرهیز از نگاه درمان محوری و داشتن نگاه پیشگیرانه در حل مسائل،

 .درصد در هزینه های نظام سلامت صرفه جویی کرد 70می توان تا 

دکتر قناعتی مسیر دیگر در نظام سلامت را ماندن در وضع موجود عنوان کرد و گفت: در این مسیر که شامل تعویض های ریاست، تقاضای 

ا فروپاشی حکمرانی سلامت دانست که منجر به وی فاز بعدی ر .القایی بیشتر و جدال های بی حاصل است قطعا به بحران خواهد انجامید

یک مسائل امنیتی خواهد شد و افزود: اگر ما نتوانیم نظام سلامت را درست مدیریت کنیم به همین چیزی می رسیم که امروز وجود دارد؛ هر روز 

 دیگر ای سلیقه کار ی ردیگ وروز کنند می دستکاری را علمی هیئت حقوق  برنامه جدید و یک دست کاری بدون دلیل! یک روز

ل کنیم رئیس دانشگاه با بیان اینکه با تغییر هر دولتی یک نگاه و نظر جدید وارد می شود گفت: متاسفانه ما خودمان را طوری نساخته ایم که قبو

همه برنامه ها را برهم مدیران قبلی ما هم عقل و منطق داشته اند اگرچه هم نقاط ضعف و هم نقاط قوت وجود داشته است اما لزومی ندارد 

ا به بزنیم بلکه باید نگاه کنیم ببینیم کجای کار ایراد داشته است آن را برطرف کنیم و برنامه های خوب را ادامه دهیم زیرادر هیچ کجای دنی
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نند، مدت ها پایش می کنند و آسانی سیستم را تغییر نمی دهند و حتی اگر قوی ترین برنامه ها را ارائه دهند ابتدا به صورت پایلوت پیاده می ک

 .اشکالات را در می آورند و بعد بعد آرام آرام تغییر را وارد سیستم می کنند

ن دکتر قناعتی با تعریفی از مدیریت موفق گفت: مدیر موفق کسی است که در تراز جهانی کار کند؛ با همکارانش دوستی و صمیمت دارد و به آنا

وابط و دمیدن روح اعتماد و جسارت در مدیران و همکاران و کار گروهی در آنان است و منافع گروهی را بر احترام می گذارد؛ در پی توسعه ر

 .منافع فردی ترجیح می دهد و از ایده های نو حمایت می کند

مرشد کسی است که کلمات  رئیس دانشگاه با اشاره به نکته ای از شهید سلیمانی که مدیران باید به جای اینکه مرشد باشند مربی باشند افزود:

مقدس  دفاع فرماندهان موفقیت های علت از یکی  وی افزود: .خردمندانه را ترویج می دهد اما مربی آستین بالا می زند و وارد کارزار می شود

مدیریت فعلی دانشگاه به خودشان در صحنه بودند و بیشترین زحمت را می کشیدند که الحمدالله «. برو»نمی گفتند « بیا»این بود که می گفتند 

 .این صفت مزین هستند

 دکتر قناعتی با بیان اینکه کار خوب در زیرمجموعه ها به سرعت گسترش می یابد گفت: به طور یقین با ارتباط گرفتن با سطوح بالاتر و نیز

 .دانشگاه های همسایه ها شاهد رشد دانشگاه خواهیم بود

لمین میر مجید سیدقریشی مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه ضمن تبریک سال نو والمس الاسلام در ابتدای این جلسه حجت

 .هایی از نامه حضرت علی )ع( به مالک اشتر را همچون جلسات گذشته بررسی کرد و ماه مبارک رمضان بخش

انشجویی و دکتر کاظم ندافی رئیس دانشکده بهداشت رئیسه دانشگاه، دکتر محمد حسین صادقیان معاون فرهنگی و د در جلسه این هفته هیئت

 .گزارش برنامه چهارساله واحدهای تحت نظر خود را تشریح کردند

 .رئیسه پخش شد توضیح اینکه در این جلسه پویش یک دقیقه با مسئولان که این هفته اختصاص به بیمارستان رازی داشت برای اعضای هیئت

 

 های دانشگاه از مرکز تحقیق و توسعه سیاست رئیس دانشگاه بازدید

های دانشگاه و گفتگو با رئیس و همکاران این مرکز، بر اهمیت  دکتر حسین قناعتی در بازدید از مرکز تحقیق و توسعه سیاست

 .گیری مبتنی برشواهد در دانشگاه تأکید کرد تصمیم
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، دکتر 1401فروردین  22، در بازدید از مرکز تحقیق و توسعه سیاست های دانشگاه در روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

: اگر دانشگاه تشبیه کرد و گفت GPS  قناعتی پس از شنیدن گزارش عملکرد این مرکز، مرکز تحقیق و توسعه سیاست های دانشگاه را به

 به و بپیماید را درست راه دانشگاه کند می کمک  دوستان کارشان را درست انجام دهند و نتایج پژوهش های آنان به صورت عملیاتی دربیاید؛

 .برسد خود مقصود

 و دانست  رکز قابل بررسیرئیس دانشگاه، تمامی چالش های دانشگاه به لحالظ اجرایی و فنی را با استفاده از شواهد علمی تولید شده در این م

 .کند کمک دانشگاه سطح ارتقا به تواند می گیرد قرار استفاده مورد اگر شود می ارایه مرکز این در دستورالعمل و راهنما عنوان به انچه: گفت

تقویت کرد و به معاونان  را R&D دکتر قناعتی بر توانمندسازی و افزایش نقش مرکز تحقیق و توسعه دانشگاه تاکید کرد و گفت: باید جایگاه

 .خود توصیه می کنم در فعالیت های خود از کمک این مرکز استفاده کنند

دانشگاه، رئیس دانشگاه، پس از شنیدن اقدامات انجام شده در زمینه تدوین برنامه عملیاتی چهارساله دانشگاه، تاکید کرد: شیوه مدیریتی این دوره 

اه، خود را نسبت به یکدیگر متعهد بدانند. براین اساس، برنامه عملیاتی چهارساله دانشگاه را با برنامه مسطح است و معتقدم همه ارکان دانشگ

 اعضای و ها گروه همه برای  های پیشین تطبیق دهید که در راستای تکمیل برنامه های قبلی باشد و موازی کاری نشود. همچنین این برنامه را

 .خواهید نظرات خود را اعلام کنند که درصورت نیاز مورد بازنگری و اصلاح قرار گیرداز آنان ب و کنید ارسال علمی هیئت

ت دکتر قناعتی، بر رصد و پایش سیستماتیک اجرای نتایج پروژه های این مرکز، در واحدهای مختلف دانشگاه تاکید کرد و گفت: باتوجه به زحما

ت رصد کنید شواهد علمی تولید شده تاچه اندازه در واحدها مورد استفاده قرار می بسیاری که برای انجام هر پروژه متقبل می شوید لازم اس

 .گیرد

رئیس دانشگاه در پاسخ به دکتر علیرضا همتی یکی از اعضای هیئت علمی مرکز که از ایشان خواست تصویر ذهنی خود را به عنوان رئیس بیان 

ن شود گفت: هدف اصلی دانشگاه آموزش دانشجویان و نیروی انسانی توانمند است براین کند تا برمبنای آن برنامه های آینده نگر دانشگاه تدوی

 .اساس معتقدم اموزش پزشکی عمومی و سایر دوره ها باید براساس علم نافع و شواهد علمی، مورد بازنگری قرار گیرد

ای پیشرفته برایم اهمیت بسیاری دارد باتوجه به اینکه دکتر قناعتی بر انجام پژوهش نافع و کاربردی تاکید کرد و گفت: تولید تکنولوژی ه

کشورمان بحران خیز است وعمدتا در مسیر زنجیره تامین با چالش مواجه است لازم است توانمندی تولیدات پیشرفته را به دست بیاوریم که 

 .نمونه ان تولید واکسن است

. است مهم بسیار برایم عدالت برقراری  به واحدهای دانشگاه تاکید کرد و گفت: رئیس دانشگاه بار دیگر بر مدیریت مسطح و تفویض اختیار لازم

 .برسند نظر مورد پیشرفت به و کنند پیدا را خود راه توانند می افراد شود توزیع عادلانه امکانات، اگر

طعیت در اجرا، انعطاف پذیری در پذیرش دکتر قناعتی تفکر دینامیک را جز اصول مدیریتی خود دانست و گفت: در تصمیم گیری بر سه اصل قا

 چالش بتوانیم تا باشیم داشته نگر اینده نگاه دانشگاه در باید معتقدم و  اشتباهات و توجه به عنصر زمان در تصمیم گیری به هنگام تاکید دارم

 .کنیم برطرف ریزی برنامه با و بینی پیش را رو پیش های

یگاه دانشگاه را الگوسازی دانست و گفت: باتوجه به جایگاهی که دانشگاه دارد باید الگوهای خوب و رئیس دانشگاه، در پایان سخنان خود، جا

 .تاثیرگذاری را ارایه دهیم
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 شرح فعالیت های مرکز تحقیق و توسعه سیاست های دانشگاه

ناوری دانشگاه، با اشاره به پیشینه این مرکز در ادامه، دکتر اکبر فتوحی رئیس مرکز تحقیق و توسعه سیاست های دانشگاه و معاون تحقیقات و ف

و نقشی که رئیس پیشین )آقای دکتر مجدزاده(، در ایجاد آن داشته گفت: مرکز تحقیق و توسعه سیاست های دانشگاه، با هدف توسعه تصمیم 

 .در دانشگاه ایجاد شد 138۵گیری و سیاستگذاری آگاه از شواهد در سال 

ژه های متعددی که در این مرکز درحال انجام است و برخی تصمیم گیری های مهمی که در دانشگاه براساس دکتر فتوحی با اشاره به پرو

وی افزود: برنامه  .مطالعات این مرکز انجام شده گفت: معاونت های دانشگاه پروژه هایی را به مرکز سفارش دادند که درحال پیگیری است

و بیمارستان ها درحال انجام است که پس از ارایه و بررسی در هیئت رئیسه دانشگاه، اعلام نهایی  عملیاتی دانشگاه در معاونت ها، دانشکده ها

می شود. مطالعه ساختار ادارات تجهیزات پزشکی، بازنگری آیین نامه ارتقا اعضای هیات علمی و برنامه توانمندسازی اعضای هیئت علمی 

روژه های متعددی است که در حوزه های آموزشی، پژوهشی و فرهنگی در این مرکز در دانشگاه و بررسی شاخص های فرهنگی نمونه ای از پ

 .حال پیگیری است

 درباره و کرد  سپس دکتر فاطمه رجبی معاون مرکز تحقیق و توسعه سیاست های دانشگاه در نظام سلامت، برنامه های این مرکز را تشریح

لاغ و اجرایی شده توضیح داد و گفت: این مرکز براساس ماموریت هایی که برای خود در نظر در دانشگاه، اب آن نتایج و انجام که هایی پروژه

 .گرفته، شواهد علمی را برای مسائل مهم دانشگاه تدوین می کند

را  سپس دکتر لاله قدیریان، دکتر آزاده سیاری فرد و دکتر حانیه سادات سجادی اعضای هیئت علمی مرکز پروژه های در دست اقدام خود

 .توضیح دادند

 

 دکتر قناعتی: دانشکده پزشکی قلب آموزش در دانشگاه است، از دانشکده پزشکی رئیس دانشگاه ازدیدب

شگاه، دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران به همراه دکتر محمدتقی بیگ محمدی رئیس دانشکده پزشکی دان

 .های مختلف با اساتید و دانشجویان دیدار و گفتگو کردند با حضور در واحدها و گروه

 

، دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران با همراهی دکتر محمدتقی بیگ روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

با حضور در دانشکده پزشکی از واحدهای اداری،  1401فروردین  22دانشکده پزشکی و هیئت همراه از اوایل صبح روز دوشنبه  محمدی رئیس

گروه آناتومی )سالن تشریح(، گروه فیزیک پزشکی و مهندسی پزشکی، کارگاه آزمایشگاه گروه فیزیک، گروه فارماکولوژی، گروه بیوشیمی 
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های مختلف آن بازدید  ، گروه آموزشی پزشکی قانونی و طب کار، تالار شهید عزلت )دیدار با دانشجویان( و بخشپزشکی، آزمایشگاه تحقیقاتی

 .جامعی کرد

خواستم دانشکده پزشکی را از نزدیک  ها بود که می وگو با روابط عمومی دانشگاه با اشاره به اینکه مدت در پایان این بازدید دکتر قناعتی در گفت

 .دانشکده پزشکی قلب آموزش در دانشگاه است ببینم؛ گفت:

وی یادآور  .کنم تک این عزیزان قدردانی می در این بازدید از نزدیک در جریان فرایندهای مختلف اساتید در دانشکده قرار گرفتم. از زحمات تک

ریزی دقیق و  شاءالله با برنامه بالین نکرده است. انطور که شایسته و بایسته است، حمایت نشده و رشد متناسب با علوم  شد: از گروه علوم پایه آن

 .شود زودی انجام می درستی و به منسجم این امر مهم به

ها مدرن، فضاهای فیزیکی بازسازی و اگر در  ریزی خواهیم کرد تا تجهیزات گروه دکتر قناعتی خاطرنشان کرد: در بازدید از این دانشکده برنامه

وی با بیان اینکه گروه علوم پایه باید با گروه علوم بالین ارتباطات سازنده و مؤثر برقرار کنند؛ تاکید . ست مرتفع شودبعد نیروی انسانی کمبودی ا

های دانشجویان ارشد، دکترا و علم  بایست از امکانات گروه علوم بالین بهینه استفاده کنند و همچنین برای انجام پروژه کرد: گروه علوم پایه می

 .افزایی داشته باشند تا بتوانند جایگاه خودشان را ارتقاء دهند شکوفایی کشور اثرگذار است با همنافع که در 

در ادامه دکتر محمدتقی بیگ محمدی رئیس دانشکده پزشکی، تصریح کرد: قسمت علوم پایه دانشکده پزشکی جزو ارکان دانشگاه محسوب 

وی  .تواند اثرگذار باشد؛ بسیار حائز اهمیت است های فناوری می یرگذاری در آموزش و بحثشود. برای دانشکده گروه علوم پایه و آنچه که تأث می

دارد  با اشاره به اینکه بازدید ریاست محترم دانشگاه برای دانشکده وقت مغتنمی است؛ گفت: بخشی از مشکلاتی که در ارتباط با علوم پایه وجود

های علوم پایه را برطرف  ها و مشکلات گروه های ایشان بتوانیم بخشی از چالش اءالله با حمایتش را مستقیم ایشان از نزدیک ملاحظه کردند، ان

اهیم کنیم تا به جایگاه اصلی علوم پایه در دانشکده پزشکی دست یابیم چرا که با رشد و ارتقای آن شاهد منشأ اثرات ارزشمند در سطح جامعه خو

 .بود

 

نشست مشترک اعضای ، سعه ای دانشگاه متناسب با تمدن اسلامی باشددکتر قناعتی: در تلاشیم تا روند تو

 هیات رئیسه دانشگاه های جامع امام حسین )ع( و علوم پزشکی تهران

در نشست مشترک اعضای هیات رئیسه دانشگاه های جامع امام حسین )ع( و علوم پزشکی تهران، زمینه همکاری های مشترک 

 .ه بررسی شدو ظرفیت های موجود در دو دانشگا
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، در نشست مشترک اعضای هیئت رئیسه دانشگاه های جامع امام حسین )ع( و علوم روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 .پزشکی تهران، زمینه همکاری های مشترک و ظرفیت های موجود در دو دانشگاه بررسی شد

رئیس  در سالن دارالفنون دانشگاه برگزار شد، در ابتدای جلسه، دکتر حسین قناعتی، 1401فروردین  21ست مشترک که یکشنبه در این نش

بتوانند به مردم خدمت  ، ضمن معرفی ظرفیت های دانشگاه گفت: دوره اخیر مدیریتی، فرصت طلایی برای نیروهای انقلاب است تادانشگاه

 .م دادرسانی کنند. ضمن قدردانی از مدیران قبلی، متاسفانه اعوجاجاتی در آن دوره دیده شد که امیدوارم در این دوره بتوان کارهای بهتری انجا

سال ها قبل هنگام جنگ، وی حوزه فعالیت دانشگاه های جهان را در چهار گروه آموزش، پژوهش، کارآفرین و اجتماع محور تقسیم کرد و گفت: 

 .پزشکان در دانشگاه جبهه به ارائه خدمت مشغول بودند و همان الگوی اجتماع محوری اکنون در دنیا مطرح شده است

دکتر قناعتی، سپس به گزارشی از فعالیت های شش ماهه اخیر پرداخت و گفت: در این مدت توانستیم واکسیناسیون را کامل کنیم و این مسئله 

 .ه کنترل بحران در موج ششم شد که اگر نبود تلفات سنگینی ایجاد می شدمنجر ب

 رئیس دانشگاه همچنین تامز تاک را برنامه ای جدید برای دانشمندان دانشگاه خواند که در آن به ارائه موضوعات مختلف می پردازند و گفت:

رت دوره های آنلاین با دانشگاه چریتی بسته شده است. همچنین برنامه های مختلفی در حال پیگیری است، از جمله آنکه قراردادی به صو

وی با اشاره به اینکه برای همکاری مشترک  .دانشگاه توانسته شعبه ای در عراق ایجاد نماید. دانشگاه سبطین اولین دانشگاه پزشکی عراق است

شگاه در زمینه تولید علم نافع بسیار پیشتاز است به گونه ای که مرکز با دانشگاه حلبچه و سلیمانیه نیز وارد مذاکره شده ایم، خاطر نشان کرد: دان

 .درصد داروهای پیشرفته سرطان را تولید می کند 43رشد فراورده های دارویی دانشگاه در حدود 

ای مختلف برای ثبت دکتر قناعتی، از همکاری با خیرین و مشارکت با سازمان های مردم نهاد خبر داد و گفت: در زمینه کووید در کنگره ه

تجربیات شرکت کردیم. همچنین در زمینه مشارکت های مردمی با خیریه امام رضاع قرار داد بستیم. بیمارستان مرکز طبی دو نیز با مشارکت 

فزود: در این مدت وی، ارتباط با جامعه و بدنه دانشگاه را ضروری خواند و ا .خیرین ساخته شده است و امیدواریم به زودی به بهره برداری برسد

معه در سعی کردیم تا بیشتر با مردم در ارتباط باشیم. پویش مهربانی ما بسیار مورد استقبال قرار گرفت. معتقدم مسولان باید بیشتر با بدنه جا

اشاره به اهداف و برنامه های دکتر قناعتی، در ادامه با  .ارتباط باشند و آسانسور مدیر را تعطیل کردم تا با همکاران ارتباط بیشتری داشته باشم

شیم در بلند مدت دانشگاه گفت: ما با این دغدغه آمده ایم که نتوانستیم در نظام آموزش عالی در قد و قواره انقلاب ایفای نقش کنیم لذا در تلا

ا طرح این سوال که چه شد که ما وی ب .برنامه استراتژیک این مسئله دیده شود و روند توسعه ای دانشگاه متناسب با تمدن اسلامی شکل گیرد

از دانشگاهی که شهدای بزرگی در انقلاب تربیت کرده است فاصله گرفته ایم، خاطر نشان کرد: قطعا دغدغه مشکلات و چالش های فرهنگی را 

 .داریم اما کارهای فرهنگی اصلا دستوری نیست و باید برای آن برنامه ریزی دقیق انجام شود

 .شاورین و اعضای هیئت رئیسه به معرفی دانشگاه و حوزه های مختلف آن پرداختنددر ادامه معاونان، م

 کارنامه درخشان دانشگاه

کرد:  دکتر سعید سرکار، رییس مرکز تحقیقات علوم و تکنولوژی در پزشکی، با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری مبنی بر تولید علم نافع، تاکید

تهران در زمینه اقتصاد دانش بنیان کارنامه درخشانی دارد. در پژوهشکده علوم، از ابتدا تصمیم گرفتیم که اگر خوشبختانه دانشگاه علوم پزشکی 

وی تولید مقاله را امری لازم اما ناکافی خواند و گفت: توسعه  .پولی از جیب مردم خرج می کنیم، حتما در ازای آن چیزی به مردم برگردانیم

داریم.  us patent ۵0ن پذیر نیست اما ما نوع نگاهمان این بود که قطعا به محصول برسیم. در این راستا حدود فناوری بدون بنیه علمی امکا

یکی از تولیدات ارزشمند ما ربات سینا بود که علاوه بر صادرات اکنون در بیمارستان های کشور نیز مورد استفاده قرار می گیرد. دستگاه 

 .ر کشور ساخته شده استنویگیشین و پزشکی هسته ای نیز د
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شرکت دانش بنیان در دانشگاه ایجاد شده و  ۵0دکتر سرکار، سپس به تولید دارو با تکنولوژی بالا و عرضه آن در بازار اشاره کرد و گفت: حدود 

بخش دارویی داشته میلیون دلار صرفه جویی ارزی در  20دانشگاه توانست در حدود  99این محصولات حاصل فعالیت های آنها است. در سال 

محور باشد و به نوعی دین خود را به جامعه داده است. دانشگاه با ارائه بهترین خدمات با نازل ترین قیمت به مردم تبدیل به دانشگاهی جامعه 

 .شده است

 برج فناوری دانشگاه

دانشگاه، انقلابی را در سطح تولید محصولات و  سپس دکتر محمود بیگلر، مسئول شهر علم و دانش شهید سلیمانی، گفت: مراکز رشد متعدد در

وی با اشاره به مولفه ها و  .تجهیزات پزشکی ایجاد کردند و دانشگاه به این فکر افتاد تا تولید محصول را در فضای بهتر و بزرگ تری ادامه دهد

ری سازی در سطح بالا از جمله اهداف راه اندازی این اهداف راه اندازی این شهر تصریح کرد: ارائه خدمات با ارزش افزوده بالا و کمک به تجا

استا شهر علم و فناوری است و خوشبختانه مقام رهبری با نام گذاری امسال، کار را برای تحقق این اهداف و ادامه کار تسهیل کردند. در همین ر

اه اندازی این پارک و اساس نامه آن پی ریزی شده طبقه برنامه ریزی شده است و خوشبختانه جلسات مستمری نیز برای ر 17برج فناوری با 

 .است

شرکت  ۵0دکتر بیگلر بر ضرورت همکاری های مشترک با دانشگاه امام حسین در این شهر علم و فناوری تاکید کرد و گفت: تا کنون بالغ بر 

تواند در این نشست رقم بخورد زمینه همکاری های دانش بنیان آمادگی خود را برای حضور در این شهر اعلام کرده اند. یکی از مواردی که می 

 .مشترک با دانشگاه امام حسین خواهد بود

 تربیت بهترین های علمی، تخصصی و اخلاقی

قطب علمی در دانشگاه هستند که این مسئله  1۵دکتر سید فرشید علامه، معاون آموزشی دانشگاه، به معرفی مراکز آموزشی پرداخت و گفت: 

عضو هیات علمی دارد که مجموعه داشته ها و  904گروه آموزشی مصوب و هزار و 10۵ت علمی دانشگاه دارد. دانشگاه حد.ود نشان از مرجعی

رشته در حال تحصیل هستند. ما در همه معاونت ها  29۵وی افزود: در مجموع حدود یازده هزار دانشجو در  .سرمایه های علمی دانشگاه هستند

  .ا مشخص و به تصویب هیات رئیسه رساندیم و امیدواریم که به شاخص های تدورین شده در آن برسیمساله ر 4برنامه عملیاتی 

 4ن دکتر علامه، مهم ترین برنامه حوزه آموزش دانشگاه را آموزش مبتنی بر توانمندی یا همان علم نافع خواند و خاطر نشان کرد: در اهداف کلا

 .ی و تربیت بهترین افراد در حوزه های علمی، تخصصی و اخلاقی مورد توجه قرار گرفته استساله معاونت آموزشی، تربیت نیروی انسان

 مراکز پژوهشی با نقش های ملی

به  دکتر اکبر فتوحی، معاون پژوهشی دانشگاه، نیز به بیان اهداف و برنامه های این حوزه پرداخت و گفت: دانشگاه در حوزه تحقیقات و فناوری

وی با معرفی پژوهشکده  .ا مد نظر قرار گرفته است. از نظر اعضای هیات علمی پژوهشی نیز توانسته به خوبی توسعه یابدصورت دو مدیرت مجز

 30سال پیاپی دانشگاه دارای رتبه اول پژوهشی است و  19ها و مراکز تحقیقاتی به نقش های ملی و بین المللی آنها اشاره کرد و گفت: برای 

وی همچنین آزمایشگاه جامع را مرکزی بی نظیر و ظرفیت خوبی برای  .ناد و یک درصد در دانشگاه حضور دارنددرصد پژوهشگران پر است

 .همکاری های مشترک خواند

 نسخه جدید دانشگاه در عراق

دانشجوی خارجی 1338دکتر محمدحسین آیتی، معاون بین الملل دانشگاه نیز ساختار معاونت بین الملل را تشریح کرد و گفت: در این دانشگاه، 

دانشجو در مقطع دکترای عمومی تحصیل می کنند. دانشکده پزشکی بیشترین تعداد دانشجو را  920مشغول تحصیل هستند که از این تعداد 
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لل وی شعبه بین الم.دارد و دانشکده دندان پزشکی پردیس بین الملل نیز در جنوب تهران صرفا به تربیت دانشجویان بین الملل می پردازد

 .دانشگاه در کربلا را نسخه جدیدی از دانشگاه علوم پزشکی تهران در عراق خواند

 هزینه های کم و کارهای بزرگ

 دکتر علیرضا اولیایی منش، معاون بهداشتی دانشگاه، شبکه های بهداشتی را افتخاری برای دانشگاه خواند و گفت: مفتخریم که شبکه بهداشتی

میلیون جمعیت تحت پوشش  3مرکز بهداشتی،  300با هزینه کوچک، کارهای بزرگی انجام می دهند با بیش از  کشور را اداره می کنیم که

وی با بیان اینکه افتخار داریم به مردم در مناطق کم برخوردار  .دانشگاه را در مناطق شهرستان ری، جنوب و اسلام شهر خدمت رسانی می کنیم

برنامه در حوزه بهداشت را در دست اجرا دارد و دانشگاه علوم پزشکی تهران نیز  183عاونت بهداشتی خدمت رسانی کنیم، خاطر نشان کرد: م

ه رتبه اول واکسیناسیون کرونا را در شهر تهران کسب کرد. شبکه بهداشتی ما خدمات بسیار بزرگی ارائه می دهد تا بار از دوش درمان برداشت

 .شود

 افزایش تخت های بیمارستانی

 ۵ید ناطقی، معاون درمان دانشگاه، به ارائه گزارش مختصری از شرایط مراکز درمانی پرداخت و گفت: این دانشگاه تا کنون قریب به دکتر سع

به آن اضافه خواهد شد. همچنین بر اساس برنامه ریزی های انجام شده، تا  1401هزار تخت بستری دارد که بالغ بر هزار تخت نیز تا پایان سال 

وی افزود: کرسی بسیاری از بیماری ها در دانشگاه علوم پزشکی تهران قرار دارد و با اتمام  .تخت خواهد رسید 7۵00این تعداد به  1404پایان 

مک پروژه بیمارستان کانسر، قویترین مرکز ریفرال سرطان در ایران و خاورمیانه خواهیم بود. دانشگاه در بحران کووید بسیار خوش درخشید و ک

 .درمان تعداد زیادی از بیماران به خوبی انجام شود. این دانشگاه از ظرفیت های درمانی بسیار بالایی برخوردار استکرد تا 

 تجربه خوبی همکاری

ی در ادامه دکتر سید ابوالفضل ذاکریان، معاون توسعه دانشگاه، نیازهای دانشگاه را مطرح کرد و گفت: در زمینه بحث های عمرانی و توسعه ا

مند همکاری دانشکده فنی هستیم. توسعه بسترهای نرم افزاری نیز از مهم ترین نیازهای ماست و می توانیم در این زمینه تفاهم نامه های نیاز

وی افزود: ما تجربه خوبی در همکاری با دانشگاه امام حسین داریم و امیدوارم که بتوانیم در اینده آن را  .مختلفی برای آن به امضا برسانیم

 .سعه دهیمتو

 برنامه هایی با پیوست های فرهنگی

دکتر محمد حسین صادقیان، معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه نیز با بیان اینکه دست دوستی دراز می کنیم خاطر نشان کرد: با برنامه ریزی 

که تخصص آنها پیوست نگاری است دعوت های انجام شده در نظر داریم تا پیوست فرهنگی برنامه های آموزشی را تدوین کنیم لذا از افرادی 

 .یمبه همکاری می کنیم. بحث مهاجرت نخبگان نیز در دستور کار دارد و امیدواریم بتوانیم این افراد و توان آنها را در داخل کشور نگاه دار

 

 همکاری در علوم پایه

 عضو 100 و هزار دانشکده این  شکده پرداخت و گفت:در ادامه، دکتر بیک محمدی، رییس دانشکده پزشکی، به معرفی مختصری از این دان

ی دارد و از نظر برنامه های آموزشی برنامه های مختلفی را اجرا می کند. همچنین از نظر مهارت، دانشگاه علوم پزشکی تهران سرآمد علم هیات

 .است و در علوم پایه می تواند همکاری های مشترکی را با دانشگاه امام حسین داشته باشد
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 نیازمند الگوهای بومی و جهان شمول هستیم

در پایان این نشست دکتر محمدرضا حسنی آهنگر، رئیس دانشگاه جامع امام حسین )ع( گفت: گزارش های خوبی را مشاهده کردیم و در 

 از. اید کرده ارائه را ای هارزند خدمات مردم به درمانی خدمات هم و علم تولید حوزه در هم داشتید دانشگاه در که ای ماهه شش فرصت  این

وی فعالیت های انجام شده در  .ار می رود. امیدوارم که با تیم جهادی سرعت و شتاب بیشتری در فعالیت ها بگیردانتظ همین نیز تهران دانشگاه

انشگاهی سابقه و پیشینه شما دانشگاه را نیمه پر لیوان توصیف کرد که قابل قیاس با سایر دانشگاه های کشور نیست و خاطر نشان کرد: هیچ د

ه را ندارد اما یک سوال مطرح می شود که فرق این دانشگاه در داخل انقلاب اسلامی با دانشگاهی دیگر که خارج از آن باشد چیست؟ آیا مطالب

 حضرت امام و مقام معظم رهبری در دانشگاه دیده شده است؟

ینی پرداخت و دانشگاه ها را سوزن بان دو ریل متفاوت و متمایز خواند و گفت: آیا فارغ رئیس دانشگاه امام حسین، به تعبیر دیگری از امام خم

التحصیلان دانشگاه در کدام دو ریل ایفای نقش می کنند؟ وقتی حضرت امام می فرمایند دانشگاه ها در تمدن سازی چه نقشی دارند؟ اکنون 

خت تمدن دارد. آیا تیم مدیریتی جدید، برای دغدغه های حضرت امام و مقام رهبری باید از خود بپرسیم که تیم جدید دانشگاه چه نقشی در سا

وی افزود: به نظرم نمی توانیم از الگوهای غربی استفاده کنیم و داعیه تمدن داشته باشیم. ما نیازمند الگوهای بومی  برنامه ریزی کرده است؟

ساله نیست. خداروشکر تیم شما افرادی  10ساله و  ۵باشد. این مسئله کاری خود هستیم. الگوهایی که غنی، جهان شمول و مختص خودمان 

 قوی و خوش نام هستند اما آیا این تیم دغدغه چنین بحث هایی را داشته و دارد؟

ت، گزارش های دکتر حسنی آهنگر، توجه به دانشگاه را امری ضروری خواند و یادآور شد: در ابتدای انقلاب و تنها چند روز پس از قبول مسئولی

بدی از وضعیت جنگ و اوضاع بین الملل به حضرت امام دادند، ایشان فرمودند جنگ امری موقتی است و نگران وضعیت بین الملل نیز نباشد 

ببرد. لذا  چرا که اصلاح می شود؛ بروید و به اوضاع دانشگاه ها رسیدگی کنید چرا که این خروجی ها چنانچه مناسب نباشد می تواند ما را از بین

 .اکنون باید دقت بیشتری به این مسئله داشته باشیم

 

های متناسب با حوزه فعالیتی خود را در رسانه سینا مشخص  عمومی واحدها باید مأموریت دکتر ترابی: روابط

 کنند

ها و سه  وب دانشکدهعمومی و نمایندگان فناوری اطلاعات در حوزه  عمومی دانشگاه با مسئولان روابط نشست مشترک مدیر روابط

 .بیمارستان بزرگ دانشگاه به صورت جداگانه برگزار شد
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با  1401فروردین  22عمومی دانشگاه در نشست دوشنبه  عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر ماشاءاله ترابی مدیر روابط به گزارش روابط

فروردین با مسئولان و نمایندگان سه بیمارستان  23ها و سه شنبه  دانشکدهعمومی و نمایندگان فناوری اطلاعات در حوزه وب  مسئولان روابط

وب برندینگ »های دانشگاه بحث  ترین برنامه ترین و مهم بزرگ دانشگاه در سالن حکیم سازمان مرکزی دانشگاه با بیان اینکه که یکی از بزرگ

 های دانشگاه در این مسیر سهیم باشیم. ما باید در راستای فعالیت است، تاکید کرد: همه« ای در اجتماعی شدن دانشگاه و مرجعیت رسانه

صورت اختصاصی در وب است افزود: در حال  ها به بندی دانشگاه دکتر ترابی با اشاره به این که یکی از موضوعات جدی در صحنه جهانی رتبه

المللی برسیم و  در سطح بین 100مه در دانشگاه بتوانیم به رتبه زیر را داریم و امیدواریم که با اجرای این برنا ۵01حاضر ما در وبومتریک رتبه 

 پذیر است و باید با یک عزم جدی در این مسیر حرکت کنیم. این امکان

عمومی دانشگاه با بیان اینکه وبومتریک، سایتی است که تمام تلاش آن دسترسی آزاد برای انتقال علم و دانش تولید شده توسط  مدیر روابط

های دسترسی آن در جامعه تبادل  ها به جامعه امروز است گفت: در جلسه امروز سعی داریم در خصوص دستاوردهای علمی و مکانیزم گاهدانش

توان گفت که بیشترین حجم مرجعیت علمی  حوزه مرجعیت علمی است و می 1۵وی تصریح کرد: دانشگاه علوم پزشکی تهران دارای  نظر کنیم.

 باید ای رسانه مرجعیت شده، ایجاد دانشگاه در توان این که اکنون و است تهران پزشکی علوم دانشگاه ٔ  کشور در حوزه رسمی شناخته شده در

مچنین برای آنکه مرجعیت ه شود، ایجاد وبومتری بندی رتبه در دانشگاه های شاخص ارتقای اساس بر حوزه هر در علمی مرجعیت با متناظر

های عمومی و تخصصی سپس  فضایی ایجاد و توسعه پیدا کند سه رکن وجود دارد، یکی از ارکان آن رسانه علمی بتواند در حوزه کاری خود

 رویدادهای علمی و گرندهای پژوهشی است که این سه ابزار اصلی برای این است که بتوان مرجعیت علمی را هدایت کرد.

ه نقش جدی دارد و اصولاً اگر شاهد این امر مهم باشیم کشوری که در هر رشته عمومی در این مسئل عمومی دانشگاه ادامه داد: روابط مدیر روابط

وی با بیان اینکه در حوزه مرجعیت علمی بحث مرجعیت و بحث  شود. کند قطعاً زبان آن، زبان حوزه علمی می پیدا می« مرجعیت علمی»علمی 

خوبی در کنار هم قرار گیرند آن زمان رشد علمی، توسعه  این دو مورد به علم مطرح است به مفاهیم حوزه مرجعیت علمی اشاره کرد و افزود: اگر

هایی  وی خاطرنشان کرد: شاخص شود. تواند به منصه ظهور برسد و آن هنگام است که نقش رسانه مهم و اثرگذار می علمی و مرجعیت علمی می

 h-index , Citation های اجتماعی برای دسترسی به) و شبکهعنوان ملاک سنجش علم بوده به دلیل نبود اینترنت  که قبلاً در دنیا به

Index های اجتماعی دسترسی به این مسیر تسهیل  داده و ظهور شبکه های اخیر رخ ساله لازم داشت و با تحولاتی که در سال ۵( یک دوره

ما این موضوع را در دانشگاه با جدیت توسعه « گوب و وب برندین»زمان با توسعه  های اجتماعی هم شده است و اکنون با توسعه فعالیت شبکه

 دهیم. می

زمان با ثبت محتوا در رسانه سینا،  ای در نظر داریم که تمام تولید محتوای دانشگاه در رسانه سینا ثبت شود و هم دکتر ترابی گفت: ما برنامه

 ت مشخص شود.توئیتی برای آن انجام شود و مطلبی از آن موضوع برای فیسبوک، یوتیوب و آپارا

ها را بااهمیت خواند و تاکید کرد: یکی از مسائل بسیار مهم  سایت و یکپارچگی در فعالیت در موضوع وب« سئو»عمومی دانشگاه بحث  مدیر روابط

ورد و در حوزه آ روزرسانی اطلاعات بر روی سایت همواره انجام شود، در غیر این صورت رتبه دانشگاه را پایین می در وبومتریک این است که به

های مراکز  رخی از فعالیت خواهیم یک نیم وی ادامه داد: در واقع ما می دهد که قادر به فعالیت نخواهد بود. پاسخگویی اجتماعی نیز نشان می

ای مرجعیت های اصلی که مبن کنیم که در این شاخص صحنه ما دائم این نیمرخ را بررسی می مختلف دانشگاه را به نمایش بگذاریم و در پشت

وی با تاکید بر این که دانشگاه در صدد  شود. اند و این نمایشی از وضعیت پیشرفت مراکز محسوب می علمی دانشگاه است چه مقدار تولید داشته

 این است که جایگاه جدیدی را در این حوزه کسب کند گفت: این امر نیاز به همت همه مراکز دارد.

ها  قطب از آن است گفت: برای این قطب 1۵ی علمی کشور و اینکه سهم دانشگاه علوم پزشکی تهران ها دکتر ترابی با اشاره به قطب 

 های مستقلی خواهیم داشت. سایت وب
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ایم و باید دانشگاه را به معنای واقعی به تصویر بکشیم یعنی  عمومی دانشگاه خاطرنشان کرد: ما وارد عرصه جدیدی از قرن جدید شده مدیر روابط

های ما از  سایت ها بر جامعه و پیشرفت علم دارد را بتوانیم منعکس کنیم؛ پس وب شود و اثراتی که این فعالیت هایی که انجام می فعالیتتمامی 

عمومی دانشگاه اشاره کرد که  به واحدهای روابط رئیس دانشگاه وی به نامه سال قبل های تولیدی داشته باشند. این به بعد باید مرتب برنامه

های متناسب با حوزه فعالیتی خود را در این رسانه ایفا کنند،  عنوان شعبه ای از رسانه سینا هستند و باید بتوانند مأموریت واحدها در رسانه سینا به

های دانشگاه برای  توانید از ظرفیت مه تولید شود. همچنین میهایتان را پیشنهاد دهید تا به تصویب برسد و پس از تأیید برنا پس باید برنامه

های علمی که در هر دانشکده وجود دارد ارتباط برقرار کنید و مقالات  هایتان استفاده کنید و ابتکار عمل داشته باشید، با سرمایه پیشبرد فعالیت

 بینی شود. های خبری برای آن پیش ک و شبکهآنها را پس از انتشار بلافاصله گزارش خبری، توئیت و انعکاس در فیسبو

اندازی  علمی مطلب مهم دیگری است که تا یکی دو ماه آینده نسخه جدید آن راه عمومی دانشگاه، تصریح کرد: پروفایل اعضای هیئت مدیر روابط

روزرسانی  صورت خودکار به و بهعلمی بارگذاری کنند  شود و طراحی آن به شکلی است که نیازی نیست که مطالب آن را اعضای هیئت می

 شود. می

های  عمومی دانشگاه، با بیان اینکه یکی از برنامه رسانی الکترونیک )فناوری اطلاعات( روابط در ادامه مهندس سارا نعیمی رئیس اداره اطلاع

از سال قبل با همکاری واحدهای مدیریت  های مجموعه ایجاد کند گفت: این برنامه سایت ای در وب امسال دانشگاه این است که ساختار یکپارچه

وی گفت: ناظر این پروژه  .عمومی دانشگاه انجام شده است ریزی منابع، مدیریت آمار و فناوری اطلاعات و مدیریت روابط توسعه و برنامه

 .رود ها با چند ساختار پیش می یتسا عمومی دانشگاه است و این پروژه وب بردار مجری این پروژه روابط و فناوری اطلاعات و بهره IT مدیریت

های  ها پژوهشگاه و مراکز تحقیقات و پروژه شبکه ها، معاونت ها، بیمارستان ها شامل، دانشکده سایت مهندس نعیمی، با بیان اینکه پروژه وب

 .شده است ای شدن واحدها طراحی های مرجعیت رسانه ها و کاربردها بر اساس شاخص بهداشت و درمان است گفت: نیازمندی

 .ها پرداخت و بر روزآمد بودن تولید محتوا تاکید کرد سایت رسانی الکترونیک روابط عمومی دانشگاه، در ادامه به معرفی وب رئیس اداره اطلاع

 

 نماینده مجلس از اقدامات وزیر و وزارت بهداشت 150تقدیر 

 .سلامت و وزیر بهداشت قدردانی کردند نماینده مجلس شورای اسلامی در بیانیه ای، از جهاد گران عرصه 150

 

بیانیه نمایندگان مردم شریف ایران در مجلس شورای اسلامی در حمایت از جهاد گران عرصه "به گزارش وبدا، متن این بیانیه که با عنوان 

 :منتشر شده، به شرح زیر است "سلامت و وزیر بهداشت

https://chancellor.tums.ac.ir/
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 بسمه تعالی

قریب به دو سال و اندی است که جامعه جهانی با پدیده منحوس کرونا دست و پنجه نرم می کند و  ملت شریف ایران، همانطور که مستحضرید

حتی کشورهای توسعه یافته را با فراز و فرود هایی جدی در مقابله با کرونا مواجه ساخته است . سپاس خدای متعال را که همواره امداد و 

ر قدرت لایزال الهی، همراهی و همدلی مردمی، ب توکل با  نستوه ایران بوده، ملتی کهنصرتش خصوصا در تنگناها و دشواری ها شامل ملت 

ر تشکل های جهادی، بسیجی و تلاش مدافعان سلامت، در برابر امواج ابتلائات این بیماری تاب آوری داشته و در زمینه مهار بیماری تاکنون د

نوروزی مقام معظم رهبری به عنوان یکی از فراز ها و نقاط اوج ملت ایران مورد اشاره  انظار جهانی سربلند بیرون آمده. که این توفیق در پیام

 این اصلی علت عنوان به همگانی و فراگیر واکسیناسیون اجرای و واکسن نوع چند تولید و دانش به دستیابی  واقع گردید و در بیانات معظم له

ناسیون و مصون سازی، درمان بیماران، واکسی عمومی، بهداشت فردی، حفاظت اناتامک تامین عرصه در گسترده جهاد. شد برشمرده موفقیت

کاهش میزان درگذشتگان کرونا، دستیابی به دانش و فناوری های جدید، خودنمایی تشکل های دانش بنیان در عرصه خوداتکایی، توسعه 

ده های داروئی و واکسن در حداقل زمان ممکن و کمبود زیرساخت های فیزیکی و تجهیز مراکز درمانی، ساخت امکانات تشخیصی و فراور

امکانات، علاوه بر آن امکان صادرات موارد مازاد، آن هم دراوج خصومت و تحریم ها، همگی صحنه هایی از افتخار را برای این سرزمین رقم 

 .زدند

دلاور نیز در قالب طرح سردار دلها حاج قاسم سلیمانی های مسلح و بسیجیان  یکپارچگی و هم افزایی تشکل های جهادی و مردمی به ویژه نیرو

 توام با فرماندهی وزارت بهداشت، تجربه و درس آموخته ای برای مقابله با حوادث مشابه در آینده این سرزمین به ارمغان آورده که همواره

ه جهاد یاد شده است بالغ بر چند صد تن از اقدامی قابل ستایش است. در این صحنه که در کلام مقام معظم رهبری از آن به عنوان عرص

پرچمداران مدافع سلامت کشور شهید گشته اند. اما در ازای جانفشانی بی بدیل شهدای سلامت ، کشور در وضعیتی روبه رشد از جمله بازگشت 

جامعه و فروکش نمودن  ایمن و هوشمند تجمعات، فضاهای آموزشی و رونق فضای کسب وکار، چرخش صنعت و اقتصاد، مصونیت بخشی به

 .گرفته است که همانا ما هر چه داریم به برکت شهدا و امام شهداست قرار  بیماری

هم اکنون نیز با فروکش نمودن بیماری کرونا، انتظار می رفت مدافعان سلامت با انبوهی از خستگی حاصل از حضور و مراقبت شبانه روزی بر 

 دیگر بار مقدس دفاع  همانند سایر اقشار از این فرصت و تعطیلی ایام بهره مند گردند. اما ایثارگری های بالین بیماران ، در ایام نوروز امسال

 شریفه آیه از تاسی به سلامت خادمان و مدافعان ایام این در بطوریکه گردید، غیورکشورمان پوش سفید زنان و مردان رفتار و روحیات ثمربخش

ری، آسایش دیگران را بر خود و خانواده خویش مرجح دانسته و در فط های نیاز از نظر صرف با «خصاصه بهم ولوکان انفسهم علی ویوثرون»

و  این ایام با حضور گسترده بر بالین بیماران، ارائه خدمات پایه سلامت در مراکز بهداشتی درمانی واکیپ های خدمت رسانی فوریت های پزشکی

شور و امید به جامعه، بهره مندی هموطنانمان از مراسم نوروز و سفری ایمن توام با آرامش و  بازرسی های محیط و اماکن، زمینه بازگشت

 .ساختند فراهم  انتظامی خدوم نیروی کنار در را ای جاده تلفات درصدی بیست از بیش  کاهش تعداد فوتی های کرونا و افت

امی تلاش های خستگی ناپذیر، ازخود گذشتگی و جانفشانی نیروهای لذا ما نمایندگان این ملت شریف در مجلس شورای اسلامی به سبب تم

 پزشکی آموزش و درمان بهداشت، صحنه در حاضر و جهادی وزیر خصوص به درمان و بهداشت بخش فرماندهان و مدیران سلامت، فعال  عزیز

 خصوصا  یرهبر معظم مقام فرامین از را  خویش اطاعت و نماییم می اعلام را خود صمیمانه سپاس مراتب اللهی عین دکتر آقای جناب

 .داریم می اعلام بهداشت وزارت محور سلامت اقدامات و ها اولویت  از حمایت و سلامت کلی های سیاست

 امید است همکارانمان در مجلس و دولت محترم با سرلوحه قرار دادن تامین نیازهای مدافعان سلامت در کنار دیگر اقشار جامعه مانند تبدیل

وضعیت نیروهای شرکتی، استخدام و تامین نیروی انسانی متخصص سلامت، پیگیری حقوق خانواده شهدا و مدافعان سلامت و بهبود شرایط 

 .آنان خستگی را از تن رنجور مدافعان سلامت بزدایند

 اسلامی شورای مجلس در ایران شریف ملت نمایندگان  والسلام علیکم و رحمةالله 
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دکتر قناعتی: دانشکده ، الملل الملل دانشگاه از دانشکده دندانپزشکی پردیس بین معاون بین بازدید رئیس و

 ایده آل آموزشی و درمانی است  الملل یک مجموعه دندانپزشکی پردیس بین

از دانشکده  رئیس دانشگاه المللی سازی دانشگاه و به مناسبت روز دندانپزشک، دکتر حسین قناعتی در راستای اهداف بین

 .الملل بازدید و با اساتید، کارکنان و دانشجویان این مجموعه دیدار و گفتگو کردند دندانپزشکی پردیس بین

 

با همراهی دکتر  1401فروردین  24تر قناعتی چهارشنبه الملل، دک معاونت بین روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

الملل، دکتر رضا یزدانی،  الملل دانشگاه، دکتر سید رضا حسینی سده، مدیر توسعه منابع و پشتیبانی معاونت بین محمدحسین آیتی، معاون بین

الملل دانشکده دندانپزشکی و دکتر کیانوش کیایی،  الملل، دکتر سید امیرحسین میرهاشمی، معاون بین رئیس دانشکده دندانپزشکی پردیس بین

الملل از محوطه، واحدهای اداری، سالن اجتماعات، کتابخانه، مرکز آزمون ملی  معاون اداری و مالی دانشکده دندانپزشکی پردیس بین

 .کردندهای درمانی این دانشکده بازدید  های آموزشی و بخش آموختگان دندانپزشکی خارج از کشور، گروه دانش

وی  .ها قرار گرفت های آن طی این بازدید رئیس دانشگاه از نزدیک با دانشجویان و تعدادی از اساتید دیدار و در جریان برخی از مسائل و دغدغه

ی های بسیار بالا توصیف کرد و گفت: خوشبختانه فضاهای آموزش ای کارا و با ظرفیت الملل را مجموعه دانشکده دندانپزشکی پردیس بین

 .های درمانی از سطح کیفی بالا و قابل قبولی برخوردار هستند دانشکده از جمله کلاسها، کتابخانه، تالار اجتماعات و امکانات و تجهیزات بخش

های  لایده آل آموزشی و درمانی یاد کرد و بیان داشت: با پتانسی  الملل به عنوان یک مجموعه دکتر قناعتی از دانشکده دندانپزشکی پردیس بین

ه موجود، تمام تلاش ما بر حمایت از دانشکده به لحاظ پذیرش دانشجویان و ارائه خدمات درمانی خواهد بود تا در این منطقه از شهر تهران ک

 .تر از قبل به فعالیت خود را ادامه دهد هایی مواجه هستند، بهتر و قوی مردم با محرومیت

های گذشته را تشریح  های آن طی سال الملل طی نشستی پیشینه این دانشکده و اهم فعالیت بیندر ادامه، رئیس دانشکده دندانپزشکی پردیس 

به  88متر مربع واقع شده و از سال  200هزار و  9کرد و بیان داشت: این مجموعه مشتمل بر دو ساختمان اداری و درمانی، در فضایی به وسعت 

 .الملل آغاز کرده است نپزشکی پردیس بینصورت رسمی فعالیت خود را به عنوان دانشکده دندا

تا  ۵0دکتر یزدانی به بیان توضیحاتی در خصوص فضاهای اداری، آموزشی و درمانی موجود پرداخت و تصریح کرد: این دانشکده ظرفیت پذیرش 

علمی آموزشی،  مجموع اعضای هیأتوی  .کند نفر خدمات درمانی ارائه می 2۵0دانشجو در هر ورودی را دارد و به طور میانگین روزانه به  60

بخش آموزشی دانشکده  12یونیت دندانپزشکی با تجهیزات کامل در  12۵نفر اعلام کرد و اظهار داشت:  4۵التدریس دانشکده را  درمانی و حق

 .الملل فعال است دندانپزشکی پردیس بین

https://chancellor.tums.ac.ir/
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اسری دانشجوی ایرانی پذیرفته و از آغاز نیز با توجه به رسالت خود، دوره از طریق کنکور سر 11دکتر یزدانی افزود: تاکنون این دانشکده در 

سیاست دانشگاه با تغییراتی، پذیرش دانشجویان  97وی با بیان اینکه از سال  .المللی از کشورهای مختلف بوده است پذیرای دانشجویان بین

المللی حرکت کردند، گفت: این مجموعه نیز از سال  انشجویان بینها به سمت جذب د الملل را متوقف و این مجموعه های بین ایرانی در پردیس

ها  نفر از آن 40دانشجوی مقطع بالینی مشغول به تحصیل، حدود  137صرفاً دانشجوی خارجی پذیرفته است و در حال حاضر از مجموع  98

 .المللی هستند بین

لملل به لحاظ ظرفیت و تجهیزات آموزشی، امکان پذیرش تعداد بیشتری از ا دکتر یزدانی با تأکید بر اینکه دانشکده دندانپزشکی پردیس بین

الملل  های حوزه بین راستا با سیاست گیری کرونا موانعی را برای پذیرش دانشجویان خارجی ایجاد کرد اما هم دانشجویان را دارد، بیان داشت: همه

 .رفتدانشگاه، اقداماتی برای جذب بیش از پیش این دانشجویان صورت گ

های دانشکده مادر به صورت پراکنده و مطابق با  الملل اضافه کرد: از سال گذشته تعدادی از رزیدنت رئیس دانشکده دندانپزشکی پردیس بین

های آموزشی  الملل حضور دارند و مشغول فعالیت های دانشکده دندانپزشکی پردیس بین برنامه آموزشی خود یک تا دو روز در هفته را در بخش

 .ستنده

در این دانشکده اشاره کرد و اظهار داشت: با تکیه بر  9۵آموختگان دندانپزشکی خارج از کشور از سال  وی در ادامه به برگزاری آزمون ملی دانش

به آموختگان دندانپزشکی خارج از کشور برای آزمون،  درصد دانش 80تا  70برگزار نشدن این آزمون از همان سال در دانشکده مادر، بین 

 .اند الملل مراجعه کرده دانشکده دندانپزشکی پردیس بین

آموختگان معرفی شد  طبق نامه رسمی وزارت بهداشت، این مجموعه به عنوان مرکز آزمون تمامی دانش 1400دکتر یزدانی افزود: از اواخر سال 

 .های عملی هستیم نفر برای برگزاری آزمون 2۵0و ما به طور میانگین سالانه میزبان 

آزمون عملی شرکت کنند، اضافه  14آموختگان دندانپزشکی باید در  الملل با بیان اینکه هرکدام از دانش رئیس دانشکده دندانپزشکی پردیس بین

 .آید شود که برای دانشگاه فعالیتی ارزشمند به شمار می هزار آزمون در این مجموعه برگزار می 4تا  ۵00هزار و  3کرد: سالانه 

دانشجو در هر ورودی با توجه به امکانات و تجهیزات موجود خبر داد  ۵0کتر کیایی نیز از آمادگی این دانشکده برای پذیرش حداقل پس از آن د

الملل با دانشکده مادر و امکان تبادل اساتید، چالشی برای افزایش  و گفت: با تکیه بر ادغام آموزشی و پژوهشی دانشکده دندانپزشکی پردیس بین

  .انشجویان نخواهیم داشتپذیرش د

الملل تأکید کرد: فعالیت آموزشی دانشکده هیچ تداخلی با برگزاری آزمون ملی  معاون اداری و مالی دانشکده دندانپزشکی پردیس بین

  .بینی شده، ندارد آموختگان دندانپزشکی خارج از کشور با توجه به تمهیدات پیش دانش

نی دانشکده و درآمد سالانه حاصل از آن ارائه کرد و گفت: به دلیل سطح اقتصادی مردم منطقه، وی سپس توضیحاتی در خصوص تعرفه درما

 .های درمانی دانشکده مادر در نظر گرفته شده است تر از بخش ها کمی پایین تعرفه

یژه در بخش درمان و کمبود دکتر کیایی همچنین به تشریح بخشی از مشکلات موجود پرداخت و افزود: دانشکده کمبود نیروی انسانی به و

 .فضای فیزیکی مواجه است که امیدواریم با حمایت ریاست دانشگاه، این مسائل نیز مرتفع شود

سپاری خدمات درمانی و آموزشی  های موجود و برون در ادامه، مباحث تعرفه درمانی، پذیرش دانشجویان ایرانی در دانشکده با توجه به ظرفیت

 .گرفت مورد بحث و بررسی قرار
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ضعفی  ترین نقطه ها تأکید کرد و گفت: مهم های درمانی دانشکده و اعمال تغییراتی در آن در حاشیه این بازدید، دکتر قناعتی بر لزوم بررسی تعرفه

ای تعرفه کار،  رسد باید جز حرفه های بخش خصوصی با دولتی است که به نظر می که در این بخش وجود دارد تفاوت محسوس تعرفه

 .سازی شود سانیک

سپاری خدمات درمانی و آموزشی در این دانشکده احساس  بینی راهکارهای جدی برای برون رئیس دانشگاه ادامه داد: این در حالی است که پیش

ند تا ای کمبودهای موجود به ویژه در بخش نیروی انسانی را به دانشگاه اعلام کن وی از مسئولان دانشکده خواست در قالب نامه .شود می

 .های بیشتری صورت گیرد بررسی

رئیس دانشگاه همچنین با تکیه بر امکانات خوب و کادر آموزشی قوی دانشکده دندانپزشکی، از پیشنهادات مطرح شده برای پذیرش تعداد 

 .محدودی از دانشجویان ایرانی در این مجموعه استقبال کرد

های کلان دانشگاه  الملل جز برنامه های بین المللی سازی و گسترش فعالیت دانپزشک، گفت: بینالملل دانشگاه نیز با گرامیداشت روز دن معاون بین

الملل توسط ریاست محترم دانشگاه انجام  در دوره جدید به شمار می آید که با این رویکرد بازدید جامعی از دانشکده دندانپزشکی پردیس بین

 .شد

ت ارزیابی کرد و افزود: دانشکده دندانپزشکی پردیس از تمامی امکانات یک مجموعه استاندارد برخوردار دکتر آیتی بازدید انجام شده را بسیار مثب

وی این مجموعه را پتانسیلی  .کند ای را کسب می دانشکده دندانپزشکی کشور رتبه شایسته 47توان گفت که در میان  است و به جرأت می

تر از تعرفه دولتی، در جنوب تهران که اغلب  و بیان داشت: این دانشکده با هزینه درمانی پایینالملل دانشگاه دانست  ارزشمند برای حوزه بین

  .دهد ای برخوردار نیستند واقع شده و خدمت بزرگی را در راستای سلامت دهان و دندان به بیماران ارائه می مردم از امکان مالی قوی

الملل  الملل، معاونت بین های مجهز دانشکده دندانپزشکی پردیس بین بسیار خوب و بخش دکتر آیتی خاطرنشان کرد: با توجه به فضای فیزیکی

 .کند های این مجموعه با حمایت ریاست دانشگاه اعلام می آمادگی خود را برای گسترش فعالیت

  

 

 

 

 

 

 

 

  

 



44 
 

 عضو مجمع تشخیص مصلحت،نشست هماهنگی ارائه خدمت سلامت در محلات کم برخوردار برگزار شد

 نظام: بر خلاف پزشکان سایر کشورها، جامعه پزشکی در ایران ماند و به انقلاب خدمت کرد

 دکتر قناعتی: تسهیل خدمت رسانی به ضعفا در دانشگاه امر مبارکی است

در راستای خدمت رسانی بهتر و نظام مند به مردم در محلات حاشیه نشین و کم برخوردار، نشست هماهنگی ارائه 

 .در محلات کم برخوردار با حضور نمایندگان این طرح برگزار شدخدمت سلامت 

 

در سالن مدافعان سلامت برگزار شد،  1401فروردین  27، در این نشست که روز شنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

، توجه و رسیدگی به نیازمندان را موجب افزایش برکت خواند و گفت: یکی از دلایلی که باعث می شود رئیس دانشگاه دکتر حسین قناعتی،

برکت در کشور بماند، توجه به فقرا و خدماتی است که به اتباع به عنوان میهمان داده می شود. بخشش و کمک کار بزرگی است و بسیاری از 

وی تسهیل خدمت رسانی به ضعفا در دانشگاه را امری مبارک دانست و تصریح کرد: از همه ظرفیت  یازمندان بر اثر بی توجهی از بین می روند.ن

های دانشگاه بدون هیچ محدودیتی برای رفع تبعیض در خدمت رسانی استفاده می کنیم و سعی می کنیم تا تمایزی برای خدمت میان بیماران 

 و کم برخوردار نباشد. برخوردار

به  رئیس دانشگاه، قرار گرفتن در منطقه محروم را لطف خداوند خواند و تاکید کرد: معتقدیم که لطف و توجه خدا شامل حال ما شده که بتوانیم

ا از بیماری های شایع در لا و افزایش لاغری شدید کودکان تا دوبرابر ربا کلسترول دیابت، افراط، برخی در چاقی  وی ضعفا خدمت رسانی کنیم.

مت مناطق محروم عنوان کرد و افزود: متاسفانه این بیماری ها در مناطق محروم زیاد است و این مسئله ما را نگران می کند. ما در عدالت سلا

 بسیار عقب هستیم و اگر بودجه های لازم به ما برسد می توانیم خدمت رسانی بهتری کنیم.

 جمهوری و انقلاب به معتقد  ه راه اندازی شهر علم شهید سلیمانی و تولیدات صنعتی دانشگاه گفت: تیمی جوان، چابک ودکتر قناعتی، با اشاره ب

 4در چارچوب برنامه جامع  دانشگاه همچنین. بیاورند دست به را واکسیناسیون اول مقام اند توانسته کنون تا که دارند حضور دانشگاه در اسلامی

سلامت و بیانات مقام معظم رهبری حرکت خواهد کرد. بر این اساس شهر علم شهید سلیمانی در حال راه اندازی است چرا  ساله، منطبق با افق

به  که معتقدیم زمانی می توانیم از بحران ها بگذریم که شرکت های دانش بنیان در دانشگاه راه اندازی شود. و امیدوارم که این مجموعه عظیم

 زودی ساخته شود.

دانشگاه، مسئله علم نافع را امری تاثیر گذار بر سلامت جامعه خواند و از هدفمندی پژوهش ها خبر داد و گفت: از این پس مقرر شده است  رییس

که هر مرکزی به اندازه درصدی که در پیشرفت علم کار می کند و به صورت عادلانه به آن بودجه تعلق گیرد. همچنین طرح های عمرانی 

 ریزی شده است و پروژه معروف به مرکز پروفسور سمیعی نیز پس از هفت سال مجددا در مسیر تکمیل قرار گرفته است.خوبی برنامه 

https://pr.tums.ac.ir/
https://chancellor.tums.ac.ir/
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وی طلاق، خودکشی و مسائل اجتماعی را بسیار با اهمیت و تاثیر گذار در سلامت جامعه دانست و گفت: شما هر گونه می توانید به ما کمک 

 موثر و نظام مند اجرا شود. کنید. امیدوارم این کار به صورت

ا دکتر قناعتی در پایان بر ضرورت پرداخت بدهی از سوی بیمه ها تاکید کرد و آن را موجب بهبود شرایط خدمت رسانی خواند و گفت: از بیمه ه

ط بحران پیش بینی نشده ای رخ بخواهید که بدهی های خود را به ما پرداخت نمایند چرا که متاسفانه انبارهای بیمارستانی خالی شده و اگر شرای

 دهد، مدیریت آن بخصوص از نظر تجهیزات برای ما بسیار سخت خواهد بود.

 ضرورت تقویت شبکه های بهداشتی

دکترعلیرضا اولیایی منش، معاون بهداشتی دانشگاه، در این نشست به معرفی ظرفیت های دانشگاه پرداخت و گفت: دانشگاه شامل سه شبکه 

میلیون و  3ب تهران، اسلامشهر و شهر ری است و بر اساس آخرین آمار در سال گذشته، مجموع جمعیت تحت پوشش دانشگاه بهداشت در جنو

وی با اشاره  نفر در اسلامشهر( گزارش شده است. ۵80نفر در شهرستان ری و  96۵هزار نفر )یک و نیم میلیون در شبکه بهداشت جنوب،  100

درصد جمعیت تحت پوشش دانشگاه را  16ای اخیر به کشور گفت: تا قبل از ورود اتباع جدید بر اساس سرشماری، به ورود اتباع خارجی در روزه

 هزار نفر جمعیت حاشیه نشین تحت پوشش دانشگاه هستند. 404اتباع خارجی تشکیل می دادند. همچنین حدود 

پایگاه سلامت به مردم مناطق تحت پوشش  201روستایی و  16ری، مرکز خدمات جامع شه ۵9دکتر اولیایی منش گفت: از نظر واحدهای فعال، 

بیمارستان از نظر بهداشتی، تحت پوشش دانشگاه  34درصد مراکزاستیجاری هستند. همچنین  87ارائه خدمت می کنند که از این میان حدود 

 علوم پزشکی تهران هستند.

کید کرد و با اشاره به توجه مقام معظم رهبری به تقویت نقش شبکه ها گفت: معاون بهداشتی دانشگاه سپس بر اهمیت شبکه های بهداشتی تا

متاسفانه در تهران وضعیت شبکه ها بسیار نامناسب است و اغلب در وضعیت استیجاری هستند. همچنین این شبکه ها در محروم ترین مناطق 

مری دشوار خواند و تصریح کرد: واقعا دانشگاه ها، با کمبود منابع مواجه برنامه در مراکز بهداشتی را ا 183وی اجرای   شهر تهران واقع شده اند.

 درصد از منابع حوزه بهداشت، صرف حقوق و دستمزد می شود لذا دست ما برای خدمت رسانی باز نیست. 9۵هستند و بالای 

حلات کم برخوردار اشاره کرد و خواستار بیان دکتر اولیایی منش، در ادامه به نحوه اجرای پایلوت طرح نظام مند خدمات سلامت در برخی م

 جزییات بیشتر در خصوص این طرح شد.

 تهران، رتبه دار محرومیت در کشور

 

 

 

 

 

 

 



46 
 

سپس دکتر گوهری، دبیر طرح نظام ارائه خدمات سلامت در محلات کم برخوردار، تهران را جز رتبه یک محلات کم برخوردار کشور عنوان کرد 

وی با  ن، مشهد و سیستان و بلوچستان، از محروم ترین مناطق کشور هستند لذا در حال حاضر تهران جز اولویت اول است.و گفت: پس از تهرا

اشاره به نحوه اجرای طرح گفت: پس از غربالگری افراد و تایید وضعیت محرومیت آنها؛ نخست پوشش بیمه ای افراد برقرار و در ادامه پزشک 

 ی شود.خانواده برای آنها اجرا م

دکتر گوهری از اجرای این طرح به صورت پایلوت در برخی مناطق تهران خبر داد و گفت: این کار شش ماه گذشته در برخی مناطق اجرا و مقرر 

گیریم و شده که توسعه پیدا کند. از این رو برای شروع کار باید در هر منطقه، محله ای را به عنوان پایلوت برای اجرای پزشک خانواده در نظر ب

 این مسئله را به صورت کامل آنجا اجرا کنیم.

 رخ مثبتی اتفاق محروم، مناطق درمان و بهداشت حوزه در باید"دبیر طرح نظام ارائه خدمات سلامت در محلات کم برخوردار، با بیان اینکه 

م توانی می نیز آن اجرای برای. کنیم مطرح را مدلی  و ریزی برنامه آن برای مشخص، را مناطق توانیم می جلسه این در: کرد نشان خاطر "بدهد

وی اجرای آزمون وسع را محکی برای تشخیص افراد نیازمند در همه محلات خواند و تاکید کرد: پس  از ظرفیت همه دستگاه ها استفاده کنیم.

 از تشخیص افراد نیازمند، آنها در چرخه حمایتی قرار می گیرند.

د و مقایسه آن با چندماه پس از اجرای طرح را ضروری دانست و افزود:هر کجا که کمبود باشد ما در کنار شما دکتر گوهری، ثبت وضعیت موجو

هستیم و نیازهای آن را مرتفع می کنیم. همچنین نرم افزاری برای طرح تحول راه اندازی کردیم تا بتوانیم با ثبت وضعیت موجود، وضعیت 

 دلی توافقی با دانشگاه ها، شاخص های رشد در این حوزه مشخص شود.اجرای طرح را مشخص کنیم و بر اساس م

 تجربه اجرای پایلوت طرح

در ادامه دکتر پریزاد، مجری طرح نظام ارائه خدمات سلامت در محلات کم برخوردار دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، به بیان تجربه 

زیادی به مردم وارد شده و سطح آسیب خصوصا در حوزه اعتیاد بالاست و این پرداخت و گفت: متاسفانه در مناطق محروم، آسیب های جدی 

مسئله در ارتباط با سلامت خانواده نیز حوزه را با چالش مواجه کرده است. محله هرندی جز آسیب پذیرترین محله در منطقه تحت پوشش 

لوت از آنجا شروع شود. خدا را شکر می کنیم که توانستیم در این دانشگاه شهید بهشتی، عنوان شده بود و قرار شد که برنامه ها به صورت پای

 600هزار و  7وی افزود:  منطقه فعالیت را آغاز کنیم و با چالش هایی در آنجا مواجه بودیم از جمله اینکه مردم پوشش بیمه ای مناسبی نداشتند.

. با سه پایگاه و یک مرکز خدمات جامع سلامت کار را آغاز کردیم. نفر در مرحله اول در محله هرندی بیمه شدند و تحت حمایت قرار گرفتند

فراد تحت اینکار با مددکاران بهزیستی آغاز شد و اگر نیاز به مداخله در سطوح بالاتر بود به بیمارستان های معین ارجاع داده می شدند. چنانچه ا

ق پرداخت می شد و در غیر این صورت، از طریق مددکاری هلال احمر پوشش کمیته امداد و یا بهزیستی بودند هزینه های آنها از این طری

 هزینه آنها پرداخت می شد.

محله دیگر به این طرح پیوست. اکنون  19بهمن  12اقدام به خدمت رسانی کردیم و از  1400دکتر پریزاد افزود: در هرندی از اول شهریور 

محله جز  243محله در تهران،  260وی با اشاره به تعداد کل محلات تهران گفت: از  .هزار خدمت به افراد ارائه شده است ۵00مجموعا حدود 

 .دارد قرار تهران پزشکی علوم دانشگاه حوزه در برخوردار کم محله 8۵ کم برخوردار هستند که از این میان، 

 تدوین شیوه نامه کمک به بیماران

تجربه معاونت درمان در کمک به بیماران کم بضاعت پرداخت و گفت: از هنگامی که دکتر سعید ناطقی، معاون درمان دانشگاه نیز به بیان 

ه مسئولیت معاونت درمان را بر عهده گرفتم، درخواست هایی برای بیماران بی بضاعت داشتم و لذا اقدام به تدوین شیوه نامه ای در این زمین

وی استفاده از ظرفیت  چنین الگوریتم و راهنمای بالینی را در آن در نظر گرفتیم.کردیم. این شیوه نامه ناظر به امور درمانی بیماران است. هم

بسیج دانشجویی و جامعه پزشکی را تجربه ای موفق خواند و گفت: در این مدل، پس از راستی آزمایی برای نیازمند بودن، افراد تحت پوشش 
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آنها پرداخت می شد اما بخشی از هزینه ها مربوط به دارو و تجهیزات مصرفی  بیمه قرار می گرفتند و از این طریق هزینه های هتلینگ و درمان

بیمارستان نمی تواند در جریان کمک رسانی متضرر شود و تا جایی کمک می کند که "وی با بیان اینکه  بود که باید در این زمینه کمک شویم.

 پرداخت مابه التفاوت کمک نمایید.خاطر نشان کرد: از شما می خواهیم که در فرانشیزها و  "سود نکند

 نیازمند یابی فعال/ هماهنگی بین بخشی

در پایان دکتر آقا محمدی، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، با جمع بندی نظرات و موضوعات مطرح شده گفت: محدودیت های بودجه 

لیل اینکه به بروکراسی متصل شده اند کار خدمت همیشگی است و لولویت بندی آن بستگی به سمت و سوی نگاه مدیر دارد. ادارت ما به د

 رسانی را غیر ممکن می دانند اما ما قصد داریم این فرآیند را تسهیل کنیم.

 

 ورزش، و تفریحات، موارد، این کنار در: گفت و خواند وی اجرای این طرح را شامل مقوله مسکن، اشتغال، آموزش، تغذیه، بهداشت و سلامت 

 در و کردیم توافق مسکن بنیاد با را مسکونی واحد هزار 300 مسکن مورد در ما. کند کمک آنها نشاط به تا دادیم قرار نیز را مذهب و فرهنگ

 بت نام آن هستیم. این طرح به صورت پایلوت در حال اجراست و تمام مناطق حاشیه نشین را شامل می شود.ث حال

هی و راه اندازی این طرح خبر داد و گفت: در بررسی این سئوال که چرا علی رغم تلاش جلسه برای ساماند 102دکتر اقا محمدی از برگزاری 

م. مداوم، اوضاع نیازمندان تغییر نمی کند؟ به این نتیجه رسیدیم که نیاز را از نیازمند نمی پرسیم و بر اساس تشخیص خودمان اقدام می کنی

نگ نیستند و در خدمت رسانی افراط و تفریط وجود دارد. همچنین پس از بررسی همچنین نهادها و دستگاه ها در ارائه خدمت با هم هماه

درصد از محرومان را تحت پوشش دارد که همگی به صورت خود اظهاری و ارائه درخواست از سوی  2.4۵مشخص شد که کمیته امداد فقط 

وی افزود: توافق کردیم تا فردی  رای تشخیص افراد نیازمند اقدام کردیم.نیازمند بوده است. لذا ما نیازمند یابی فعال را مد نظر قرار دادیم و خود ب

سال، در محله های مختلف به عنوان شهردار کوچه انتخاب شوند و به آنها کمک کردیم تا توانایی لازم برای مدیرت محله را پیدا کنند.  30زیر 

ا گزارش می دهند. این مسئله موجب شد تا خانه محله را راه اندازی کنیم شهردار تحت نظارت یک مسئول پهنه قرار می گیرند و به آنه 4-۵هر 

 و ناهماهنگی دستگاه ها در این خانه محله ها از بین رفت چرا که مسئولیت هر خانه محله، به دستگاهی واگذار شد.

ت: بر این اساس گزارش این گردش عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، خدمات اولیه سلامت را جز وظایف قطعی و اصلی دولت برشمرد و گف

در کار را خدمت مقام معظم رهبری ارسال کردیم. ایشان فرمودند که این امر مبارکی است و فرمودند که پیش از نتیجه برای آن تبلیغ نکنید و 

گاه شهید بهشتی آغاز شد و آیین کار پیگیری و استمرار داشته باشید. بر این اساس کار شکل گرفت و طرح در محله دروازه غار با همکاری دانش

 نامه آن تدوین شد.
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 "نحوه اجرای کار در منطقه تحت پوشش شما بر عهده شماست و نمی خواهیم باری بر دوش شما تحمیل شود"دکتر آقامحمدی، با بیان اینکه، 

زینه ها کمک خواهیم کرد. از این رو کمک یادآور شد: این طرح محل حل سایر مشکلات دانشگاه نیست بلکه تنها برای اجرای طرح در تامین ه

م و کنید تا پزشک خانواده اجرا شود و آن را با کارهای دیگر پیوند ندهید. هر چه اجرای این کار نظم بگیرد قطعا مورد رضایت حضرت آقا، مرد

تبدیل به بهتر کنیم. نیازها را مشخص  وی افزود: قدری اوضاع را مستند کنید تا مشخص شود که چه وضعی را قرار است بهبود شرایط می شود.

تان کنید تا از طریق این ستاد خیرین نیز هدفمند برای نیازها گردآوری شوند و تبدیل به تحول بنیادین شوند. زمانبندی اجرای آن را نیز خود

 محلات دارند اجرا می کنند. اعلام کنید و گام های ان را مشخص کنید. آزمون وسع افراد را نیز خودمان با توجه به شناختی که از

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، در پایان به سفرکوبا و دیدار با فیدل کاسترو اشاره کرد و گفت: در آن دیدار کاسترو از ما پرسید که چند 

هزار در کشور  14کنون هزار پزشک در کشور داشتیم که ا 18پزشک پس از انقلاب از ایران رفتند و چقدر باقی ماندند؟ دکتر زرگر پاسخ داد 

پزشک آنهم به زور اسلحه در کشور ماندند. این مسئله موجب شده تا حسم به جامعه پزشکی  100هستند. ایشان گفت پس از انقلاب کوبا تنها 

وارم در اجرای این کشور بسیار مثبت باشد. می دانم که این کادر تخصصی بزرگ چه خدماتی در همه رشته ها در انقلاب ارائه کرده اند لذا امید

 طرح نیز بتوانیم موفق عمل کنیم.

 در ادامه هر کدام از روسای شبکه های بهداشتی به معرفی مراکز و خدمات ارائه شده در این حوزه پرداختند.

اینده رییس دانشگاه همچنین در پایان دکتر معتمد از سوی معاونت بهداشتی، دکتر وسکویی از سوی معاونت درمان و دکتر رحیم نیا به عنوان نم

 برای هماهنگی و پیگیری این طرح معرفی شدند.

 

های  دکتر قناعتی: افتخار ما زمانی است که بتوانیم شرکت، رئیسه دانشگاه علوم پزشکی تهران شست هیئتن

 بنیان را افزایش دهیم و پژوهش را عدالت محور کنیم دانش

های آموزشی را بهتر کنیم؛  رئیسه گفت: افتخار ما زمانی است که بتوانیم ماهیت برنامه در جلسه این هفته هیئت رئیس دانشگاه

بنیان را افزایش دهیم و پژوهش را عدالت محور کنیم و از انحصار افراد خاص دربیاوریم و اجازه دهیم هر  های دانش شرکت

 .ه سیاسی یا اتکای به قدرت ندارد بتواند مشابه افراد دیگر پژوهش کندمحققی در دانشگاه که هیچ پشتوان

 

در سالن مدافعان سلامت با تبریک  1401فروردین  28، دکتر قناعتی در جلسه روز یکشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

های بیشتری  های علمی که کرده است هر روز جلوه بیت )س( و با بیان اینکه بشر باوجود همه پیشرفت ، کریم اهلمیلاد امام حسن مجتبی )ع(

https://chancellor.tums.ac.ir/
https://chancellor.tums.ac.ir/
https://pr.tums.ac.ir/
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بینیم که  دهد گفت: در مسائل اقتصادی می ها و رفتارهای اجتماعی و نحوه تعامل با مسائل مختلف نشان می گری خودش را در جنگ از وحشی

میرند و یا اینکه نبود اخلاق  که تعداد زیادی انسان به دلیل گرسنگی در جهان می ریزد درحالی را به دریا میها، گندم  امریکا برای تنظیم قیمت

 کنند و آینده آن را به نابودی بکشانند. باعث شده در کشور افغانستان مداخله کنند و قول دموکراسی بدهند اما بعد آن کشور را رها می

هایی  نیاز بشریت به معارف الهی، قرآن و اخلاق از هر زمان دیگری بیشتر شده است افزود: امیدوارم روزی جلوهرئیس دانشگاه با تأکید بر اینکه 

وی گفت: تمدن اسلامی یعنی اینکه انسانیت، اخلاق، آزادی، برابری، برادری و عشق  از حکومت امیرمومنان )ع( و تمدن اسلامی را ببینیم.

 لّذینٱونرید أن نمّنّ على »بیت )س( میسر نخواهد شد. این نوید را هم خدا داده است  داریم بدون قرآن و اهلتجلی کامل پیدا کند و ما اعتقاد 

 «وارثینلْٱ ونجْعلهم أئمّةً ونجْعلهمْ لْأرْضٱ فى سْتضْعفواْٱ

 علمی توضیحات رئیس دانشگاه درباره بازنشستگی هیئت

علمی مطرح شده گفت: طبق آمار معاونت توسعه دانشگاه، میزان بازنشستگی  نشستگی هیئتدکتر قناعتی با اشاره به سوالاتی که در زمینه باز

نفر بازنشسته شده اند که کمتر از حد معمول  30نفر در سال بوده است و در سال گذشته بیش از  ۵0علمی در سال های گذشته  اعضای هیئت

 بوده است.

اند کسانی بوده اند که سه سال در محل کار خود حضور نداشته اند بنابراین اگر زمان  رئیس دانشگاه افزود: برخی کسانی که بازنشسته شده

وی یکی از شاخص های دیگر بازنشستگی اعضای  بازنشستگی آنها رسیده بهتر است تا راه برای افراد علاقه مند و دلسوز دانشگاه باز شود.

بینیم که یک فرد  سال ارتقا پیدا کنند اما می 8علمی باید پس از  ، اعضای هیئتعلمی را رکود علمی آنان عنوان کرد و گفت: طبق قانون هیئت

برد و  اش فرا رسیده و چند سال است که در خارج از کشور به سر می سال استادیار باقی مانده است و یا اینکه کسی موعد بازنشستگی 30پس از 

 که مدنظر داشتیم.اهمیتی برای بخش خودش قائل نیست. اینها برخی مواردی است 

 علمی افزایش سقف پرداخت حقوق هیئت

برای همه  1.6علمی گفت: خوشبختانه با تلاش دکتر ذاکریان )معاون توسعه( ضریب  دکتر قناعتی با اشاره به حفظ ضریب حقوق اعضای هیئت

اینکه در حیطه علوم پزشکی ضرایب  علمی هم در پی راهکار هستیم؛ ضمن عضو هیئت 40نفر حفظ شد که برای آن  40جز  علمی به هیئت

هزار تومان افزایش پیداکرده است. در خصوص کارانه نیز وزارت بهداشت در حال  200میلیون و  39حقوقی تغییری نکرده؛ سقف پرداخت نیز به 

 رسد. این عدد میندرت کسی به  میلیون تومان را در نظر گرفته اند البته به 90های قبل است و سقف  رفع مشکل پلکانی در دوره

ای دانشگاه وصول شود  ای حقوقی در فروردین و اردیبهشت وجود ندارد افزود: اگر مطالبات بیمه رئیس دانشگاه با بیان اینکه مشکلی در پرداخته

ن ها افتخار ما نیست؛ وی اضافه کرد: ای ماهه پرداخت کارانه را کمتر کنیم. 3کنیم فاصله  ها را پرداخت خواهیم کرد و سعی می سرعت کارانه به

بنیان را افزایش دهیم؛ پژوهش  های دانش های آموزشی را تغییر دهیم و بهتر کنیم و بتوانیم شرکت افتخار ما زمانی است که بتوانیم ماهیت برنامه

سی یا اتکای به قدرت ندارد را عدالت محور کنیم و از انحصار افراد خاص دربیاوریم و اجازه دهیم هر محققی در دانشگاه که هیچ پشتوانه سیا

 کنیم به این مهم برسیم. بتواند مشابه افراد دیگر پژوهش کند و ما سعی می

توجهی  های قبلی دانشگاه گفت: مشکلات مالی در دانشگاه وجود دارد که بعضاً به دلیل بی ها در دوره رئیس دانشگاه با انتقاد به بازرسی

توانسته خیلی بهتر باشد و یا در  شویم که وضع می کنیم متوجه می م نشده است. هر جا که بررسی میهای قبلی بوده است که خوب انجا بازرسی

 های قبلی است. کنیم که ناشی از سوءمدیریت بازرسی مواردی که انگشت شمار هم با فسادهای مالی برخورد می

های آزاداندیشی  اندازی کرسی دن کرونا انجام خواهیم داد راهدکتر قناعتی در پایان سخنان خود گفت: یکی از اقداماتی که پس از فروکش کر

های آزاد با  کنم تا دانشجویان و استادان بتوانند در بحث کنند اما من از آن استقبال می است اگرچه معمولا مسئولان از این مسئله اجتناب می

 ور کامل انجام شود.ط مسئولان رودررو صحبت کنند که البته باید چیدمان و رعایت قوانین آن به
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هایی از نامه  والمسلمین میر مجید سیدقریشی، مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه بخش الاسلام در ابتدای این جلسه حجت

 )مشروح کامل سخنرانی(های گذشته بررسی کرد. حضرت علی )ع( به مالک اشتر را همچون هفته

رئیسه دانشگاه، دکتر احمدرضا جمشیدی، رئیس بیمارستان شریعتی گزارش برنامه چهارساله این بیمارستان را تشریح  در جلسه این هفته هیئت

 کرد.

 لوح اهدای با شد برگزیده کشوری نمونه دانشجوی عنوان به که دانشگاه پرستاری PhD همچنین رئیس دانشگاه از پروانه عسگری دانشجوی

 )مصاحبه با دکتر عسگری دراستودیو شفا(.کرد قدردانی تقدیر

 رئیسه پخش شد. ان آرش داشت برای اعضای هیئتتوضیح اینکه در این جلسه پویش یک دقیقه با مسئولان که این هفته اختصاص به بیمارست

 

 رئیس دانشگاه دورهمی افطاری دانشجویان دانشکده پرستاری و مامایی با حضور

حضور رئیس  با 1401فروردین ماه  27دورهمی افطاری دانشجویان در شب ولادت کریم اهل بیت امام حسن مجتبی )ع(، شنبه 

 .دانشگاه در دانشکده پرستاری و مامایی برگزار شد

 

https://pr.tums.ac.ir/%D8%A7%D8%AE%D8%A8%D8%A7%D8%B1/%D8%AD%D8%AC%D8%AA%E2%80%8C%D8%A7%D9%84%D8%A7%D8%B3%D9%84%D8%A7%D9%85%E2%80%8C%D9%88%D8%A7%D9%84%D9%85%D8%B3%D9%84%D9%85%DB%8C%D9%86-%D8%B3%DB%8C%D8%AF%D9%82%D8%B1%DB%8C%D8%B4%DB%8C:-%D8%AF%D8%B1-%D8%AC%D8%A7%D9%85%D8%B9%D9%87-%D8%B2%D9%86%D8%AF%D9%87%D8%8C-%D8%AA%D8%A8%D8%B9%DB%8C%D8%AA-%DA%A9%D9%88%D8%B1%DA%A9%D9%88%D8%B1%D8%A7%D9%86%D9%87-%D8%A7%D8%B2-%D8%B3%D8%A7%DB%8C%D8%B1-%D9%81%D8%B1%D9%87%D9%86%DA%AF-%D9%87%D8%A7%D8%8C-%D8%B0%D9%84%D8%AA-%D9%88-%D9%85%D8%B1%DA%AF-%D9%81%D8%B1%D9%87%D9%86%DA%AF%DB%8C-%D8%A7%D8%B3%D8%AA%C2%B7/210859
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 نامه دانشگاه علوم پزشکی تهران و خانه تئاتر ایران امضا شد تفاهم

مدیره  و ایرج راد، رئیس هیئت هرئیس دانشگا باتوجه به نقش رسانه و هنر در ارتقا فرهنگ سلامت جامعه، دکتر حسین قناعتی،

 .نامه همکاری را امضا کردند خانه تئاتر ایران، تفاهم

 

در سالن شورا برگزار شد، دکتر  1401فرودین  28، در این نشست که بعدازظهر یکشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

های مهم سلامت به جامعه دانست و گفت:  های دانشگاه و هنرمندان در رساندن پیام کارگیری توانمندی نامه را به از امضا این تفاهمقناعتی هدف 

. است قرارگرفته موردتوجه متقابل خدمات ارائه و طرف دو های توانمندی از استفاده  های مختلف همکاری در زمینه نامه جنبه در این تفاهم

 مهم های پیام رساندن برای آنان توان و نفوذ از استفاده و سلامت نظام از هنرمندان حمایت دیگر سوی از و سو یک از نرمندانه از حمایت

  .گذاری شده است شود هدف مت جامعه میسلا ارتقا و مردم جان از حفاظت باعث که جامعه به بهداشتی

نامه در راستای توسعه ارتباط اجتماعی  چندگانه دانشگاه بیان کرد و گفت: این تفاهمهای  دکتر قناعتی دانشگاه اجتماعی را یکی از استراتژی

وی بابیان اینکه جوامع باسوادتر مسائل  .المال است باید موجب ارتقا سلامت جامعه شود دانشگاه، امضا شد و امکانات دانشگاه که متعلق به بیت

شوند نمونه آن  های عفونی و اعتیاد و انحرافات و اعوجاجات اجتماعی مبتلا می به بیماری کنند افزود: افراد باسواد کمتر خود را بهتر حل می

 .اند داده دهد افراد باسواد کمتر جان خود را ازدست بحران کووید است که آمارها نشان می

وادتر باشد ثروتمندتر است و ثروتمندی ای که باس ترین رسالت دانشگاه بیان کرد و گفت: جامعه رئیس دانشگاه، افزایش آگاهی و علم را مهم

 .شود ها می ها و مسائل ناشی از آن ها و بحران بیشتر موجب کاهش تنش

درصد آن طبقه متوسط باشد  80تا  70ای که  آفرینی مؤثر دانست گفت: جامعه های اجتماعی را در تحول مندی از سرمایه دکتر قناعتی بهره

زی برسد که این عدالت برقرار شود و یکی از عوامل رسیدن به این عدالت، همکاری هنرمندان و ورزشکاران ایده آلی است و امیدواریم رو جامعه

 .توان تحولات بزرگی را ایجاد کرد و تمامی اقشاری است که در جامعه پایگاه اجتماعی دارند. اگر از این سرمایه درست استفاده شود می

هنرمندان عزیز وجود دارد گفت: البته در بین هنرمندان و پزشکان افرادی هم هستند که باوجود این  رئیس دانشگاه بابیان اینکه این ظرفیت در

گیرند  های انسانی و اجتماعی رسالت خود را در نظر می استعداد و توانمندی، نگاه مادی صرف به مسائل دارند اما خوشبختانه شمار افرادی، جنبه

د راد که بسیاری از صفات عالی انسانی در ایشان وجود دارد و همکارانشان بتوانیم سلامت را به همه جای بسیار است. امیدوارم با همکاری استا

کنند باید به نسبت کودکان تهرانی از آموزش، آگاهی،  کشور گسترش دهیم. کودکانی که در سیستان و بلوچستان و مناطق محروم زندگی می

 .روزی با کمک یکدیگر بتوانیم این ضعف را برطرف کنیم رفاه، رشد و سلامت بهره ببرند و امیدوارم
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دکتر قناعتی در پایان سخنان خود با بیان اینکه منتظر منجی خارج از خود و کشور نباشیم گفت: کسی از بیرون برای ما کاری نخواهد کرد 

و در شعری که منسوب به « یگانه تمنا می کردسال ها دل طلب جام جم از ما می کرد و آنچه خود داشت ز ب»همانگونه که حافظ می فرماید 

 «بینی نمی اما توست خود از تو درد**دانی نمی اما درتوست تو دوای» «تبصر فلا منک ودائک**تشعر فلا فیک دوائک»  امیرالمومنین )ع(

 خواهد پیشرفت و اصلاح برای زیاغا است؛ خودمان دست هم مشکل حل و هستیم خودمان مشکل که بپذیریم و کنیم باور را ها جمله این  اگر

 .بود

 تر؛ بافرهنگ والاتر جامعه سالم

چندماه با جلساتی که برگزار  این در: گفت کشور محروم مناطق  ایرج راد نیز با قدردانی از خدمات دکتر قناعتی و دانشگاه در عرصه پزشکی و

خبرند. برای من خدمات دکتر قناعتی  ها از آن بی ا شدم که بعضیشد از نزدیک با زحمات فراوان عزیزان بخصوص در مناطق محروم کشور آشن

توجه است و همه این اقدامات باعث شد که خانه تئاتر ایران و انجمن صنفی بازیگران تئاتر  در این مناطق و همچنین در زمینه علم پزشکی جالب

 .کان و هنرمندان را پیش ببریمنامه را داشته باشد که بتوانیم اهداف پزش ایران تقاضای امضای این تفاهم

وی بابیان اینکه ما سپاسگزار کوشش جامعه پزشکی ایران هستیم و خواهیم بود افزود: امیدوارم همه ما در زمینه سلامت کوشا باشیم و 

 بیمار یاری به که تاس پزشک موقع آن و است خارج انسان دست از که افتد می اتفاقاتی هرحال به اما  پیشگیری را بر درمان اولویت دهیم.

 و زحمات سپاسگزار ما و باشند سلامت همواره که امیدوارم و کنم می تشکر کنند می خدمت و کشند می زحمت که ایران پزشکی جامعه از. آید می

 .خواهیم بود و هستیم آنان کوشش

های سلامت مؤثر دانست و گفت: مردم هنرمندان و  پیام مدیره خانه تئاتر ایران، علاقه مردم به هنرمندان و ورزشکاران را در پذیرش رئیس هیئت

های مرتبط با سلامت را بشنوند تمرکز بیشتری بر حفظ سلامت خود  ورزشکاران را دوست دارند و وقتی تعامل آنان با پزشکان را ببینند و پیام

تر و بافرهنگ  ای بانشاط خنان خود جامعه سالم را جامعهوی در پایان س .کنند می پیدا ها آگاهی  های پیشگیری و درمان خواهند داشت و از راه

اختلال و ناراحتی  ترین کوچک دچار اینکه محض به به ولی اندیشیم نمی داریم که موهبتی به هستیم سالم که زمانی  والاتر توصیف کرد و گفت:

بد آن جامعه از نشاط، تحرک، صمیمت، انسانیت بیشتر و ای که سلامت ارتقا یا دانیم. درواقع در جامعه شدیم آن موقع قدر سلامت خود را می

 .شود تر برخوردار می فرهنگ والاتر و باارزش
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کنیم که اعضای  دکتر قناعتی: تمام تلاشمان را می ،دانشگاهعلمی  شست بررسی وضعیت حقوق اعضای هیئتن

 عدالتی نکنند علمی احساس بی هیئت

ای از مقررات مربوط به پایه حقوق اعضاء رسمی  علمی دانشگاه، قانون اصلاح پاره وق اعضای هیئتدر نشست بررسی وضعیت حق

 .علمی )آموزشی و پژوهشی( مورد بررسی قرار گرفت هیئت

 

علمی که با حضور دکتر حسین  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران؛ در نشست بررسی وضعیت حقوق اعضای هیئت

ن و آموزش پزشکی، علمی وزارت بهداشت، درما علوم پزشکی تهران، دکتر سید علی حسینی رئیس مرکز امور هیئت رئیس دانشگاه قناعتی

در سالن شورای حکیم تشکیل شد؛ دکتر قناعتی در پایان جلسه در  1401فروردین  31ها روز چهارشنبه  معاونین دانشگاه و رؤسای دانشکده

ای از  پاره اصلاح قانون خصوص در که اخیری  بندی این نشست؛ اظهار داشت: قوانین گفتگو با خبرنگار روابط عمومی دانشگاه با اشاره به جمع

به یک که  6/1علمی )آموزشی و پژوهشی( مطرح شده و به دنبال آن کاهش ضریب حقوقی  مقررات مربوط به پایه حقوق اعضاء رسمی هیئت

شد؛ اما توانستیم با تمهیداتی این عدد را به  علمی دانشگاه را شامل می نفر از اعضای هیئت 100هایی شده است، بیش از  زده موجب چالش رقم

علمی در دانشگاه برنامه داریم چرا که باید حق ضایعه شده این عزیزان  وی ادامه داد: برای این تعداد از اعضای هیئت. نفر کاهش دهیم 40حدود 

  پیگیری شود

 از کمی   جبرانکنیم ان شاءلله التدریس سعی می های قانونی که وجود دارد از جمله؛ حق دکتر قناعتی تصریح کرد: موضوع بعدی اینکه با روش

 د.نکنن عدالتی بی احساس هم ها آن نکرده خدایی که دهیم انجام را علمی هیئت اعضای از تعداد این حقوقی کسری

خواهم در این فرصت مغتنم مطرح کنم اینکه برای پرداخت  رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران خاطرنشان کرد: خبر خوبی که می

  شد، خواهد ابلاغ شاءالله ان و شده قطعی  م است که سقف کارانه برداشته شود این موضع تقریباانجا حال در تمهیداتی  کارانه

صلاحی که دسترسی داریم  دکتر قناعتی یادآور شد: در خصوص بحث مالیات و موضوعات دیگر هم مرتب پیگیر هستیم و در مراجع ذی

 .درستی انجام و مرتفع شود هم بهشاءالله این کار  کنیم، ان های خودمان را اعلام می اعتراض

 

 

 

https://chancellor.tums.ac.ir/
https://chancellor.tums.ac.ir/


54 
 

 ایثارگران و مدافعان سلامت 

 اردوی فرهنگی و زیارتی راهیان نور با حضور معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه برگزار شد

هران اردوی راهیان نور را با عنوان نسل پنجم، با شعار انعکاس آیینه ها و یادبود شهید بسیج دانشجویی دانشگاه علوم پزشکی ت

 .علی هاشمی و شهید محمدجعفر حسینی برگزار کرد

 

 محمدحسین دکتر باحضور زیارتی و فرهنگی اردوی این دانشجویی، و فرهنگی معاونت روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 16تا  12شجویی و مرتضی عبدالوند مشاور معاونت، در قالب دو اردوی مستقل ویژه برادران از روز پنجشنبه دان و فرهنگی معاون صادقیان

 پزشکی علوم دانشگاه الملل بین و ایرانی دانشجوی  220اسفندماه برگزار شد که در مجموع  20تا  16اسفندماه و ویژه خواهران از روز دوشنبه 

 .کردند شرکت اردو این در تهران

ازجمله برنامه های  .از نکات ارزشمند این برنامه حضور خانواده شهید مدافع حرم سیدمحمدجعفر حسینی )ابوزینب( همراه کاروان خواهران بود

تان خوزستان اینگونه اشاره کرد: پادگان دوکوهه، یادمان فتح فرهنگی در این اردو می توان به زیارت یادمان ها به ترتیب از شمال تا جنوب اس

 المبین، یادمان شهید باقری، یادمان شهدای هویزه و طلائیه، یادمان دشت ذوالفقاری )شهید شاهرخ ضرغام(، اروندکنار، یادمان شهدای غواص

 ی این برنامه بود.)علقمه(، شلمچه، پادگان شهید باکری و همچنین معراج شهدای اهواز که مقصد نهای

 40دانشجوی دختر و  32توضیح اینکه، این اردوی زیارتی با مشارکت و علاقمندی خوب دانشجویان خارجی دانشگاه برگزار شد و تعداد 

 دانشجوی پسر کاروان راهیان نور دانشگاه علوم پزشکی تهران را همراهی و از مناطق جنگی جنوب ایران دیدن کردند.
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 دکتر سعید ناطقی: کار گروه پزشکی ساعت محور نیست،(3) ت؛ مطالبه حقمدافع سلام

معاون درمان دانشگاه تاکید کرد: متأسفانه مردم و حاکمیت انتظارشان این است که ما در قرن بیست و یکم باشیم اما پزشک و 

 .م هماهنگ و هم سو نیستدانشجوی پزشکی از نظر معنوی و عرفانی در زمان منصور حلاج باشند؛ این دو موضوع با ه

، دکتر سعید ناطقی معاون درمان دانشگاه در گفت و گو با شبکه سلامت با اشاره به اینکه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

طور نمونه؛ صد ثانیه نفس خودتان را نگه دارید هزار تومان به  دانشجوی پزشکی با چند مشکل عمده مواجه است؛ گفت: اگر به شما بگویند به

کنید! چرا که اصلاً ارزش ندارد و ممکن است منجر به مرگ شود. غواص  کنید؟ نه این امتحان را نمی دهیم شما این امتحان را می شما می

دهیم ممکن است یکبار امتحان کنید  میلیارد تومان به شما مینیستیم که بتوانیم دو دقیقه نفس خودم را حبس کنیم. اما اگر به شما بگویند یک 

 .چرا که ارزش این کار را دارد ورود کنید

دکتر ناطقی با بیان اینکه در گذشته رشته پزشکی مشقات خودش و اما آینده جذابی داشت؛ یادآور شد: دردسر دوران رزیدنتی را که هفت سال 

بعد طرح را میگذرانیم بر فرض اینکه خیلی باهوش باشیم مستقیم بعد از فارغ التحصیلی تخصص قبول است را تحمل میکنم آن را می خوانیم و 

 .میشویم که سیزده سال زمان می برد و بعد حداقل دوسال طرح آن را باید طی کنیم که در نهایت پانزده سال می شود

های جذابی دارد؛ سه سال هم باید آن را طی کنیم و  خلی و جراحی باشد فوقهای مثل قلب، دا معاون درمان دانشگاه تصریح کرد: اگر احیاناً رشته

کنم تا رفاهی  دانیم نفس خودمان را حبس می کنیم و می سال تلاش می 21شود. در نهایت  سه سال هم برای آن طرح بگذرانیم شش سال می

برید تایم  طور نمونه؛ شما در خیلی از مراکز اداری تشریف می وی تاکید کرد: کارگروه پزشکی ساعت محور نیست به .برایمان به همراه دارد

شود تمام آسانسورها پر است شما برای رفتن به آن مشکل دارید، اما در سیستم درمان تا وقتی بیمار حضور دارد شما هم  اداری که تمام می

 .ها است دوش آن هستید؛ بنابراین رزیدنت و انترها هم باید حضور داشته باشند و کار بیشتری روی

بینید؛ متأسفانه مردم و حاکمیت انتظارشان این  های جامعه و ... می دکتر ناطقی خاطرنشان کرد: فضای جامعه را از نظر فرهنگی، مالی، ارزش

و موضوع با است که ما در قرن بیست و یکم باشیم اما پزشک و دانشجوی پزشکی از نظر معنوی و عرفانی در زمان منصور حلاج باشند. این د

کنیم اما شرایط برای پزشکان یکسان نیست و اگر این رزیدنت به مکانی دعوت  هم هماهنگ و هم سو نیست چرا که در این جامعه زندگی می

 .شود و انتظار دارند شود به آن به چشم یک خانم و آقای دکتر نگاه می می
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 رتبه بندی علمی در سطح ملی و جهانی

درصد آزمایشگاه کشوری فلج اطفال دانشکده بهداشت  100کسب امتیاز ، شگاه ملی فلج اطفالوفقیت آزمایم

 سازمان جهانی بهداشت 2021در آزمایش های مولکولی سال 

درصد را 100امتیاز  2021آزمایشگاه ملی پولیو دانشکده بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران در آزمایش های مولکولی سال 

 .کسب کرد

 

 

 

 

 

 

 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی دانشکده بهداشت، آزمایشگاه ملی فلج اطفال در دانشکده به ریاست دکتر شهره شاه محمودی 

 .درصد را کسب کند 100امتیاز  2021مثل سال های گذشته توانست در تست های مولکولی سال 

در چند نوبت ارسال می کند تا  (Proficiency Tests) اه پولیو امتحاناتیتوضیح اینکه سازمان جهانی بهداشت هر ساله برای آزمایشگ

صحت و دقت مراحل مختلف کار آزمایشگاه را چک کند. این امتحانات شامل کشت سلولی و جداسازی ویروس پولیو از نمونه بیمار و همچنین 

 Real Time PCR وویروس مشتق از واکسن توسط روشتستهای مولکولی برای تعیین تایپ و سوش ویروس پولیو و نیز غربالگری پولی

 .است

امریکا )برای تستهای مولکولی( برای  CDC هلند )برای کشت سلولی و جداسازی ویروس( و RIVM نمونه های مجهول این امتحانات از 

 سالانه آزمایشگاه پولیوتمامی آزمایشگاه های پولیوی سراسر جهان ارسال می شوند. امتیاز این امتحانات در کسب اعتبارنامه 

(Accreditation ) است بسیار مهم. 

 .امریکا ارسال شده بود کسب کرده است CDC که از 2021درصد را در تست های مولکولی سال  100  آزمایشگاه کشوری فلج اطفال امتیاز

  .کتر احمد نجاتی استاین افتخار نتیجه سخت کوشی همکاران آزمایشگاه مولکولی پولیو دانشکده بهداشت به ویژه د
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ارتقای جایگاه جهانی دانشگاه علوم پزشکی تهران ، منتشر شد QS بندی موضوعی نظام رتبه 2022گزارش 

 در حیطه علوم زیستی و پزشکی

، جایگاه دانشگاه علوم پزشکی تهران در حیطه کلی علوم زیستی و پزشکی QS بندی موضوعی نظام رتبه 2022طبق گزارش 

 .مگیری یافته استارتقاء چش

 

 ۵1های برتر دنیا را در  میلادی، دانشگاه 2022در سال  QS الملل، نظام معاونت بین روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 .بندی کرده است اجتماعی و هنر و علوم انسانی رتبهموضوع و پنج حیطه کلی علوم طبیعی، مهندسی و فناوری، علوم زیستی و پزشکی، علوم 

به  2022حیطه علوم زیستی و پزشکی را کسب کرده بود که این رتبه طی سال  401-4۵0جایگاه  2021مطابق با این نتایج، دانشگاه در سال 

 .جهانی ارتقا یافته است 282جایگاه 

 .ایرانی است که در حیطه مذکور رتبه بندی شده است بنابراین گزارش دانشگاه علوم پزشکی تهران تنها دانشگاه

حوزه موضوعی داروسازی، پزشکی، روان شناسی، کشاورزی و جنگلداری، آناتومی و فیزیولوژی، علوم  9حیطه علوم زیستی و پزشکی شامل 

 .بیولوژیکی، دندانپزشکی، پرستاری و علوم دامپزشکی است

 .دانشگاه برتر جهان قرار گرفته است 671و  362و به ترتیب در میان  301-3۵0تبه دانشگاه در حوزه های داروسازی و پزشکی ر

 .جهانی را به خود اختصاص داد ۵۵1-600همچنین این مجموعه در حوزه علوم بیولوژیکی نیز جایگاه 

 .شود انجام می المللی، توسط موسسه کاکارلی سیموندز انگلیس های بین به عنوان یکی از معتبرترین نظام QS بندی رتبه

و  h-indexبندی موضوعی این نظام براساس پنج شاخص بررسی شهرت دانشگاه، ارزیابی کارفرمایان، تعداد استنادها به ازای هر مقاله،  رتبه

ها  ها هرکدام با وزنی متناسب با هر حوزه موضوعی، برای معرفی بهترین دانشگاه پذیرد و این شاخص المللی صورت می های بین همکاری

 .شوند مشخص می

 .آید ها به دست می از طریق پایگاه استنادی اسکوپوس و بخشی دیگر نیز از نظرسنجی QS بندی موضوعی بخشی از اطلاعات مورد نیاز رتبه
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در بخش رهبری زنان در علوم پزشکی در شاخه سلامت « 2022مترودورا »دکتر مریم نوروزیان برنده جایزه 

 مغز و روان شد

، برگرفته از نام اولین زنی که متون پزشکی از او به یادگار مانده، جایزه ای است که از (Metrodora) ن المللی مترودوراجایزه بی

 .هر ساله برای تجلیل از چهار تن از زنان پیشرو در حوزه علوم پزشکی در کشورهای در حال توسعه اهدا می شود 2020سال 

 The International ( با حمایتMetrodora، جایزه بین المللی مترودورا )روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

Alliances of Patient’s Organizations (IAPO) از توسعه حال در کشورهای تمام در که ای برجسته زنان از تقدیر جهت در 

خاورمیانه و آسیا در علم پزشکی در حوزه های تحقیقات علمی، عملکرد بالینی، سلامت روان و مغز، آموزش  آفریقا و روسیه، لاتین، آمریکای

 بهداشت و سیاست های بهداشتی دارای رهبری علمی و تاثیرگذار بوده اند، به آنان اهدا می شود.

بخش برای  عنوان یک الگوی الهام ته برای معرفی آنان بههدف دیگر این سازمان و جایزه مترودورا به نمایش گذاشتن دستاوردهای زنان برجس

 دختران وزنان جوان برای تشویق آنان به روی آوردن به علوم پزشکی و نیز حمایت از بیماران در این کشورها است.

توانند خود را  نمایند و افراد نمی توانند منتخبین خود را برای شرکت در این رویداد کاندید های بزرگ علمی می ها و انجمن ها، سازمان تنها دولت

 نامزد کنند.

 Society for Brain Mapping های مغز و اعصاب دانشگاه علوم پزشکی تهران، از طرف انجمن علمی دکتر مریم نوروزیان استاد بیماری

and Therapeutics (SBMT) دمانس و بیماری آلزهایمر  ناپذیر در حیطه اختلالات شناختی، سال فعالیت متمادی و خستگی 2۵ دلیل به

مارچ برابر با دهم فروردین سال جاری در مراسمی  30داوران در روز  ، برای دریافت این جایزه نامزد شده و بارأی هیئت2022در ایران در سال 

 عنوان برنده جایزه مترودورا در بخش سلامت روان و مغز معرفی شد. آنلاین به

 اند از: المللی دکتر مریم نوروزیان برای احراز این جایزه عبارت ینبرخی از دستاوردهای علمی ملی و ب

 المللی ی علمی در مجلات معتبر بین مقاله 130انتشار . 1

 1382اندازی اولین کلینیک حافظه در ایران در سال  راه. 2

 مؤسس اولین دپارتمان نورولوژی شناختی و نوروسایکیاتری. 3

 of Alzheimer رئیسه هیئت Medical and Scientific Advisory نجمن جهانی آلزهایمر،عضویت در پنل علمی و پزشکی ا. 4

Disease International (ADI) 

 ایران در سلامت نظام شبکه در صرع و آلزایمر بیماری تشخیص برای بهداشت جهانی سازمان mhGAP مشارکت در برنامه عملیاتی. ۵

 Memory Clinic in Iran (MCI) Initiative افظه در ایران،های ح ی کلینیک طراحی و اجرای پروژه. 6

 اندازی فلوشیپ نوروسایکیاتری در دانشگاه علوم پزشکی تهران راه. 7

 مشارکت در تدوین سند ملی دمانس در ایران، وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی. 8

 رت بهداشت، درمان و آموزش پزشکیتدوین منابع آموزشی پیشگیری از دمانس برای سالمندان کشور، وزا. 9

 طراحی و تدوین گایدلاین مدیریت تشخیص و درمان بیماری آلزهایمر در نظام سلامت در ایران. 10
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 WHO's Global Dementia Observatory (GDO) عضویت در کمیته نظارتی جهانی دمانس در سازمان بهداشت جهانی یا. 11

 Society for Brain Mapping and یانه انجمن نقشه برداری و درمان های مغزمسئول کمیته دمانس در بخش خاورم. 12

Therapeutics (SBMT) 

 Alzheimer Disease دکتر نوروزیان در خصوص این جایزه به برخی از همکاری های بین المللی خود با انجمن جهانی آلزهایمر

International (ADI) اد علمی مانند دستورالعمل های استفاده از داروهای آنتی سایکوتیک در اوری اسند برای جهانی بهداشت سازمان و

 کنترل اختلالات رفتاری و روان پزشکی بیماران مبتلا به دمانس اشاره کرد.

زندگی درصد در کشورهای با درآمد پایین و متوسط  60حدود  2020میلیون نفر افراد مبتلا به دمانس در جهان در سال  ۵0وی با بیان اینکه از 

ثانیه یک نفر مبتلا به دمانس به جمعیت این بیماران در جهان افزوده  3می کنند. این درصد به طور مداوم رو به افزایش هست به طوری که هر 

ر میلیون نفر افزایش خواهد یافت. جمعیت سالمندان د 139به  20۵0میلیون نفر و در سال  78به  2030می شود. تعداد این بیماران در سال 

ایران نیز نشان می دهد که دمانس و آلزهایمر یک معضل بسیار خطیر نظام سلامت و جامعه ماست در حالی که منابع مالی و نیروی انسانی 

می بسیار محدودی برای کمک به این بیماران و خانواده های آنان وجود دارند. به ویژه در کشور ما تعداد متخصصینی که بر روی این حوزه کار 

 از تعداد انگشتان دست هم کمتر است. کنند

از سوی دیگر با توجه به توان علمی ما یک استراتژی واحد در منطقه خاورمیانه که بافت مشابهی از نظر اپیدمیولوژی اختلالات شناختی و 

 ر کمک کننده باشد.آلزهایمر و ویژگی های های فرهنگی و جغرافیایی بر آن حاکم است می تواند در مدیریت این معضل سلامت بسیا

پس استاد نورولوژی دانشگاه به دانشجویان و خصوصا به دختران دانشجو که اهداف علمی بزرگی را دنبال می کنند توصیه کرد: ابتدا خود را و س

ریزی کنید،  امکانات برنامهعلایق تان را بدرستی بشناسید تا بتوانید اهداف تان را دقیق و با حداقل خطا انتخاب کنید. آرزوهای تان را متناسب با 

به انجام متمرکز باشید و از فعالیت های علمی پراکنده اجتناب کنید. ابعاد گوناگون رشته خود را بشناسید. از تلاش کردن خسته و ناامید نشوید و 

 مسئولیت های روتین خود اکتفا نکنید. عامل اصلی تحقق رویاهای شما عشق، پشتکار و تاب آوری است.

وروزیان در پایان اظهار امیدواری کرد که در دانشگاه علوم پزشکی تهران برای حمایت از استعداد و توانمندی خانم های دانشجو و دکتر ن

دستیاران و اعضا هیئت علمی بیشتر تلاش شود تا بتوانند به عنوان یک منبع الهام بخش برای جوانان ایران و منطقه خاورمیانه مطرح و 

 شناسانده شوند.
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 طرح، اولین جلسه شورای پژوهشی دانشکده پزشکی و رتبه بندی طرح های تحقیقاتی در سال 80با تصویب 

 جدید برگزار شد

دکتر رضایی در اولین جلسه شورای پژوهشی دانشکده پزشکی و رتبه بندی طرح های تحقیقاتی گفت: تداوم حمایت از طرح 

های اعضای هیئت علمی منوط به میزان و کیفیت تولیدات علمی با محصولات دانش بنیان است و در صورت تایید نشدن کیفیت 

 .نداردلزومی به ادامه همکاری وجود 

 

دانشکده پزشکی، اولین جلسه دکتر نیما رضایی معاون جدید پژوهشی دانشکده  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 فروردین در سالن حکیم برگزار شد. 29با معاونین پژوهشی گروه های آموزشی بالینی و پایه صبح روز دوشنبه 

و ابراز خرسندی از انتصاب ایشان  در ابتدای جلسه دکتر شاهین آخوندزاده معاون پیشین پژوهشی دانشکده پزشکی باتبریک به دکتر رضایی

گفت: مهمترین نقش معاونت پژوهشی در دانشکده پزشکی این است که برای پژوهشگران تسهیلگر باشند نه ترمز،و من در تمام سالهای تصدی 

 این سمت سعی کردم اینگونه باشدو امیدوارم ادامه یابد.

ف و برنامه های معاونت پژوهشی تصریح کرد: بعد از این و در جلسات رتبه بندی در ادامه دکتر رضایی ضمن تشریح روند جلسه و تبین اهدا

نفر از اساتید دکترآخوندزاده، صحرائیان، استقامتی، نوربخش، توانگر و دهپور حضور خواهند داشت تا افرادی خارج از ساختار معاونت  6طرح ها 

ادامه جلسه طرح ها مطرح می شوند و از جهات مختلف اعم از ارتباط بین بخشی، وی افزود: در  پژوهشی طرح ها را رصد و امتیاز بندی کنند.

نفر از اعضای حقیقی( از  6ارتباط پایه و بالین، ارتباط با صنعت و... بررسی می شوند و اعضای شورا)معاونین پژوهشی گروه ها و بیمارستان ها و 

 صفر تا صد امتیاز دهی می شوند.

میلیون  2۵ صرفا نیستند نامه پایان از منتج که هایی طرح زشکی در خصوص سقف هزینه ی طرح ها گفت:معاون پژوهشی دانشکده پ

تومان،طرح هایی که پایان نامه هستند هر عددی آموزش مشخص کند ده برابر آن رقم را معاونت پژوهشی تقبل خواهد کرد و مجموع آن 

وی ادامه داد: در صورت ثبت طرح مشترک  ت گرفته رقم های پرداختی کم هستند.صور که جهشی رغم علی پرداخت خواهد شد با این وجود و

درصد افزایش خواهد  10 تا بودجه سقف مختلف گروه دو از باشد داشته راهنما استاد دو نامه پایان طرح اگر مرکز هدف اول باید دانشکده باشد و

 درصد افزایش می یابد. 20 تا  علوم پایه باشد داشت و اگر یکی از این دو استاد از گروه بالینی و دیگری از

و دکتر رضایی با اعلام اجرای برنامه های توانمندسازی ویژه اساتید تصریح کرد: ادامه حمایت از طرح های اعضای هیات علمی منوط به میزان 

تایید کیفیت لزومی به ادامه همکاری وجود کیفیت تولیدات علمی با محصولات دانش بنیان و متناسب با بودجه دریافتی است و در صورت عدم 

 ندارد.
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 تاکید بر برگزاری جلسات شورای فصلی معاونت پژوهشی

وی با تاکید بر برگزاریجلسات فصلی پژوهشی دانشکده گفت: میخواهیم تجربه موفق جلسات فصلی معاونت بین الملل را در معاونت پژوهشی 

ن با حضور ریاست، معاونت، مدیریت دفتر توسعه معاونین پژوهشی گروه های آموزشی و مراکز داشته باشیم و در پایان هر فصل یک بیمارستا

تحقیقاتی مستقر در بیمارستان میزبان معاونت و شورای پژوهشی دانشکده، معاونین پژوهشی گروههای آموزشی،شورای مرکزی کمیته های 

ین جلسه در خرداد ماه در بیمارستان مرکز طبی کودکان برگزار خواهد شد تحقیقات دانشجویی و اعضای هیات علمی بیمارستان باشند و اول

بیمارستان شریعتی میزبان فصل تابستان، بیمارستان امام در فصل پاییز و بیمارستان سینا در فصل زمستان میزبان جلسات شورای پژوهشی 

در سال جدید تمام جلسات دفاع پایان . ها تصمیم گیری خواهد شد.دانشکده خواهند بود و در سال آینده برای بر ای میزبانی سایر بیمارستان 

 نامه حضوری است

  در ادامه دکتر رضایی به موضوع پروپوزال اشاره کرد و گفت: ثبت پروپوزال قبل از آزمون اینترنی الزامی است و همه باید بدانند

وپوزال برای دستیاران رشته های تخصصی سه ساله قبل از امتحان پر ثبت و  ثبت پروپوزال برای دانشجویان پزشکی عمومی قبل از کارورزی

الزامی است و در رشته های فوق تخصصی در شش  3به  2ارتقای یک به دو ، دستیاران تخصصی چهار ساله و بیشتر قبل از امتحان ارتقای 

 ماهه اول دوره تحصیلی ضروری است.

 مشاور تایید به متدولوژی قسمت باید پروپوزال ثبت فرم در اه پایانی دوره باشد وم 6وی خاطر نشان کرد: دفاع پزشکی عمومی باید در 

 یا بیمارستان گروه، در عمومی اعلام دفاع از قبل ضروریست نامه پایان به مربوط نکات و باشد رسیده اجتماعی پزشکی متخصص یا متدولوژی

وی ادامه داد:دفاع با حضور اساتید راهنما و  باید حضوری باشد. 1401ر سال د نامه پایان دفاع گیرد،همچنین صورت مجازی فضای در دانشکده

  مشاور، داور و ناظر رسمیت می یابد وپس از دفاع پایان نامه پزشکی عمومی سوگند نامه توسط دانشجو قرائت می شود،

دودیت ندارند تصریح کرد: نظارت بر حسن اجرای پایان وی با بیان این که اساتید برای داشتن پایان نامه با دانشجویان و تعداد پایان نامه مح

 نامه با معاونت آموزشی است.

 ساعت کار کتابخانه بیمارستان ها افزایش یابد

شب اشاره کرد و گفت: اتاق مطالعه گروهی نیز در  10خانه کتابخانه دانشکده تا ساعت  معاون پژوهشی دانشکده به افزایش ساعت قرائت

ه بهره برداری رسید و ما باید با افزایش امکانات کتابخانه و ساعات کار کتابخانه بیمارستان ها شرایط را برای استفاده بیشتر کتابخانه فعال و ب

کتابخانه دانشجویان تسهیل کنیم و شرایط را به گونه ای فراهم کنیم تا دانشجویان و دستیاران بتوانند در زمان بیشتری از شبانه روز از امکانات 

 کنند. ادهاستف

 هفته و جشنواره پژوهش امسال با قوت بیشتری برگزار خواهد شد

جلسه کارگاه ارتقای مهارت های پژوهشی و  2700دکتر رضایی از تداوم برگزاری کارگاه های مقاله نویسی خبر داد و گفت: تا کنون بیش از 

ی معاونت افزود: هفته پژوهش و جشنواره پژوهش را در پاییز هرسال وی در تشریح برنامه ها فناوری توسط دکتر آخوندزاده برگزار شده است.

 و عمومی دانشجویان حضور با ها بیمارستان و ها گروه پژوهشی دستاوردهای ارائه پوستر، و  شفاهی ارائه دوست دارم امسال همه با داریم و 

 باشند داشته مشارکت تخصصی فوق و تخصصی دستیاران و تکمیلی تحصیلات

گفت: برخی بیمارستان هاکمیته اخلاق ندارند که  9۵رضایی با اشاره به تشکیل و فعالیت مستقل کمیته اخلاق دانشکده پزشکی در سال  دکتر

 باید تشکیل شود.

ید وی در پایان خاطر نشان کرد معاونین پژوهشی گروه ها و بیمارستان ها باید در جلسات شورا شرکت کنند و در صورت عدم امکان حضور با

 یک نماینده یا ناظربرای شرکت در جلسات تعیین و معرفی کنند.
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 استاد معاونت ازسالهای  دکتر غلامرضا حسن پور مدیر امور عمومی معاونت تحقیقات و فناوری دانشگاه نیز از مدعوین این جلسه بود که

 اد شاخص در عرصه های علمی و اجرایی هستند.افر از نیز رضایی دکتر: گفت و کرد قدردانی سرآمد شخصیت یک عنوان به آخوندزاده

 طرح تصویب شد 80طرح پژوهشی مطرح و پس از بررسی  91در ادامه 
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 دانشجویان

دانشجوی بین الملل دانشگاه علوم پزشکی تهران: از ، نگاهی به فرهنگ کشورهای مسلمان در ماه بندگی خدا

صورت جماعت  مهمترین مناسک کشور نیجریه در ماه رمضان تفسیر قرآن و خواندن نمازهای مستحبی به

 است

به اهمیت ماه رمضان در بین مردم مسلمان نیجریه، گفت: مسلمانان  الملل دانشگاه با اشاره زینب عبدالرحمن، دانشجوی بین

 .تر جلوه دهند کنند در این ماه مبارک زندگی خود را معنوی سعی می

ستاری و مامایی دانشگاه از کشور ، زینب عبدالرحمن، دانشجوی رشته پرستاری دانشکده پرروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

نیجریه با اشاره به حس دلتنگی خود برای حال و هوای ماه رمضان کشورش در مورد آیین و مراسم سنتی مسلمانان نیجریه در ماه مبارک 

ه اهمیت فراوان این وی ب شود. رمضان گفت: یکی از آداب فرهنگی ما این است که روئت هلال ماه رمضان با شلیک سه تیر به مردم اعلام می

دهند و اگر  کنند و به فقرا طعام می شوند و به یکدیگر کمک می تر می ماه در بین مسلمانان نیجریه اشاره کرد و گفت: در این ماه مردم مهربان

 کند. رفتار بدی داشته باشند آن را ترک می

 را خود افطاری ها خانواده دارند، ارتباط یکدیگر با مردم چون ک گفت:زینب عبدالرحمن در مورد رسوم افطاری و تغذیه مردم نیجریه در ماه مبار

پس از  و دهند  می قرار مساجد نزدیکی در را هایی ه طبق هم مردم از بعضی کنند، می افطار هم با و سفره هم خود همسایگان با و منزل از بیرون

 مایعات و میوه مصرف و شود می پخته مخصوصی غذاهای معمولاً ماه این رد شوند. همچنین  نماز مغرب، با یکدیگر به تناول افطار مشغول می

 .است بیشتر ماه این در

از افطار به مساجد  پس ساعت نیم مسلمانان. دهند جلوه تر معنوی را خود زندگی کنند می سعی مسلمانان :گفت دانشجوی پرستاری دانشگاه

 بیشتری فعالیت ماه این در ها خانم خوانند. صورت جماعت می که نمازی مستحبی است را به« نماز تراویح»روند و بعد از خواندن نماز یومیه  می

منظور تشویق کودکان  وی تصریح کرد: به .کنند می صرف غذا کردن آماده برای را فرصتی قرآن تفسیر و دینی فرائض انجام بر علاوه زیرا دارند

ها لباس و هدایایی را  اند خانواده هایی که روزه گرفته هنوز روزه به آنها واجب نشده به تعداد روزهداری، در پایان این ماه به کودکانی که  به روزه

 دهند. کنند و در روز عید فطر به فرزندانشان هدیه می تهیه می
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 دانشجوی بین الملل دانشگاه علوم پزشکی تهران:، نگاهی به فرهنگ کشورهای مسلمان در ماه بندگی خدا

 ماه مبارک رمضان با شکوهی فراوان در کشور هند برگزار می شود

الملل دانشگاه با اشاره به اهمیت ماه رمضان در بین مردم مسلمان هندوستان، گفت: در کشورما  مرضیه صوفی، دانشجوی بین

 .دت سحرگاهی را به جا بیاورندسحرخوان ها جایگاه مهمی دارند، آنها پیش از نماز صبح مردم را از خواب بیدار می کنند تا عبا

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران؛ مرضیه صوفی، دانشجوی رشته پزشکی دانشگاه از کشور هندوستان ضمن تبریک ماه 

گان از روی بالکن شوند. همچنین همسای هایی که برادرانمان و جوانان می زنند بیدار می مبارک رمضان؛ گفت: در کشور ما سحرها مردم با طبل

کنند و بلندگویی هم در سطح خیابان ها داریم که وقت سحر را اعلام می کند، کلا کسی خواب نمی  خانه های خود بقیه همسایگان را بیدار می

خاطر  کنیم و به را با احترام خاصی برگزار می« شب نوزدهم، بیست و یکم و بیست و سوم»وی افزود: سه شب اعمال شب های قدر  .ماند

 .)وحدت بین اهل تشیّع و تسننّ( شب بیست و هفتم را هم احیا نگه می داریم

های افطاری خانوادگی خصوصا در اوایل  این دانشجوی بین الملل دانشگاه در خصوص رسوم افطاری کشور هندوستان؛ تصریح کرد: دعوت

 .کنیم دوستانمان را هم به افطار دعوت میی اول ماه مبارک رمضان داریم و در هفته دوم به بعد همسایگان و  هفته

صوفی با اشاره به حال و هوای ماه مبارک رمضان در دانشگاه؛ خاطر نشان کرد: کمی برگزاری کلاس های اول وقت )ساعت هشت صبح( در 

وی . نماز و قرآن بخوانیمتوانیم  این ماه سخت است ولی کلا یک فضای خیلی دلنشینی حاکم است. نیم ساعت وقت نماز داریم و به موقع می

ادامه داد: ماه مبارک رمضان برکت دارد و این برکت کلا در فضا پخش میشود، باید این ماه را بیشتر به خودمان اختصاص بدهیم و قرآن 

در این ماه را بدانند و از دوستانم و دانشجویان عزیزخواهش میکنم که واقعا ق .های تدبر در این ماه نیاز است بخوانیم و آن را درک کنیم؛ کلاس

 .وقتشان را بیشتر صرف قرآن و اهل بیت کنند
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دانشجوی بین الملل دانشگاه علوم پزشکی تهران: ، نگاهی به فرهنگ کشورهای مسلمان در ماه بندگی خدا

و بوی خاصی  لبنان یکی از کشورهای عربی است که با وجود تعدد ادیان در آن، ماه رمضان در این کشور رنگ

 دارد

الملل دانشگاه با اشاره به اهمیت ماه رمضان در بین مردم مسلمان لبنان، گفت: در هنگامه سحر با  محمد البودیه، دانشجوی بین

گشت و گذار در کوچه ها و کوبیدن بر طبل های کوچک خود، مردم را برای سحری بیدار می کنند و از گذشته تا به امروز ضیافت 

 .یت خاصی داشته استافطاری اهم

به به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران؛ محمد البودیه دانشجوی سال چهارم رشته دندانپزشکی دانشگاه از کشور لبنان با اشاره 

خود را احیا می اینکه ماه رمضان در کشورهای مختلف با آداب و رسوم خاصی همراه است که لبنانی ها نیز در این ماه مبارک سنت های خاص 

مذهبی داریم؛ شیعه، سنی، مسیحی و مذاهب دیگر. اما در مناطق جنوب و مرکز خود  تنوع لبنان کشور در میدانید که همانطور  کنند؛ گفت:

ان ها ماه کشور لبنان مسلمانان بیشتری زندگی می کنند و در آن مناطق برای ماه مبارک رمضان برنامه های خاصی وجود دارد و واقعا در آن مک

 .مبارک رمضان را می توان حس کرد، خیابان ها را رنگ و زینت می کنند

خوریم ولی ماهیتش این است که باید بتوانیم آن را درک کنیم. ما  گیریم، آب و غذا نمی وی افزود: در ماه مبارک رمضان درسته که ما روزه می

 .ری اعتقادات نفس خودمان را باید بالا ببریم و بیشتر به آن توجه کنیممهمان خدا هستیم و مهمان خدا بودن ارزش خاصی دارد. یک س

دانشجوی بین الملل دانشگاه علوم پزشکی تهران با اشاره به حال و هوای ماه مبارک رمضان در دانشگاه؛ تصریح کرد: اهمیت دادن به مراسم 

 .های مذهبی که برگزار می شود برای ما قابل توجه و جالب است

رک کنیم که ماه رمضان چیست؟ در این ماه مبارک قرآن نازل شده د باید را  بودیه به دانشجویان توصیه کرد: ماهیت واقعی ماه رمضانمحمد ال

 و میکند ایجاد فرد برای سودی چه ماه این در نماز و روزه که کنیم درک باید است؛ قرآنی که دستور خودمان محسوب میشود و کلام خداست.

م و بعد از این ماه آن را فراموش نکنیم. اگر معنای واقعی آن کنی شروع ماه این در خودمان درون از را تغییرات باید نیست؛ وزمرهر کار یک فقط

 .را درک نکرده باشیم فقط روزه گرفتن فایده ای ندارد

ا با فرد دیگری در هر مرتبه انسانی است مقایسه باید همه افراد در مورد تمام ماه های قمری اطلاعاتشان را بیشتر کنند در کل نباید خودمان ر

 .کنیم باید هر فردی دین خودش را درک کند و اینکه خدا از ما چی می خواهد تا اعتقاد مان بیشتر شود
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دانشجوی بین الملل دانشگاه علوم پزشکی تهران: ، گاهی به فرهنگ کشورهای مسلمان در ماه بندگی خدان

پاکستان از روزها پیش از رمضان برای فرا رسیدن ماه ضیافت خدا لحظه شماری می  مردم مسلمان کشور

 کنند

الملل دانشگاه با اشاره به اهمیت ماه رمضان در بین مردم مسلمان پاکستان، گفت: شیعیان  دکتر محمد علی رشید، دانشجوی بین

ابند و دل به قرآن می سپارند و از این کتاب آسمانی پاکستان در این ماه پرفیض و برکت در مساجد و )حسینه ها( حضور می ی

 .مدد می جویند« تزکیه نفس و خودسازی»برای 

الملل دانشگاه از کشور پاکستان، با اشاره به فرهنگ  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران؛ دکتر محمد علی رشید، دانشجوی بین

به اینکه بیشتر مردم کشور پاکستان مسلمان هستند، از چند روز قبل برای ورود به این ماه مبارک مردم در ماه مبارک رمضان؛ گفت: با توجه 

وی  .آماده می شوند و وسایلی که نیاز است را تهیه می کنند و ماه مبارک رمضان را با استقبال و شکوه خاصی برگزار می کنند و روزه می گیرند

ی  وار مردم را برای صرف افطاری دعوت می کنند به طور نمونه؛ در شهرستان ها معمولاً همه فراد سلسلهادامه داد: در این ماه مبارک خیلی از ا

 .کنند ها هر روز کل روستا را برای افطاری دعوت می خانواده

 عبادت و گیرند می احیا  دکتر رشید افزود: در ایام لیالی قدر در این ماه شب های نوزدهم، بیست و یکم و بیست و سوم در مساجد و حسینیه ها

 مبارک ماه در هم پاکستان کشور فرهنگ  وی با بیان اینکه در .کنند می دعوت همدیگر از خیلی دادن افطاری برای روزها این در و کنند می

 یا پاکوره آن به خودمان زبان به ما که خوردند می مردم افطار در که داریم غذاهایی سری یک: گفت است؛ خاصی غذاهای با مرتبط رمضان

 .کنند می استفاده شربت خیلی پاکستان مردم ماه این در گوییم، می سمبوسه

دکتر رشید با اشاره به اینکه حدود شش سال است که در دانشگاه علوم پزشکی تهران و کشور ایران حضور دارد؛ تصریح کرد: حال و هوای ماه 

مراسم »کنند.   شود و اینکه به دانشجوهای خارجی هم در این ماه خیلی کمک می مبارک رمضان در دانشگاه با شور و حال خاص برگزار می

 . ا از اهمیت خاصی در دانشگاه برخوردار است«انس با قرآن، افطاری دادن و برگزاری سخنرانی های مذهبی در خوابگاه ها

 در انسان باید: کرد نشان خاطر ؛«است ها انسان خودسازی برای خوبی خیلی فرصت  ماه رمضان»الملل دانشگاه با تاکید بر اینکه  دانشجوی بین

مالی است که اگر در این ماه انسان انجام بدهد در بقیه ماه ها اثرش بیشتر خواهد بود و اینکه ما باید اع خیلی  که چرا بسازد را خودش ماه این

کنیم. وقتی ما از سحر تا افطار روزه هستیم و آن سختی را  به سمت خود سازی برویم و سعی کنیم که از کارهایی که خداوند منع کرده دوری

های دیگر نفسمان را هم تحمل کنیم. از این فرصت باید استفاده کنیم و بیشتر قرآن بخوانیم و دعاهایی  تحمل می کنیم پس می توانیم سختی

 .که منسوب به این ماه است را انجام دهیم تا خودمان را بسازیم
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نمونه کشوری: لازمه برگزیده شدن در جشنواره نمونه کشوری، تلاش از روز اول ورود به دانشگاه دانشجوی 

 های مختلف آشنا کنید دانشجویان را از بدو ورود با فراخوان، است

 .رئیسه دانشگاه علوم پزشکی تهران از دکتر پروانه عسگری، دانشجوی نمونه کشوری دانشگاه، قدردانی شد در نشست هیئت

ازآنکه مورد تشویق  ، دکتر پروانه عسگری دانشجوی نمونه کشوری دانشگاه، پسروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران ه گزارشب

جشنواره نمونه کشوری را رئیسه قرار گرفت، با حضور در استودیو شفا و گفتگو با روابط عمومی دانشگاه، چگونگی برگزیدن شدن خود در  هیئت

 .خوانید بیان کرد که در ادامه می

 لطفاً خودتان را معرفی کنید؟

 .التحصیل شدم ام دفاع کردم و فارغ نامه پروانه عسگری هستم دانشجوی دکترای پرستاری که اخیراً از پایان

 عنوان دانشجوی نمونه معرفی شدید؟ چه مراحلی را طی کردید که به

 بزرگ اینجا در و گذراندم دانشگاه این در را  تحصیلم دوران کل و  افتخار دانشجویی دانشگاه تهران را داشتم PhD سی، ارشد واز دوران کارشنا

صورت اتفاقی در جشن  گردد که به برمی 1396عنوان دانشجوی نمونه کشوری شرکت کنم به سال  چه شد تصمیم گرفتم به اینکه. شدم

بود و از همان موقع تصمیم  PhD ها را دیدم. آن زمان، بدو ورودم به مقطع دوستانم شرکت کردم و مراسم آن دانشجوی نمونه کشوری یکی از

 که را آن های آیتم و کردم دانلود سایت از را کشوری نمونه دانشجوی نامه آیین روز همان فردای  گرفتم در فراخوان شرکت کنم و برگزیده شوم.

 فعالیت ورزشی و عترت و قران فرهنگی، پژوهشی، آموزشی، های زمینه تمامی در باید شدن برگزیده برای شدم متوجه و دیدم بود، زیاد خیلی

نامه بود و باید مطابق  کردم و تمام اهدافم را مشخص کردم و برروی تمام اهدافم و قوانین که در این آیین تهیه لیست یک دلیل همین به. کنم

 همه سال 4 این طی در  ام. زدم که تا چه مرحله پیشرفت کرده دادم علامت می هرکدام را که انجام میرفتم متمرکز شدم و  با آن پیش می

 .امین فراخوان شرکت کردم و به لطف خدا توانستم برگزیده شوم ر بیست و نهمین و سید درنهایت و بود زمینه این در تلاشم

 یت برسید؟هایی در شما وجود داشت که باعث شد به این موفق چه ویژگی

کنم  شود دانشجویان در تمام ابعاد رشد کنند. باتوجه به اینکه من پرستار هستم و در بالین کار می ای است که باعث می گونه های جشنواره به آیتم

 که  دهد پرورش میای است که تمامی ابعاد دانشجویان را  گونه های جشنواره به عنوان موجودات چندبعدی سروکار دارم؛ آیتم ها به و با انسان

جایزه جشنواره را  براینکه علاوه که شود می باعث ها آن کسب و کنید کسب را آن است لازم و است اکتسابی و نیست ذاتی ها آن از  بسیاری

موجودات چندبعدی، ها و  عنوان انسان برنده شوید، به حدی از رشد و پرورش در تمام ابعاد برسید و بتوانید با بیماران و سپس با دانشجویان به

یقتاً تعامل بهتری برقرار کنید. درواقع شرکت در این جشنواره، این تأثیر را در زندگی کاری من داشته است. من انگیزه خیلی زیادی داشتم و حق

 .هایم را گرفتم و این چهار سال برایم سودمند بوده است کنم نتیجه تلاش بعد از چهار سال با برگزیده شدن احساس می

 ای دارید؟ رای اینکه دانشجویان با جدیت درس بخوانند و برای رشد خود اهمیت قائل شوند چه توصیهب

 خودشان کشور به  ها این که داریم الملل بین دانشجوی زیادی تعداد ما و است برند منطقه در  باتوجه به اینکه دانشگاه علوم پزشکی تهران

 از دانشجویان دارد؛ دانشگاه که حساسیتی به باتوجه درواقع. دارد وجود موفق افراد قدر چه انشگاهد این در که کنند می تعریف و گردند بازمی

 ابعاد تمامی پرورش که جشنواره های آیتم به بتوانند که کنند تنظیم ای گونه به را اهدافشان و کنند تلاش  همان بدو ورودشان به دانشگاه

ی ا گونه به کشوری نمونه دانشجوی در شدن برگزیده فرایند. کنند کسب چهارم یا و سوم سال پایان در را نتیجه بتوانند و برسند است دانشجویان

 اول روز از تلاش جشنواره، این در شدن برگزیده لازمه بنابراین. کرد کسب را آن های آیتم همه سال یک یا ماه شش در بتوان که  نیست

 .است دانشگاه در شدن پذیرفته
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 گزیده شدنتان به عنوان دانشجوی نمونه کشوری شدید و چه احساسی داشتید؟چگونه متوجه بر

نام کردم و بعدازآن داوری مرحله دانشگاهی انجام  های کشور اعلام شد؛ در سایت ثبت صورت همگانی در تمامی دانشگاه پس از فراخوانی که به

 از بعد و کشید طول کشوری مرحله داوری هم مدتی. شدم کشوری مرحله وارد که دادند  شد که حدنصاب امتیاز را کسب کردم و در سایت پیام

عنوان دانشجوی نمونه برگزیده شدم. خیلی خوشحال شدم چون یک رزومه و امتیاز خیلی خوب  و گفتند که به گرفتند تماس تلفنی وزارتخانه

 .برای دانشجو و بعد برای دانشکده و دانشگاه است

 رئیسه از شما تقدیر کردند چه احساسی دارید؟ در جلسه هیئت رئیس دانشگاه از اینکه

کشند  دیدم و بسیار خوشحال شدم. پیام این جلسه این بود که دانشجویان بدانند زحماتی که می اولین بار بود که رئیس دانشگاه را از نزدیک می

گیرد.  ار میقر قدردانی مورد آنان  ای برای همه دانشجویان است که تلاش شود و این انگیزه دانشگاه دیده میتوسط مقامات بالاتر و مسئولان 

 حتی اگر این قدردانی یک لوح باشد چون ارزش معنوی کار بسیار بیشتر است. من از جلسه امروز بسیار خوشحال شدم و از رئیس محترم دانشگاه

 .شکر ویژه دارمو تیم توانمند و پرتلاش ایشان ت

 درخواست شما از دانشگاه علوم پزشکی تهران چیست؟

 را دانشگاه و خوانم می درس اینجا در که است سال 13-12 هرحال به. دارم  این دانشگاه ارزش بسیار بالایی دارد و من تعصب خاصی به آن

 آشنا کشوری نمونه دانشجوی فقط نه  و دارد وجود که زیادی یاربس های فراخوان  با را دانشجویان که است این درخواستم  .دانم می خودم خانه

 را انگیزه و حساسیت این شود می وارد دانشجو که ورودی بدو همان از  شوند و لازم است ها می جه این فراخوانمتو دیر دانشجویان گاهی  .کنند

 در را دانشجویان  و باشد راهنما عنوان به نفر یک است لازم. ودش می افراد درخشش باعث تلنگر یک ها وقت بعضی  .کنند ایجاد دانشجویان در

 .های آینده تعداد بیشتری از دانشجویان برگزیده شوند ها به هدف برسند و در سال آن تا کند راهنمایی مراحل تمامی

 ای برای آینده خودتان دارید؟ چه برنامه

علمی هستم که بتوانم در یک  علمی بگذرانم و پیگیر انجام کارهای هیئت صورت هیئت هشده، باید طرح و تعهدم را ب باتوجه به اینکه درسم تمام

 .جایگاه و شرایط دیگر همچنان به دانشجویان و بیماران خدمت کنم

 سخن پایانی

 .دارم ویژه تشکر دانشگاه دیگر مسئولان و  من از شما و همکارانتان که وقت گذاشتید و همچنین ریاست محترم
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دانشجوی بین الملل دانشگاه علوم پزشکی تهران: در ، نگاهی به فرهنگ کشورهای مسلمان در ماه بندگی خدا

 ایام ماه مبارک رمضان مسلمانان کشور سوریه روزه، نماز و زکات را بیشتر از ماه های دیگر به جا می آورند

مردم مسلمان سوریه نیز همانند دیگر کشورهای اسلامی شاهد الملل دانشگاه با تاکید بر اینکه  دکتر محمد الجاسم، دانشجوی بین

گیری از ماه مبارک رمضان هستند؛ گفت: همکاری، اخلاص و محبت مردم در این ماه بیشتر است و در ماه  جنب و جوش برای بهره

 .کنند های خود افطار می رمضان فرزندان به دیدار والدین خود رفته و با خانواده

الملل دانشگاه از کشور سوریه ضمن تبریک ماه  عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران؛ دکتر محمد الجاسم، دانشجوی بینبه گزارش روابط 

 مبارک رمضان به همه مسلمانان و با ابراز امیدواری که ماه پر خیر و برکت برای همگی باشد،گفت: در کشور سوریه هم مثل خیلی از کشورهای

دهیم، به دلیل اهمیت دینی و روحی که داریم. در ماه مبارک رمضان خانواده ها در  ه ماه رمضان اهمیت خاصی میخاورمیانه و کشورهای عربی ب

. وعده سحری و افطاری کنار هم جمع می شوند، به دلیل گرمای شدید در کشور سوریه بیشتر از افطار تا سحر مردم به زندگی خود می رسند

ه بیشتر در ماه مبارک رمضان می خورند، افزود: گوشت های قلقلی درست می کنند که خیلی هم دوست وی در ادامه با اشاره به غذاهایی ک

 .داریم و خوشمزه است

رمضان است، در این ماه بیشتر از ماه های دیگر نماز ، قرآن و دعا می دکتر محمد جاسم یادآور شد: از همه چیز مهم تر عبادت های ماه مبارک 

 .خوانیم و ارتباط بیشتری با خدا برقرار می کنیم

این دانشجوی بین الملل دانشگاه، تصریح کرد: در ماه مبارک رمضان روح انسانیت بیشتر می شود و به افراد ضعیف جامعه بیشتر رسیدگی می 

 .و صدقه بیشتر می دهیمشود. در این ماه زکات 

یم. اصل دکتر جاسم خاطر نشان کرد: با توجه به اینکه شروع اسلام از این ماه پر خیر و برکت بوده باید از تمام ظرفیت های آن بهینه استفاده کن

 .است« محبت و انسانیت»اسلام 

ارستان کار می کنیم، با توجه به پاندمی کرونا که آن را وی افزود: کار کردن در این ماه به گونه ای جهاد هم محسوب می شود وقتی در بیم

 یم.پشت سرگذاشتیم با تمام انرژی در خدمت به بیماران از هیچ تلاشی دریغ نکرد

ی دکتر جاسم توصیه کرد: ای کاش در این ماه با همکاری دانشگاه تهران برای ما دانشجویان بین الملل جشنواره غذاهای بین المللی برگزار م

ند و فرهنگ بقیه کشورها را هم تجربه می کردیم و به گونه ای ارتباط بیشتر بین دانشجویان بین الملل برقرار میشد و آداب و رسوم کرد

وی خاطر نشان کرد: در دانشگاه قبل از کووید حال و هوای خاصی در این ماه در  .کشورهای مختلف را در این ماه مبارک از نزدیک شاهد بودیم

نین انداز بود از جمله؛ نمازهای جماعت و محفل انس با قرآنی که برگزار میشد، این نشان از وحدت مسلمانان جهان می دهد و به دانشگاه ط

 .نوعی تجربه شیرینی است

خورند چرا که ا توجه به اینکه در جامعه بیماری کبد چرب وجود دارد به افراد توصیه میکنیم که در این ماه مبارک روزه بگیرند و کمتر غذا بب

 .سلامت فرد تضمین میشود
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 دانشجو، کارمند و عضو هیئت علمی دانشگاه در جام های ورزشی ماه مبارک رمضان 600حضور بیش از 

پس از شیوع ویروس کرونا و ایجاد فقر حرکتی ناشی از کم تحرکی و تعطیلی جام های ورزشی دانشگاه به مدت دو سال، 

و ایجاد شور و نشاط بین دانشجویان و کارکنان،  1401برگزاری سه جام ورزشی در ماه مبارک رمضان  مدیریت تربیت بدنی با

 .رنگ و بوی تازه ای به این شب ها بخشید

 

 شور با قبل های سال از متفاوت 1401 رمضان مبارک ماه دانشجویی، و فرهنگی معاونت روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

ام آغاز شد و دانشجویان، کارکنان و اعضای هیئت علمی ورزشکار دانشگاه ای این در ورزشی جام سه برگزاری با و بیشتر هرچه ورزشی نشاط و

 ساله رقابت ها به میادین ورزشی بازگشتند. 2پس از تعطیلی 

 2۵0تیم و بیش از  21با حضور « یادواره شهیدحاج قاسم سلیمانی»کنان و اعضای هیئت علمی بر این اساس، مسابقات فوتسال جام رمضان کار

 در سالن چند منظوره مجموعه ورزشی شهید چمران هر شب در حال اجرا است. 1401فروردین  20شرکت کننده از واحدهای مختلف دانشگاه از 

ویژه « یادواره شهدای سلامت»انشگاه در مسابقات فوتسال جام رمضان شرکت کننده از دانشکده های د 300تیم و  2۵همچنین، حضور 

در سالن چند منظوره مجموعه ورزشی شهید فتحی، رقابتی سالم را بین  1401فروردین  21دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی تهران، از 

 دانشجویان پسر دانشگاه بوجود آورده است.
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ویژه کارکنان و « یادواره زنده یاد حبیب شیبک»مسابقات هیجان انگیز والیبال است که با عنوان از دیگر جام های ورزشی ماه مبارک رمضان 

در سالن چند منظوره مجموعه  1401فروردین  22شرکت کننده از واحدهای مختلف از  80تیم و  8اعضای هیئت علمی دانشگاه و با حضور 

 ورزشی شهید فتحی در حال برگزاری است.

ین رقابت های ورزشی هر شب طبق زمانبندی جدول مسابقات، برگزار و نتایج آن در سایت معاونت فرهنگی و دانشجویی و توضیح اینکه، ا

 کانال های مجازی معاونت اعلام می شود.
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 همکاری و مشارکت 

مرزی فرودگاه امام  بازدید دکتر علیرضا اولیائی منش معاون بهداشت دانشگاه از پایگاه بهداشت مراقبت

 خمینی )ره(

، دکتر علیرضا اولیائی منش معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران و دکتر علی 1401سحرگاه سه شنبه دوم فروردین 

تاجدار سرپرست شبکه بهداشت و درمان شهرستان ری از پایگاه بهداشت مراقبت مرزی مستقر در فرودگاه بین المللی امام 

 .زدید کردندخمینی )ره( با

 

 

، دکتر 1401، شبکه بهداشت و درمان شهرستان ری، سحرگاه سه شنبه دوم فروردین روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

ه بهداشت و درمان شهرستان ری از پایگاه علیرضا اولیائی منش معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران و دکتر علی تاجدار سرپرست شبک

 .بهداشت مراقبت مرزی مستقر در فرودگاه بین المللی امام خمینی )ره( بازدید کردند

دکتر علیرضا اولیائی منش معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران در خصوص این بازدید گفت: این بازدید به منظور تسهیل فرایند و 

تندات بهداشتی لازم برای ورود مسافرین به کشور انجام شد، همچنین ضمن بررسی مشکلات کارکنان در ارائه سرعت بخشیدن بررسی مس

ود خدمات، با توجه به اهمیت رعایت تمامی دستورالعمل های وزارت بهداشت و ستاد ملی مقابله با کرونا راهکارهایی با همفکری آنها برای بهب

 .تر به مسافرین اتخاذ شدعملکرد و خدمت رسانی بهتر و سریع 

 pcr ابلاغ شده، مسافرین با دو دوز واکسن و یا تست 1400اسفند  24دکتر اولیائی منش گفت: طبق آخرین دستورالعمل وزارت بهداشت که در 

را در پایگاه  pcr تست 1400منفی مجاز به ورود به کشور هستند، همچنین طبق دستور وزیر محترم بهداشت در روزهای پایانی اسفند ماه 

باعث  pcr تست کردن رایگان همراه به جدید دستورالعمل مراقبت بهداشت مرزی برای تمامی مسافرین ورودی ایرانی رایگان انجام می دهیم.

 .استشده، بسیاری از مشکلات تاخیر در ورود مسافرین و فرایند بررسی مستندات سهل تر و معطلی آنها در ایستگاه بهداشت به حداقل رسیده 

مت معاون دانشگاه علوم پزشکی تهران ادامه داد: هم اکنون با توجه به تعطیلات سال جدید و افزایش تعداد پروازها و اهمیت کنترل و پایش سلا

نفر از کارکنان دانشگاه علوم پزشکی تهران، که عمده آنها از شبکه بهداشت و  20مسافرین ورودی به کشور، به طور متوسط در هر شیفت 

، شبکه بهداشت اسلامشهر و هلال احمر هستند در این پایگاه مشغول مرکز بهداشت جنوب تهران رمان شهرستان ری به همراه همکارانی ازد

 .فعالیت هستند
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 ا افزایش دهیمدکتر شاهین آخوندزاده: در سال جدید تلاش خواهیم کرد عملکرد خدمات سرپایی بیمارستان ر

های  رئیس بیمارستان روزبه گفت: به دلیل محدودیت فضای بیمارستانی روزبه و محدودیت ساختمان درمانگاهی که داریم نوبت

دهیم و عملکرد درمانگاه بیمارستان  درمانگاه ما طولانی است و امیدوارم با راهکارهایی که در نظر گرفتیم این نوبت را کاهش می

 .خواهیم داد و افزایش روزبه را توسعه

، دکتر شاهین آخوندزاده، رئیس بیمارستان روزبه دو سال گذشته را سالهایی پرکار با روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

های زیادی  خصوص بیمارستان روزبه سختی ها به مارستانها دانست و گفت: همکاران ما در بی های گوناگون برای کشور و بیمارستان حادثه

بیمار ما به  20جا بستری شود به طوریکه در ماه گذشته  داشتند و خسته هستند، بیمارستان ما تک تخصصی است و بیمار کرونایی باید در همان

ها همه نتیجه تلاش همکاران پرستار و پزشکان  نکرونا مبتلا شدند و ما بخشی را برای درمان بیماران در بیمارستان اختصاص دادیم و ای

وی در  .سالی آرام بابرکت برای همکاران عزیزم در بیمارستان باشد 1401کنم و امیدوارم سال  بیمارستان روزبه است که از زحماتشان تشکر می

ان را افزایش دهم، به دلیل محدودیت گفت: در سال جدید تلاش خواهم کرد عملکرد خدمات سرپایی بیمارست 1401خصوص برنامه های سال 

های درمانگاه ما طولانی است و امیدوارم با راهکارهایی که در نظر  فضای بیمارستانی روزبه و محدودیت ساختمان درمانگاهی که داریم نوبت

 .خواهیم داد دهیم و عملکرد درمانگاه بیمارستان روزبه را توسعه و افزایش گرفتیم این نوبت را کاهش می

التحصیلان دانشکده پزشکی که  دکتر آخوندزاده در پایان گفت: من معلم دانشگاهی هستم و آرزو دارم فضایی در کشور درست کنیم که فارغ

نخبگان این مملکت هستند را در کشور جذب کنیم و مهاجرت نخبگان را در کشور کاهش دهیم و از نیروهای نخبه خودمان در کشور استفاده 

 .کنیم
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 بازدید نوروزی معاون آموزشی دانشگاه و مدیر تعالی بالینی بیمارستان ها از بیمارستان های بهرامی و آرش

دکتر سید فرشاد علامه در پایان بازدید از بیمارستان های بهرامی و آرش گفت: امید است که سال جدید، سال گشایش، بهتر 

 .ر بیمارستان های آرش و بهرامی باشدشدن و ارائه بیشتر خدمات درمانی و آموزشی د

 

 

معاونت درمان، دکتر سید فرشاد علامه، معاون آموزشی دانشگاه و دکتر علی گنجعلی خان  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

از بیمارستان های بهرامی و آرش بازدید  1401ن، روز پنجشنبه چهارم فروردین ماه حاکمی، مدیر تعالی بالینی امور بیمارستان ها معاونت درما

 .کردند

دکتر علامه ضمن تبریک سال نو و خداقوت به کارکنان زحمتکش بیمارستان ها گفت: هدف اصلی این بازدیدها تبریک سال نو و خسته نباشید 

ا و کارکنان درمان از جمله مترون ها، پرستاران و... به خصوص در دوران کووید یک سال زحمت به همکاران بیمارستانی، روسای بیمارستان ه

وی پس از بازدید از بخش های مختلف از جمله بخش های اورژانس، اتاق عمل، دیالیز و ... این بیمارستان ها گفت: امید است که سال  .بود 19

 .موزشی در بیمارستان های آرش، بهرامی و سایر مراکز درمانی دانشگاه باشدجدید، سال گشایش، بهتر شدن و ارائه بیشتر خدمات درمانی و آ

ین معاون آموزشی دانشگاه در رابطه با مشکلات این بیمارستان ها افزود: این دو بیمارستان دغدغه ها و مشکلاتی دارند که سعی خواهیم کرد ا

 .مسائل را در سطح دانشگاه حل کنیم

 .رین در درمان بیماران افغان تبار که توانایی پرداخت هزینه های درمان خود را ندارند تاکید کرددکتر گنجعلی خان به یاری خی

در سطح دانشگاه اشاره کرد و گفت: باید تلاش خود را در اضافه  NICU مدیر تعالی بالینی امور بیمارستان ها به کم بودن تعداد تخت های

 .یش دهیمکردن تخت های این بخش در بیمارستان ها افزا
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ترین برنامه ما در سال جدید ایجاد  دکتر خداپرست: مهم، ها بیمارستان 1401های  پیام نوروزی و شرح برنامه

 فضایی سرشار از آرامش فکری و امنیت شغلی است

ترین  به باکیفیترئیس بیمارستان فارابی گفت: برای اینکه بتوانیم ازلحاظ آموزشی، پژوهشی و درمانی در سطح بالایی باشیم باید 

 .تکنولوژی روز دنیا دسترسی داشته باشیم

به گزارش روابط عمومی دانشگاه عمومی پزشکی تهران، دکتر مهدی خداپرست، رئیس بیمارستان فارابی،ضمن تبریک سال نو به همکاران 

رین برنامه ما در گام اول، ایجاد فضایی سرشار ت های بیمارستان در سال جدید گفت : مهم ترین برنامه مجموعه بیمارستان فارابی در خصوص مهم

طور مثال ساختمان جدید یا مرکز آکادمیک  تمام بیمارستان به های نیمه از آرامش فکری و امنیت شغلی برای همکاران و سپس تکمیل پروژه

 آموزشی، ازلحاظ بتوانیم ما اینکه برای  فزود:وی ا .مند هستم در سال جدید بتوانیم آن را به سرانجام برسانیم بیمارستان فارابی است که علاقه

رسانی به  ترین تکنولوژی روز دنیا دسترسی داشته باشیم و از دانش روز دنیا برای خدمت در سطح بالایی باشیم باید به باکیفیت درمانی و پژوهشی

شده باشد نیاز بود ، تا بتوانیم در یک فضای  همردم استفاده کنیم، به این منظور به فضای فیزیکی که مناسب با مدیریت روز جهانی ساخت

سال ۵اقدام کردیم که در « مرکز آکادمیک فارابی»دانشگاهی و علمی خدمات مناسبی به بیماران ارائه دهیم درنتیجه به طراحی فضای فیزیکی 

درصد انتهایی با توجه به بحث تورم و ۵0درصد پروژه انجام و ۵0گذشته خدمات زیادی را در بحث مدیریتی بیمارستان انجام شد و تقریباً 

 .سرعت طی کنیم های ریاست و معاونان دانشگاه بتوانیم این مسیر را به دشواری کار در حال انجام است که امیدوارم با حمایت

کنندگان ما از اقشار  پزشکی کشور است گفت: اغلب مراجعه عنوان قطب علمی و درمانی چشم دکتر خداپرست، بابیان اینکه بیمارستان فارابی به

ترین خدمات به مردم  ای مدیریت کنیم که در این مسیر با اصالت ترین و باکیفیت گونه پذیر هستند و ما تلاش کردیم آموزش و درمان را به آسیب

 .ارائه شود

از آرامش زندگی کنند و شرایط به وطنانم در شرایط بسیار خوب و سرشار  کنم تمام هم رئیس بیمارستان فارابی گفت: در سال جدید آرزوی می

 .نحوی باشد که بتوانیم با فراغبال و بدون دغدغه در یک محیط دانشگاهی و آکادمیک رسالت اصلی خودمان را ایفا کنیم
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معاون بهداشت دانشگاه: هدف از بازدیدهای نوروزی این است که به همکاران اعلام کنیم قدردان تمام 

 زحماتشان هستیم

های واکسیناسیون  از مراکز و سایت مرکز بهداشت جنوب تهران معاون بهداشت دانشگاه با همراهی رئیس

 .تحت پوشش بازدید کرد

 

 

ب تهران، بازدید نوروزی دکتر علیرضا اولیایی منش، معاون بهداشت مرکز بهداشت جنو روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

با همراهی دکتر محمدرضا سلمانی، رئیس مرکز بهداشت جنوب تهران، دکتر مهرداد احمدی، پزشک  1401فروردین  3دانشگاه روز چهارشنبه 

در کرونا از مراکز خدمات جامع سلامت فرمانفرماییان، اکبرآباد و سایت  رئیس دانشگاه ستاد هدایت دانشگاه و دکتر اسماعیل محمد نژاد، نماینده

 .بریانک مرکز بهداشت جنوب تهران و مرکز خدمات جامع سلامت چهاردانگه و امام حسن)ع( از شبکه بهداشت و درمان اسلامشهر انجام شد

کننده زیاد نیست ولی همکاران ما با آمادگی کامل برای ویزیت بیماران،  گفت: بااینکه تعداد مراجعهدکتر اولیایی منتش در این بازدید 

تقدیر است و  وی در ادامه افزود: این آمادگی کامل قابل .های روتین در حال ارائه خدمات در مراکز تحت پوشش هستند واکسیناسیون و مراقبت

کنم و ما هم در اینجا هستیم تا به  رسانی به مردم هستند تشکر می ی تعطیل و ایام عید در حال خدمتاز زحمات تمامی همکارانمان که در روزها

 .همکاران اعلام کنیم که قدردان تمام زحماتشان هستیم

د اشاره کرد و های واکسیناسیون و مراکز که در ایام نوروز با تمام ظرفیت آماده ارائه خدمات به مردم هستن معاون بهداشت دانشگاه به سایت

توانند به مراکز خدمات جامع سلامت مراجعه کنند و همکاران ما هم در این مراکز، خدماتی مانند ویزیت  گفت: مردم عزیزمان در صورت نیاز می

 .دهند های روتین ارائه می پزشک، ویزیت در خصوص کرونا، واکسیناسیون و مراقبت

 

 

 

 

https://sthn.tums.ac.ir/
https://pr.tums.ac.ir/
https://chancellor.tums.ac.ir/


77 
 

 های روزبه، فارابی و سینا م پزشکی تهران از بیمارستانبازدید رئیس دانشکده پزشکی دانشگاه علو

دکتر محمدتقی بیگ محمدی، عضو هیئت رئیسه دانشگاه و رئیس دانشکده پزشکی به همراه دکتر علی گنجعلی خان حاکمی، 

ورژانس و از ا 1401فروردین  5ها معاونت درمان و پزشک مقیم ستاد هدایت روز جمعه  مدیر تعالی بالینی امور بیمارستان

 .های روزبه، فارابی و سینا بازدید کردند های مختلف بیمارستان بخش

 

 

، دکتر بیگ محمدی در حاشیه این بازدیدها ضمن تبریک سال نو به پزشکان، پرستاران و روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 و بودند بستری اورژانس در  تعطیلات با متناسب بیماران و بود رسانی خدمت مشغول  ا گفت: بیمارستان روزبه در ایام نوروزه کارکنان بیمارستان

 ت.نداش وجود خاصی مشکل و بود فعال نیز ها بخش سایر. کردند می ویزیت را بیماران و داشتند حضور بیمارستان در علمی هیئت

رفت بیمارستان فعال و جریان بیماران در آن بالا است و به بیماران  طور که انتظار می هم همان وی ادامه داد: بیمارستان فارابی

 .کرد می دهی سرویس خوبی به

رال بودن و تعطیلی سایر ریف دلیل به گذشته های سال با مقایسه در اورژانس بیماران تعداد  نوروز ایام در اینکه به اشاره با محمدی بیگ دکتر

 خدمات این که بود ایام این در مختلف سطوح در غیراورژانسی خدمات ارائه و بودن فعال فارابی بیمارستان بارز نکته: گفت داشت ایشافز  مراکز

این ایام فعال و به  در هم بیمارستان این عمل اتاق و یو سی آی اورژانس، بخش: گفت سینا بیمارستان خصوص در وی .است قدردانی شایسته

 داد. لازم را ارائه می بیماران خدمات

در این بازدید دکتر شباب مدیر، دکتر محمدی مدیر درمان و اعظم زینعلی مدیر پرستاری بیمارستان روزبه، دکتر خداپرست رئیس، فاطمه 

ان سینا دکتر بیگ شاملویی و رؤیا ابراهیمی سرپرستاران بیمارستان فارابی و دکتر فرازمند پزشک اورژانس و فاطمه خادمیان سرپرستار بیمارست

 محمدی و دکتر گنجعلی خان را در این بازدیدها همراهی کردند.
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مهم را   یک پروژه 1401دکتر حامد عبداللهی: در سال ، ها بیمارستان 1401های  پیام نوروزی و شرح برنامه

 زنیم کلید می

تک کادر  رستان امیراعلم گفت: از زحمات تکرئیس مجتمع بیمارستانی امیراعلم، ضمن تبریک سال نو به همکارانش در بیما

درمان و پشتیبانی که در این دو سال زحمت کشیدند قدردانی می کنم در ایام نوروز با توجه به اینکه خیلی از مراکز تعطیل هستند 

سته قدردانی ولی همکاران ما در در بیمارستان حضور دارند و به بیماران خدمت می کنند که این حس وظیفه شناسی آنان شای

 .است

زنیم و  مهم را کلید می  یک پروژه 1401، رئیس مجتمع بیمارستانی امیراعلم افزود: در سال روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

است که امیدوارم با کمک خیرین دانشگاه بتوانیم به سرانجام هزار متر و دوازده طبقه  2آن ساخت قسمت جدید مجتمع بیمارستان امیراعلم در 

 برسانیم.

های زیبایی را ازنظر درآمدزایی خوب دانست و افزود: در دوران کرونا این جراحی ها محدود شده بود که در  دکتر عبداللهی فعال کردن جراحی

ای شود از متخصصان پوست، جراحی زیبایی و گوش و حلق و بینی که  وعهسال جدید سانتر زیبایی دانشگاه را امیراعلم قرار خواهیم داد تا مجم

 با کمک هم بتوانند اعمال زیبایی را تشکیل دهند.

این است که کرونا ریشه کن شود و درآمدزایی بیمارستان به  1401من برای سال   رئیس مجتمع بیمارستانی امیراعلم ادامه داد: آرزوی قلبی

رسانی به مردمی که ازنظر معیشت در فشار هستند به نحوه احسن انجام  مشکلات معیشتی همکاران را رفع و خدمت حدی باشد که ما بتوانیم

 شود.
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آلودگی ، با موضوع عوامل اجتماعی مؤثر بر سلامت (TUMS' TALKS) های پیام دارالفنون مجموعه سخنرانی

 هوا

، میزان مرگ «آلودگی هوا»نشگاه علوم پزشکی تهران در سخنرانی خود با عنوان دکتر کاظم ندافی، رئیس دانشکده بهداشت دا

 .ومیر افراد در اثر آلودگی هوار را در کلان شهر ها نگران کننده دانست

هر سال ای که از سال هزار و سیصد و هشتاد و نه در شهر تهران انجام و  گوید: بر اساس مطالعه در بخشی از این سخنرانی دکتر ندافی می

های تهران را شامل می شود؛ یعنی حدود ده  مورد از کل مرگ 122هزار و  4گزارش آن منتشر می شود؛ تعداد موارد مرگ بر اثر آلودگی هوا، 

درصد موارد مرگ و میر که با هر معیاری، نرخ بالایی است و همانطور که این یک مشکل جهانیست، مشکل بسیاری از شهرهای بزرگ و 

 ور نیز است.صنعتی کش

 

 

 

 

 

 

 

 بازدید نوروزی معاون بهداشت دانشگاه از مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( و بیمارستان مدائن

دکتر علیرضا اولیائی منش، معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران به همراه دکتر عبدالرضا محمدیان، پزشک ستاد هدایت 

 .مع بیمارستانی امام خمینی)ره( و بیمارستان مدائن بازدید کردنداز مجت 1401دانشگاه، شنبه ششم فروردین 
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معاونت درمان، دکتر اولیائی منش در رابطه با بازدید از مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

مارستان امیدوار کننده بود، کارکنان درمانی بیمارستان زحمات زیادی می کشند. پرستاران، بهیاران، کارکنان پشتیبانی و گفت: بازدید از این بی

بخصوص پزشکان در این بیمارستان تلاش می کنند تا در تعطیلات نوروز که بسیاری از مراکز درمانی کشور بسته هستند و سرویس کاملی به 

وی افزود: بیمارستان  .مع بیمارستانی امام خمینی)ره( به عنوان یک بیمارستان مرجع، خدمات خوبی را به مردم ارائه دهدمردم ارائه نمیدهند، مجت

ودیم. امام خمینی )ره( در کشور معروف است و بیماران پیچیده از لحاظ درمان، به اینجا ارجاع داده میشوند. در این بازدید شاهد رضایت مردم ب

ه بیماران مراجعه کنیم، می آمدند و از کارکنان درمان تشکر میکردند. جای تقدیر دارد که همکاران ما در حوزه درمان و در بدون اینکه ما ب

آن  بیمارستان، از تعطیلات خود در کنار خانواده گذشته و با رغبت و جان دل به مردم سرویس میدهند. امیدوارم خداوند متعال اجر اخروی برای

 .مچنین مسئولان دانشگاه در تلاش هستند تا بتوانند زحمات همکاران را جبران کنندها قرار دهد. ه

ر معاون بهداشت دانشگاه اضافه کرد: در بازدیدها مشخص بود که در این روز ها همانند گذشته سرویس خوبی به مردم ارائه میشود. امیدوارم د

 .لا به بیماران عرضه شودمابقی تعطیلات هم به همین صورت ارائه خدمات با کیفیت با

که نیاز به بستری در این  19در چند روز اخیر گفت: با توجه به آمار، تعداد مراجعین و بیماران کووید 19دکتر محمدیان در مورد بیماران کووید 

وروز، بخش درمان را فعال نگه داشته بیمارستان ها داشته باشند، بسیار کاهش یافته است و باید از کارکنان بیمارستان و کادر درمان که در ایام ن

وی در رابطه با هدف از این بازدید  .اند و دغدغه مردم را در رابطه با ارجاع بیمارانشان به بیمارستان امام خمینی )ره( کم کرده اند قدردان باشیم

ان ها و همچنین به منظور نظارت و بازدید ها در ایام نوروز گفت: برای عرض تبریک سال نو و خسته نباشید یک سال زحمت کارکنان بیمارست

از بخش درمان، نوع کیفیت عملکرد این بیمارستان ها و ظرفیت تخت های بیمارستان نسبت به تعداد بیماران موجود در کشور این بازدید ها 

 .انجام شد

 

ه جدید برای دکتر آرش جعفریه: آرزو دارم سال و سد،ها بیمارستان 1401های  یام نوروزی و شرح برنامهپ

 کشور و هموطنان عزیزم سرشار از نعمت و موفقیت باشد

 .رئیس مجتمع بیمارستانی یاس گفت: مهمترین ماموریت بیمارستان در سال جدید ادامه روند جنرال شدن بیمارستان است

آرش جعفریه، رئیس مجتمع بیمارستانی یاس، فرا رسیدن سال نو را به همه کارکنان  ، دکترروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

بهداشت و درمان کشور به خصوص کارکنان دانشگاه علوم پزشکی تهران تبریک گفت و افزود: امسال فرا رسیدن سال نو مصادف شده با ماه 

 .ال بسیار خوبی برای هموطنان و کشور عزیزمان باشدس 1401مبارک رمضان، این را به فال نیک می گیریم و امیدوارم سال 

دکتر جعفریه مهمترین ماموریت بیمارستان در سال جدید را ادامه روند جنرال شدن بیمارستان دانست و گفت: توسعه بخش های جدید و توجه 

بیان اینکه در سال جاری بخش جراحی وی با  .به بخش آموزش در بخش زنان و زایمان از مهمترین ماموریت مجتمع بیمارستانی یاس است

در کشور  دانشگاهی بیمارستان اولین عنوان به ما بیمارستان: گفت شد احداث تختخوابه 13 یو سی آی  اعصاب وداخلی افتتاح و به همت خیرین

 .شودنصب و آماده بهربرداری و خدمات رسانی به بیماران را می  1401به دستگاه گامانایف تجهیز شد که در بهار 

 رئیس مجتمع بیمارستانی یاس در پایان گفت: آرزو دارم سال و سده جدید برای کشور و هموطنان عزیزم سرشار از نعمت برکت و موفقیت باشد

 .و سلامتی، شادی و شادکامی شامل حالمان شود

 

 

https://pr.tums.ac.ir/
https://pr.tums.ac.ir/


81 
 

 

 

 

 

 

 

 

ز بیمارستان هزار دکتر احمدرضا جمشیدی از تجهی، ها بیمارستان 1401های  پیام نوروزی و شرح برنامه

 در سال جدید خبر داد 2تختخوابی شریعتی 

زودی  المللی مطابقت دارد و به با استانداردهای بین 2اندازی بیمارستان شریعتی  رئیس بیمارستان شریعتی تاکید کرد: تجهیز و راه

 .آماده خدمتگزاری به مردم عزیزمان خواهد بود

، دکتر احمدرضا جمشیدی رئیس بیمارستان شریعتی ضمن تبریک سال نو و آرزوی روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

داریم این است  1401ای که برای سال  ترین برنامه ؛ گفت: مهم«19کووید »توفیقات هرچه بیشتر برای مردم بخصوص سلامتی و نابودی کرونا 

وی با اشاره به اینکه این بیمارستان تمام . تختخوابی و جنرال است تجهیز کنیم 1000را که بیمارستان  2تان شریعتی که بتوانیم بیمارس

جوار خودش را حمایت کند. بیمارستانی  های هم ای قرار دارد که بتواند در وضعیت بحران تهران و استان ها را دارد، یادآور شد: در نقطه تخصص

زودی آماده خدمتگزاری به  شاءالله بتوانیم به درصد پیشرفت پروژه داشته است، ان 80المللی در حال ساخت و حدود  های بیناست که با استاندارد

  .مردم عزیزمان باشیم

های متعدد کرونا بیرون بیاییم بخصوص پیک دلتا که حجم زیادی از  دکتر جمشیدی تصریح کرد: در سال گذشته توانستیم سربلند از پیک

طنان ما را درگیر کرد و بیماری خیلی سختی بود و در این آخر سالی هم که با امیکرون روبرو بودیم در ارائه خدمت به مردم از هیچ کاری و هم

بیمارستان در سال گذشته صحبت کرد و گفت:  ICU های های مختلف بیمارستان و افزایش تخت وی در ادامه از تجهیز قسمت .دریغ نکردیم

 . وطنان ارائه دهیم دمات مطلوبی را به همامید داریم خ

سلامتی، شادی و موفقیت به جامعه برگردد و ما نیز بتوانیم بیشتر در خدمت علم و دانش و درمان مردم  19کن شدن کووید  امیدوارم با ریشه

 .باشیم

https://pr.tums.ac.ir/


82 
 

 

 

 لب تهرانبازدید نوروزی مدیر آمار و فناوری اطلاعات دانشگاه از بیمارستان های شریعتی و مرکز ق

دکتر رضایی عضو هیئت رئیسه دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: به دلیل اینکه بیمارستان های خصوصی در این روزها کمتر در 

 .مدار فعالیت هستند، بار خدمت رسانی بیشتر بر دوش بیمارستان های دولتی خواهد بود

 

 

معاونت درمان، دکتر سید احمد رضایی، مدیر آمار و فناوری اطلاعات دانشگاه به همراه  ومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانروابط عم به گزارش

از بیمارستان  1401دکتر عباس مزینانی، مدیر گروه واحد سلامت روان معاونت بهداشت)پزشک مقیم ستاد هدایت( روز یکشنبه هفتم فروردین 

 .ران بازدید کردندهای شریعتی و مرکز قلب ته

لتی، بر دکتر رضایی در رابطه با فعالیت بیمارستان ها در ایام نوروز گفت: در این ایام فعالیت مراکز خصوصی، کاهش و در نتیجه عملکرد مراکز دو

ند، بار خدمت رسانی حسب فعالیت خود افزایش خواهد یافت. به دلیل اینکه بیمارستان های خصوصی در این روز ها کمتر در مدار فعالیت هست

بیشتر بر دوش بیمارستان های دولتی خواهد بود و این بیمارستان ها از نخستین روزهای عید باید حجم عظیمی از بیماران را پوشش دهند. 

ژه در این روزها خوشبختانه با برنامه ریزی هایی که هرساله انجام می شود، کادر درمان بیمارستان های دانشگاه آمادگی پذیرش بیماران را بوی

وی ادامه داد: آنچه که در بازدیدها مشخص می شود این است که سطح کیفیت خدمات ارائه شده در این ایام بسیار خوب و قابل  .خواهند داشت

کرونا در  قبول است. با توجه به آنچه که مشاهده می شود مردم هم از عملکرد این بیمارستان ها رضایتمند هستند. در بحث درمان و اپیدمی
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پیک های گذشته بیمارستان های دانشگاه سربلند واقع شدند و هرچه جلوتر رفتیم، تجربه بیشتر و سطح خدمات بهتر شدند. همه ما خوشحالیم 

 .که در پیشگاه خداوند متعال و مردم سرافراز شدیم

و خداقوت به پرسنل کادر درمان دانست و گفت: از دیگر مدیر آمار و فناوری اطلاعات دانشگاه هدف از این بازدیدها را عرض تبریک سال نو 

 .اهداف این بازدید ها این است که اگر کم و کاستی در بیمارستان ها هست، بتوانیم به کمک هم این مشکلات را برطرف کنیم

را از ریسک فاکتورها مطلع کنیم تا دکتر رضایی افزود: آرزوی قلبی من این است که بتوانیم انقدر سطح آگاهی جامعه را افزایش دهیم و مردم 

 .کمتر دچار بیماری شوند و بتوانیم خدماتی شایسته به مردم ارائه دهیم

دکتر مزینانی گفت: به دلیل حضور پزشکان متخصص در بسیاری از ساعات روز در بیمارستان های شریعتی و مرکز قلب، بیماران با آسودگی 

ند. در بیمارستان مرکز قلب در بخش اورژانس تراکم بیشتری از بیماران وجود داشت که با همیاری خاطر بیشتر به این مراکز مراجعه می کن

 .همکاران، بسیاری از کارها در حال انجام بود و به مشکلات بیماران رسیدگی کامل می شد

 

قه آزاد دیدار معاون بین الملل دانشگاه علوم پزشکی تهران با رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان منط

 کیش

معاون بین الملل دانشگاه به همراه رئیس مؤسسه ملی تحقیقات سلامت جمهوری اسلامی ایران و عضو هیأت امنای دانشگا و 

 .مدیر تحصیلات تکمیلی دانشگاه با مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش دیدار و در خصوص تعاملات فی ما بین گفتگو کردند

 

پردیس بین الملل کیش، مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره سازمان منطقه آزاد کیش در  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 ارزشمند های فعالیت از سازمان این جانبه همه حمایت بر شد برگزار دانشگاه مسئولان حضور با 1400 فروردین 7جلسه ای که صبح روز یکشنبه 

، خصوصا در حوزه پذیرش دانشجویان خارجی در این جزیره و ضرورت توسعه کمی و کیفی تعاملات فی ما کیش در تهران پزشکی علوم دانشگاه

 بین در منطقه تاکید کرد.

طور کامل بهره برداری نشده است گفت: انتظار  های طراز اول کشور در کیش به مهدی کشاورز همچنین با بیان اینکه از ظرفیت حضور دانشگاه

های ارزشمند درمانی و بهداشتی خود  های دانشگاهی به ویژه در حوزه علوم پزشکی علاوه بر امور آموزشی پژوهشی، ظرفیت ما این است پردیس

نند و تاکید کرد حضور مغتنم دانشگاه علوم های درمانی به مردم جزیره یاری رسا را نیز در منطقه به کار گیرند و سازمان را در ارایه خدمت

تواند با ایجاد  های حوزه پزشکی و بین المللی سازی آموزش عالی در جزیره کیش بدون شک می پزشکی تهران به عنوان سرآمد دانشگاه
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گذشته سیاست حمایت همه جانبه تعاملات منحصر به فرد با این سازمان منافع ملی دو جانبه در بر داشته باشد و مسئولان سازمان نیز همچون 

 از رسالت متعالی این دانشگاه را در پیش خواهند گرفت.

های دانشگاه علوم پزشکی تهران در حوزه بین الملل  دکتر محمدحسین آیتی معاون بین الملل دانشگاه نیز ضمن ارائه گزارشی از پیشینه فعالیت

یان بین المللی پذیرش شده در معاونت بین الملل دانشگاه و شعبه جزیره کیش را به ویژه جذب دانشجوی خارجی، تعداد قابل قبول دانشجو

های کلی نظام جمهوری اسلامی  ی حضور دانشجوی خارجی در دانشگاه ذیل سیاست برشمرد و اذعان کرد نگاه مسئولین دانشگاه به مسأله

نگاهی مبتنی بر اشاعه فرهنگ اسلامی ایرانی بر اساس رهنمودهای علاوه بر بعد گردش مالی و توسعه گردشگری پایدار در سطح ملی، همواره 

مقام معظم رهبری بوده و معاونت بین الملل تمام ظرفیت خود را برای خدمت رسانی به این دانشجویان به کار گرفته است. ایشان همچنین در 

های مختلف آموزشی، پژوهشی و بین  ر این جزیره در حوزهبخش دیگری از سخنان خود به امکان ایفای نقش موثر پردیس بین الملل دانشگاه د

های تحقیقاتی و پژوهشی مورد نیاز اشاره کرد و از مسئولان سازمان خواست همچون گذشته حامی دانشگاه ها در  المللی در قالب واگذاری طرح

 تحقق هرچه بهتر رسالت های خود باشند.

مت جمهوری اسلامی ایران و عضو هیات امناء دانشگاه نیز در این نشست ضمن برشمردن دکتر اکبری ساری، رئیس مؤسسه ملی تحقیقات سلا

اهداف دانشگاه در بخش بین الملل به ویژه در جزیره کیش گفت: بدون شک عواید مادی و معنوی که به واسطه حضور دانشجویان خارجی در 

و هر کدام از این دانشجویان بین المللی در نهایت سفیر فرهنگی و سلامت اختیار دانشگاه قرار گرفته نهایتا متعلق به همه مردم کشور است 

 جمهوری اسلامی ایران در کشور خود خواهند بود.

در جزیره کیش گفت: اینکه یک دانشگاه ایرانی به عنوان عضو  8-عضو هیات امنای دانشگاه همچنین با اشاره به برگزاری رویداد بین المللی ام

کند. ایشان همچنین با اشاره به موضوع  نظیر برای کشور فراهم می باشد حائز اهمیت بوده و یک ظرفیت بی مجمع جهانی می دایم دبیرخانه این

دیپلماسی سلامت که اخیرا در تعاملات دانشگاهی بین کشورهای جهان شکل گرفته است گفت: جزیره کیش میتواند با توجه به ظرفیت های 

طه تمرکز ایجاد این دیپلماسی در کشور باشد و دانشگاه علوم پزشکی تهران در این زمینه آمادگی همه جانبه خود را ویژه مناطق آزاد به عنوان نق

 اعلام می کند.

دکتر علی اکبری ساری اضافه کرد این آمادگی وجود دارد که با کمک متخصصین مدیریت بیمارستانی در دانشگاه علوم پزشکی تهران نسبت به 

 ات درمانی در جزیره کیش مساعدت لازم صورت پذیرد.آسیب شناسی خدم

ع دکتر محمود قاضی خوانساری مدیر تحصیلات تکمیلی دانشگاه نیز در این جلسه با اشاره به نگاه روبه جلوی معاونت آموزشی دانشگاه به موضو

مللی در شعبه کیش افزایش یابد که این مسأله جذب دانشجوی خارجی در دانشگاه پیش بینی کرد طی سالهای آتی آمار حضور دانشجویان بین ال

 بدون شک می تواند به ارتقای برند منطقه آزاد کیش کمک کند.

ید در پایان دو طرف بر ادامه همکاری های موثر خود در حوزه های مربوطه و مسئولیت مهم دستگاه های اجرایی و دانشگاه ها در قبال مردم تاک

حوزه های مربوطه، تفاهم نامه ی   یت اجتماعی خود و در جهت ارتقا و پیشرفت زیرساخت های لازم منطقه درکردند و بنا شد در راستای مسئول

توضیح اینکه در این جلسه معاون اقتصادی و سرمایه گذاری سازمان منطقه  جامعی که منضم به برنامه اجرایی زمانبندی شده باشد، منعقد شود.

 زیره کیش دانشگاه نیز حضور داشتند.آزاد کیش و جمعی از مسئولان شعبه ج
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تاکنون حذف ارز ترجیحی برای ، توضیحات سرپرست مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت

 اعلام نشده و کماکان ارز ترجیحی ادامه دارد 1401تامین دارو و تجهیزات پزشکی در بودجه سال 

 .اشت درخصوص جزییات ارز ترجیحی و ارز نیمایی، توضیح دادسرپرست مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهد

 

به گزارش وبدا، مهندس محمد هاشمی گفت: تا کنون حذف ارز ترجیحی برای تامین دارو و تجهیزات پزشکی به وزارت بهداشت در بودجه سال 

ی، مابه التفاوت بجای پرداخت به تامین کننده، عملا وی افزود: در صورت حذف ارز ترجیح .اعلام نشده و کماکان ارز ترجیحی ادامه دارد 1401

 .به مصرف کننده انتقال خواهد یافت

که با مهندس هاشمی خاطرنشان کرد: با استفاده از ساز و کار سازمان های بیمه گر، اعتبار ریالی به این سازمان ها پرداخت خواهد شد، به نحوی 

 .ایجاد نشود 1400خت بیماران نسبت به سال کاهش فرانشیز پرداختی بیماران تغییری در پردا

 

های فوق تخصصی امیرالمومنین و آیت الله  ازدید نوروزی معاون دانشجویی و فرهنگی دانشگاه از بیمارستانب

تقدیر  دکتر صادقیان: تلاش و دلسوزی کادر درمان برای ارائه خدمات به بیماران ارزشمند و قابل، کاشانی

 است

، دکتر محمد حسین صادقیان عضو هیئت رئیسه دانشگاه و دکتر عبدالرضا محمدیان پزشک مقیم 1401هار در هشتمین روز از ب

های امیرالمومنین تابعه )دانشگاه آزاد اسلامی واحد تهران( و آیت الله  های مختلف بیمارستان ستاد هدایت از اورژانس و بخش

 .کاشانی تحت نظارت )سازمان تامین اجتماعی( دیدن کردند
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 دکتر محبوبه شیرازی

 دکتر محمد حسین صادقیان

از بیمارستان فوق تخصصی  1401فروردین  8، در بازدید نوروزی پیش از ظهر دوشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

اد سوپروایزر، حاج رضایی هدنرس اورژانس، دکتر هوشنگی پزشک اورژانس دکتر امیرالمومنین دانشگاه آزاد اسلامی واحد تهران، محمد نژ

    .صادقیان و تیم همراه را همراهی کردند

 .همچنین در بازدید بیمارستان آیت الله کاشانی سازمان تامین اجتماعی زبده مترون و فیروزی سوپروایزر حضور داشتند

وگو با خبرنگار روابط عمومی دانشگاه هدف از بازدیدهای نوروزی را تبریک سال نو و خدا  ید در گفترئیسه دانشگاه در پایان این بازد عضو هیئت

 بحث در ما نظر از: گفت و کرد بیان  قوت به همکاران کادر درمان، پشتیبانی و بازدید از مراکز درمانی تحت نظارت دانشگاه علوم پزشکی تهران

یکند که این بیمارستان تحت نظارت دانشگاه نم فرقی است، مهم(بیماران) مددجویان به ممکن حالت بهترین در دهی خدمات سلامت نظام

وی با اشاره به اینکه به همه هموطنان بیمار در بیمارستان ها در تمامی ابعاد باید خدمات مناسب ارائه  .باشد آن از خارج یا(خصوصی –)دولتی

عه کننده)سرپایی( مبتلا به کرونا در بیمارستان ها و میزان بستری کم و خیلی از بخش ها ادغام یا شود؛ افزود: خدا را شاکریم آمار بیماران مراج

 .جمع شده است

دکتر صادقیان تصریح کرد: سیستم خدمات رسانی خوب است، پزشکان ریجستری که باید در بیمارستان حضور داشته باشند را در وضعیت ارائه 

 .ران به بهترین نحو در حال انجام استخدمت شاهد بودیم، خدمات به بیما

رئیسه دانشگاه خاطر نشان کرد: در تعطیلات نوروزی خدمات اورژانسی و آی سی یو حائز اهمیت است که در بازدید از این بیمارستان  عضو هیئت

اشیم و با رعایت پروتکل های بهداشتی و ها شاهد این امر مهم بودیم، امیدواریم که بعد از تعطیلات هم شاهد افزایش افراد مبتلا به کرونا نب

  .تزریق واکسیناسیون شاهد اتفاق خاصی نباشیم

هایی که تابع دانشگاه علوم پزشکی هستند و نظارت مستقیم  در ادامه دکترعبدالرضا محمدیان پزشک مقیم ستاد هدایت یادآور شد: بیمارستان

ورفعال داریم به طور معمول کار روتین خودشان را انجام می دهند و عمدتاً بیمارستان ها حض برای آن ها داریم و خودمان هم در این بیمارستان

به  های مرجع هستند، ولی بیمارستان هایی که به عنوان بیمارستان اقماری در کنار بیمارستان های تابعه دانشگاه علوم پزشکی فعالیت می کنند

اجتماعی آن ها هم با سیستم درمانی خودشان عمل می کنند ما هم برای آشنایی از اینکه آن طور نمونه بیمارستان دانشگاه آزاد اسلامی و تامین 

ها از چه روش درمانی استفاده می کنند و چارت درمانی آن ها و نحوه خدمت به بیماران به چه صورت است این گونه بازدید ها را انجام می 

خصصی امیرالمومنین و آیت الله کاشانی در بازدید های مکرری که انجام شده به طور های فوق ت وی تصریح کرد: الحمدالله بیمارستانم. دهی
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 منظم فعالیت های خود را انجام می دهند و پرسنل نسبت به وظایف خود آشنا هستند و بیماران مراجعه کننده هم از این نحوه خدمت رسانی در

 .ضور فعال داشتندو تیم تخصصی و مقیم بیمارستان ح بیمارستان ها راضی بودند

دکتر محمدیان گفت: این بیمارستان ها نسبت به شرایطی که دارند امکانات خوبی دارند و خدا را شکر نسبت به عملکرد بیمارستان احساس 

ازدید پیشرفت ه میگیرند و نسبت به دفعات قبلی ببهر خوبی تخصصی تیم از اما نبودند آموزشی ها بیمارستان این اینکه به توجه با  خوبی داریم

 یم.خوبی را شاهد بود

 

دکتر شروین بدو: امیدوارم در ارائه خدمت به هموطنان ، ها بیمارستان 1401های  یام نوروزی و شرح برنامهپ

 همچون گذشته موفق باشیم

 265وکل به خدا در سال جدید، گفت: با ت 2اندازی مرکز طبی کودکان  رئیس مرکز طبی کودکان با ابراز امیدواری از تجهیز و راه

 .تخته خواهیم شد 600شاءالله  شود و در مجموع ان های کودکان اضافه می تخت به تخت

، دکتر شروین بدو رئیس مرکز طبی کودکان ضمن عرض احترام و تبریک سال نو؛ گفت: روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

اندرکاران سلامت، بیماران و کودکان کشورمان  سالی بسیار خوب، توأم با موفقیت، شادکامی و سلامتی برای همه دست 1401رم سال امیدوا

رسانی خودمان به مردم  وی با بیان اینکه در مرکز طبی کودکان در خدمت مردم عزیزمان خواهیم بود، افزود: امیدوارم که بتوانیم در خدمت .باشد

 .وفق باشیم و شرمنده مردم نشویمعزیزمان م

بود، اما سعی داشتیم خللی در « پاندمی کووید»دکتر بدو در ادامه افزود: سال قبل سال سختی بود بیمارستان درگیر مسائل مرتبط با 

  .رسانی اتفاق نیفتد و بتوانیم خدمات شایسته ارائه دهیم خدمت

هایی داشتیم اعم از؛ افتتاح ساختمان بزرگ کلینیک ویژه و گسترش اورژانس  روژهرئیس مرکز طبی کودکان تصریح کرد: در سال گذشته پ

وی خاطرنشان کرد: امیدوار هستیم که در سال جدید بتوانیم  .کننده در روز داریم مراجعه 1200سرپایی که خدا را شکر در حال حاضر بیشتر از 

تخته خواهیم  600شاءالله  شود و در مجموع ان های کودکان اضافه می ت به تختتخ 26۵را داشته باشیم که  2ادامه فعالیت مرکز طبی کودکان 

 .شد

 .سال خوبی را آرزو می کنم و امیدوارم همگی شادکام و سلامت باشید
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عدالتی  بی، با موضوع عوامل اجتماعی مؤثر بر سلامت (TUMS' TALKS) های پیام دارالفنون مجموعه سخنرانی

 کننده سلامت مل اجتماعی تعییندر سلامت و عوا

دکتر علیرضا اولیائی منش، معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران و رئیس مرکز تحقیقات عدالت در سلامت در سخنرانی 

، بر تأثیر بسیار زیاد عوامل خارج از نظام سلامت در «کننده سلامت عدالتی در سلامت و عوامل اجتماعی تعیین بی»خود با عنوان 

 .حقق عدالت در سلامت تأکید کردت

ها در سلامت، عواملی خارج از نظام سلامت هستند؛  عدالتی ها و بی گوید: علت اصلی نابرابری در بخشی از این سخنرانی دکتر اولیائی منش می

سلامت کمک کنند ولی از اینکه  توانند به عدالت در مندی می های سلامت از طریق تأمین مالی، عدالت در دسترسی و عدالت در بهره گرچه نظام

 پذیر نیست. ومیر، امید به زندگی، کیفیت زندگی و ... شوند امکان ی پیامدهای سلامت مثل مرگ کاملاً باعث عدالت در همه

سلامت ما ی فاکتورهای مؤثر باید در کنار هم خوب عمل کنند؛ یعنی حتی اگر در نظام  های سلامت عادلانه باشند؛ همه اگر قرار باشد شاخص

ی مردم به همه خدمات سلامت دسترسی داشته باشند و این دسترسی از  شده باشد؛ همه چیز عادلانه باشد؛ امکانات عادلانه توزیع کاملاً همه

ی آن  که بخش عمده مندی شده باشد هم بخش کوچکی از عدالت در پیامدهای سلامت محقق خواهد شد درحالی حالت بالقوه تبدیل به بهره

 ثر از عوامل خارج از نظام سلامت خواهد بود...متأ

مت دانشگاه علوم پزشکی سلا در عدالت تحقیقات مرکز تهران، پزشکی علوم دانشگاه فرهنگی دانشجویی، معاونت همکاری با  این پروژه

 .راستاج حال در روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران و  تهران

 

 

 

 

 

 

 

 

رسانی  دکتر صادقیان نحوه خدمات، های سینا و رازی رئیسه دانشگاه از بیمارستان بازدید نوروزی عضو هیئت

 شایسته مراکز درمانی را در ایام نوروز از افتخارات دانشگاه دانست

ستاد هدایت دانشگاه از دکتر محمدحسین صادقیان معاون دانشجویی و فرهنگی و دکتر محمدرضا قیوم زاده پزشک مقیم 

رسانی اورژانس و سایر  های سینا و رازی بازدید کردند و از نزدیک در جریان نحوه خدمت های مختلف بیمارستان اورژانس و بخش

 .ها قرار گرفتند بخش
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صورت گرفت؛ در بیمارستان سینا  1401زمان در نهمین روز فروردین  که هم، این بازدید روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

دکتر فراز حصاری مدیر کشیک اورژانس، دکتر کمال بصیری متخصص طب اورژانس، زهرا رستمیان سرپرستار اورژانس، مریم محمد زاده و در 

 .ستار اورژانس تیم دکتر صادقیان را همراهی کردندبیمارستان رازی دکتر هادی مخترع مدیر، راضیه حبیبی و ماندانا مهدیان سرپر

زدید در پایان بازدید دکتر محمدحسین صادقیان معاون دانشجویی و فرهنگی در گفتگو با خبرنگار روابط عمومی دانشگاه، بابیان اینکه در این با

ها که در ایام نوروز به بیماران  ن در بیمارستانرئیسه را خدمت همکاران کادر درما سعی داریم عرض تبریک سال نو و خدا قوت اعضای هیئت

توجهی خوب بود و اینکه خرسندیم  رسانی همکاران در ایام تعطیلات در حد قابل دهند، داشته باشیم؛ گفت: نحوه خدمات خدمات شایسته ارائه می

تان رازی در همه سطوح بیماران خدمات خود را وی افزود: در اورژانس بیمارس .دهی به مددجویان متوقف نشده بود گونه نحوه خدمات که هیچ

ها حضور داشتند و به  کردند که این هم جای تقدیر و تشکر از همکاران را دارد. نحوه رسیدگی خوب بود و اساتید در کنار رزیدنت دریافت می

 .لطف خدا وضعیت باثباتی را شاهد بودیم

ی به دلیل تک تخصصی بودن و اینکه ان شاء الله به سمت جنرال شدن در آینده رئیسه دانشگاه تصریح کرد: در بیمارستان راز عضو هیئت

 .نزدیک خواهد رفت؛ خدا را شکر بیمار مبتلابه کرونا نداشت

فعال  دکتر صادقیان یادآور شد: در بیمارستان سینا هم با توجه به اینکه بیمارستان ریفرال و تروما دانشگاه علوم پزشکی تهران است شاهد حضور

شوند خدمات مطلوبی را دریافت و  ها بودیم و در بحث بیماران اورژانسی و بیمارانی که از جاهای مختلف ارجاع داده می اساتید در کنار رزیدنت

نا زیاد وی خاطرنشان کرد: در ورودی و تریاژ بیمارستان تعداد بیماران مبتلابه کرو .کردند اساتید هم از نزدیک بحث درمان بیماران را پیگیری می

وطنان عزیزمان در  نبود و شرایط به سمت این است که باثبات شود. امیدواریم هستیم که پیکی بعد از ایام نوروز و تعطیلات را شاهد نباشیم و هم

 .های بهداشتی دقت نظر داشته باشند رعایت دستورالعمل

ز بازدیدهای نوروزی را عرض خسته نباشید و تبریک سال نو سپس دکتر محمدرضا قیوم زاده پزشک مقیم ستاد هدایت دانشگاه هدف اصلی ا

تک  کنند که جای قدردانی از تک خدمت همکاران عنوان کرد و گفت: کادر درمان در ارائه خدمت به بیماران در این ایام از هیچ تلاشی دریغ نمی

 .خگوی نیاز بیماران استشود که در تمامی ایام پاس این عزیزان را دارد و از افتخارات دانشگاه محسوب می

کنیم؛  رئیسه در این بازدیدها حضور پیدا می پزشک مقیم ستاد هدایت دانشگاه بابیان اینکه طبق روال هرساله در این ایام با حضور اعضای هیئت

رئیسه منتقل  اعضای هیئتها ازلحاظ نیروی انسانی و تجهیزات وجود داشته باشد به  تأکید کرد: تلاش داریم اگر مشکل و کمبودی در اورژانس

 .گونه چالش و مشکلات بتوانیم گام برداریم کنیم تا در راستای حل این
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دکتر سعید رضا جمالی مقدم: ساخت و توسعه ، ها بیمارستان 1401های  پیام نوروزی و شرح برنامه

 بیمارستان ضیائیان از مهم ترین برنامه های سال آتی است

ارستان ضیائیان چالش هایی داریم که یکی از مهم ترین آنها تاسیس یک ساختمان جدید در کنار دکتر جمالی مقدم گفت: در بیم

برای  1401نیز از جمله مواردی است که باید در سال  MIR بیمارستان به منظور خدمت رسانی بهتر به مردم است. راه اندازی

 .بیمارستان ضیائیان پیگیری شود

 ، متن کامل مصاحبه به شرح زیر است:روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

دکتر سعید رضا جمالی مقدم، رئیس بیمارستان ضیائیان هستم. در بیمارستان ضیائیان چالش هایی داریم که یکی از مهم ترین آنها تاسیس یک 

 1401 سال در باید که است مواردی جمله از نیز MIR ت رسانی بهتر به مردم است. راه اندازیساختمان جدید در کنار بیمارستان به منظور خدم

، مسئولان و معاونین به دلیل آنکه بیمارستان در منطقه ای محروم و شهید رئیس دانشگاه یمارستان ضیائیان پیگیری شود. خوشبختانهب برای

 پرور واقع شده، همگی در ساخت و توسعه بیمارستان جدید همراه ما هستند و در این زمینه کمک می کنند.

یم مهم ترین اتفاقی که سال گذشته در بیمارستان ضیائیان رخ داد این بود که شرایط را برای دریافت مراقبت های غیر کرونایی نیز فراهم کرد

 اعزام و مراجعه از تا کنیم بازسازی را بیمارستان اسکن CT ایی اعلام شده بود. همچنین توانستیم مرکزچرا که این مرکز سانتر بیماران کرون

 بیماران به بیرون مرکز جلوگیری کنیم.

امیدوارم که در سال جدید هم بتوانیم خدمت رسانی را به نحو شایسته ای ادامه دهیم و اخبار خوشی در سال جدید برای مردم منطقه داشته 

 اشیم.ب

سالی باشد که امنیت در ایران و جهان حاکم باشد. منش عدالت محور و منش انسان دوستانه در تمام جهان حکم فرما  1401ان شاءالله سال 

باشد و در کشور ما نیز به لطف رهبری و امام زمان )عج( این منش حکم فرما باشد. از تحریم ها و محدودیت های ناشایستی که دیگران بر 

تحمیل کرده اند؛ همچون سدهای دیگر )دفاع مقدس( و کرونا، بگذریم و شرایط مناسبی که حق ملت شریف و انقلابی ایران است دست  کشور

 پیدا کنیم.

از مسئولان هم می خواهم که قدری هوای بخش درمان را داشته باشند چرا که در این دوسال جانفشانانه و بدون چشم داشت تلاش کردند. 

ه در بخش های درمانی، بیمار ویزیت می کنند، به واسطه مالیات های پلکانی تا حدی می توانند درآمد زایی داشته باشند و بیش از پزشکانی ک

آن تعداد رایگان محسوب می شود و فی سبیل الله است. متاسفانه جهاد این پزشکان اطلاع رسانی نمی شود تا مردم، نمایندگان مجلس و 

چنین افراد شریفی نیز در سیستم درمان وجود دارند و می توانیم روی آنها اتکا داشته باشیم. هیچگاه نباید سیستم درمانی را مسئولان بدانند که 

از خود دور بدانیم. ما همگی در کشوری هستیم که در یک کشتی به سمت امام زمان پیش می رویم و باید این مسیر را با یکدیگر طی کنیم. 

 دهیم، به فرایز و رهنمودهایی که رهبر نیز به صورت مکرر در سخنرانی ها تاکید می کنند، دست می یابیم.اگر دست به دست هم 
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 معاون بین الملل دانشگاه از شعبه جزیره کیش پردیس بین الملل بازدید کرد

ه ملی تحقیقات سلامت دکتر محمدحسین آیتی، معاون بین الملل دانشگاه به همراه دکتر علی اکبری ساری، رئیس مؤسس

جمهوری اسلامی ایران و دکتر محمود قاضی خوانساری، مدیر تحصیلات تکمیلی دانشگاه از شعبه جزیره کیش پردیس بین الملل 

 .بازدید کردند

 

 

، در ادامه سلسله بازدیدهای دوره 1401فروردین  7أت یکشنبه معاونت بین الملل، این هی روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 .ای مسئولان و مدیران دانشگاه، از شعبه جزیره کیش پردیس بین الملل و ظرفیت های آن دیدن کردند

نان شعبه کیش معاون بین الملل دانشگاه طی این بازدید علاوه بر رصد بخش ها و امکانات مختلف آموزشی و دانشجویی، با تعدادی از کارک

 .دیدار و از نزدیک در جریان عملکرد، مسائل و دغدغه های آنها قرار گرفت

دکتر آیتی ضمن تقدیر از فعالیت های ارزشمند این شعبه به ویژه در حوزه پذیرش دانشجویان بین المللی و تعاملات منطقه ای، گفت: جزیره 

مر بین المللی سازی دارد و امید است شعبه کیش پردیس بین الملل همانطور که تاکنون کیش به عنوان منطقه ای آزاد ظرفیت بسیار بالایی در ا

وعه به عنوان یکی از بازوهای کمکی معاونت بین الملل دانشگاه نقش موثری ایفا کرده در آینده نیز بتواند چشم انداز روشنی پیش روی این مجم

  .قرار دهد
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ت امناء دانشگاه نیز فرآیندهای منحصر به فرد این شعبه دانشگاه از جمله امور کنسولی را رییس موسسه ملی تحقیقات سلامت و عضو هیا

 تشویق کیش  الگوی مناسبی برای دیگر بخش های پردیس بین الملل دانست که بر اساس آن می توان دانشجویان خارجی را برای تحصیل در

 .کرد

در جزیره کیش چون آزمایشگاه ها، کتابخانه، سالن اجتماعات و کلاس های درس دکتر اکبری ساری همچنین ظرفیت های ساختمان دانشگاه 

دانشجویان را قابل قبول توصیف کرد و خواستار ارتقای سطح کیفی امکانات و تجهیزات موجود با توجه به موقعیت خوب مکانی این ساختمان 

 .شد

دسترس دانشجویان را از نظر استانداردهای معاونت آموزشی مورد تأیید  دکتر قاضی خوانساری، مدیر تحصیلات تکمیلی دانشگاه نیز فضای در

ذب دانست و افزود: استفاده از توانمندی های دیگر دانشگاه ها و مراکز علمی جزیره کیش نیز می تواند به نگاه توسعه ای دانشگاه در حوزه ج

 .دانشجویان خارجی کمک کند

یی و زهرا حسین زاده، کارشناس امور بین الملل و کنسولی شعبه جزیره کیش ضمن ارائه گزارشی در ادامه احسان رحیمی، سرپرست امور اجرا

 .مبسوط از عملکرد چهار ساله این شعبه، اهم برنامه ها و اهداف پیش رو را تشریح کردند

به به توسعه هرچه بیشتر فعالیتها و ارتقای آنها همچنین از مسئولان حاضر خواستند تا با حمایت و اعتماد به ظرفیت های آشکار و پنهان این شع

 .رضایتمندی دانشجویان خارجی از تجربه تحصیل در جزیره کیش کمک کنند

 

رئیس بیمارستان بهارلو: در سال جدید قصد داریم ، ها بیمارستان 1401های  پیام نوروزی و شرح برنامه

 هایی که قابل توسعه است را گسترش دهیم بخش

های پزشکان، مردم و همکاران عطا می کند و  ن مطمئن هستم خداوند پاداش عظیمی در مقابل سختیدکتر حکمت گفت: م

 .ی ما خوب خواهد بود ها پایان می یابد و عاقبت همه سختی

ن بهارلو، ضمن تبریک سال جدید به همکاران گفت: ، دکتر حمیدرضا حکت رئیس بیمارستاروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

وی ادامه  .خواهم حال همه ما در این سال جدید خوب باشد و برای همه دوستان و عزیزان سال خوب و خوشی را آرزو می کنم از خداوند می

 و کنیم بهتر را  جراحی بخش وضعیت  های بیمارستان را که قابل توسعه هستند گسترش دهیم و داد: در سال جدید قصد داریم بعضی از بخش

ها مانند طب کار را افزایش دهیم که با همکاری دوستان بتوانیم مانند گذشته خدمات خوبی را به بیماران ارائه  اران بعضی از قسمتبیم تعداد

 .کنیم

ها پایان می  عطا می کند و سختی های پزشکان، مردم و همکاران دکتر حکمت گفت: من مطمئن هستم خداوند پاداش عظیمی در مقابل سختی

 و خود برای خیر ی ثمره دارند چشمداشتی هیچ بدون که خدماتی و کارکنان خیرخواهانه نیت  ی ما خوب خواهد بود و یابد و عاقبت همه

 .دارم برایشان را ها بهترین آرزوی. شد خواهد شان خانواده
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، های مرکز طبی کودکان و مجتمع بیمارستانی یاس اه از بیمارستانرئیسه دانشگ بازدید نوروزی عضو هیئت

خدمات درمانی و نظام دارویی مشهود   مندی بسیار خوبی بین مجموعه دکتر جلال غفارزاده: تعامل و رضایت

 است

دکتر عبدالرضا  های بیمارستانی دانشگاه و های دانشکده داروسازی و داروخانه دکتر جلال غفارزاده، رئیس مجموعه داروخانه

های مرکز طبی کودکان و مجتمع  های مختلف بیمارستان محمدیان پزشک مقیم ستاد هدایت دانشگاه از داروخانه و بخش

رسانی به بیماران اورژانس، بستری و خدمات دارویی قرار  بیمارستانی یاس بازدید کردند و از نزدیک در جریان نحوه خدمت

 .گرفتند

 

 

صورت گرفت؛ از بیمارستان مرکز طبی  1401، این بازدید که در یازدهمین روز فروردین روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

یلا هاشمی ، دکتر ل2کودکان دکتر رضا شروین بدو رئیس بیمارستان، دکتر محمدجواد محسنی مشاور رئیس، دکتر قاسم رجبی مدیر مرکز طبی

سند سوپروایزر، همچنین دکتر خر معصومه و مترون مختاری زهرا دکتر یاس  مترون، دکتر آتوسا اعظم اخلاقی مدیر درمانگاه، از بیمارستان
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ام های بیمارستانی دانشگاه، دکتر فرهاد یزدی مدیر انبار مرکزی دارو و تجهیزات بیمارستان ام مهران فرزادنژاد معاون اجرایی داروخانه

 .کردند همراهی را رئیسه هیئت تیم خمینی،

های بیمارستانی دانشگاه در گفتگو با خبرنگار  های دانشکده داروسازی و داروخانه در پایان بازدید دکتر جلال غفارزاده، رئیس مجموعه داروخانه

یاس گفت: همکاران در این ایام خدمات  روابط عمومی دانشگاه، ضمن عرض تبریک سال نو به کارکنان مراکز آموزش درمانی مرکز طبی و

دهند به خصوص که در بیمارستان یاس به عنوان یک مرکز واکسیناسیون فعال به مراجعین ارائه  عادی خود را به بهترین نحو به بیماران ارائه می

 .کنند خدمت می

ی برای حضور بیشتر همکاران داروساز به ویژه در های دانشگاه، گفت: آن چه قابل ذکر در این مراکز است فضای رئیس مجموعه داروخانه 

وی ابراز امیدواری کرد که با  .خدماتی از جمله، تلفیق دارویی است که درمرکز بیمارستانی یاس حضور همکاران داروساز بالینی ضرورت دارد

 .تر شودتوجه به همکاری بسیار خوبی که روسای این دو مرکز درمانی دارند این همکاری برای امسال بیش

خدمات  دکتر غفارزاده به استاندارد سازی فضای دارویی اشاره کرد و افزود: ما اگر انتظار داریم که داروها از کیفیت مناسبی برخوردار باشند و

د داشته بتوانیم ها به همان نسبت فراهم شود و ما امیدوارم با این تعامل مثبتی که از قبل وجو مناسبی ارائه شود، مستلزم این است که زیرساخت

  .تر کنیم هم موضوع تکمیل و توسعه همچنین تامین خدمات دارویی و موضوع زنجیره تامین را در این دو مرکز ارتقا و کامل

مندی  ترین موضوعی که در بازدید از این دومرکز شاهد بودیم، تعامل و رضایت های دانشگاه خاطرنشان کرد: اصلی رئیس مجموعه داروخانه 

های علمی و اجرایی قوی دارند و پیگیر موضوع  ها که شخصیت خدمات درمانی با نظام دارویی و هم روسای بیمارستان  بین هم مجموعهمطلوب 

 را کار این امسال بتوانیم که امیدواریم وما باشد این از بیشتر تواند می که آید می نظر به ولی است دارویی نظام با  هستند و تعامل ارزشمند آنها

 .باشد اتفاق این بیماران نفع به تا دهیم نجاما

 

های قلبی و عروقی  دکتر واشقانی فراهانی: خدمت بیماری، ها بیمارستان 1401های  پیام نوروزی و شرح برنامه

 شود در نوروز ارائه می

و عروقی و عوامل خطر آن  های قلبی رسانی این مرکز در ایام نوروز و غربالگری بیماری رئیس مرکز قلب تهران، از تداوم خدمت

 .نفر از کارکنان مرکز قلب خبر داد 500در هزار و 

، دکتر علی واشقانی فراهانی رئیس مرکز قلب تهران، با تبریک سال نو به همکاران مرکز روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

سالی خوب و سرشار از شادی، سلامتی، امنیت برای همکاران باشد و هرروز شاهد اخبار خوشی در  1401یدوارم سال قلب و دانشگاه گفت: ام

 .دانشگاه باشیم

صورت کامل در  های قلبی و عروقی به رئیس مرکز قلب تهران، با اشاره به تداوم ارائه خدمات در ایام نوروز گفت: خدمات مربوط به بیماری

 و  شود که مردم بتوانند اعتماد خود را به مجموعه حفظ های الکتیو و درمانگاه مرکز قلب ارائه می رت محدود در بخشصو اورژانس و به

 .کنند دریافت را خود عروقی و قلبی های درمان

اه اول سال، غربالگری های قلبی و عروقی کارکنان این مرکز خبر داد و گفت: در دو م دکتر واشقانی فراهانی، از آغاز طرح غربالگری بیماری

 .شود می آغاز  نفری مرکز قلب ۵00های قلبی و عروقی و عوامل خطر آن در مجموعه هزار و  بیماری
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ای از افراد از عوامل خطر  رئیس مرکز قلب تهران، با اشاره به اهمیت این موضوع گفت: یکی از معضلات نظام سلامت این است که بخش عمده

 فشارخون، مبتلایان از درصد 30 همچنین. کنند نمی جدی اعتنای خود قلبی دردهای به  خود شناختی ندارند و های قلبی و عروقی بیماری

دانیم حداقل در قدم اول کارکنان  ارند. به همین دلیل ما در مرکز قلب خود را ملزم میند خبر خود بیماری از دیابتی و دیابت پری افراد از بسیاری

 .های قلبی و عروقی و عوامل خطر آن غربالگری کنیم مند و آکادمیک ازلحاظ بیماری ر نظاممرکز قلب را در یک ساختا

های علمی، پژوهشی و درمانی در مرکز  فضای بهتری برای فعالیت 1401رئیس مرکز قلب تهران، در پایان سخنان خود ابراز امیدواری کرد سال 

های علمی و پژوهشی داشته باشند و  کنیم که همکاران فقط دغدغه فعالیت میهایمان را مضاعف  قلب فراهم شود و گفت: امسال حمایت

 .کنیم نگرانی داشته باشند فراهم می های لازم را بدون آنکه آنان دل پشتیبانی

 

 

 

دکتر آیتی: ، های جامع بانوان آرش و کودکان بهرامی الملل دانشگاه از بیمارستان بازدید نوروزی معاون بین

 ات و افزایش کیفیت فضاهای فیزیکی مراکز درمانی دانشگاه باید مورد توجه قرار گیردارتقای تجهیز

های جامع  الملل دانشگاه و دکتر مجتبی نیازی، پزشک مقیم ستاد هدایت دانشگاه از بیمارستان دکتر محمدحسین آیتی، معاون بین

رسانی به بیماران  ها در جریان نحوه خدمت موعهبانوان آرش و کودکان بهرامی بازدید کردند و ضمن رصد فعالیت این مج

 .اورژانس و بستری قرار گرفتند
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انجام شد، دکتر معصومه  1401فروردین  12الملل، در این بازدیدها که جمعه  معاونت بین روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

ن درمان بیمارستان آرش و سمیه انصاری، سوپروایزر کشیک این بیمارستان، دکتر امید بیات، پزشک مقیم بیمارستان بهرامی و نتاج مجد، معاو

 .الملل دانشگاه را همراهی کردند مژگان محمد جواهری، سوپروایزر کشیک این بیمارستان، معاون بین

علمی، کارکنان و دانشجویان  یدن سال جدید و عید نوروز به اعضای محترم هیأتدکتر آیتی در حاشیه بازدیدهای انجام شده ضمن تبریک فرارس

رئیسه دانشگاه برای بازدید از مراکز  ریزی هیأت دانشگاه و آرزوی سالی توأم با موفقیت و بهروزی برای همه مردم ایران، گفت: طبق برنامه

های آرش و بهرامی و قدردانی از زحمات همکاران  ی حضور در بیمارستاندرمانی و بیمارستانی دانشگاه در ایام نوروز، امروز فرصتی برا

 .کش و خدوم این دو مجموعه فراهم شد زحمت

ها و مسائل  رسانی به بیماران و بیان دغدغه الملل دانشگاه تصریح کرد: این بازدیدها همچنین امکانی برای آگاهی از نحوه خدمات معاون بین

بینی و  ها پیش وفصل آن رئیسه دانشگاه راهکارهای مناسبی برای حل دواریم با طرح این مباحث در سطح هیأتکند که امی موجود ایجاد می

کنندگان و بیماران هستیم،  وی با اشاره به اینکه خوشبختانه در هر دو بیمارستان شاهد ارائه خدمات مناسب کادر درمان به مراجعه .اجرایی شود

ها با انرژی بالا و رویی گشاده پذیرای بیماران و همراهانشان هستند و در دو بیمارستان فعالیت مؤثر  ن مجموعهاظهار داشت: همکاران ما در ای

 .ها قابل مشاهده است ها و اینترن علمی، پرستاران، رزیدنت پزشکان متخصص مقیم، اعضای هیأت

های آرش و بهرامی طی ایام  یت بهداشتی و درمانی در بیمارستاندکتر آیتی تصریح کرد: این در حالی است که سیستم آموزش نیز در کنار فعال

 .نوروز فعال بوده و اینترنها در این مراکز تحت آموزش پزشکی هستند

ها در نوروز چون دیگر ایام سال، افزود: بسیار خوشحال کننده است  الملل دانشگاه با اشاره به تداوم خدمات پاراکلینکی این بیمارستان معاون بین

شود بلکه با بهترین کیفیت و با حضور فعال کادر  های دانشگاه در تعطیلات نوروز نه تنها متوقف نمی ه خدمات تخصصی و درمانی بیمارستانک

 .علمی ادامه دارد درمان، متخصصان و اعضای هیأت

شت: در مجموع سیر بستری این بیماران نزولی است ها خبر داد و بیان دا دکتر آیتی از پیگیری وضعیت بیماران مبتلا به کرونا در این بیمارستان

ها آرزوی سلامتی  و در حال حاضر چهار بیمار کرونایی در بیمارستان آرش و هفت نفر در بیمارستان بهرامی بستری هستند که برای همه آن

 .داریم

ور و به ویژه در دانشگاه علوم پزشکی تهران را الملل دانشگاه همچنین حضور نیروی انسانی توانمند و متخصص در نظام سلامت کش معاون بین
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های آرش و بهرامی شاهد بودیم ضمن اینکه  ترین نقطه قوت مراکز درمانی و بیمارستانی دانست و ادامه داد: این مهم را امروز در بیمارستان مهم

 .مراکز با هدف ارائه خدمات بهتر به بیماران شود رسد باید توجه بیشتری به ارتقای تجهیزات و افزایش کیفیت فضاهای فیزیکی این به نظر می

، گفت: برنامه استراتژیک 1401الملل دانشگاه در سال  های خود با اشاره به برنامه ها و مأموریت های حوزه بین وی همچنین در پایان صحبت

ریزی  های سال جاری نیز کاملاً مشخص و طرح رئیسه دانشگاه رسیده و مطابق با آن برنامه چهار ساله این مجموعه تدوین و به تصویب هیأت

 .شده است

المللی است که از قبل آغاز شده، تصریح  های بین الملل طی سال پیش رو درصدد رشد و توسعه فعالیت دکتر آیتی با تأکید بر اینکه معاونت بین

های همکاری علمی دانشگاه با  عالیت میزها و اتاقالمللی با توسعه ف کرد: در این راستا گسترش تعاملات با مراکز علمی و آکادمیک بین

 .گذاری شده است هدف 1401کشورهای مختلف برای سال 

الملل دانشگاه اضافه کرد: در بحث جذب دانشجویان خارجی نیز در کنار افزایش تعداد این دانشجویان، پذیرش از کشورهای جدید و  معاون بین

ای جامع از  اندازی سامانه وی از تلاش این مجموعه برای راه .چین و اندونزی در دستور کار قرار داردبه ویژه منطقه اوراسیا و کشورهایی چون 

المللی دانشگاه خبر داد و گفت: این سامانه تمامی اطلاعات دانشجویان اعم از شرایط تحصیلی، مالی، امور کنسولی و  اطلاعات دانشجویان بین

 .کند ت داشبورد ارائه میها را گردآوری و به صور خوابگاهی آن

آغاز به کار کرده است، خاطرنشان کرد:  1400های پایانی سال  الملل نیز طی ماه دکتر آیتی با بیان اینکه واحد گردشگری سلامت معاونت بین

از وظایف و  ختلفی میان دو مجموعه برگزار و بخشیم جلسات تاکنون  متولی مقوله گردشگری سلامت در دانشگاه معاونت درمان است و

 .الملل دانشگاه محول شده است اقدامات مهم از جمله تبلیغات، برندینگ و بیماریابی به معاونت بین

 

هزار خدمت در بخش  500میلیون و  2ارائه بیش از  :سرپرست روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت

 ام تعطیلات نوروزیهزار ماموریت اورژانس در ای 230های درمانی کشور؛ انجام بیش از 

سرپرست روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی ضمن تقدیر از تلاش های رسانه ملی در 

همراهی با حوزه سلامت به ویژه مبارزه با بیماری کرونا، گفت: تهیه گزارش از حوزه سلامت باید با رویکردی تخصصی و نگاهی 

جوانب و مبتنی بر آمار باشد و بگونه ای اطلاع رسانی نشود که زحمات کادر ایثارگر و پر تلاش تحلیلی ضمن بررسی تمامی 

 .سلامت زیر سوال برود
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های مختلف درمانی در   میلیون و پانصد هزار خدمت در بخش 2مهندس محمد هاشمی در گفتگو با خبرنگار وبدا، اظهار داشت: ارائه بیش از 

هزار ماموریت توسط  230های مختلف بهداشتی و انجام بیش از  بیش از یک میلیون و صد هزار خدمت در حیطهها و همچنین  بیمارستان

وی ادامه داد: بر  .ی کوچکی از خدمات رسانی بی وقفه خادمان سلامت کشور در ایام تعطیلات نوروز بوده است سپیدپوشان اورژانس تنها گوشه

های نوروزی به طور  کز درمانی کشور، وظایف کادر درمان به تفکیک مشخص است و پایش و بازرسیاساس دستورالعمل ابلاغی به تمامی مرا

 .های مختلف نظارت میشود مستمر انجام شده و با حساسیت بالا بر روند ارائه خدمت در بخش

کشور ابلاغ شده است و این طرح از  اسفند ماه به دانشگاه های علوم پزشکی 9مهندس هاشمی افزود: دستور العمل طرح سلامت نوروزی از  

 مراکز تمامی در دستورالعمل این بهداشت،  وی با بیان این که طبق تاکید وزیر .شنبه اسفند ماه گذشته تاکنون درحال اجرا است ۵آخرین 

 روز 4 در اورژانسی غیر های اهدرمانگ فقط: افزود هستند، فعال درصد 100 ظرفیت با اورژانسی مراکز تمامی و شده اجرا کشور درمانی بهداشتی

 .ه اند و پزشکان در این مراکز حضور دارندداد ادامه خود فعالیت به تعطیلات دوم هفته در اما نبودند فعال سال اول

 سرپرست روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت خاطرنشان کرد: بر اساس برنامه هایی که از قبل تعطیلات تنظیم شده است پزشکان و

اعضای هیات علمی نیز در مراکز درمانی مشغول به ارائه خدمت به هموطنان عزیز هستند. با توجه به اهمیت این موضوع، این مراکز به طور 

مستمر از سوی وزارت بهداشت بازدید شده است و حتی وزیر بهداشت نیز در این ایام بازدیدهایی از بیمارستان های کشور داشته که از طریق 

 .ها به اطلاع عموم رسیده استرسانه 

مهندس هاشمی یادآور شد: با توجه به تعطیلی برخی مطب های بخش خصوصی، مراجعه به مراکز دولتی افزایش یافته و ازدحام در برخی از این 

ی گزارش ها که حاکی از وی درخصوص برخ .مراکز وجود داشته اما همکاران ما به این نیازها رسیدگی کرده و پاسخ مناسب و به موقع داده اند

شلوغی و ازدحام در مراکز درمانی بوده است، گفت: دریافت برخی خدمات نیاز به هماهنگی دارد و همین امر هم ممکن است کمی زمانبر باشد 

 .پس این موضوع طبیعی است و برای خدمات غیراورژانسی که فوریتی در آن وجود ندارد، ممکن است این موارد دیده شود

هاشمی تاکید کرد: خدمات بهداشتی و درمانی در ایام تعطیلات نوروزی به هیچ وجه مختل نشده و حتی در دستورالعمل ابلاغی از  مهندس

 درصد 100  وزارت بهداشت به تمامی موارد از جمله ظرفیت پذیرشی بیمارستان نیز توجه شده است. از طرفی، مراکز اورژانسی و درمانی هم

افزود: امسال نیز همچون دو سال گذشته درگیر بیماری کرونا بوده ایم اما تمامی بیمارستان ها و مراکز درمانی به صورت وی  .اند بوده فعال

های نظام سلامت تقدیر و  کامل مشغول خدمات رسانی به هموطنان عزیزمان هستند که جا دارد از کادر بهداشتی و درمانی کشور در تمامی حوزه

 .تشکر کنیم
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رکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت گفت: با توجه به افزایش ترددها و حوادث جاده ای، مراجعات به مراکز درمانی و سرپرست م

بیمارستانی افزایش یافته که خوشبختانه با هماهنگی های لازم، پذیرش و درمان این افراد نیز به بهترین نحو ممکن صورت گرفته است و 

وی اظهار داشت: با  .ی حوزه سلامت در ایام تعطیلات نوروزی مطلوب بوده و خوشبختانه کمبود خاصی وجود نداشته استخدمات رسانی نیروها

عزیزان  توجه به دستورالعمل ها، توجه به درمان بیماران سرطانی و شیمی درمانی، دیالیز و دیگر بیماران نیز مدنظر قرار گرفته است و درمان این

 .گرفته است و کادر درمان با برنامه های ازقبل تعیین شده به وظایف خود پرداخته اند کما فی السابق صورت

 

 دکتر افسانه تهرانیان: توسعه فضای فیزیکی و خدمت رسانی از جمله برنامه های بیمارستان آرش است

است. از سوی دیگر با توجه به  دکتر افسانه تهرانیان گفت: یکی از کارهای ما در سال آتی، توسعه فضای فیزیکی و خدمت رسانی

نسخه نویسی الکترونیک و نیاز به توسعه زیر ساخت های آی تی، تلاش می کنیم در سال آتی زیر ساخت شبکه خود را قوی کنیم 

 .و نسخه نویسی الکترونیک را که در جهت خدمت به مردم منطقه است به نحو مطلوب تری بهبود بخشیم

، دکتر افسانه تهرانیان، متخصص زنان و رییس بیمارستان جامع بانوان آرش هستم که در روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

منطقه شرق تهران )تهرانپارس( واقع شده است. ضمن آرزوی سالی خوش برای همه همکاران و دوستانی که در حرفه پزشکی به هموطنان و 

 نوان خدمت رسانی می کنند، آرزوی سالی خوش و پر برکت برای آنها دارم.با

 می خواهم چکیده پیامم را در یک شعر فارسی بیان کنم:

 خوشش باد آن نسیم صبحگاهی / که درد دردمندان را دوا کرد

نواده ایام خوشی را داشته باشند، سعی می خوشا به حال کسانی که در ایام تعطیل و شرایطی که کشور نیازمند کمک هست، به جای آنکه با خا

 کنند که در بیمارستان ها و مراکز درمانی، به خاطر خدا به هموطنان خود خدمت کنند.

بیمارستان آرش در منطقه شرق تهران واقع شده و به نوعی به مردم شرق و حومه خدمت رسانی می کند. خصوصا برای بانوان محروم آن 

شگاه تهران، بیمارستان دیگری در منطقه شرق ندارد و این تنها پایگاه بیمارستانی ماست که به تعداد زیادی از منطقه. از سوی دیگر دان

هزار ویزیت در درمانگاه و تعداد زیادی از اعمال جراحی زنان در این  10هزار زایمان،  6هموطنان خدمت رسانی می کند. ما حدودا سالی 

نسرها و جراحی های مربوط به سرطان زنان به دست جراحان متبحر و ماهر این مرکز انجام می شود. در بیمارستان انجام می شود. خصوصا ک

سال های اخیر تعداد مراجعین ما بسیار افزایش پیدا کرده و از این حیث، کمبود فضای درمانگاهی و اورژانس برای خدمت رسانی به شدت 

وسعه فضای فیزیکی و خدمت رسانی است. از سوی دیگر با توجه به نسخه نویسی احساس می شود. یکی از کارهای ما در سال آتی، ت

الکترونیک و نیاز به توسعه زیر ساخت های آی تی، تلاش می کنیم در سال آتی زیر ساخت شبکه خود را قوی کنیم و نسخه نویسی الکترونیک 

. همچنین بازسازی و بهسازی بخش رادیولوژی و راه را که در جهت خدمت به مردم منطقه است به نحو مطلوب تری بهبود بخشیم

 .است جاری سال در ما های برنامه دیگر از MRI و اسکن CT اندازی

https://pr.tums.ac.ir/


100 
 

 

 

 دیدار نوروزی هیئت رئیسه دانشکده توانبخشی با کارکنان

همزمان با آغاز  1401فروردین ماه  14انبخشی، روز یکشنبه دانشکده تو روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 .ماه مبارک رمضان، اعضای هیئت رئیسه دانشکده با کارکنان دیدار کردند و سال نو را به یکدیگر تبریک گفتند
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 واحدهای ستادی از مرکز بهداشت جنوب تهران بازدید نوروزی رئیس و معاون

با  1401فروردین  14دکتر محمد رضا سلمانی، رئیس و مهندس محمود کشیر، معاون مرکز بهداشت جنوب تهران روز یکشنبه 

 .کارکنان ستادی دیدار کردند و سال جدید را تبریک گفتند
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، سالی برای اجرای ایده 1401سال ، دید و بازدید نوروزی رئیس و مسئولان بیمارستان فارابی با کارکنان

 هایی نوین در بیمارستان فارابی خواهد بود

به رسم سال های گذشته و به مناسبت آغاز سال جدید، رئیس و مسئولان بیمارستان فارابی با حضور در بخش ها و واحدهای این 

 .را به کارکنان این مرکز تبریک گفتند 1401بیمارستان، فرا رسیدن سال 

 

 

بیمارستان فارابی، به مناسبت آغاز سال جدید و به رسم سال های گذشته، دکتر مهدی  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

پرستاری و جمعی از خداپرست، رئیس این بیمارستان به همراه دکتر محسن رفیع زاده، معاون درمان، سعید مرادی، مدیر، فریده آژیر، مدیر 

با حضور در واحدها و بخش های مختلف بیمارستان با کارکنان دیدار کرده و سال نو را به  1401فروردین  14مسئولان این مرکز صبح یکشنبه 

 .آنان تبریک گفتند

از نظر عملکرد برای ما خواهد  دکتر خداپرست در این بازدید ضمن تبریک آغاز سال جدید اظهار داشت: سال جاری سال مهم و البته سخت تری

رستان بود. زیرا می خواهیم با ایجاد رویکردهای متفاوت، ایده های نوین را در بیمارستان فارابی اجرایی کنیم. همگی می دانیم که جایگاه بیما
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وی ایجاد تحول در بیمارستان فارابی  .هیمفارابی در اوج است، اما باید در مقایسه با مراکز چشم پزشکی پیشرو در جهان نیز این جایگاه را ارتقا د

را غرور آمیز به  1401را یکی از اهداف اصلی در سال جدید برشمرد و افزود: امیدواریم با توجه به ظرفیت هایی که در این مرکز وجود دارد، سال 

به همین منظور فعالیت های آنان را پایش خواهیم پایان برسانیم. البته برای دست یابی به این هدف نیاز به تلاش مستمر همه کارکنان داریم و 

 .کرد

رئیس بیمارستان فارابی همچنین با آرزوی موفقیت برای تمامی کارکنان بیمارستان، از تلاش های آنان در سال گذشته و تعطیلات نوروز 

 .نظر این بیمارستان دست پیدا کرد قدردانی کرده و ابراز امیدواری کرد سال جدید در سایه همدلی و همکاری بتوان به اهداف مورد

 

دکتر صادقیان: تلفیق معاونت فرهنگی و دانشجویی برکات ، ها معاونت 1401های  دیدار نوروزی و شرح برنامه

 زیادی را برای جامعه دانشگاهی به همراه دارد

توسعه سرانه فضای فیزیکی،  معاون دانشجویی و فرهنگی دانشگاه، تلفیق معاونت دانشجویی و فرهنگی، ارتقای بحث رفاهی،

 .این معاونت عنوان کرد 1401های سال  ترین اولویت خوابگاهی، ورزشی و بازگشایی حداکثری دانشجویان را از مهم

عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر محمدحسین صادقیان معاون دانشجویی و فرهنگی دانشگاه ضمن تبریک سال نو به  به گزارش روابط

علمی، کارکنان و دانشجویان دانشگاه علوم  وطنان عزیز، جامعه دانشگاهیان وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، اعضای هیئت همه هم

ترین اقدامات  وی در ادامه با اشاره به مهم .شاءالله سالی سرشار از موفقیت، پیروزی و بهروزی برای همه عزیزان باشد پزشکی تهران؛ گفت: ان

ترین اتفاقی که در  شد؛ اما مهم ؛ یادآور شد: فعالیت های فرهنگی و دانشجویی در سال گذشته به سه دسته تقسیم می1400ر سال این معاونت د

اه این حوزه افتاد این بود که معاونت فرهنگی و معاونت دانشجویی با هم تلفیق شد و معاونت دانشجویی و فرهنگی بعد از چندین سال در دانشگ

 .ران ایجاد شد که امید داریم تلفیق این معاونت موجب برکات زیادی برای جامعه دانشگاهی باشدعلوم پزشکی ته

ای  هایی زیست دانشجویان را در دانشگاه ارتقا دهیم و اما بحث بعدی حوزه توسعه دکتر صادقیان تصریح کرد: سعی کردیم بحث رفاهی و فعالیت

ی، خوابگاهی و ورزشی دانشجویان را ارتقا و توسعه دهیم که به همت ریاست محترم دانشگاه و بود که تلاش کردیم بتوانیم سرانه فضای فیزیک

پیش  با شدت و قوت بهتری نسبت به سال قبل آن را به 1401رئیسه دانشگاه این مهم میسر شد و امیدواریم در سال  های اعضای هیئت حمایت

  .رئیسه دانشگاه شاهد دستاوردهای بهتری باشیم س شورای اسلامی و عزیزان هیئتهایی که در سطح وزارت بهداشت، مجل ببریم و با حمایت

به درخواست وزارت بهداشت و دولت بازگشایی حداکثری  باتوجه 1401معاون دانشجویی و فرهنگی دانشگاه خاطرنشان کرد: امیدواریم در سال 

به دو سال اخیر که درگیر بیماری کرونا بودیم حداقل فضای فیزیکی  باتوجه دانشجویان و همراهی همه نهادهای مختلف دانشگاه را داشته باشیم.

ها  به اینکه قرار است این کلاس صورت مجازی برگزار شد که حالا باتوجه های بعضاً به و فاصله اجتماعی را سعی کردیم داشته باشیم و کلاس

 .صورت کاملاً حضوری باشد باید همراهی خوبی را شاهد باشیم به
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رئیس دانشکده پیراپزشکی: سال گذشته سال ویژه و ، دانشکده ها 1401دیدار نوروزی و شرح برنامه های 

 پرافتخاری برای دانشکده پیراپزشکی بود

آن به  1401دکتر شعبان علیزاده گفت: توسعه مرکز رشد و تولید کیت ها و تجهیزات دانش بنیان از برنامه هایی است که به طور جدی در سال 

 .پردازیم می

، در موزه ملی تاریخ علوم پزشکی برگزار 1401فروردین  7، در حاشیه دیدار نوروزی که روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

برای کارکنان دانشگاه گفت: سال گذشته سال ویژه و  شد، دکتر شعبان علیزاده، رئیس دانشکده پیراپزشکی با تبریک سال نو و آرزوی شادکامی

هایی که در  پرافتخاری برای دانشکده پیراپزشکی بود، این دانشگاه علاوه بر کارهای روزمره و پیشرفت در حوزه آموزشی و پژوهشی و سایر حوزه

. تمر داشت که این امر افتخاری برای دانشکده بودعلوم پیراپزشکی بود در کنار گروه سلامت در بحث مدیریت کرونا و واکسیناسیون حضور مس

ای در این سال خواهیم داشت و علاوه بر بحث توسعه  های خاص و ویژه وی ادامه داد: سال جدید دوره گذار دانشکده پیراپزشکی است که برنامه

های امداد و درمان در کنار  خصوص حوزه به ها پذیری اجتماعی در حوزه پیراپزشکی ، آی تی و سایر حوزه آموزش و پژوهش در بحث مسئولیت

 از برداری بهره سمت به  پیراپزشکی دانشکده دانشگاه، مسئولان مساعدت با  وی ابراز امیدواری کرد:. گروه سلامت، امداد و بهداشت خواهیم بود

 تهران پزشکی علوم دانشگاه تشخیصی های ویسسر به نیز بخش این تا کند نهایی را آن تجهیز و ساخت کار و برود دارالفنون جامع آزمایشگاه

 .شود اضافه

ای برای  ریزی ویژه رئیس دانشکده پیراپزشکی در ادامه افزود: با توجه به اهمیتی که در بحث آی تی و انفورماتیک پزشکی وجود دارد برنامه

 .ها در حوزه انفورماتیک پزشکی و مدیریت اطلاعات سلامت خواهیم داشت توسعه زیرساخت

ها و تجهیزات  بنیان داشتند گفت: توسعه مرکز رشد و تولید کیت گذاری که امسال مقام معظم رهبری در حوزه دانش دکتر علیزاده با اشاره به نام

طورجدی وارد خواهیم شد و در بحث ورود به دانشگاه نسل سوم ، چهارم و ورود به عرصه جامعه فکر  هایی است که به بنیان از برنامه دانش

های پزشکی داریم که امیدواریم با کمک خدا و مساعدت مسئولان دانشگاه  خصوص حوزه فوریت های آموزشی به های مختلفی در گروه رنامهب

  .صورت ویژه این کار را نهایی کنیم بتوانیم به
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گانه  180های  دکتر اولیایی منش: ازسرگیری برنامه، معاونت ها 1401دیدار نوروزی و شرح برنامه های 

 1401معاونت بهداشت در 

میلیون نفری تحت پوشش دانشگاه را موفقیتی در راستای کنترل  3درصدی واکسیناسیون در جمعیت  9۵تا  8۵معاون بهداشت دانشگاه، تزریق 

 .دانست 19کووید 

علمی و  رئیسه دانشگاه با اعضای هیئت حاشیه دیدار نوروزی وزیر بهداشت و هیئت، در روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

در موزه ملی تاریخ علوم پزشکی برگزار شد، دکتر علیرضا اولیایی منش معاون بهداشت دانشگاه با تبریک سال نو  1401فروردین  7کارکنان که 

، که سکان امور بهداشت دانشگاه را به دست گرفتم؛ به دلیل پیک کرونا، عمده ماهه دوم سال پیش 6و آرزوی سال بدون بیماری کرونا گفت: از 

 .تمرکزمان به کنترل بیماری گذشت و همه جلسات و کارها تحت شعاع این بیماری قرار گرفت

میلیون نفری تحت  3شده در تزریق واکسیناسیون گفت: پیش از مسئولیت من، در جمعیت  های انجام دکتر اولیایی منش، با اشاره به تلاش

 9۵ماه، دوز اول به  4تا 3شده بود که ظرف  درصد تزریق ۵درصد و دوز دوم در حدود  30پوشش دانشگاه، دوز اول واکسیناسیون در کمتر از 

ن، بخشی از وی در تکمیل این بخش از سخنان خود افزود: البته باتوجه به اینکه در دوز اول واکسیناسیو .درصد رسید 8۵درصد و دوز دوم به 

درصد رسید. اما در جمعیت تحت پوشش دانشگاه  100های دیگر را تحت پوشش قراردادیم؛ میزان تزریق دوز اول به بیش از  جمعیت دانشگاه

 .یک موفقیت است شده که این درصد تزریق ۵0درصد و دوز سوم کمتر از  8۵درصد، دوز دوم  9۵دوز اول 

 و ومیر مرگ که هستیم شرایطی در  شده، اضر را مناسب ارزیابی کرد و گفت: باوجود اقدامات انجاممعاون بهداشت دانشگاه، وضعیت حال ح

 ز کرونا کاهش پیداکرده استا ناشی بستری

برنامه جاری داریم  183گفت: در حوزه بهداشت  1401گانه معاونت بهداشت در سال  180های  دکتر اولیایی منش با اشاره به ازسرگیری برنامه

 این در  ها به ریل اصلی است. دیده و متوقف شدند. امسال عمده تلاشمان بر مهار کرونا و بازگرداندن این برنامه به دلیل کرونا تاحدی آسیبکه 

 پوشش تحت جمعیت بهداشت و بازگردند معمولشان سرکار امیدواریم که بودیم فرستاده واکسیناسیون و کرونا کنترل حوزه به را کارکنان مدت

مدارس، محیط کار و  بهداشت همچنین و تغذیه بهداشت خانواده، بهداشت کودکان، و نوزادان بهداشت مادران، بهداشت حوزه در را شگاهدان

 .بهداشت روان و سلامت اجتماعی پیگیری کنند و بتوانیم خدمت خوبی را در سال آینده، بدون حضور کرونا به مردم ارائه دهیم
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پایان سخنان با قدردانی از تلاش نظام سلامت و گرامیداشت یاد شهدای این عرصه در این دو سال گفت: همکاران معاون بهداشت دانشگاه در 

ترین آرزویمان این است که با رعایت مردم و تزریق دوز  من حتی در اوج بیماری و مشکلاتی که داشتند خدمت به مردم را رها نکردند و مهم

ای را به مردمان  زنگردیم و هم مردم وهم همکاران در سلامتی به سر ببرند و بتوانیم خدمت خالصانه و صادقانهسوم، دیگر به دوران اوج کرونا با

 .دهیم ارائه  عزیزمان

 

 

 

 

 

 

 

 

 

دیدار نوروزی هیئت رئیسه دانشکده پرستاری و مامایی با اعضای هیئت علمی و آموزشی، کارکنان و 

 دانشجویان دانشکده

با اعضای هیئت علمی و آموزشی، کارکنان و  1401فروردین ماه  14ده پرستاری و مامایی یکشنبه هیئت رئیسه دانشک

 .دانشجویان دانشکده دیدار و گفتگو کردند
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دکتر ذاکریان: حقوق و مزایای کارکنان و اعضای هیئت ، ها معاونت 1401های  دیدار نوروزی و شرح برنامه

 علمی، دغدغه اصلی ماست

، از بهره برداری چند بیمارستان در سال جدید، خبر 1401سعه و برنامه ریزی منابع دانشگاه، در حاشیه دیدار نورورزی معاون تو

 .داد

ع دانشگاه علوم پزشکی ، دکتر سید ابوالفضل ذاکریان، معاون توسعه و برنامه ریزی منابروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

اشاره کرد و گفت: در سال جدید در تلاشیم تا پروژه های عمرانی نیمه کاره و  1401تهران، در حاشیه دیدار نوروزی به مهم ترین اقدامات سال 

وی حقوق  داری می رسند.پروژه های باقی مانده از سال گذشته را تکمیل کنیم و بر این اساس، برخی از بیمارستان ها در سال جدید به بهره بر

 و مزایای کارکنان و اعضای هیات علمی را دغدغه اصلی این معاونت خواند و گفت: در تلاشیم تا گوشه ای از زحمات همکاران را در حد مطلوب

ت به حداقل تامین نماییم. سال گذشته چالش هایی در این زمینه وجود داشت که امیدوارم در سال جدید با کمک مجلس و دولت این مشکلا

 کاهش یابد تا همکاران در آرامش نسبی بتوانند به فعالیت های خود ادامه دهند.

را پشتیبانی صد درصد از واکسیناسیون عنوان کرد و یادآور شد: پس از قبول مسئولیت در  1400دکتر ذاکریان همچنین مهم ترین اقدام سال 

سیون گسترده بود و این مسئله بخش عمده فعالیت ها را شامل شد. در ادامه سال نیز در شش ماهه دوم سال، نخستین اقدام، حمایت از واکسینا

وی در پایان ابراز امیدواری کرد که همه همکاران، اعم از اعضای هیات علمی،  حال برنامه ریزی برای تامین منابع جهت تکمیل پروژه ها بودیم.

 باشند و به مردم خدمت رسانی کنند.کارکنان و خانواده بزرگ دانشگاه، در صحت و سلامت 
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 دیدار نوروزی دکتر روجا رحیمی با کارکنان دانشکده طب ایرانی

 .رئیس دانشکده طب ایرانی در نخستین روز کاری سال جدید، با کارکنان واحدهای مختلف دانشکده دیدار کرد

 

 

دانشکده طب ایرانی، دکتر روجا رحیمی، رئیس دانشکده طب ایرانی با همراهی دکتر  عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران روابط به گزارش

های مختلف دانشکده طب ایرانی حضور پیدا کرد و  ، در بخش1401فروردین  14محمدرضا رستم بخش، معاون اداری و مالی دانشکده، یکشنبه 

 .با همکاران دانشکده دیدار کرد

 .دکتر رحیمی در این دیدار، ضمن تبریک فرارسیدن سال جدید، برای همکاران دانشکده آرزوی تندرستی، سرافرازی و توفیق روزافزون کرد

وی همچنین ابراز امیدواری کرد که در سال جدید، با تلاش متعهدانه و همکاری دلسوزانه تک تک مدیران، اعضای هیأت علمی و کارکنان 

 .ها، هموارتر شود  پیشبرد اهداف دانشکده و بهبود مستمر فعالیت دانشکده، مسیر
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سیمین رنجبران: کادر پرستاری دانشگاه ، مدیریت پرستاری دانشگاه 1401های  پیام نوروزی و شرح برنامه

 با پشتکار فراوان همچون گذشته در خدمت بیماران است

پرستاری پیگیر برای روند درمان بیماران بعد از »و « سمت پرستاریهای ق الکترونیک کردن پرونده»مدیر پرستاری دانشگاه؛ 

 .را از مهم ترین اولویت های این مدیریت خواند« ترخیص بیمارستان

با  1401فروردین  7به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران؛ سیمین رنجبران مدیر پرستاری دانشگاه در حاشیه دیدار نوروزی که 

ی اول سال جدید را  رئیسه دانشگاه در موزه ملی تاریخ علوم پزشکی برگزار شد، گفت: در وهله بهداشت، رئیس و اعضای هیئت حضور وزیر

وی در ادامه با اشاره به  .گویم و امیدوار هستم همه سلامت باشند خصوص کادر پرستاری تبریک می خدمت خانواده بزرگ دانشگاهی به

است تا از کاغذ « های قسمت پرستاری الکترونیک کردن پرونده»های ما  ترین فعالیت ؛ یادآور شد: یکی از مهم 1401های سال  ترین برنامه مهم

 .کمتری استفاده شود که در حال حاضر پایلوت )بیمارستان بهارلو( است

ها تماس بگیرد تا اگر  داریم پرستاری با آن ها باشیم که نیاز رنجبران تصریح کرد: سعی داریم بعد از ترخیص بیماران هم پیگیر شرایط درمان آن

ها به بیمارستان جلوگیری شود که  مشکل و سؤالی در خصوص دارو و بیماری خود داشتند ثبت و پیگیری شود که از بازگشت دوباره آن

 .خوشبختانه این امر مهم هم در بیمارستان امیراعلم در حال انجام است

هایی که شهید مدافعان سلامت داشتند تبریک  ام تمام شدن کلی کرونا است. به خانواده د: آرزوی قلبیمدیر پرستاری دانشگاه خاطرنشان کر

 .گویم و از خداوند برای آن عزیزان علو درجات را خواهانم می
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دکتر محسن امینی مهمترین محور فعالیت دانشکده ، دانشکده ها 1401پیام نوروزی و شرح برنامه های 

 روسازی را ورود به عرصه فناوری ها عنوان کرددا

رئیس دانشکده داروسازی دانشگاه با تاکید بر ارتقا حوزه آموزش و پژوهش دانشکده گفت: دانش آموختگان داروسازی باید در 

 .خدمت فناوری نوین و تولید داخلی در زمینه دارویی قرار بگیرند

، با حضور وزیر بهداشت در موزه ملی تاریخ 1401فروردین  7ران، در حاشیه دیدار نوروزی که عمومی دانشگاه علوم پزشکی ته به گزارش روابط

ترین  عمومی دانشگاه گفت: مهم وگو با خبرنگار روابط علوم پزشکی برگزار شد، دکتر محسن امینی رئیس دانشکده داروسازی دانشگاه در گفت

های پیشنهادی دانشکده از زمان مدیریت اینجانب است که بر پنج محور استوار بود، یکی  هواردشدن به اجرای برنام 1401برنامه اجرایی در سال 

ها قبل احساس  به فضایی که در کشور وجود دارد از سال وی افزود: باتوجه ها است. شدن دانشکده در زمینه ورود به فناوری از این محورها فعال

 های دارویی پیش برود. تولید فناوری شد که باید مسیرهای تحقیقاتی دانشکده به سمت می

 ترین کشورها در منطقه در زمینه دارو هستیم گفت: این پتانسیل وجود دارد که این حوزه را ارتقا دهیم. دکتر امینی با بیان اینکه یکی از موفق

های  گیری آموزشی در حوزه کنیم و جهتای تربیت  گونه رئیس دانشکده داروسازی دانشگاه تصریح کرد: در بعد آموزش دانشجویان را باید به

وی برای  قرار بگیرند. دارویی زمینه در داخلی تولید و فناوری خدمت التحصیلان ما در آموزشی و پژوهشی به نحوی باید باشد که در نهایت فارغ

و بیماری کم شود تا حضور در  همه در سال جدید آرزوی سلامتی و موفقیت کرد و افزود: امیدوارم که در سال جدید مشکلات کاهش یابد

 .کند پیدا تحقق است صددرصدی اجتماعات که لازمه فعالیت
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دکتر بیگ محمدی: ارتباط مؤثر و پویا بین علوم پایه و ، ها دانشکده 1401های  دیدار نوروزی و شرح برنامه

 بالینی دغدغه اصلی ما است

برای توانمندسازی و ایجاد انگیزه و امید برای اساتید و دانشجویان  1401رئیس دانشکده پزشکی دانشگاه تاکید کرد: در سال 

 .برنامه داریم

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران؛ دکتر محمدتقی بیگ محمدی رئیس دانشکده پزشکی دانشگاه در حاشیه دیدار نوروزی 

رئیسه دانشگاه در موزه ملی تاریخ علوم پزشکی برگزار شد، گفت: در سال  تبا حضور وزیر بهداشت، رئیس و اعضای هیئ 1401فروردین  7که 

ای با تغییر مدیریتی وسیعی که در سطح دانشگاه انجام شده بود در دانشکده داشتیم. بخشی از کاری که انجام  ماهه یک فرصت شش 1400

شد، از جمله؛ آنچه که اعضای  فی کارهایی که باید انجام میگرفت و ارتقای کی هایی بود که داشت صورت می دادیم به عبارتی حفظ فعالیت

ی ارتقای آنها بود که سرعت بیشتری به آن داده شد و خوشبختانه موفق شدیم که  علمی ما معمولاً نسبت به آن حساس هستند مسئله هیئت

های بالینی و علوم پایه  های گروه هایی را برای فعالیت وی ادامه داد: برنامه .روزرسانی کنیم علمی را به عملاً کار بررسی ارتقای اعضای هیئت

ی ارتباط بین علوم پایه و بالین است که محورهای اصلی آن را مشخص کردیم و  کنیم مسئله های جدی که دنبال می آماده کردیم. ازجمله برنامه

 .ایم های بالینی و پایه مختلف شروع کرده هها و گرو ایم و مذاکراتی را با بیمارستان ها استارت آن را زده در برخی از حوزه

کنیم؛ افزود: ما آمادگی  ارتباط، دعوت می مند هستند دراین هایی که علاقه دکتر بیگ محمدی با اشاره به اینکه در این فرصت مغتنم از همه گروه

کنیم تا بتوانیم در دانشکده ارتباط علوم پایه و بالین را بهتر  این را داریم که هر نوع نیازی از جمله؛ بودجه، پشتیبانی و ... که لازم داشتند را آماده

 .کنیم

های پویاتری داشته  ای را روی خود علوم پایه داشتیم برای اینکه کمک کنیم که فعالیت های گسترده رئیس دانشکده پزشکی تصریح کرد: فعالیت

ایم؛  ها هم ورود پیدا کرده وی با بیان اینکه در موضوع ارزشیابی .شته باشیمتر نسبت به گذشته دا ای فعال باشند تا در دانشکده گروه علوم پایه

با دانشجویان مقاطع بالاتر این کار را شروع کردیم البته با محوریت خود دانشجویان تا وضعیت آموزشی و فعالیت  یادآور شد: مخصوصاً دررابطه

ها دارند را  های آموزشی در بیمارستان دهیم و مشکلاتی که گروه رتیب افزایش میت این بهتری را داشته باشند و اما کیفیت آموزشی را هم به

 .کنیم تا جایی که امکان دارد برطرف کنیم تلاش می

ایم؛ خاطرنشان کرد:  هاست که شروع کرده هم بخشی از کارهایمان ارتقا دادن همین فعالیت 1401دکتر بیگ محمدی با اشاره به اینکه در سال 

تر کردن و ایجاد انگیزه و امید  با توانمندسازی و فعال علمی دررابطه اقصی وجود دارد که باید تمرکز خاصی روی خود اعضای هیئتیک سری نو

هایی برای این موضوع وجود دارد که در دست بررسی است. مقدمات و ابزارهای آن  گرفته و طراحی های اولیه صورت ها است که بحث در برنامه

 .کنم و امیدوارم که بتوانیم آنها را به انجام برسانیم عزیزان آماده می تک را برای تک

علمی در نظر داریم پیگیری کنیم. در ارتباط بین دانشجو  با وضعیت انگیزشی و حتی مادی اعضای هیئت تغییرات جدی را دررابطه 1401در سال 

با اساتید  ظور توانمندسازی اساتید بالاتر ببریم. یک برنامه خاصی دررابطهمن ها را به تر حرکت و کمک کنیم تا انگیزه و استاد هم باید فعال

 .ماهه اول بتوانیم این کار را نهایی کنیم کسوت دانشگاه هم داریم که امیدوار هستم در شش بازنشسته و پیش
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خدمات داروسازی دکترغفارزاده بر ضرورت توسعه و تعمیق ، واحدها 1401دیدار نوروزی و شرح برنامه های 

 در سال جدید تاکید کرد

، از تلاش برای هماهنگی بیشتر بین 1401رئیس مجموعه داروخانه های دانشگاه علوم پزشکی تهران، در حاشیه دیدار نورورزی 

 .نظام دارویی و درمانی خبر داد

علمی و  رئیسه دانشگاه با اعضای هیئت ، در حاشیه دیدار نوروزی وزیر بهداشت و هیئتتهرانروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی  به گزارش

در موزه ملی تاریخ علوم پزشکی برگزار شد، دکتر جلال غفارزاده، رئیس مجموعه داروخانه های دانشکده  1401فروردین  7کارکنان که 

تهران گفت: داروخانه های دانشگاه علوم پزشکی تهران، مجموعه ای بسیار بی  داروسازی و داروخانه های بیمارستانی دانشگاه علوم پزشکی

 نظیر به لحاظ مختصات علمی، فنی و خدماتی است و انتظار می رود که این کیفیت در سال جدید هم تداوم و هم ارتقا پیدا کند.

ارتقاء فرآیندها با نگاه علمی را از مهم ترین برنامه ها در  وی علاوه بر توسعه زیر ساختی و سخت افزاری، توسعه و تعمیق خدمات داروسازی و

عنوان کرد و افزود: آنچه در ارائه خدمات سلامت جای خالی آن احساس می شود، خدمات داروسازی به معنای کامل است؛ ولو اینکه  1401

و داروساز به عنوان عضوی از تیم سلامت به شکل عملی داروسازان بالینی، در ارائه خدمات دارویی در بالین حضور دارند اما این کافی نیست 

 باید برای بیماران و نیازمندان ارائه خدمت کند.

 دکتر غفارزاده، دانشگاه را در ارائه خدمات دارویی پیشرو خواند و گفت: این مجموعه محل ارجاع بسیاری از بیماران کم بضاعت و بی بضاعت

ر تامین مایحتاج دارویی آنها به کار بگیریم و اینگونه نباشد که بیمار به مراکز دولتی مراجعه کند و ناگزیر است لذا بایستی حداکثر تلاش خود را د

 شود که لوازم و داروهای خود را با هزینه های بالاتر از مراکز غیر دولتی تهیه نماید.

: به دلیل شرایط تحریم و کمبودهای کشور، واجب است تا وی مصرف و تجویز منطقی دارو را متناسب با شرایط فعلی کشور خواند و تاکید کرد

لیست های مصرف و تجویز دارویی را با توجه به مقتضیات هماهنگ نماییم و به عبارت دیگر، هماهنگی بیشتری میان نظام درمان و دارو لازم 

 است.

https://pr.tums.ac.ir/


113 
 

ازان در بیمارستان ها را بیش از پیش فراهم کنیم، خاطر رئیس مجموعه داروخانه های دانشگاه، با بیان اینکه وظیفه داریم بستر حضور داروس

ران نشان کرد: در تلاشیم تا نظام دارویی به پای خدمت بیاید و بخشی از خدمات درمانی را به دوش بکشد. این امکان خوشبختانه در دانشگاه ته

 و مجموعه فرهیخته دانشکده داروسازی وجود دارد.

کرد که دستاوردهای سلامت برای سال جدید بیشتر شود و گفت: در هر جایی که هستیم می توانیم کاری کنیم که دکتر غفارزاده، ابراز امیدواری 

 سلامت در منازل بیماران و در کنار خانواده به آنها هدیه شود و نه در بیمارستان ها.

 

 

 

 

 

 

 

 

 1401پیام معاون بهداشت به مناسبت سالروز جهانی بهداشت 

 .ائی منش معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران به مناسبت سالروز جهانی بهداشت پیامی ارسال کرددکتر علیرضا اولی

 

 

 

 

 

 

 

 

 دکتر علیرضا اولیائی منش معاون بهداشت دانشگاه علومپزشکی تهران

 :هداشت، متن پیام معاون بهداشت به شرح ذیل استمعاونت ب روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش
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وطنان عزیزمان با بیماری  ایم که بیش از دو سال است مردم جهان و هم امسال، در حالی به هجدهم فروردین، سالروز جهانی بهداشت رسیده

اند و هنوز هم  همه گیری پرداخته ینهای گزافی به خاطر ا کنند و با وجود آن که جهانیان هزینه وپنجه نرم می دست 19گیر کووید  همه

ها و کسب تجارب  ایم که شناخت بیشتر این ویروس سرکش، ساخت انواع واکسن های بزرگی نیز بوده پردازند، اما در این راه شاهد موفقیت می

 .همه گیری از آن جمله است بسیار برای مهار این

جانبه همه همکاران گرامی  ویژه برنامه عظیم واکسیناسیون، با تلاش همه به 19 گیری کووید های مدیریت و کنترل همه در این مدت، برنامه

حوزه بهداشت شامل بهورزان، مراقبان سلامت، کارشناسان بهداشتی، پزشکان و مدیران در تمامی سطوح شبکه و نیز پشتیبانی و همکاری سایر 

وقفه همکاران بزرگوارم، واکسن کرونا را دریافت کرده  های بی ، با تلاشتوجهی از جمعیت تحت پوشش دانشگاه ها انجام شد و درصد قابل بخش

 .اند مند شده و یا به نحوی از خدمات آموزشی، مراقبتی، درمانی و ارجاع به مراکز منتخب کرونا بهره

تمرکز خود را بر « مت ماسلامت سیاره ما، سلا»، سازمان جهانی بهداشت با شعار 1401( 2022از سوی دیگر در سالروز جهانی بهداشت )

قرار داده و ترویج جنبشی را مدنظر قرار داده که به رفاه کامل « حفظ سلامت انسان و کره زمین»توجهات جهانی و اقدامات فوری برای 

هایی چون  بیماریتواند باعث افزایش  گیری کرونا، یک سیاره آلوده، می ها منجر شود. چراکه در بحبوحه همه جسمانی، روانی و اجتماعی انسان

 .های قلبی شود سرطان، آسم و بیماری

دریغ همه همکاران حوزه بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران و دیگر  لذا به بهانه این روز، قدردانی بیکران و سپاس قلبی خود را از زحمات بی

دارم و سلامتی و  های سلامت و ... اعلام می در برنامه های همکار نهاد و سازمان های مردم فعالان عرصه سلامت اعم از خیرین سلامت، سازمان

 .های ایثارگرانه شما، لایق عنایت و لطف لایزال الهی است شک تلاش بهروزی همه شما عزیزان را از پروردگار متعال خواستارم. بی

 دکتر علیرضا اولیایی منش

 معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران

 

 میلیون دز واکسن در هفت ماه 200تامین بیش از  کرونا را مهار کرد؟ دولت سیزدهم چگونه طغیان

رسید، این  هزار دز می ۹04میلیون و  1۹واردات واکسن کرونا به ( 1400مردادماه سال  15درحالی که تا پایان دولت دوازدهم )

بخشی از نیاز توسط تولیدکننده های  میلیون دز رسیده و از طرفی 180میزان در مدت زمانی کوتاهی در دولت جدید به بیش از 

 .داخلی تامین شده است
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بود  1398بهمن ماه سال  30گذرد،  به گزارش وبدا به نقل از خبرگزاری فارس: حالا بیش از دو سال از ورود ویروس منحوس تاجدار به کشور می

اعلام خبر دو مورد قطعی ابتلا به کووید در قم این اخبار را تایید  ها پس از اعلام اخبار ضد و نقیض از ورود کرونا به کشور با که وزارت بهداشتی

 .ها شهرها و روستاها برسد و قربانی بگیرد کردند. همین خبر کافی بود تا راه این بیماری به کشور ما باز شود و آهسته آهسته به سایر استان

ماری ایستاد و مقابله کرد و تنها تصویری که از این بیماری در ذهنمان توان در برابر این بی دانست که چگونه می آن دوران هنوز هیچکس نمی

های فضایی معروف  های عجیب و غریب یا همان لباس شد، پزشکانی با لباس بود تصاویر منتشر شده از ووهان بود که به جهان مخابره می

افتادند و  و انتشار ویدئوهایی از بیماران مبتلا به کرونا که بر زمین میبالای سر بیماران بودند و اخبار ضد و نقیض از جان باختن بیماران کرونایی 

 .کرد مردند دلهره و ترس ما را از این بیماری بیشتر می می

 های بهداشتی در کشور اجرای اولین دستورالعمل

ره و رعایت بهداشت فردی و اجتماعی ها و ضدعفونی کردن وسایل روزم های بهداشتی در کشور ما با تاکید بر شستن دست اولین دستورالعمل

مقابله با کلید خورد، هرچند در آن دوران تاکید زیادی بر استفاده از ماسک نبود اما رفته رفته استفاده از ماسک در همه جا اجباری شد. ستاد ملی 

فت و بر اساس همین طرح بود که تعطیلی گذاری اجتماعی در دستور کار مسئولان قرار گر کرونا تشکیل شد و در نهایت طرحی با عنوان فاصله

ها، مراکز فرهنگی، کاهش ساعات اداری کارکنان، محدودیت در برگزاری تجمعات مذهبی، فرهنگی و... کلید خورد و به  مدارس و دانشگاه

 .ای به اجرا درآمد صورت مرحله

ها تعطیل شدند و بازار آموزش مجازی داغ شد، ساعت  س و دانشگاهبا اوج گیری شیوع بیماری در کشور، با دستور ستاد ملی مقابله با کرونا مدار

اداری کارکنان کاهش یافت و به تدریج بحث دورکاری کارمندان مطرح و اجرا شد، همچنین همه مشاغل و اصناف در سامانه وزارت بهداشت 

 .ی در این دوران در سایه قرنطینه هوشمند قرار گیردهایی برای فعالیت اصناف و مشاغل مختلف طراحی شد تا زندگ نام کردند و محدودیت ثبت

های اول شیوع بیماری بود که سازمان جهانی بهداشت اعلام کرد که استفاده از ماسک نقش مهمی در پیشگیری از ابتلا به بیماری دارد  در ماه

ها به صورت سهمیه  ن توزیع ماسک در داروخانهاما معضل کمبود ماسک از جمله مشکلاتی بود که کشور با آن مواجه شد، هرچند در آن دورا

 !ها ماسک نداشتند اما بازار ماسک فروشی دستفروشان آن هم با چند برابر قیمت خیلی داغ بود شد اما بسیاری از داروخانه بندی انجام می

 

 کننده ضدعفونی  های کشف انبارهای احتکار ماسک و محلول

ای خطاب به رییس جمهور وقت، از ممنوعیت  وزیر بهداشت وقت در نامه -سعید نمکی 1398ند ماه اسف  10بر همین اساس بود که در تاریخ 

های تولید داخل را خریداری و  همکارانم را مأمور کردم تا با قیمت مناسب ماسک"صادرات و خروج ماسک تا اطلاع ثانوی خبر داد و اعلام کرد 

یگیری فراوان مقدار اندکی خریداری و بقیه تولیدات کشور وارد بازار سیاه شد. متأسفانه پس از جهت روز مبادا ذخیره کنند. متأسفانه علیرغم پ

 وزارت  وقت، جمهور رییس نامه، این به واکنش در. "دانم در کجا انباشته شده روز فقط یک میلیون عدد ماسک تحویل و بقیه نمی 10حدود 

 و ماسک احتکار انبارهای که بود اساس همین بر و کرد بهداشتی اقلام احتکار موضوع به سریع رسیدگی مأمور را اطلاعات

 .شد کشف دیگری از پس یکی کننده ضدعفونی  های محلول

داد و مسئولان بهداشت و درمان  های تشخیصی، دارو و... را به کشور نمی های آمریکایی که اجازه ورود ماسک، گان، کیت آن روی سکه، تحریم

ها مبنی بر تحریم نبودن دارو و تجهیزات پزشکی، اما با توجه به بسته بودن کانال نقل و  رغم دروغ بزرگ آمریکایی که علیبارها اعلام کردند 

مان انتقال مالی و در عین حال تهدید سایر کشورها از سوی آمریکا درباره عدم معامله با ایران، راه ورود این تجهیزات به کشور بسته است. ه

های جهادی پای کار آمدند تا به هر طریقی شده کمبود ماسک  ای توسط مسوولان توصیه شد و مردم گروه فاده از ماسک پارچهموقع بود که است

لب را رفع کنند. اقدام بزرگی که باعث شد در مدت زمان کوتاهی نه تنها کمبود ماسک رفع شود که ایران بخشی از این محصول را صادر یا در قا

 .ه به سایر کشورها اهدا کردهای بشر دوستان کمک
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 از تحریم تا خودکفایی

میلیون عدد رسید.  42به روزانه  1398هزار عدد در سال  400طبق آمارهای سازمان غذا و دارو که میزان تولید ماسک سه لایه از روزانه 

رسید. همچنین بر اساس  1399د در سال هزار عد ۵00به روزانه  1398عدد در سال  ۵000همچنین میزان تولید ماسک فیلتردار از روزانه 

میلیون عدد در  42به روزانه  1398میلیون جفت در سال  4۵0گزارش های ارایه شده از سوی سازمان غذا و دارو میزان تولید دستکش از سالانه 

شد، در سال  عدد تولید می 1000روزانه  1398افزایش یافت و در زمینه لباس غیر استریل محافظتی کادر درمان در کشور در سال  1399سال 

نیز در کشور موفق عمل کردیم. به طوری که برای   PCR های تشخیصی هزار عدد رسید. همچنین در زمینه تولید کیت 100به روزانه  1399

هزار تست کرونایی در  100ها اکنون ظرفیت انجام روزانه بیش از  ها شد و به گفته وزارت بهداشتی اولین بار در کشور اقدام به تولید این کیت

 .کشور وجود دارد

 !پیک اول و دوم مرگ

جایگزین طرح  19گذاری اجتماعی تشدید و بسیج ملی مقابله با کووید  ای با کرونا در قالب طرح فاصله های مقابله ، برنامه1399با رسیدن نوروز 

مسافرت درون شهری و بین شهری خودداری کنند. همچنین سلامت نوروزی شد. بر این اساس وزیر بهداشت وقت هشدار داد که مردم از 

سنجی و بررسی  انجام شود.اقداماتی نظیر تب 19ها برای شناسایی مبتلایان احتمالی به کووید  اعلام شد غربالگری در مبادی خروجی استان

 .شوند لگری، قرنطینه میبه مدت دو هفته در شهر محل غربا 19علائم انجام و اعلام شد که افراد دارای علائم کووید 

گذاری اجتماعی و رعایت آن از سوی مردم، توانایی شناسایی  های بهداشتی، اجرای طرح فاصله خوشبختانه این موج با آموزش، رعایت پروتکل

تا اواخر ، ارتقاء مهارت کادر درمانی و... روند کاهشی به خود گرفت و این روند PCR های تشخیصی تست کرونا از طریق افزایش کیت

ای شد برای برداشته شدن  ادامه داشت. اوضاع آرام شد و همه گمان کردند که اپیدمی پایان یافته است و همین بهانه 1399اردیبهشت ماه 

را ها کرونا روی دیگر خود  ها شلوغ شد و سفرها آغاز. همین موضوع باعث شد تا با گذشت دو هفته از رها کردن محدودیت ها، خیابان محدودیت

های بیشتری همراه  ها روند افزایشی بگیرد و کشور وارد پیک دوم بیماری شود. پیک دوم با موارد ابتلا و فوتی نشان دهد و آمار مبتلایان و فوتی

 .به طول انجامید 1399شد و تقریبا تا اوایل شهریور ماه 

 تایی در پیک سوم 400های  مرگ

ای گوششان بدهکار نبود و آمار  ساعته بر استفاده از ماسک تاکید داشتند اما عده 24ه صورت ها ب هرچند مسوولان وزارت بهداشت و رسانه

های بهداشتی روز به روز کاهش یافت، همان موقع بود که سعید نمکی وزیر بهداشت اعلام کرد که پاییز سختی را پیش رو  رعایت پروتکل

 پیک در کرونا. شد آغاز بیشتر زایی بیماری شدت با کرونا سوم پیک و گذاشت شدن سرد هب رو تدریج به هوا رسید؛ راه از پاییز   خواهیم داشت!

های زیادی داغدار شدند و آرزوهای زیادی در زیر  تایی در روز را رقم زد و خانواده 400 های مرگ که طوری به. گرفت قربانی و تاخت خود سوم

ها از سوی مردم موج سوم بیماری نیز  بهداشت و درمان کشور و البته رعایت پروتکل با تلاش کادر 1399خاک مدفون شد. طی پاییز و زمستان 

های کرونایی در کشور پس از یک پاییز پرمرگ، خبر  از دو رقمی شدن مرگ 1399دی ماه  16به تدریج فرو نشست و وزیر بهداشت وقت، در 

 .داد

 طغیان چهارم

انگلیسی کرونا به کشور را هم تایید کرد و نسبت به خطرات آن هشدار داد. ویروسی با قدرت وزیر بهداشت ورود گونه ( 1399دی ماه  16روز )

ها، از سر  سرایت و انتشار چند برابری نسبت به کرونای ووهان. بنابراین کرونا طغیان چهارمش را در کشور کلید زد. کاهش شدید رعایت پروتکل

 برخی از ویروس، انگلیسی نوع با که پیکی. کرد آغاز طوفانی را کرونا چهارم موج  کرونا،توجهی برخی مسئولان به وضعیت  گیری سفرها و بی

 .ها را از بیماران بدحال کرونایی مملو کرد ها را قرمز و بیمارستان مراکز استان تمام روز چند طی تنها و شد آغاز جنوبی های استان
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ها و وزیر وقت بهداشت مبنی بر محدودیت در سفرها و  های شدید وزارت بهداشتی ، با وجود اعلام نگرانی1400در آستانه تعطیلات نوروزی 

ها. سفرهای نوروزی به راه افتاد و همین موضوع باعث شد که  های بهداشتی، اما نه گوش مردم بدهکار بود و نه دولتی جدیت در رعایت پروتکل

های جنوبی و  ای هندی رخ بنماید و پیک پنجم بروز یابد. پیکی که از استانهای پیک چهارم کرونا آسوده نشده بودیم، کرون هنوز از شر مرگ

ها را به سرعت صعودی کرد و  جنوب شرق کشور شروع شد، سیستان و بلوچستان، کرمان، بوشهر و... را درنوردید و روند بیماری در این استان

د، به ویروس غالب در کشور بدل شود و قربانی بگیرد. پیکی که هم از اش را در کل کشور تثبیت کن بعد هم شهر به شهر پیش رفت تا حکمرانی

نفر در طول یک  709مان را به  های کرونایی نظر قدرت سرایت و هم از لحاظ شدت بیماری بسیار سریع و شدید بود و در اوج ناباوری مرگ

 .شبانه روز رساند

 میلیون دز واکسن120نیاز به تامین  

ها افزود و جنا بسیاری از هموطنان را  آغاز شد که همین موضوع بر نگرانی 1400ار با ویروسی انگلیسی در آستانه نوروز پیک چهارم کرونا اینب

گرفت. هرچند خبرهای خوبی از تولید واکسن کرونا در کشورهای مختلف به گوش می رسید و حتی برخی از آنها تزریق آن را هم آغاز کرده 

ت بهداشت سه مسیر را برای دسترسی به واکسن کرونا پیش گرفت؛ تولید داخلی واکسن کرونا با توان دانشمندان بودند. در همین راستا وزار

میلیون دز واکسن، پیش 120ایرانی، تولید مشترک آن از طریق انتقال دانش فنی و در نهایت واردات. با توجه به شرایط کشور و نیاز به تامین 

داقل دو سوم واکسن مورد نیاز کشور از محل تولید داخل تامین شود و بر همین اساس هم با تشکیل کمیته بینی وزارت بهداشت آن بود که ح

 .های مختلف از بهار و تابستان سال گذشته در دستور کار قرار گرفت ملی واکسن، تولید واکسن کووید در پلتفرم

 هایی که محقق نشدند وعده

که در خرداد ماه اولین واکسن ایرانی کرونا روی میز است؛ به این ترتیب بود که در دهم خردادماه  در همین راستا وزیر وقت بهداشت قول داد

نمکی از ارایه مجوز مصرف اضطراری به واکسن کووایران برکت خبر داد و چندی بعد نیز واکسن پاستوکووک،کووپارس و اسپایکوژن هم مجوز 

 .در سبد واکسیناسیون ملی علیه کرونا همچنان ناچیز بود های ایرانی مصرف دریافت کردند، اما سهم واکسن

های مسوولان دولت قبل از رییس جمهور تا وزیر  تاخت و تاز کرونا ادامه داشت و دولت هم به روزهای پایانی عمرش می رسید اما وعده

ها و بدعهدی  ها تحریم قق نشدن وعدهبهداشت برای تامین واکسن در موعد مقرر محقق نشد و آنها به کرات اعلام کردند که دلیل مح

اکسن وارداتی آنچه از جانب طرف و مورد در که شد  کشورهای سازنده بوده است و از سوی مسوولان وقت وزارت بهداشت نیز مکررا اعلام

 .ایرانی باید انجام می شد، به رغم تمام مشکلات، در زمان خود انجام شده است

 نامیلیون دز واکسن کرو 180واردات 

الله رییسی روی کار آمد و مجلس نیز بهرام  انتخابات ریاست جمهوری در بحبوحه شیوع کرونا برگزار شد و دولت سیزدهم با ریاست آیت

اش را تامین سریع  کاری  اللهی بر مسند وزارت بهداشت وی اولویت برنامه اللهی را به عنوان وزیر بهداشت جدید انتخاب کرد. با نشستن عین عین

 .ای که چندی نپایید که محقق شد کسن عنوان کرد و وعده افزایش سرعت واکسیناسیون را داد. وعدهوا

روزی شدن  های پنج میلیونی واکسن به کشور آغاز شد و آمار تزریق روزانه واکسن از یک میلیون دز فراتر رفت و برای شبانه روند ورود محموله

رسید میزان  هزار دز می 904میلیون و  19به  1400 سال  مردادماه 1۵تا پایان دولت دوازدهم تا ریزی شد. درحالی که  مراکز تزریق، برنامه

 .میلیون دز رسیده است 180واردات واکسن کرونا در مدت زمانی کوتاهی در دولت جدید به بیش از 
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 میلیون دز واکسن داخلی 38تولید 

در دولت قبل و دولت جدید نیز چشمگیر است به طوری که تولید واکسن های داخلی همچنین از سوی دیگر مقایسه میزان تولید واکسن کرونا 

 1۵رسید و این رقم در دولت جدید اکنون به بیش از تولید واکسن های داخلی تا  هزار دز می 776میلیون و  1به  1400مردادماه سال  1۵تا 

واکسن پاستوکووک و واردات گسترده سینوفارم شرط سنی از واکسیناسیون حذف هزار دزرسیده است و با تولید انبوه  776میلیون و  1مردادماه: 

سال با دو واکسن سینوفارم و پاستوکووک  18تا  12آموزان  شد و برای واکسیناسیون فراخوان عمومی داده شد. پس از آن نیز واکسیناسیون دانش

 .کلید خورد

هزار دز واکسن کرونا در بین دولتهای پیشرو در تزریق واکسن کرونا قرار گیرد این  274میلیون و  130همچنین دولت سیزدهم توانست با تزریق 

درصد جمعیت هدف دز اول واکسن را دریافت کرده بودند و  20هزار دز معادل  ۵89میلیون و  12  اتفاق درحالی رخ داد که در دولت قبل تنها

درصد جمعیت هدف  7۵درصد جمعیت هدف رسیده بود اما امروز بیش از  ۵ز معادل هزار د 72میلیون و  3میزان تزریق دز دوم واکسن نیز به 

 .درصد جمعیت هدف دز سوم واکسن کرونا را دریافت کرده اند 34درصد جمعیت هدف دز دوم واکسن و  78کشور دز اول واکسن، 

میلیون نفر از جمعیت  26  ن موضوع غافل شویم که تنهاهرچند میزان واکسیناسیون کرونا در کشور به خوبی درحال انجام است اما نباید از ای

کشور دز سوم واکسن کرونا را دریافت کرده و نباید از تزریق دز یادآور و رعایت پروتکل های بهداشتی غافل شویم، کاهش رعایت پروتکلهای 

رد که ممکن است وضعیت شهرهای کشور بهداشتی در تعطیلات نوروزی و حذف تدریجی محدودیت های کرونایی این نگرانی را در پی دا

 .دوباره رنگ قرمز به خود بگیرد لذا باید کماکان رعایت دستورالعملهای بهداشتی مد نظر قرار داشته باشد

 

 پیام دکتر کاظم ندافی رئیس دانشکده بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران بمناسبت روز جهانی بهداشت

 .دانشگاه علوم پزشکی تهران بمناسبت روز جهانی بهداشت پیامی ارسال کرد دکتر کاظم ندافی رئیس دانشکده بهداشت

 

 

همزمان با روز جهانی بهداشت دکتر کاظم ندافی  1401فروردین  18دانشکده بهداشت،  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

  .را ارسال کرد رئیس دانشکده بهداشت پیامی

  :متن پیام

 .داریم می   گرامی "ما سلامت ما، سیاره"فروردین، روز جهانی بهداشت را با شعار  18آوریل، مصادف با 7
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، هستیم سازمان جهانی بهداشت توجه 19در حالی که ما هنوز در بحبوحه ی بیماری همه گیر کووید ـ  2022در روز جهانی بهداشت در سال 

وضوع سیاره آلوده و بیماری های فزاینده ای مانند سرطان، آسم و بیماری های قلبی جلب می کند و توجه جهانیان را بر اقدامات همگان را به م

فوری مورد نیاز برای حفظ سلامت انسان ها و کره زمین معطوف می دارد و مسولیت جامعه جهانی و همه کشورها و جوامع محلی را در قبال 

 .یاره گوشزد می کندسلامت ساکنین این س

میلیون مرگ زودرس در سراسر جهان به دلیل مواجهه با عوامل خطر محیطی  13سازمان جهانی بهداشت تخمین می زند که سالانه بیش از 

ا کنون با قابل اجتناب اتفاق می افتد و این موارد شامل اثرات بحران تغییر اقلیم نیز هست که شاید بزرگترین تهدید سلامتی است که بشریت ت

 .آن مواجه بوده است. بحران تغییر اقلیم یک بحران سلامت نیزتلقی می شود

نفر را به دلیل سرطان ریه، بیماری قلبی و سکته می  13از هر ده نفر از مردم دنیا، نه نفر هوای آلوده تنفس می کنند. آلودگی هوا در هر دقیقه 

 .نگ و گاز طبیعی علت اصلی آن استکشد وسوزاندن سوخت های فسیلی مانند نفت، زغال س

 تغییر اقلیم تهدیدی برای سلامت انسان است که باعث بیماری هایی مانند سرطان، آسم، بیماری های قلبی و بیماری های منتقله از طریق پشه

 .مانند دنگی می شود

 مخاطره به را  ده اکوسیستم ها و سلامت انسانمیلیارد نفر در سراسر جهان فاقد توالت بهداشتی هستند و فضولات انسانی تصفیه نش 3.6

 .است انداخته

انه ها میلیارد نفر در جهان فاقد آب آشامیدنی سالم هستند در حالی که با جلوگیری از ورود فاضلاب، زباله و مواد شیمیایی به دریاچه ها، رودخ 2

 .یا آب های زیرزمینی می توان از منابع آب محافظت کرد

 .فر بر اثر بیماری اسهالی ناشی از آب آلوده و بهداشت نامناسب جان خود را از دست می دهندن 829000سالانه 

و   B ،C پسماندهای پزشکی باید به روش بهداشتی مدیریت شود. صدمات ناشی از سوزن سرنگ های دور ریخته شده می تواند باعث هپاتیت

 .ز سوختن پسماندهای مراقبت های بهداشتی می تواند باعث افزایش سرطان شودبیماری های عفونی شود. انتشار گازهای گلخانه ای ناشی ا

میلیون نفر را می کشد و به شدت اعتیادآور است و یک عامل خطر اصلی برای سرطان، بیماری های قلبی و  8استعمال دخانیات سالانه بیش از 

 هوای طریق این از و شود تولید سیگار نخ تریلیون 6 تا شود می قطع یدخان مواد و سیگار تولید برای  میلیون درخت 600ریوی است. سالانه 

 .یابد کنیم کاهش می که تنفس می پاکی

 .میلیارد نفر دیگر را در معرض خطر عفونت دنگی قرار می دهد 2افزایش دما و سیل های ناشی از تغییرات اقلیمی، 

یژه جوامع صنعتی است که باعث بحران تغییر اقلیم و سلامت می شود و بی شک این تصمیمات سیاسی، اجتماعی و تجاری همه کشورها بو

بدون تغییرات اساسی در این تصمیمات و تغییر اساسی درسبک زندگی و رفتار انسان ها مشکلات و عوارضی که به آن ها اشاره شد کاهش نمی 

 .یابد

و وجود شورای عالی سلامت و امنیت غذایی و وجود قوانین خوشبختانه در کشور ما سیاست های کلی سلامت ابلاغی مقام معظم رهبری 

ه ومقررات لازم، زمینه ایجاد یک تحول اساسی را فراهم نموده است که باید با اراده سیاسی و همت و پشتکار مسولان اجرایی کشور بر حل ریش

ردم ایفا کنیم ولی بیاد داشته باشیم که برای اقدانات اثر ای این مشکلات متمرکز شویم تا بتوانیم دین خود را در زمینه حفظ و ارتقاء سلامت م

 .بخش، فرصت ها به سرعت در حال سپری شدن است
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اینجانب ضمن گرامی داشت روز جهانی بهداشت، آمادگی دانشکده بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران را برای هر گونه همکاری و مشارکت 

 .رمفعال در همه زمینه های مرتبط اعلام می دا

 

 عاون آموزشی دانشگاه از استاد فرخ شادان در بیمارستان شریعتی عیادت کردم

دکتر سید فرشاد علامه با حضور در بیمارستان شریعتی، از استاد فرخ شادان استاد پیشکسوت فیزیولوژی دانشگاه عیادت و با وی 

 .وگو کرد گفت

 

 

  دانشگاه آموزشی معاون علامه فرشاد دکتر شریعتی، بیمارستان ط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانرواب به گزارش

.در این دیدار دکتر کرد دیدار دانشگاه فیزیولوژی پیشکسوت استاد شادان فرخ استاد با شریعتی بیمارستان در حضور با 1400 فروردین 17 هارشنبه

ن شریعتی نیز حضور داشت و به همراه دکترعلامه با استاد شادان درباره روند بهبودی صحبت و برای محمدرضا جعفری معاون درمان بیمارستا

 .وی آرزوی سلامت کردند

شادان، استاد پیشکسوت  فرخ دکتر با شریعتی بیمارستان در حضور با رئیس دانشگاه قناعتی حسین دکتر نیز فروردین 16 شنبه سه عصر 

 فیزیولوژی دیدار و برای وی آرزوی سلامتی کرد.
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 بایدها و نبایدهای تغذیه در ماه مبارک رمضان، سحری مغذی، افطاری سبک

غذیه هاجر رضائی، مسئول واحد تغذیه بیمارستان فارابی در این فیلم با اشاره به فواید روزه داری در ماه مبارک رمضان، درباره ت

 .مناسب در این ماه به ویژه برای تقویت سیستم ایمنی در برابر کرونا مطالبی را مطرح کرد

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 1401ولین جلسه تیم رهبری و مدیریت مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( در سال ا

های  الشرئیس مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(: حساسیت ما مسئولان بیمارستان به رفع مسائل و چ

 شود موردی منجر به اصلاح فرآیندها می

در جلسه این هفته تیم رهبری و مدیریت مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( در خصوص آداب برگزاری مراسم نکوداشت مقام 

ا علمی برحسب نیاز واحدها و مطابق ب علمی، باز چینش مناسب نیروهای غیر هیئت معلم، کارنامه عملکردی اعضای هیئت

 .طور ویژه عملکرد بخش پاتولوژی مجتمع بررسی شد های دانشگاه همفکری و به مصوبه
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مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(، بیست و دومین جلسه تیم رهبری و مدیریت این  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

با حضور دکتر سید علی دهقان منشادی رئیس مجتمع، معاونین و مدیران پشتیبانی، درمان و امور دانشگاهی و  1401ردین فرو 20مرکز شنبه 

 .ها در سالن شورای ریاست برگزار شد روسای بیمارستان

ه اخیر عنوان کرد و گفت: ماه 6های مختلف را یکی از علل مهم پیشرفت امور مجتمع در  دکتر دهقان روحیه کار تیمی و هماهنگی خوب گروه

کند. امیدوارم مسیر نود ساله مجتمع بیمارستانی امام  ماهه مجتمع مورد توجه دانشگاه بوده و این مسئولیت ما را در ادامه راه بیشتر می 6عملکرد 

رآن را در آغاز سال نو به فال نیک سوی بهتر شدن ادامه یابد. من تقارن دو رویداد مبارک بهار طبیعت و بهار ق خمینی )ره( همچنان باشکوه به

وی بازدیدهای مقامات وزارت بهداشت و مسئولان  .خوبی پشت سر بگذاریم های احتمالی را به گیرم و امیدوارم بتوانیم با کمک هم سختی می

ترین مجموعه  رمانی بزرگدانشگاه را بیانگر جایگاه ویژه مجتمع در کشور خواند و تصریح کرد: برای اعتلای خدمات آموزشی، پژوهشی و د

 .دست هم دهیم و در رفع موانع و بهبود شرایط تلاش کنیم به پزشکی کشور نیاز است همه دست

رئیس مجتمع ضمن تاکید بر اهمیت تکریم مقام استاد و نظرخواهی در خصوص نحوه برگزاری مراسم روز معلم با اشاره به اقداماتی چون 

 ۵40های مهدی کلینیک و ساختمان  نگ، زیباسازی محیط، اصلاحات زیرساختی و پیگیری پیشرفت پروژهبهسازی درب جنوب، ساماندهی پارکی

که بسیاری از فضاهای مجتمع جزء آثار  شده، توضیح داد: با توجه به این های اخیر و تعطیلات نوروزی انجام تخت خوابی انستیتو کانسر که در ماه

 .ها مطابق با قوانین بالادستی صورت گیرد ست تمامی زیباسازیمیراث فرهنگی کشور است، تلاش بر این ا

های موردنظر معاونت درمان و  علمی مجتمع با توجه به شاخص ای عملکرد اعضای هیئت مندی و ارزیابی دوره دکتر دهقان همچنین، نظام

های دانشگاه را در بهبود وضع موجود،  با مصوبه علمی بر اساس نیاز سیستم و مطابق دانشکده پزشکی و نیز توزیع مناسب نیروهای غیر هیئت

ها بازوی مؤثری برای کارنامه عملکردی پزشکان در  پذیر نیست. روسای بخش ضروری و بسیار مهم خواند و گفت: ناآگاهی از قوانین توجیه

ده دانست و اظهار داشت: هرگز نباید وی انتقادها و طرح مشکلات خرد و کلان در این جلسات را سازن .جهت مثبت و اصلاح رویکردها هستند

تفاوت شویم چراکه حساسیت سیستم به این موارد منجر به اصلاح فرآیندها خواهد شد. سیاست ما در خرید  های موردی بی به مسائل و چالش

 .ها بستگی دارد ها یکی است و به میزان نیاز و اثربخشی آن در عملکرد بخش تجهیزات پزشکی برای همه بخش

مجتمع با استقبال از پیشنهاد دکتر گنجعلی خان مبنی بر ایجاد مرکز مانیتورینگ در مجتمع گفت: با توجه به پراکندگی فضاهای فیزیکی  رئیس

ها به مرکز سانترال بتوانیم در لحظه، مناطق موردنظر را رصد  های مداربسته در نقاط حساس و اتصال آن کنیم با نصب دوربین مجتمع تلاش می

 .کنیم

گفتند  ها در مجتمع پرداخت و گفت: ایشان می قولی از استاد یلدا در اهمیت ویژه حضور پاتولوژیست دکتر دهقان در پایان بیاناتش به نقل

ب زنند. من هم به این نکته باور دارم، چراکه تا نتیجه پاتولوژی نیاید امکان ادامه درمان مناس ها در تشخیص بیماری حرف آخر را می پاتولوژیست

ها،  که باوجود تمام محدودیت ها به نحوی در ارتباط است. از این در بسیاری از موارد برای بیمار نیست. پاتولوژی بخشی است که با تمامی بخش

 .دهید متشکرم ها را ارائه می بهترین جواب

معاونت درمان دانشگاه و ارائه بازخورد آن از های  علمی مجتمع بر اساس شاخص دکتر اورندی در ادامه به تهیه کارنامه درمانی اعضای هیئت 

ها اشاره کرد و افزود: خوشبختانه استقبال خوبی از این اقدامات شده است. آگاهی اساتید از  سوی معاونت درمان مجتمع به روسای بخش

دانیم  ع اعتبار دانشگاه است و همه میدهد. اعتبار مجتم ها، قطعاً شرایط را به سمت بهبود سوق می های مورد پایش و حضور روسای بخش مؤلفه

 .کشند و این زحمات باید جایی دیده شود که اساتید مجتمع زحمات زیادی می

دکتر صالحی نیز در خصوص آداب برگزاری مراسم روز معلم در دانشگاه و مجتمع گفت: با توجه به آموزشی بودن مجتمع و حضور اساتید 

 .تر از همیشه برگزار کنیم دانیم مراسم گرامیداشت روز معلم را امسال باشکوه زشکی در آن بر خود میهای علوم پ رتبه رشته برجسته و عالی

های تخصصی و فوق تخصصی، فرآیندها و  در این جلسه همچنین دکتر عبداللهی با تشریح تاریخچه، اساتید نامی، اعضا، تجهیزات، فعالیت
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ساله دارد و اولین میکروسکوپ  70جتمع، بیان کرد: بخش پاتولوژی این مرکز قدمتی بخش پاتولوژی م 1400تا  1391گزارش آماری سال 

برداری رسیده است. دکتر شمس شریعت و دکتر عبدالمحمود ضیا شمسا از مشاهیر پاتولوژی کشور در این  الکترونیکی کشور در آن به بهره

های بزرگ و  درصد نمونه 27درصد آن بیوپسی،  ۵0شده که  پذیرش هزار نمونه در سال گذشته 34حدود  HIS بخش حضور داشتند. بر اساس

 .های سیتولوژی بودند درصد آن نمونه 23چند ظرفیتی و 

های مجتمع ضمن بیان نقاط قوت و ضعف، بخش پاتولوژی مجتمع را سرآمد خواند و افزود: اساتید این بخش نفرات برتر بورد  رئیس آزمایشگاه

در حوزه  IHC های زنان و گوارش داریم. این بخش با امکان انجام بیش از صد مارکر لوشیپ پاتولوژی در رشتهتخصصی هستند. بعلاوه دو ف

علمی، فضای فیزیکی و  هایی در تعداد هیئت فرد است. البته محدودیت ایمونوهیستو شیمی چه در بخش خصوصی و چه دولتی منحصربه

وی در تکمیل  .ها و درنهایت افزایش اثربخشی درمان بیماران بسیار کمک کند دهی نمونه پاسخ تواند در تسریع ها می تجهیزات داریم که رفع آن

ترین علت عنوان کرد و در توضیحاتش افزود:  های پاتولوژی نقص مدارک ارسالی را مهم دهی نمونه توضیح خود در خصوص علل تأخیر پاسخ

های پاتولوژی از سایر مراکز خصوصی و دولتی به مجتمع  فی حجم بالای ارجاع مشاورهدهی بسیار اهمیت دارد. از طر حال بیماران در پاسخ شرح

 .تأثیر نیست ها بی نیز در تأخیر جواب

در این جلسه دکتر سید علی دهقان منشادی رئیس مجتمع، مهندس محمدعلی سورکی معاون پشتیبانی، دکتر محمدرضا صالحی معاون امور 

دی معاون درمان، دکتر علیرضا کاظمینی رئیس بیمارستان امام خمینی )ره(، دکتر عباس علی بخشی رئیس دانشگاهی، دکتر امیرحسین اورن

ها، دکتر سید حسن اینانلو مدیر  الله میری رئیس انستیتو کانسر، دکتر علیرضا عبداللهی رئیس آزمایشگاه عصر )عج(، دکتر سید روح بیمارستان ولی

خان مدیر درمان، دکتر نوید مقدم سرپرست مدیریت فناوری اطلاعات، دکتر سید علی مؤمنی مدیر امور  نظارت بر درمان، دکتر علی گنجعلی

یر پژوهشی و فناوری، پرستو آریاملو مدیر پرستاری، محمدحسین امراللهی مدیر منابع انسانی، احد اکرمی سرپرست مدیریت خدمات پشتیبانی و ام

 .فیت از اعضای تیم رهبری و مدیریت مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( حضور داشتندرجبی رئیس دفتر ریاست و مسئول بهبود کی

 

 اسخ معاون درمان دانشگاه به سؤالات و ابهامات اساتید درخصوص کارنامه عملکرد کمیپ

تر به آن توجه دکتر سعید ناطقی معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی تهران، درمان را همانند اکسیژن در هوا مهم دانست که کم

 .شود منظور برجسته ساختن فعالیت درمانی اساتید صادر می شود و تأکید کرد کارنامه عملکرد کمی اساتید به می

 

ر پاسخ به سؤالاتی که از ، دکتر ناطقی فرایند صدور کارنامه عملکرد کمی پزشکان را دروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

طلبی از اساتید در تکمیل این برنامه تشریح کرد و گفت: در دانشگاه اساتید از  منظور حمایت شده بود و همچنین به سوی برخی اساتید مطرح
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 شاخص و پژوهشی های الیتفع مانند مختلفی های مؤلفه دانشگاهی، رتبه و پایه ارتقا برای نمونه عنوان به. شوند می ارزیابی  های مختلف جنبه

H-Indexدکتر ناطقی،  .گیرد تا فرد ارتقا پیدا کند های اخلاقی و فرهنگی موردتوجه قرار می های آموزشی و رضایت فراگیران و شاخص ، فعالیت

رو و... به کیفیت آن توجه ای از خانه گرفته تا خود اهمیت مقوله درمان را به اکسیژن در هوا تشبیه کرد و گفت: معمولاً برای خرید هر وسیله

که اساتید پیشین زمانی که تصمیم گرفتند  طوری گونه است به کنیم. بحث درمان نیز این کنیم توجه می کنیم اما کمتر به هوایی که تنفس می می

بینیم که موضوع درمان  اکنون می دهند. اما فرض انجام می صورت پیش مند کنند درمان را مانند هوا دیدند که همه اساتید آن را به ارتقا را نظام

 .های ارزیابی اساتید موردتوجه قرار گیرد عنوان یکی از شاخص ه دارد مقوله درمان نیز بهویژ تأکید دانشگاه رئیسه هیئت لذا  مغفول مانده است.

مغفول مانده، تصمیم گرفتیم در شروع معاون درمان دانشگاه با تشریح فرآیندی که در ارزیابی کمی اساتید طی شده گفت: برای احیا این بحث 

ها و گزارش آماری که از رئیس، معاونان درمان و  بیمارستانHIS کار، ارزیابی کمی از عملکرد اساتید داشته باشیم. به این منظور براساس سامانه

و متنوعی استخراج و در کارنامه گنجانده شد و های متعدد  ها گرفتیم؛ آنالیزها انجام شد. با این اقدام، آیتم بیمارستان IT پشتیبانی و همچنین

علمی هر گروه نسبت به همکاران دیگرشان در آن گروه، صورت  براساس آن مقایسه تحلیلی، ساعت حضور و میزان فعالیت اعضای هیئت

 .گرفت

نگی، داشتن درمان مناسب و استاندارد معاون درمان دانشگاه، انتظار مردم و مسئولان از جامعه پزشکی را پیش از آموزش، پژوهش و مسائل فره

گونه که باید ، دلخواهمان نیست؛ شاید به این دلیل که بعضی مواقع مغفول مانده  شود آن دانیم که خدمات درمانی که ارائه می دانست و گفت: می

ای  کارنامه عملکرد کمی در قالب کتابچه است. با صدور کارنامه عملکرد کمی سعی کردیم این مقوله موردتوجه بیشتری قرار بگیرد. براین اساس

شود که به دلیل محدودیت کاراکتر، سه یا چهار آیتم اصلی  کی هم برای اساتید محترم ارسال میپیام  گیرد و در خدمت رییس بیمارستان قرار می

 بیمارستان رئیس و درمان معاون  توانند به شود. هرکدام از اساتید که بخواهند اطلاعات بیشتری به دست آورند می ارزیابی، در آن گنجانده می

 .خص خودشان را در کتابچه مطالبه و مطالعه کنندش و بخش گروه، به مربوط های قسمت و مراجعه

 های درمانی در ارتقا اساتید لحاظ شاخص

آموزش، امتیاز لازم را کسب نکند اما  پژوهش یا  های درمانی در ارتقا اساتید گفت: اگر استادی در حوزه دکتر ناطقی با اشاره به لحاظ شاخص

ها در  گنجانده نشدن برخی فعالیت .توان در مورد نقاط ضعفی که ممکن است وجود داشته باشد اغماض کرد ازنظر درمانی فعال و پویا باشد؛ می

  ارزیابی عملکرد کمی

ها مانند گراند راند و کنفرانس ها و جلسات  گفت: برخی فعالیت ها در ارزیابی کمی گنجانده نشده وی در پاسخ به این مسئله که چرا برخی فعالیت

شود و در سامانه شعاع و توسط معاونت آموزشی مورد  های آموزشی محسوب می گزارش صبحگاهی در این ارزیابی نیست؛ چراکه جزء فعالیت

های خاص خود را دارند که در معاونت های مرتبط بررسی  ها پژوهشی و برخی دیگر فرهنگی هستند و ارزیابی گیرد. برخی فعالیت ارزیابی قرار می

 ها مورد توجه قرار میگیرند میشوند . قطعاً سنگ بنای ارزیابی اساتید صرفاً عملکرد کمی درمانی نیست و این ارزیابی در کنار سایر ارزیابی

 احتمال کم شماری در عملکرد اساتید

هرحال باید کار را از جایی شروع  کرد کمی اساتید برخی خدمات کم شماری شده است گفت: بهدکتر ناطقی در پاسخ به مسئله دیگری که در عمل

ای که  ها چه نواقصی دارند و کارانه HIS بار ویرایش و مشخص شد که 7یا  6ها که آمار خواستیم؛ اطلاعات  کردیم. از بسیاری از بیمارستان می

برطرف شود و یکی از دلایلی  HIS نیست و کمتر است. این اقدام فتح بابی شد که نواقصشود مطابق با زحمات آنان  به پزشکان پرداخت می

 اطلاعات بار چندین باوجوداینکه بنابراین. بود اطلاعات فراخوانی  ها حرکت کنیم اشکال در مسئله HIS سازی که باعث شد به سمت یکپارچه

 و باشد آن در خطایی است ممکن معترفیم هم هنوز شده ارزیابی ها بیمارستان لانمسئو توسط دوباره و بازنگری ها بیمارستان از شده خواسته

و  IT وی افزود: اگر اساتید با خطای جدی مواجه شدند خوب است که به مسئول .های بعدی خطاها کمتر و به صفر برسد م در دورهامیدواری

 .شود شی که هست را جویا شوند. این امر نیز باعث ارتقا و بهبود سیستم میپشتیبانی بیمارستان مراجعه کنند و علت اختلاف بین عملکرد و گزار
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 تغییر ساعت کاری اساتید

ساعت برای اساتید غیر  160وقت و  ساعت برای اساتید تمام 216معاون درمان دانشگاه با اشاره به تغییر ساعت کاری گفت: طبق قانون 

تواند مصوباتی را به تصویب برساند که مغایر با اسناد بالادستی باشد؛ اما ازآنجاکه درک  شده؛ هرچند دانشگاه نمی وقت در نظر گرفته تمام

شان در آن محیط به کارهای  ها، دپارتمان و فضای فیزیکی و امکاناتی ندارند که اساتید پس از پایان ساعت کار درمانی کنیم؛ بیمارستان می

ساعت را  160و  216ها را انجام دهند لذا  ل و در ساعاتی که کنار خانواده هستند این فعالیتآموزشی، پژوهشی و... بپردازند و مجبورند در منز

 ساعت 134 وقت تمام غیر استاد و ساعت 176 وقت تمام استاد اگر آن براساس که  ها ارسال کردیم تعدیل و فرمی را برای روسای بیمارستان

ها و  ساعت، مرخصی 134و  176وی افزود: در محاسبه  .ندارد وجود بابت این از نگرانی و شده حاصل کامل رضایت تقریباً باشد داشته حضور

 هر برای اکنون. کردیم لحاظ را شد؛ نمی گرفته نظر در پرداختی  جمعه در هرماه و همچنین آنکالی های اساتید که برای آن 4تعطیلات مازاد بر 

مند  نظام و تسهیل شرایط اقدامات این با ترتیب این به. گیرد می قرار موردمحاسبه شده، تهدرنظرگف آن برای که شرایطی احصا با ساعت، 4 آنکالی

 .شده است

 کارنامه عملکرد کمی مؤثر در کاهش فشار کار فراگیران

پزشک به بالین که جراح، جراحی نکند،  های آموزشی و پژوهشی را وابسته به اقدامات درمانی دانست و گفت: مادامی دکتر ناطقی تمامی فعالیت

های آموزشی و پژوهشی معنای خود  نرود، بیمار ویزیت نکند، در درمانگاه حضور نداشته باشد و در راند بالینی و گراند راند شرکت نکند؛ فعالیت

 به کار فشار ندباش نداشته حضور اساتید اگر. کند کمک هم پژوهش و آموزش به تواند می قطعاً درمان وضعیت بهبود لذا. دهد می دست از  را

 بهتر شرایط اساتید کمک با امیدوارم که داریم حوزه این در نیز  زیادی اعتراضات. کرد خواهد آسیب دچار را آنان و شود می تحمیل فراگیران

 .شود

 

 اجرای پایلوت کارنامه عملکرد کیفی

 در پایلوت صورت به فعلاً  و نشده ابلاغ و نکرده پیدا عمومیت هنوز  معاون درمان دانشگاه با اشاره به کارنامه عملکرد کیفی گفت: این کارنامه

های بیشتری  رئیسه قرار گیرد. در کارنامه عملکرد کیفی آیتم گیری هیئت شود تا براساس نتایج آن مورد تصمیم سازی می هپیاد بیمارستان 1-2

ماران، حضور هریک از اساتید در محل موردنیاز خود مانند مقیمی ای، مراقبت مستمر بر بالین بی شامل پوشیدن روپوش، زدن اتیکت، اخلاق حرفه

شده  ها و وظایف آن طراحی ها متناسب با هر رشته و فعالیت ترتیب در کارنامه عملکرد کیفی، آیتم این و... موردتوجه قرارگرفته است. به CPR و

 .است

های درمانی موردتوجه قرار میگیرد و اگر کل  ها و دیگر فعالیت نی، کمیسیونهای بیمارستا وی افزود: در کارنامه عملکرد کیفی شرکت در کمیته

 ضریب باشد؛ کمتر امتیازات اگر و آورد دست به را کامل عملکرد کیفی ضریب  تواند درصد باشد، می 80آمده استادی بیش از  دست امتیازات به

 .کند می پیدا کاهش نیز کیفی

شود که  خنان خود افزود: درحال حاضر ضریب کیفیت عملکرد، توسط روسای بیمارستانها داده میدکتر ناطقی در تکمیل این بخش از س

کشی برای این کار باشد که از  قضاوت مناسبی از عملکرد اساتید دارند. اما بهتر است معیار و خط  های نجیب و پرتلاشی هستند و قوه انسان

. در همین حال دهد قرار  ها بیمارستان روسای اختیار در ترازویی و میزان تواند می کیفی عملکرد کارنامه لذا  اعمال سلیقه احتمالی اجتناب شود.

 نهادهای توسط درجه 360 ارزیابی  گونه گر باشند. این توانند مطالبه اند می اساتید هم اگر فعالیت خوبی دارند و ضریب کیفی کمی دریافت کرده

 .گیرد می صورت ها بیمارستان در مختلف
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 اجرای طرح قاصدک و آسیب آن به دریافتی پزشکان

منظور اصلاح طرح پلکان گفت: طرح پلکان یا قاصدک به دریافتی پزشکان آسیب  شده به های انجام معاون درمان دانشگاه با اشاره به رایزنی

هرحال فضای فرهنگی جامعه علیه  ده است. بهوقت به مجلس رفته اما موافقت نش زند. درخواست تعدیل مالیات حداقل برای اساتید تمام جدی می

رئیس  .شده است اما هنوز هم نگاه بغض و غیظ آلود به جامعه پزشکی وجود دارد تاحدی ترمیم 19گیری کووید  پزشکان است که با همه

روی تعدیل طرح پلکان )قاصدک( برداشته شود. تاجایی که مطلع شدم طرح پلکان  کنند که سدهای پیش و وزیر بهداشت نیز تلاش می دانشگاه

ها نباید باعث شود که من پزشک چون  دانم که هنوز این اتفاق نیفتاده و ما شرایط مطلوبی نداریم اما همه این زودی تعدیل خواهد شد. می به

پرسند چرا به  می به بیمارستان بیایم و یا عمل و ویزیت نکنم و بعد که از من میگیرم؛ در بیمارستان حضور پیدا نکنم؛ ساعت ک کارانه خوبی نمی

 .است پیگیری درحال نیز بالادستی مسائل درواقع. کنید حل را بالادستی مسائل توانید می اگر شما  کنی؟ بگویم وظایف خود درست عمل نمی

 نباید ها این اما  ارم روش مطالبه آن بحث دیگری است که باید پیگیری شود.ام مشکلی د علمی اگر با دریافتی هرحال من هیئت وی افزود: به

کنند  های دولتی مراجعه می بینند مردم عزیزمان هستند. مردمی که به بیمارستان لیت درمانی شود. چون اولین کسانی که آسیب میفعا مخل

 هم فراگیران این بر علاوه. کنیم منتقل آنان به را شود می ما به که لمیظ و مشکلات بخواهیم که است آنان حق در جفا و  توانایی مالی ندارند

 .شود شاءالله همه این مشکلات حل می درستی انجام دهم ان علمی تکالیفی را که برعهده دارم به ینند بنابراین اگر من هیئتب می آسیب

 تأثیر بازخورد اساتید در تکمیل این فرایند

شود. البته  نظر اساتید نسبت به عملکرد کمی شد و گفت: این طرحی است که برای اولین بار در دانشگاه اجرا میدکتر ناطقی خواستار اعلام 

 کنم می فکر و  گیرانه آن را اجرا کنیم خواهیم به شکل سخت دهند اما نمی تر انجام می گیرانه و پیشرفته های کشورهای دیگر آن را سخت دانشگاه

ها دارند  انتقاد و پیشنهادی نسبت به آیتم هر. کنند اعلام را آن توانند می اساتید مانده، مغفول آن در فعالیتی اگر اما. ندک می کفایت ها آیتم همین

توانند سؤالات و پیشنهادهای خود را به معاونت درمان اعلام کنند ما هم از  وی افزود: اساتید می .بفرمایند که براساس آن اصلاح صورت بگیرد

کنیم پاسخگو باشیم. در این مدت برخی اساتید نامه مکتوب نوشته بودند  ط عمومی دانشگاه یا روابط عمومی معاونت درمان سعی میطریق رواب

 .خواهیم داد که ما سعی کردیم پاسخ آن را با صبر و حوصله و با توضیحات مفصل بدهیم. اگر نامه مکتوب هم ارسال کنید حتماً پاسخ

 

 د مدیریت پرستاری مرکز قلب تهرانگفت وگو با سرپرست جدی

 .معصومه دلاور، ایجاد انگیزه و رضایت شخصی را از راهکارهای مفید و موثر در گروه پرستاری عنوان کرد

 

https://chancellor.tums.ac.ir/
https://chancellor.tums.ac.ir/
https://chancellor.tums.ac.ir/


127 
 

 

 مدیریت سرپرست دلاور معصومه 1401 فروردین 21 یکشنبه روز تهران، قلب مرکز روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 در خدمت: گفت عمومی روابط خبرنگار با گفتگو در گرفته عهده به را مسئولیت این مرکز رئیس حکم با اخیراً که تهران قلب مرکز پرستاری

در مرکز  1380من ماه یکی از بیمارستان های دانشگاه علوم پزشکی اصفهان آغاز و از بهCCUاز بخش 1377ری را از سال پرستا بالینی عرصه

به عنوان سوپروایزر  83مرکز، از اواخر سال  CCU های بخش در سرپرستاری مسئولیت سال 4 حدود  قلب تهران شروع به کار کردم و پس از

معنای واقعی از  بالینی، توفیق خدمت به همکاران و بیماران را کسب و افتخار این را داشتم که درطول سالیان خدمتم در کنار انسانهای بزرگ به

نظر خصایص والای انسانی، مهارت حرفه ای و توانمند در مدیریت و رهبری، درس نوعدوستی، همدلی، مسئولیت پذیری و خدمت رسانی 

 وی ادامه داد: امروز که این مسئولیت و توفیق خدمت با لطف و عنایت ریاست محترم مرکز قلب تهران بعهده صادقانه به مردم را تمرین کنم.

 اینجانب گذاشته شده از خداوندبزرگ، در راه خدمت صادقانه به مردم و خانواده بزرگ مرکز قلب تهران، طلب یاری و استعانت می کنم. شرایط

پاندمی اخیر، فرسودگی شغلی مضاعفی را به کادر درمان تحمیل کرده و همین امر باعث کاهش انگیزه ها و فشار مضاعف کاری در گروه 

که با توکل برخداوند بزرگ، همفکری و مشارکت همکاران محترم کادر پرستاری و با بهره مندی از حمایت، نگرش مثبت و  پرستاری شده

مدیریت و پشتیبانی ریاست محترم و تیم مدیریتی ارشد مرکز و همچنین همراهی استادان گرانقدر و همکاران و مسئولان واحدهای درمانی، 

یم راهکارهای مفید و مؤثری جهت افزایش انگیزه، رضایت شغلی گروه پرستاری و خدمت رسانی به روز و علمی اداری و پشتیبانی مرکز بتوان

 برای کادر پرستاری ارائه کنیم.

سرپرست پرستاری گفت: با توجه به کمبود نیروی حرفه ای پرستاری در سطح کشور، مرکز قلب تهران هم با مشکلات کمبود نیروی حرفه ای 

اجه است. از اولویت های برنامه های دفتر پرستاری در ماه های آینده برنامه ریزی برای جذب پرستاران حرفه ای و اخلاق مدار به پرستاری مو

 اخلاق و ای حرفه انسانی، نیروی تربیت است  منظور فعال سازی و بهره وری حداکثری تمامی ظرفیت های موجود در بیمارستان است. بدیهی

 خدمات ارائه هدف با پرستاری گروه شغلی مهارت و ای حرفه اخلاق و دانش سطح ارتقای راستای در اثربخش و جامع ریزی امهبرن نیازمند مدار

 یتمندی بیماران است.رضا افزایش و مراجعین به گشاده روی با پرستاری ایمن و کیفیت با

ارزش گذاری برای ارتقاء دانش و مهارت، حفظ شأن و کرامت معصومه دلاور اضافه کرد: تلاش در جهت حفظ نیروهای انسانی با تجربه و 

و  انسانی همکاران در محل کار، ارزش نهادن به روابط حرفه ای توأم با احترام متقابل در بین همه اعضاء تیم درمان و پرورش نیروهای متعهد

 بیمار از مستقیم  د همکاران پرستار برای مراقبت های بالینیمسئولیت پذیر و مدبر، استفاده از امکانات الکترونیکی در جهت آزاد سازی وقت مفی

در پایان  وی .است پرستاری دفتر های برنامه های اولویت از تهران قلب مرکز بزرگ خانواده در همبستگی و همدلی احساس حفظ نهایت در و

 پرستاران تمامی الگوی اخیر دهه دو  ی و مدیریتی خود که درادامه داد: وظیفه خود می دانم که از خانم موقر که با دانش، درایت، مهارت حرفه ا

وکل به خداوند ت با. داد قرار اینجانب اختیار در را یادگیری و تجربه کسب فرصت که کنم قدردانی و تشکر بود خواهد و بوده تهران قلب مرکز

اسدار زحمات و تلاش های صادقانه خانم موقر در حیطه بزرگ امیدوارم به نحو احسن از آموزه های وی در مسیر پیش رو استفاده کنم و پ

 خدمات پرستاری مرکز قلب تهران باشم.سلامتی و توفیق روز افروزن برای همه همکاران عزیزم را آرزومندم.

 

 اولین بانوی پیوند قلبی در کشور که صاحب فرزند شد

یوند در مجتمع بیمارستانی امام خمینی)ره( قرار گرفته بانوی جوانی که پنج سال پیش به علت نارسایی قلبی تحت عمل جراحی پ

بود، به آرزویش رسید و مادر شد.با توجه به اینکه بارداری بعد از عمل پیوند قلب به علت خطراتی که برای مادر به همراه دارد به 

ماه مبارک رمضان در این مرکز  مقارن با دوازدهمین روز از 1401فروردین  25هیچ عنوان توصیه نمی شود اما در روز پنج شنبه 

کیلوگرم به دنیا آورد. متخصصان و پزشکان متبحر گروه های  3نخستین بانوی پیوند قلبی به آرزویش رسید و نوزاد پسری با وزن 
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قلب، زنان وزایمان و همچنین کادر پرستاری این مرکز تمام فرآیند بچه دار شدن این مادر جوان را که پنج سال قبل در سال 

بعلت نارسایی حاد قلبی تحت عمل جراحی پیوند دراین مرکز قرار گرفته بود به شدت رصد و مراقبت کردند تا این مادر در  13۹7

 .ام بارداری فرزند خود را به سلامت بدنیا بیاورد.توضیح اینکه حال عمومی این مادر و فرزند خوب گزارش شده است 35هفته 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

محموله های واکسن وارد شده پس از بررسی کیفیت  :رفه جویی ارزی در معالجه بیماریرئیس هیات امنای ص

 و اصالت ترخیص می شوند

رئیس هیات امنای صرفه جویی ارزی در معالجه بیماران با اشاره به ورود محموله های جدید واکسن کرونا به کشور، گفت: بر 

 .یت و اصالت واکسن ها توسط سازمان غذا و دارو، ترخیص می شونداساس روال این محموله ها پس از بررسی و تایید کیف
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مهندس سید حسین صفوی در گفتگو با خبرنگار وبدا اظهار داشت: تعداد واکسن های وارد شده به کشور و موجود در گمرک، حدود سه میلیون 

  .دز است و محموله های واکسن در طول یک هفته وارد کشور شده است

ن اتفاق جدیدی نیست و حتما واکسن های وارداتی باید از نظر کیفیت و اصالت، تایید و سپس برای تزریق در سراسر کشور توزیع وی افزود: ای

 .شوند

 

 توضیحات مدیر توسعه سازمان و سرمایه انسانی دانشگاه درباره شرایط بازنشستگی اعضای هیئت علمی

نامه استخدامی، دانشگاه میتواند هریک از اعضای هیات علمی که به  یینآ 78دکتر سید مسعود میرمعینی گفت: بر اساس ماده 

 . سال خدمت قابل قبول داشته باشند بازنشسته کند 30سال تمام رسیده باشند و یا  65سن 

با اشاره به آیین نامه استخدامی دانشگاه مصوبه هیئت امنا، ، دکتر سید مسعود میرمعینی روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 علمی، ی رتبه گرفتن نظر در بدون سال 30 کار سابقه یا تمام سال6۵ سن با  نامه استخدامی، اعضای هیات علمی آیین 78گفت: بر اساس ماده 

 ی شوند.بازنشستگ شرایط حائز میتوانند

 نیمی البته که شدند بازنشسته علمی هیئت عضو 46 حدودا گذشته سال در نامه آیین  د: بر مبنای اینمدیر توسعه سازمان و سرمایه انسانی افزو

یئت علمی؛ ه عضو 37  ،99وی ادامه داد: همچنین در سال  .شدند بازنشسته سال دوم ی نیمه در  در دیگر نیمی و سال اول نیمه در افراد این از

 علمی به درجه بازنشستگی نائل آمدند. عضو هیئت ۵1، 97عضو و سال  30، 98سال 

رئیس  تصریح کرد: به دستور 1400دکتر میر معینی با اشاره به سوالات مطرح شده پیرامون بازنشستگی اعضای هیئت علمی در سال 

 ه و تنظیم شد و در هیئت رئیسه مطرح و به تصویب رسید.آیند تصمیم گیری در ارتباط با بحث بازنشستگی تهیفر یک دانشگاه

ای تشکیل شد که  نامه استخدامی، کمیته آیین 78ی  مدیر توسعه سازمان و سرمایه انسانی گفت: بر اساس این فرایند بر مبنای همان ماده

ضای هیئت علمی بالینی ( و مدیریت نیروی متشکل از معاونان توسعه، آموزش، پژوهش ، رئیس دانشکده مربوطه و معاونت درمان )خصوص اع

ن انسانی است. این کمیته دو بار در سال در خرداد ماه و آذر ماه تشکیل جلسه خواهد داشت و اعضای هیئت علمی حائز شرایط بازنشستگی در ای

در حضور رئیس دانشگاه مورد بحث و  ی نهایی ی که در این کمیته گرفته می شود در جلسها اولیه تصمیم  وی افزود: کمیته بررسی می شوند.

 بررسی قرار خواهد گرفت و در نهایت نتیجه این کمیته به مدیریت منابع انسانی برای اجرا ابلاغ خواهد شد.

ید به شود به اطلاعشان خواهد رسید و دانشکده ها نیز با صادر آنها بازنشستگی ابلاغ  دکتر میرمعینی خاطرنشان کرد: قطع به یقین استادانی که

 منظور برنامه ریزی آموزشی ترم های آتی از بازنشستگی اعضای هیئت علمی باخبر باشند.

د به توانن می دارند سوالی استخدامی، نامه آیین بحث با درارتباط اگر علمی هیئت اعضای: کرد خاطرنشان  مدیر توسعه سازمان و سرمایه انسانی

 .نشود ایجاد کار روال در مشکلی تا  کنند دریافت مستقیما را اخبار و مراجعه یانسان منابع  مدیریت علمی هیئت امور  اداره
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 پادکست نام آوران دانشگاه علوم پزشکی تهران: دکتر یحیی دولتی

ب در پادکست نام آوران دانشگاه علوم پزشکی تهران فرازی شنیدنی از زندگی نامه استاد برجسته رشته پوست، برگرفته از کتا

 .تاریخ شفاهی دانشگاه به اشتراک گذاشته شده است
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 علوم پزشکی تهران منصوب شد رئیس دانشگاه دکتر حجت رحمانی به سمت مشاور جوان

ت مشاور جوان خود منصوب دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در حکمی دکتر حجت رحمانی را به سم

 .کرد

 

  :، متن حکم به شرح زیر استروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 جناب آقای دکتر حجّت رحمانی 

 دانشیار محترم دانشگاه

 با سلام و احترام 

ارزشمند جنابعالی و نظر به لزوم توجه ویژه دانشگاه به مشارکت نسل جوان در عرصه ها، تعهد، سوابق و تجربیات  با عنایت به توانمندی

  .شوید عنوان مشاور جوان اینجانب منصوب می موجب این ابلاغ به های مدیریتی، به گیری تصمیم

فرهنگی و دانشجویی، مرکز استعدادهای  ویژه معاونت های مرتبط در این حوزه، به ها و مدیریت رود با تعامل سازنده با سایر معاونت انتظار می

دهی امکانات و استعدادهای موجود، در جهت اهداف متعالی دانشگاه  مندی و سازمان های علمی دانشجویان و بهره درخشان و مرکز پژوهش

  .اهتمام ویژه مبذول فرمایید

 .از درگاه خداوند متعال توفیق شما را در انجام امور محوله خواستارم

 ین قناعتیدکتر حس

 رئیس دانشگاه
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انتصاب دکتر جلال غفارزاده به سمت ، از خدمات ارزشمند دکتر منان حاجی محمودی رئیس دانشگاه قدردانی

 سرپرست معاونت غذا و داروی دانشگاه

می دکتر جلال غفارزاده را با حفظ سمت به عنوان سرپرست معاونت غذا و داروی دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در حک

 .دانشگاه منصوب و در نامه ای از خدمات ارزشمند دکتر منان حاجی محمودی معاون پیشین قدردانی کرد

 

  م به شرح زیر است:، متن حکروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 جناب آقای دکتر جلال غفارزاده

 با سلام و احترام

ی بی تردید دارو و غذا در حفظ سلامت آحاد جامعه دارای نقشی مهم و اهمیتی ویژه و نیازمند توجه بیشتر است. این موضوع علاوه بر بحث علم

یازمند همت جدی است. بر همین اساس دانشگاه علوم پزشکی تهران به و اقتصادی با مسائل فرهنگی جامعه نیز مرتبط بوده و ارتقاء سطح آن ن

 عنوان نماد آموزش عالی در حیطه علوم پزشکی وظیفه خود می داند که با قوت، رسالت خود را در زمینه های آموزش، تحقیق و فناوری و ارائه

به تعهد، تجربه، توانمندی و سوابق ارزشمند علمی و اجرایی خدمات سلامت با کیفیت مطلوب و به صورت روزآمد پیگیری و محقق نماید. نظر 

 نمایم. جنابعالی، شما را با حفظ سمت و کلیه وظایف، به عنوان سرپرست معاونت غذا و داروی دانشگاه منصوب می

دیران و کارشناسان آن حوزه و جلب رود با تعامل سازنده با سایر معاونان و روسای دانشکده ها و بیمارستان ها، بهره مندی از توان م انتظار می

همکاری اعضای محترم هیأت علمی و کارکنان گرامی، علاوه بر تدبیر امور جاری، بر اساس ضوابط و مقررات موجود، نسبت به برنامه ریزی 

 جهت امور ذیل تا حصول نتیجه اهتمام ویژه مبذول فرمائید:

 دولت متناسب با ماموریت های آن حوزه عملیاتی نمودن برنامه های آموزش، توسعه و سلامت  -

تعیین اولویت های آن حوزه با توجه به اسناد بالادستی، به ویژه نقشه علمی و همچنین تجارب برنامه های پیشین دانشگاه با هدف تدوین   -

 ساله دانشگاه 4برنامه 

 ، آرایشی و بهداشتیکارآمدکردن نظارت ها و راه اندازی روش های نوین بررسی ایمنی مواد خوراکی  -

 گسترش آموزش عمومی به منظور افزایش میزان آگاهی مردم از محصولات مختلف سلامت محور  -

 ارتقاء سیستم های مدیریتی و توسعه فرآیندهای نرم افزاری حوزه معاونت  -
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 دارو هماهنگی شورای در فعال شرکت  -

 ی و مدیریت هزینه هاخلق منابع جدید مال مالی، و فیزیکی منابع از صیانت  -

 توجه خاص به ارتقای کرامت نیروی انسانی همراه با افزایش بهره وری کارکنان در همه سطوح  -

امید می رود حوزه معاونت غذا و داروی دانشگاه با به کار گرفتن تمام توان و ظرفیت، به حرکت خود با سرعت و شتاب مطلوب در جهت اهداف 

 تعیین شده ادامه دهد.

 رگاه خداوند متعال توفیق شما را در انجام امور محوله خواستارم.از د

 دکتر حسین قناعتی

 رئیس دانشگاه

 

 در متن نامه قدردانی آمده است:

 سرکار خانم دکتر مناّن حاجی محمودی

 

 استاد محترم دانشگاه

 با سلام و احترام

گاه علوم پزشکی تهران، بدون تردید یکی از مهمترین عوامل مسئولیت پذیری و همکاری اعضای هیأت علمی در اداره امور اجرایی دانش

 پیشرفت آن در دوره حیات پربرکت دانشگاه بوده است.

ها و خدمات ارزشمند شما در زمان تصدی معاونت غذا و داروی دانشگاه، به ویژه در  دانم از تلاش ضمن پذیرش استعفای سرکارعالی لازم می

ج پرباری در پی داشته است، سپاسگزاری نمایم و برایتان از درگاه خداوند متعال سلامتی و سعادت روزافزون که نتای 19ایام همه گیری کووید 

 مسئلت کنم.

 مند گردد. های ارزنده شما بهره امیدوارم دانشگاه و عرصه نظام سلامت کشور همچنان بتواند از تجارب و توانمندی

 دکتر حسین قناعتی

 رئیس دانشگاه

 

مجتبی مجتهدزاده به سمت سرپرست مجموعه داروخانه های دانشکده داروسازی و داروخانه انتصاب دکتر 

 های بیمارستانی دانشگاه

علوم پزشکی تهران در حکمی دکتر مجتبی مجتهدزاده را به سمت سرپرست  رئیس دانشگاه دکتر حسین قناعتی

 .های دانشکده داروسازی و داروخانه های بیمارستانی دانشگاه منصوب کرد مجموعه داروخانه
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 ، متن حکم به شرح زیر است:روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 جناب آقای دکتر مجتبی مجتهدزاده

 استاد محترم دانشکده داروسازی

 با سلام و احترام

دانشگاه علوم پزشکی تهران به عنوان نماد آموزش عالی در حیطه علوم پزشکی وظیفه خود می داند که با قوت، رسالت خود را در زمینه های 

آموزش، تحقیق و فناوری، درمان، بهداشت و ارائه خدمات سلامت با کیفیت مطلوب و به صورت روزآمد پیگیری و محقق نماید. بر همین اساس 

اداره داروخانه های مبتنی بر روش های کارآمد و نوین مدیریتی در زنجیره ارائه خدمات سلامت صورت بگیرد. سرعت، دقت و  ضروری است

 سلامت در عرصه ارائه خدمات داروئی مبتنی بر مدیریت روزآمد و علمی، نقش برجسته ای در ارتقای کیفیت خدمات سلامت دارد.

شکده داروسازی و نظر به تعهد، تجربه، توانمندی و سوابق ارزشمند علمی و اجرایی جنابعالی، بدین وسیله به با توجه به پیشنهاد رئیس محترم دان

رود با هماهنگی و  شوید. انتظار می عنوان سرپرست مجموعه داروخانه های دانشکده داروسازی و داروخانه های بیمارستانی دانشگاه منصوب می

معاونت محترم غذا و داروی دانشگاه، روسای محترم دانشکده ها و بیمارستانها، بهره مندی از توان مدیران و  تعامل سازنده با معاونان به ویژه

بت کارشناسان آن حوزه و جلب مشارکت اساتید محترم دانشگاه، علاوه بر تدبیر امور جاری، بر اساس ضوابط، آئین نامه ها و مقررات موجود، نس

 تا حصول نتیجه اهتمام ویژه مبذول فرمائید:به برنامه ریزی جهت امور ذیل 

 تعیین اولویت های آن حوزه با توجه به اسناد بالادستی، به ویژه نقشه علمی و همچنین تجارب برنامه های پیشین دانشگاه-  

در راستای اهداف نظام  نیاز بیمارستان ها مورد پزشکی تجهیزات و دارویی جامه خدمات ارائه جهت در مجموعه دو هر ظرفیت از استفاده  -

 سلامت و با اولویت خدمات مورد نیاز بیماران بستری

 تهران شهر سطح در داروسازی دانشکده های داروخانه خدمات کیفیت ارتقای  -

 دانشگاه سطح در بیمارستانی های داروخانه های شبکه خدمات گسترش و تکمیل  -

 داروسازی دانشکده هماهنگی با پژوهشی آموزشی، های فعالیت ارتقای به کمک  -

 ها هزینه مدیریت و مالی جدید منابع خلق مالی، و فیزیکی منابع از صیانت  -

 کارکنان ارتباطی های مهارت و وری بهره افزایش با همراه انسانی نیروی کرامت ارتقای به خاص توجه  -
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داروخانه های بیمارستانی و دانشگاه، شما را در دستیابی به اهداف  بدون تردید تمام عوامل ذیربط مجموعه داروخانه های دانشکده داروسازی و

فوق یاری خواهند نمود. امید می رود آن حوزه با به کار گرفتن تمام توان و ظرفیت، به حرکت خود با سرعت و شتاب مطلوب در جهت اهداف 

 تعیین شده ادامه دهد.

 محوله خواستارم.از درگاه خداوند متعال توفیق شما را در انجام امور 

 دکتر حسین قناعتی

 رئیس دانشگاه
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 بین المللی سازی

رئیس دانشکده توانبخشی دانشگاه و هیئت ، در راستای راه اندازی دانشکده توانبخشی دانشگاه سبطین

 همراه به عراق سفر کردند

تکمیل مراحل راه اندازی دانشکده توانبخشی شعبه  دکتر احمدرضا خاتون آبادی، رییس دانشکده توانبخشی به منظور پیگیری و

 .بین الملل دانشگاه در کربلا )دانشگاه سبطین( به عراق سفر کرد

 

 

 

 

 

 

 

 

 

عراق، دکتر بهروز  معاونت بین الملل، در جریان سفر رییس دانشکده توانبخشی به روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 .عطارباشی مقدم، مدیر گروه فیزیوتراپی دانشکده توانبخشی نیز حضور داشت

نشست مشترکی را با نمایندگان رییس  1401فروردین  9این گروه با حضور دکتر مهدی شفیعی ثابت، معاون علمی دانشگاه سبطین، سه شنبه 

برگزار کردند و مراحل آغاز به کار دانشکده توانبخشی شعبه بین الملل دانشگاه بخش سلامت و آموزش پزشکی آستان مقدس امام حسین )ع( 

 .در کربلا را جویا شدند

از طی این نشست مقرر شد دانشکده توانبخشی دانشگاه سبطین در پنج رشته فیزیوتراپی، گفتاردرمانی، کاردرمانی، اپتومتری، و شنوایی سنجی آغ

 .بپذیرد دانشجو جاری  به کار کرده و از آبان سال

همچنین به منظور راه اندازی دوره های فلوشیبی بازدیدی از مرکز اوتیسم صورت گرفت و توافق شد در این مرکز، تحت نظارت دانشگاه علوم 

 .پزشکی سبطین، دوره فلوشیپی اوتیسم طی یکسال آینده تعریف و اجرایی شود
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های پرستاری و مامایی و  نمایندگان دانشکده، 1401گزارشی از سفر هیأت دانشگاه به عراق در نوروز 

 الملل دانشگاه در کربلا بازدید کردند توانبخشی از شعبه بین

های توانبخشی و پرستاری و مامایی نوروز سال جاری از  ریزی تیم مدیریتی دانشگاه سبطین، نمایندگانی از دانشکده با برنامه

 .کربلا بازدید کردند الملل دانشگاه علوم پزشکی تهران در شعبه بین

 

 

صورت فشرده انجام شد و  به  1401فروردین  10تا  8الملل، این بازدیدها  معاونت بین روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

العابدین )ع( و بیمارستان احمد الوائلی و  لف بیمارستان امام زینهای مخت های مذکور ضمن ارزیابی دانشگاه سبطین، از بخش نمایندگان دانشکده

 .الملل دانشگاه دیدن کردند ها و مرکز آموزشی شعبه بین عنوان بیمارستان مرکز تخصصی توانبخشی در شهر کربلا به 

ی در حاشیه بازدیدهای انجام شده، تصریح دکتر شهرزاد غیاثوندیان، مدیر گروه پرستاری داخلی جراحی و علوم پایه دانشکده پرستاری و مامای

وی افزود: مشاهده حضور دانشجویان و تدریس  .ها مناسب و تنوع موارد درمانی خوب است کرد: خوشبختانه تجهیزات و امکانات در این مجموعه

 .کند ها را تسهیل می یمارستاندهد زمینه و آمادگی برای آموزش وجود دارد که این امر فرآیند آموزشی کردن ب اساتید بالینی نشان می

های زایمان طبیعی و  علمی گروه مامایی و سلامت باروری دانشکده پرستاری و مامایی نیز گفت: از بخش دکتر الهام ابراهیمی، عضو هیأت

 .مایی تبادل اطلاعات شدریزی برای آموزش دانشجویان رشته ما ها به منظور برنامه های مرتبط بازدید و با افراد شاغل در این بخش درمانگاه

 .شده در دانشگاه سبطین را نیز مناسب ارزیابی کرد بینی های درس پیش ها و کلاس وی همچنین آزمایشگاه

آبادی، رئیس دانشکده و دکتر بهروز عطارباشی مقدم، مدیر گروه فیزیوتراپی نیز  نمایندگان دانشکده توانبخشی متشکل از دکتر احمدرضا خاتون

 .راق با نمایندگان رئیس بخش سلامت و آموزش پزشکی آستان مقدس امام حسین )ع( دیدار کردندطی سفر به ع

سنجی از جمله تصمیمات  آغاز به کار دانشکده توانبخشی دانشگاه سبطین با پنج رشته فیزیوتراپی، گفتاردرمانی، کاردرمانی، اپتومتری و شنوایی

 .اخذ شده طی این دیدار بود

ها  ریزی صورت گرفته فضای موردنیاز دانشکده سبطین نیز در خصوص این بازدیدها، گفت: با برنامه رئیس دانشگاه مقام ، قائمدکتر محمد شریعتی

وی خاطرنشان کرد: در  .تهیه است ها بر اساس دیدگاه متخصصان امر جانمایی شده و طبق آن تجهیزات و امکانات موردنیاز در حال و آزمایشگاه

های اختصاصی  بندی عملیات عمرانی ساختمان صورت مشترک استفاده خواهد شد و با توجه به زمان  سال نخست بخشی از فضاها به
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آماده بهره  های جدید شود ظرف دو سال آینده و با افزایش دانشجویان، ساختمان بینی می های توانبخشی و پرستاری و مامایی، پیش دانشکده

 .برداری شود

 

نتایج ارزیابی سه دهه عملکرد نظام ،های غیرواگیر ها و تهدیدات بهداشتی در زمینه کنترل بیماری چالش

 منتشر شد THE LANCET بهداشتی ایران در مجله

« لنست»بین المللی در مجله معتبر  1401فروردین  18تیمی از محققان بین المللی و ایرانی، در پژوهشی که نتایج آن پنجشنبه 

سال گذشته و ارزیابی  30ها و بار قابل انتساب به عوامل خطر در ایران طی  های دموگرافیک، بار بیماری منتشر شد با بررسی داده

گذاری در برابر  های بهداشتی موجود در ایران، بر ضرورت انجام مطالعات بیشتر در سطوح ملی و استانی در حیطه سیاست برنامه

 .های حوزه سلامت در کشور تاکید کردند ت بهداشتی نوظهور و کاهش نابرابریتهدیدا

 

 و ایرانی محقق 370 از بیش همکاری با پژوهش این پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم، تهران پزشکی علوم دانشگاه روابط عمومی  به گزارش

عملکرد سیستم سلامت در ایران:  ( با عنوانIHME[1]) سلامت ارزیابی و سنجش موسسه و کشور دانشگاهی و تحقیقاتی مراکز از خارجی

 منتشر شده است.« لنست»، در مجله بین المللی 2019ک از مطالعه بار جهانی بیماری تحلیلی سیستماتی

 نظام که دهد می نشان است رسیده انجام به تهران پزشکی علوم دانشگاه اپژوهشگران مشارکت با که (دریافت فایل مقالهنتایج این مطالعه مهم )

 و ها چالش با اما است، داشته عفونی های بیماری بار کنترل در ویژه به چشمگیری دستاوردهای المللی، بین شدید های تحریم باوجود ایران سلامت

 واجه است.عروقی و مرگ زودرس م-های قلبی غیرواگیر از جمله بیماری های بیماری زمینه در بهداشتی تهدیدات

 های غیرواگیر های جدی در زمینه بیماری بندی بهتر به نفع چالش ضرورت اولویت

 دکتر باقر لاریجانی، استاد ممتاز دانشگاه علوم پزشکی تهران و از اعضای هدایت کننده این پژوهش در گفت و گو با روابط عمومی پژوهشگاه

های جدی در زمینه  بندی بهتر به نفع چالش نظام سلامت ایران به سمت اولویت های هدف از انجام این پژوهش را کمک به هدایت سیاست

وی با اشاره به اینکه  های سلامت در ایران مطرح کرد. ها در توزیع شاخص های نوپدید و همچنین کاهش نابرابری های غیرواگیر، بیماری بیماری

 369انجام شده امید به زندگی، مرگ و میر و همچنین ناتوانی ناشی از  2019ل ها و عوامل خطر منتسب به آن که در سا در مطالعه بار بیماری

گزارش شده است گفت: بهبود قابل توجه امید  2019تا  1990عامل خطر در سطح ملی و فروملی در ایران از سال  87علت و بار قابل انتساب به 

دهد نظام  ، گفت: پژوهش حاضر نشان می2019تا  1991های  سال طی سال 78سال به  69به زندگی در سه دهه گذشته در ایران و افزایش از 
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وی افزود: از جمله  های واگیردار و عفونی دست یافته است. های بهداشتی ایران به موفقیت ملی چشمگیری در مدیریت بیماری مراقبت

( ناشی از DALYsواسطه مرگ یا ناتوانی ) به های از دست رفته اند کاهش تعداد سال دستاوردهای مهمی که در پژوهش حاضر مطرح شده

ای از جمله کمبود آهن و کمبود پروتئین در رژیم  های مرتبط با کمبودهای تغذیه %(، بیماری68%(، اختلالات مادرزادی )81اختلالات نوزادی )

های مرتبط با نوشیدن آب  اهش بیماری%(، کنترل و کاهش سه بیماری عمده عفونی )مالاریا، سرخک و دیفتری(، کنترل شدید و ک60غذایی )

به دنبال توسعه شبکه آب و فاضلاب، سرویس  -ناسالم، سرویس بهداشتی ناایمن و آلودگی هوای داخل ساختمان به دلیل مصرف سوخت فسیلی

ن علیه عفونت و همچنین اجرای برنامه واکسیناسیون عمومی اوریون، سرخک، سرخجه و واکسیناسیو -بهداشتی ایمن و خطوط گازرسانی

 ویروس هپاتیت ب هستند.

 درمانی بهداشتی اولیه تامین دسترسی سهل و سریع مردم به نیازهای

دکتر لاریجانی ادامه داد: در همین زمینه یکی از مهمترین راهبردها و عوامل پیشرفت ایران در اهداف نظام سلامت، توسعه شبکه بهداشت و 

های  خدمات بهداشتی بسیار مؤثری را در سراسر کشور به ویژه در مناطق محروم ارائه کرد و بار بیماری بوده است که 13۵9درمان اولیه از سال 

 عفونی را به شدت کاهش داد و کاهش شدید اختلالات مادر و نوزاد و برخی عوامل خطر محیطی مهم را در پی داشته است.

ی مورد مطالعه، نظام مراقبت بهداشتی ایران در حوزه  وهش دریافتیم که در دورهاستاد ممتاز دانشگاه علوم پزشکی تهران افزود: ما در این پژ

های غیرواگیر  ها دست یافته است و در حوزه بیماری های بیشتری در مقایسه با کنترل ابتلا به بیماری پیشگیری از مرگ و میر به موفقیت

و انجام اصلاحات مهم و سازنده از جمله گسترش پوشش سلامت عمومی و  ها علیرغم قرار گرفتن در مسیر درست برای مبارزه با این بیماری

وی خاطر نشان کرد: نتایج این  های غیرواگیر عمل نکرده است. طرح تحول سلامت، نظام سلامت کشور با قدرت کافی برای کنترل بیماری

 به محیطی تغییرات و اند شده مطرح غیرواگیر های یبیمار حوزه در جدید های چالش عنوان به حوادث و سوانح تحقیق حاکی از آن است که

 .کند می تهدید را جمعیت فزاینده، خطر عوامل از یکی عنوان

 های نوظهور نیاز به آمادگی بیشتر در شرایط بیماری

های بهداشتی ایران باید  تهای بین استانی در کشور، سیستم مراقب های کنونی و نابرابری دکتر لاریجانی تصریح کرد: علاوه بر پرداختن به چالش

  آمادگی بیشتری داشته باشد. 19-گیری کووید های نوظهوری مانند همه برای بیماری

های  ها و برنامه ها از مهمترین نیازهای ضروری برای تعیین وضعیت موجود، افزایش اثربخشی سیاستگذاری وی ادامه داد: مطالعات بار بیماری

 روند بهسازی محیط بشمار می بندی مداخلات بهداشتی و اولویت

عروقی در ایران که موجب -های قلبی استاد ممتاز دانشگاه علوم پزشکی تهران با این جمع بندی که کنترل عوامل خطر در شیوع بالای بیماری

ش مرگ و میرهای های زودرس در کشور است باید مد نظر باشد، تصریح کرد: افزایش بار بیماری انسدادی مزمن ریه، افزای نیمی از مرگ

 198درصدی مرگ و میر منتسب به آلودگی هوا، افزایش  42زودرس، پیشروی عوامل خطر بیماری به سمت عوامل خطر متابولیک، افزایش 

های مقاربتی طی سه دهه گذشته، افزایش بار اختلالات روانی و  و بیماری HIV/AIDSاستاندارد شده سنی به علت DALY درصدی در میزان 

های خطری بودند  های بین المللی بر سلامت ایرانیان از مهمترین زنگ لات مصرف مواد، نابرابری در توزیع خدمات سلامت و اثرات تحریماختلا

 اند. که توسط محققان پژوهش حاضر به صدا درآمده

که در دانشگاه واشنگتن در  ( یک مؤسسه تحقیقاتی در زمینه سلامت جهانی استIHMEسنجش و ارزیابی سلامت )  توضیح اینکه موسسه

سیاتل ایالات متحده واقع شده است. این مؤسسه امروزه به یکی از منابع اطلاعاتی موثق برای ارائه آمارهای حوزه سلامت بدل شده است و 

 ها با نهادهایی مثل سازمان جهانی بهداشت همکاری دارد. حتی در بسیاری از زمینه
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 با فرزانگان

دکتر شهرام صمدی بر اهمیت پیشگیری از فرسودگی کادر درمان و ،شگاه علوم پزشکی تهرانبا فرزانگان دان

 کارگیری هوش مصنوعی در پزشکی تأکید کرد لزوم به

ضرورت ورود به عرصه هوش مصنوعی در پزشکی تأکید کرد، باید از هوش  علمی گروه بیهوشی دانشگاه، با اشاره به عضو هیئت

 .ت ارائه خدمات استفاده کردمصنوعی برای بهبود کیفی

 

های  ها و دستاوردهای گروه منظور معرفی توانمندی ، مجموعه مصاحبه با فرزانگان، بهروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

روابط عمومی دانشگاه درحال انجام است. به این منظور با دکتر مختلف آموزشی دانشگاه علوم پزشکی تهران و تبیین افق پیش روی آن، در 

دانشگاه علوم پزشکی تهران و فلوشیپ اختلالات خواب و معاون آموزشی گروه   های ویژه شهرام صمدی دانشیار گروه بیهوشی و مراقبت

 .آموزشی بیهوشی مجتمع بیمارستانی امام خمینی گفتگو کردیم که در ادامه می خوانید

 های بالینی؛ نتایج و آینده آن ای در بخش نامه ارتقا رفتار حرفه ین شیوهتدو

های بالینی توضیح داد و دانشگاه علوم پزشکی تهران را پیشگام تدوین  ای در بخش نامه ارتقا رفتار حرفه دکتر صمدی درباره تجربه تدوین شیوه

ها پیش از تدوین آن،  نامه، دانشگاه علوم پزشکی تهران است. سال ن این شیوهنامه دانست و درباره فرآیند آن گفت: خواستگاه تدوی این شیوه

ها در حوزه بالینی، این پروژه شکل  شد که برای تأثیرگذاری بیشتر این آموزش های مختلف برگزار می های آموزشی پروفشنالیسم برای رده کارگاه

 ای دوره های نشست  مند به این حوزه بودند برای شرکت در خودشان علاقه هایی که های مختلف و بخش گرفت. براین اساس از مسئولان بخش

 سال دو زمان مدت در درنهایت. افزودیم آن به را ها بخش مسئولان ابتکاری راهکارهای  سی وبرر  را پیشنهادی نامه شیوه سپس و کردیم دعوت

 دهد ارتقا خود بخش در را ای حرفه رفتار بخواهد بالینی بخش رئیس اگر که یماختیاردار در ای نامه شیوه حاضر حال در و شد تدوین نامه شیوه این

 .ها، این راهنما امکان گسترش دارد بته این انتهای راه نیست و به نسبت پیشنهاد اعضای بخشال  .کند استفاده راهنما این از تواند می

های کشور گفت: این  های دانشگاه و دیگر دانشگاه نامه در بیمارستان ن شیوهعلمی گروه بیهوشی دانشگاه، با اشاره به نحوه انتشار ای عضو هیئت

ها نیز  شده است تا هر بخشی که تمایل داشت بتواند از آن استفاده کند. برای نشر آن در سایر دانشگاه نامه در قالب یک پکیج، تدوین شیوه

هایی از این پکیج را  ختیار عزیزان قراردادیم تا مراکز متناسب با نیاز خود قسمتهای کشوری را برگزار کردیم و اطلاعات موردنیاز را در ا کارگاه

 .مورداستفاده قرار دهند

https://pr.tums.ac.ir/
https://pr.tums.ac.ir/
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نامه، تأثیر نهایی لازم را در رعایت پروفشنالیسم داشت؟ گفت: اگر بخواهم صادقانه  دکتر صمدی در پاسخ به این پرسش که تدوین این شیوه

 کاملی و منقح نامه شیوه هرحال به اما. رسیم نمی آن به ها پروژه در  معمولاً که است آلی ایده نقطه  همیشهی دلخواه  بگویم خیر. چراکه نتیجه

 را خوبی بازخوردهای و کرده استفاده را آن از هایی بخش ها، بیمارستان بعضی  توانند از آن استفاده کنند. ها درصورت تمایل می بخش که داریم

 در اما  .دارد ادامه ها کارگاه این هنوز و داشتم مختلف مراکز در زمینه این در سخنرانی 180 تا 170 حدود نتاکنو بشخصه. کردند منتقل

 .آور نبوده است ها الزام نامه در بخش این شیوه اجرای  کل

نامه رفتار  تدوین شیوه ها در جریان دکتر صمدی در تکمیل این بخش از سخنان خود افزود: باتوجه به تغییرات مدیریتی، برخی روسای بخش

نامه نیز واژه پیشنهادی  ا از سرگرفت. در عنوان شیوهر آن اجرای  ها ارسال کرد و نامه را به بخش توان دوباره این شیوه ای نیستند، اما می حرفه

 .تر شدن آن شوند اعث پویاتر و کاملای، به این دلیل که هریک از عزیزان با مطرح کردن ایده بهتر، ب قید شده، نه روش نهایی ارتقا رفتار حرفه

 های پرستاری آموزش پروفشنالیسم در گروه

های آموزش مدرسین پروفشنالیسم ویژه پرستاران گفت: با توجه به نقش  علمی گروه بیهوشی دانشگاه با اشاره به برگزاری کارگاه عضو هیئت

های بالینی و  ای در بخش های مرتبط با پروژه ارتقای رفتار حرفه ن در بخشمهم همکاران پرستار در ارائه خدمات مطلوب و نیز حضور فعال ایشا

باهدف آموزش پروفشنالیسم پرستاری توسط خود همکاران پرستار به سایر پرستاران گرامی، پروژه دیگری برای آموزش همکاران پرستار 

 .منظور تدریس پروفشنالیسم پرستاری آغاز شد به

گونه بود که پرستاران بعد از شرکت در کارگاه پروفشنالیسم پرستاری،  ها این ها گفت: فرایند کارگاه زاری این کارگاهوی با اشاره به چگونگی برگ

 هایی با روش صورت هفتگی در کارگاه ساله به کردند و طی یک بازه زمانی حدود یک گانه پروفشنالیسم را انتخاب می یکی از محورهای شش

TOT در ها کارگاه این برگزاری حال در مرتب و شدند انتخاب نهایی مدرس عنوان به پرستار،  نفر از همکاران 28مدت  کردند. در این شرکت می 

 و داشته خوبی تأثیر کارگاه این آموزشی ازلحاظ که بگویم توانم می درنتیجه. هستند دانشگاه از خارج  های دانشگاه و مختلف بیمارستان سطوح

   .اند گذرانده را دوره این یها آموزش بسیاری پرستاران

 ای متخصصان بیهوشی کشور تدوین راهنمای رفتار حرفه

ها،  های پروفشنالیسم در گروه بیهوشی گفت: یکی از اقدامات متأثر از این فعالیت علمی گروه بیهوشی دانشگاه، درباره فعالیت این عضو هیئت

های ویژه ایران است که کاملاً برگرفته از راهنمای رفتار  آنستزیولوژی و مراقبت ای متخصصان بیهوشی در انجمن تدوین راهنمای رفتار حرفه

هایی که در  عنوان دبیر کمیته اخلاق انجمن آنستزیولوژی، با توجه به ملاحظات و تفاوت ای دانشگاه علوم پزشکی تهران است. بنده به حرفه

 کشورمان بیهوشی متخصصان اختیار در و کردیم تدوین  د کمیته، این راهنما رابیهوشی وجود دارد؛ با کمک و راهنمایی ارزنده اساتی  رشته

 .قراردادیم

 

 ای در دانشگاه با دیگر مراکز مقایسه جایگاه رفتار حرفه

ه رفتار نشده، چراک ای انجام ای در دانشگاه نسبت به دیگر مراکز دنیا گفت: در این زمینه مطالعه دکتر صمدی با مقایسه جایگاه رفتار حرفه

ای نیز با مسائل زیرساختی کاملاً در ارتباط است. یعنی هر موردی  ای مقوله کیفی است و ما شرایط خاص خودمان را داریم و رفتار حرفه حرفه

ن امام گونه که بیمارستا باید متناسب با شرایط خودش بررسی و سنجیده شود. طبیعی است که شرایط ما با کشورهای پیشرفته تفاوت دارد. همان

ها و کشورها مقایسه کنیم یا تعمیم دهیم.  توانیم آن را با سایر فرهنگ تر از خود، الگوی متفاوتی دارد. بنابراین نمی خمینی با بیمارستان کوچک

نند که شوند احساس ک های آموزشی و ترویجی پروفشنالیسم این است که افرادی که از بیرون وارد یک مجموعه می درواقع هدف نهایی پروژه

 .کنند ای هستند و برای ارائه کار درست تلاش می همه در آن مجموعه به دنبال رعایت رفتار حرفه
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 برنامه آینده توسعه پروفشنالیسم

های موجود مبتنی بر  علمی گروه بیهوشی دانشگاه، در پاسخ به پرسشی درباره برنامه برای توسعه پروفشنالیسم گفت: بخشی از ایده عضو هیئت

 .تواند مفید و مؤثر باشد یم ها رسانه و مجازی فضای های پتانسیل از استفاده با ها، آن بهینه کارگیری به و شده انجام درگذشته که است  ماتیاقدا

 شناسایی و رفع عوامل نارضایتی بیماران

شده گفت: در بیمارستان امام  یتی بیماران انجاممنظور شناسایی و رفع عوامل نارضا دکتر صمدی درباره اقداماتی که در بیمارستان امام خمینی به

خمینی به دلیل وسعت بسیار خدماتی و جغرافیایی، ممکن است مراجعین برای پیدا کردن ساختمان موردنظر خود دچار سردرگمی شوند؛ بنابراین 

دانیم خدمات  ضایتی ایجاد کند. باوجوداینکه میشود ممکن است نار همین موارد ساده مانند پیدا کردن ساختمان مربوطه و یا خدمتی که ارائه می

های نارضایتی بیماران را نیز  شود؛ اما لازم بود زمینه فردی در مجتمع امام، توسط مجربین خاص این حوزه ارائه می العاده پیچیده و منحصربه فوق

بررسی و نتایج آن منتشر شد. نتیجه این مطالعه که به ای با کمک همکاران، به مدت دو سال، شکایت بیماران  بدانیم. به این منظور در پروژه

ای نداشت بلکه مربوط به مسائل زیرساختی مانند پیدا نکردن  ها ارتباطی با بحث رفتار حرفه روش کیفی انجام شد، نشان داد، بخشی از شکایت

نارضایتی به همراه فایل پیشنهادی در اختیار مسئولان های مختلف بیمارستان یا نبود امکانات رفاهی برای همراهان بود. هریک از عوامل  قسمت

های  در حوزه  شماری کارگاه های ارتباطی بود، نیز تعداد بی های مربوطه قرار داده شد. برای مواردی که مربوط با پروفشنالیسم و مهارت حوزه

 .مختلف طراحی و اجرا شد

 نامه رسیدگی به شکایات تدوین شیوه

منظور رفع  نامه رسیدگی به شکایات به نامه رسیدگی به شکایات در بیمارستان امام خمینی گفت: شیوه ین شیوهدکتر صمدی درخصوص تدو

های رسیدگی به شکایات وجود داشت، تدوین شد. به این منظور فلوچارتی طراحی شد که در آن نوع شکایت و محل  اشکالاتی که در فرم

مربوط به فراگیران و اجزای آکادمیک بیمارستان به معاونت امور دانشگاهی بیمارستان  رسیدگی به آن مشخص شد. براین اساس موضوعات

های مجرب و ورزیده با رعایت احترام فراگیران گرامی به شکایات رسیدگی  صورت تخصصی و با تیم شد و همکاران این حوزه به ارجاع می

ها توجه شود. مثلاً ممکن  تمامی اجزا و زیرساخت خذه افراد صورت گیرد بلکه باید بهکردند. شکایت از کادر درمان نباید با مفهوم ردیابی و موا می

. این است یک کوتاهی توسط کادر درمان به دلیل کمبود امکانات باشد و اگر امکانات موردنیاز در اختیار افراد قرار گیرد؛ دیگر خطایی رخ ندهد

 .کننده خدمت است د بین گیرنده و ارائههای شخصی من برای افزایش اعتما مندی بخش جز علاقه

 عمومی دانشگاه روابط اقدام از برگرفته  واسطه با مسئولان اندازی سامانه ارتباط بی راه

واسطه با مسئولان بیمارستان امام خمینی و ضرورت انجام این طرح گفت: این ایده به زمانی  اندازی سامانه بی دکتر صمدی در توضیح ایده راه

جای  کردیم. وقتی موارد نارضایتی را با رئیس وقت مجتمع درمیان گذاشتیم ایشان پیشنهاد دادند به ها را بررسی می دد که شکایتگر بازمی

کنندگان،  راه ارتباطی چابک و سریع ایجاد شد که مراجعه رسیدگی به شکایات، کاری برای پیشگیری از شکایات انجام دهیم. به همین دلیل یک

، بخشی مجتمع سایت اول  صفحه در منظور این به  واسطه با ریاست مجتمع در تماس باشند. د، کارکنان و فراگیران بتوانند بیپزشکان، اساتی

شد. سپس  صورت اتوماتیک در همان لحظه در قالب ایمیل دریافت می طراحی شد که افراد بتوانند نظرات خود را بنویسند و پس از ارسال، پیام به

ساعت بود.  24توجه این طرح، پاسخگویی در کمتر از  شدند. نکته قابل بندی و به واحد مربوطه منتقل می ها دسته پیام با کمک همکاران

کرد. با این  های لازم را به ایشان ارائه می گرفت و راهنمایی ساعت با پیام گذاران تماس می 24که روابط عمومی مجتمع در کمتر از  طوری به

وی با اشاره به چگونگی تکمیل این  .شدیم که برایمان بسیار خوشایند بود هی مجدداً با پیام تشکر مخاطبان مواجه میپیگیری، در مدت کوتا

طور اتفاقی، با اسم و تصویر رئیس و چند  کردم به طرح، براساس ایده روابط عمومی دانشگاه گفت: سایت روابط عمومی دانشگاه را که رصد می

طور مستقیم با مسئول موردنظرشان در تماس باشند. براین اساس با  توانستند به دانشگاه مواجه شدم که افراد می تن از معاونان و مسئولان
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ر مسئول روابط عمومی وقت دانشگاه صحبت کردم و از ایشان راهنمایی گرفتم که این طرح را در بیمارستان امام هم اجرا کنم. وقتی ایده را د

ن بیمارستان مطرح کردم این امکان فراهم شد که با کمک همکاران واحد فناوری اطلاعات این طرح در سایت رئیسه مجتمع با مسئولا هیئت

 .واسطه با مسئولان مجتمع ارتباط سریع برقرار کنند توانند بی کنندگان می مجتمع اجرا شود و اکنون همه مراجعه

 ضرورت برگزاری کارگاه فرسودگی شغلی

و ضرورت برگزاری آن برای دستیاران  Burnout)) شی دانشگاه، با اشاره به برگزاری کارگاه فرسودگی شغلیعلمی گروه بیهو عضو هیئت 

کند. عوامل دیگری  های سریع که ماهیت حیاتی دارند، فشار مضاعفی را به دستیاران وارد می گیری گفت: رشته بیهوشی باوجود نیاز به تصمیم

 منظور، این به که  شود های این گروه نیز موجب تشدید خستگی در همکاران می فزایش مأموریتمانند کاهش شمار دستیاران و همچنین ا

ها و ارتباطشان با یکدیگر را بررسی  ها، میزان واقعی فرسودگی شغلی این عزیزان و سایر گروه و اجرا کردیم. در پژوهش طراحی را مطالعه چندین

های  جود دارد یا خیر؟ سرانجام به اطمینان رسیدیم که با فرسودگی مواجه هستیم. درنتیجه کارگاهکردیم که ببینیم آیا واقعاً فرسودگی شغلی و

 .فرسودگی شغلی را در سطوح مختلف تدوین و اجرا کردیم

 های فرسودگی شغلی ماهیت کشوری پیداکرده است افزود: چندین کارگاه فرسودگی شغلی در سطح کشوری دکتر صمدی بابیان اینکه کارگاه

ها، از  که خانواده برگزار کردیم. توجه به فرسودگی شغلی زمانی اهمیت بیشتری پیدا کرد که با پاندمی بیماری نوپدید کرونا روبرو شدیم. درحالی

باید های مرتبط دیگر  ها، دستیار بیهوشی یا طب اورژانس و رشته شدت هراس حاضر نبودند کنار عزیزشان که بیمار بود بمانند؛ در بیمارستان

های  دادند. در این راستا افزون بر کارگاه ی بسیار نزدیک انجام می گذاری و سایر اقدامات مرتبط با مراقبت از راه هوایی بیماران را از فاصله لوله

و کنار   آوری زان تابگذاشتیم تا می نفره با منتور و یا بدون منتور، مرتب جلسه می تئوری، در اقدام ابتکاری، با همکاران، درگروهای دو الی سه

   .آمدنشان با این مسئله را افزایش دهیم

 عوامل مؤثر در فرسودگی شغلی

نیاز به کمک چندجانبه است.  Burnout زمینه در  علمی دانشگاه، فرسودگی شغلی را ناشی از دو عامل مهم دانست و گفت: این عضو هیئت

گردد و دلایل دیگر  . یکسری از دلایل به عوامل خارجی مانند فشار کاری و غیره.. بازمیتواند اتفاق بیفتد فرسودگی شغلی به دو دلیل عمده می

هایی را  شود. درنتیجه در این جلسات پیشنهاد برای انجام کارها و.. را شامل می  الگوی خواب مناسب و زمان درست  مربوط به خود فرد است که

 .کنند استفاده استراحت  و خواندن درس برای مفیدتری صورت به شب و روز اعاتس از  به همکاران دستیار ارائه دادیم که بتوانند

مان آموزش آنان باشد. باید کاری  شود بلکه باید دغدغه اصلی وی در تکمیل این بخش از سخنان خود افزود: دستیار، نیروی کار محسوب نمی

بود.  Burnout های داشته باشند. این جلسات، به نظرم مفیدتر از کارگاه خوب نیز  کنیم تا در کنار این فشار کاری، استراحت کافی و مطالعه

 .عنوان پایه و اساس کار وجود داشته باشند های آموزشی نیز باید به ولی کارگاه

 طرح منتورینگ مؤثر در حمایت از دستیاران

مندم با دستیاران در  روه بیهوشی مجتمع ؛ علاقهعنوان معاون آموزشی گ دکتر صمدی در توضیح اجرای طرح منتورینگ بیهوشی گفت: من به

اندازی کردم. ابتدا این طرح  تماس بیشتری باشم اما باتوجه به گستردگی مجتمع چنین امکانی میسر نیست به همین دلیل طرح منتورینگ را راه

 با ارتباطمان گونه این. کردم برقرار منتور عنوان به اتید،اس به را دستیاران ارتباط بعد و دادم توضیح دستیاران و اساتید برای جداگانه صورت به  را

های  توانستند به اساتید خود مراجعه کنند. این مشکلات ممکن است در زمینه یم مشکل بروز درصورت دستیاران و شد می بیشتر دستیاران

 هست فردی وسعت، این به مجتمع یک در بدانند هاینک هم. باشد بیهوشی علم  ارتباط مستقیم با های بدون  های عملی و کمک درسی، مهارت

کنند بسیار مفید است و اثرات خیلی خوبی دارد. در این طرح، برخی  دل درد و مراجعه وی به توانند می روحی و فیزیکی خستگی زمان در  که

 .سود بسیاری به همراه داشت ای داشتند و درمجموع، این طرح  العاده اساتید منتور، همکاری فوق
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 اجرای تأثیرگذار طرح دستیار پشتیبان

غیراز دستیاران سال  علمی گروه بیهوشی دانشگاه، با اشاره به اجرای طرح دستیار پشتیبان گفت: برای هر دستیار از سال اول )به عضو هیئت

تیار پشتیبان، در زمینه آشنایی با شود. دس عنوان پشتیبان در نظر گرفته می چهارم که فقط استاد پشتیبان دارند( یک دستیار سال بالاتر به

طور درصورت بروز مشکل، به کمک دستیار  عملی یا تئوری و همین  های مختلف بیمارستان، پیشنهادهای مربوط به بهبود و ارتقای حوزه قسمت

های بزرگی  توانند کمک ن میعنوان پشتیبا شود، متوجه شدیم، بعضی دستیاران به سالی که این طرح اجرا می 4-3آید. در این  سال پایین می

 .کنند

اش گفت باوجوداینکه  التحصیلی تر از خودش بود و در زمان فارغ ای در این زمینه گفت: منتور یکی از همکاران دستیار، کوچک وی بابیان خاطره

ا این کار برای من لذت و رضایت های بزرگی به من کرد. شاید این خاطرات درجایی منتشر نشود ام تر بود ولی کمک منتورم از من خیلی کوچک

 .درونی بسیاری دارد

 هوش مصنوعی مؤثر در تسهیل فرآیندهای آموزشی و خدمات درمانی

های آینده خود در زمینه بیهوشی و اختلالات خواب گفت: مدتی است با همکاری متخصصان هوش مصنوعی اقداماتی  دکتر صمدی درباره برنامه

منظور  دهد. به ها را تحت شعاع قرار می چندان دور، چه بخواهیم و چه نخواهیم، هوش مصنوعی تمامی روزمرگی ی نها ام. در آینده را انجام داده

تواند فرآیند  ایم که به نتایج خوبی رسیدیم. استفاده از هوش مصنوعی می استفاده از هوش مصنوعی در پزشکی، چندین پروژه را انجام داده

 .داریم هیل کند. البته برای رسیدن به قله هنوز فاصلهرسانی را نیز تس آموزش و خدمت

 کمک به آنالیز تست خواب با استفاده از هوش مصنوعی

شده گفت: تست خواب بیماران و آنالیز آن، کار بسیار  هایی که در زمینه هوش مصنوعی انجام علمی گروه بیهوشی با اشاره به پروژه عضو هیئت

ای دارد. به این منظور درصدد  ثانیه زمان زیاد جلوی مانیتور و بررسی اتفاقات خواب بیمار در قطعات سی دتصرف م دشواری است چراکه نیاز به

هستیم که با استفاده از هوش مصنوعی، بخشی از فشار کاری پزشک تفسیرکننده تست خواب را کاهش دهیم. هرچند کماکان نقش پزشک 

 .حذف و رکن اساسی خواهد بودفلوشیپ طب خواب در تفسیر نتیجه تست، غیرقابل 

 های پیش از جراحی هوش مصنوعی در مراقبت

های پیش از جراحی بیان کرد و گفت: با  دکتر صمدی یکی دیگر از کاربردهای هوش مصنوعی را استفاده از آن در انجام ملاحظات و مراقبت

ی در حال انجام است تا به متخصصان بیهوشی و جراحی و سایر درنظر گرفتن احترام به اتونومی بیمار، با استفاده از هوش مصنوعی اقدامات

   .مراقبین اتاق عمل کمک کند که بتوانند با استفاده از راهنمایی آن، خدمات بهتری را برای بیماران انجام دهند

 روزی هوش مصنوعی در تنظیم ریتم خواب شبانه

روزی خبر داد و گفت: اگر بهداشت خواب و ریتم  ظیم ریتم خواب شبانهکارگیری هوش مصنوعی در تن این فلوشیپ اختلالات خواب از به

یابد. ازآنجاکه جوانان زیادی تا دیروقت بیدار هستند؛ ریتم خواب  ها کاهش می سیرکادین در بیماران رعایت شود اختلال خواب آن

ی  های هوشمند در حال طراحی پروژه ن حوزه خانهشود. درنتیجه با استفاده از هوش مصنوعی با همکاری مجربی شان مختل می روزی شبانه

 خاموشی خاص ساعتی در که شده طراحی  ای گونه هوشمند به  شده است. خانه های هوشمند که ریتم سیرکادین در آن تعریف هستیم به نام خانه

 .کند می کمک کادین سیر ریتم بهبود به دبیفت اتفاق صبحگاهی های هورمون ترشح باید که ساعتی آن در و شود می کم مزاحم نورهای و ایجاد

کنند اختلالاتی دارند که ناشی از رعایت نکردن بهداشت خواب است  وی افزود: بسیاری از بیمارانی که به کلینیک اختلالات خواب مراجعه می

ن ابتدا پزشک دارو تجویز کند؛ کند انتظار دارد هما شود. هر فردی که به کلینیک خواب مراجعه می که با آموزش مشکل ایشان برطرف می
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هرچند ممکن است پزشک در مراحل بعدی مجبور به تجویز دارو نیز شود، ولی براساس منابع علمی، آخرین اقدام درمانی اختلالات خواب، 

کند بسیار مهم  می درمان دارویی است. بنابراین آموزش بهداشت خواب و تنظیم ریتم خواب بیمار و انجام کارهایی که کیفیت خوابش را بهتر

دکتر صمدی در پاسخ به  .خواب بیماران، کمک کنیم بهداشت به جدید، امکانات  است. حال درصدد این هستیم که بتوانیم با گسترش استفاده از

 .روند ن پیش میزما طور هم ها در فازهای مختلف و به هایتان چه زمانی به نتیجه برسد؟ گفت: پروژه کنید، پروژه بینی می این پرسش که پیش

 توجه هوش مصنوعی و فاصله بسیار با آن پیشرفت قابل

علمی گروه بیهوشی دانشگاه، با مقایسه میزان استفاده از هوش مصنوعی به نسبت دیگر مراکز مشابه دنیا گفت: فاصله و جای کار  عضو هیئت

 و بخواهیم چه. کنیم بهتر را خود کار کیفیت و استفاده مصنوعی هوش از باید. است جدید و نو ای مقوله دنیا در مصنوعی هوش  بسیاری داریم.

 .بهتر که هرچه زودتر کار را شروع کنیم ش مصنوعی خواهد بود چههو ی پایه بر چیز همه آینده در نخواهیم چه

 ها و راهکارهای پیش روی شما در گروه بیهوشی چالش

ژوهشی خود با چه چالش هایی مواجه بودید گفت: در دفتر پروفشنالیسم طرحی را دکتر صمدی در پاسخ به این پرسش که در مسیر آموزشی و پ

ها مشترک بود. اما در گروه  شماری از چالش اجرا کردیم و از همگان پرسیدیم در کارتان با چه چالش هایی روبرو هستید. در این مطالعه، تعداد بی

مان همه گیری این بیماری نوپدید با حجم کار بسیاری مواجه شدیم که فرصت کارهای بیهوشی، فشار کار بالینی بسیاری وجود دارد. بویژه در ز

 .ها را از دست دادیم ی پروژه دیگر را گرفت و زمان کافی برای رسیدن به همه

 این اهمیت کردیم سعی  عضو هیئت علمی گروه بیهوشی دانشگاه، مهمترین چالش این گروه را فرسودگی شغلی بیان کرد و گفت: در این مدت

شده که شاید انتشار نتایج آن به آشنایی بیشتر  تدوین زمینه این در نیز نامه پایان 10 حدود. بگذاریم میان در مسئولان و همکاران با را موضوع

 با فرسودگی شغلی و خود مراقبتی در برابر آن کمک کند

 


